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صفحه 8

عناوینخبرها

نقدينگي افســار گســيخته از مرز سه هزار و ششصد 
هزار ميليارد تومان گذشت .  نظام اقتصادي و پولي کشور 
بعد از چهل وســه ســال که از انقلاب اسلامي مي گذرد 
هنوز نتوانســته با مديريت حســاب شده ، نقدينگي بي 
ضابطه و خارج از اصول اقتصادي را تحت کنترل در آورند 
، بايد به يک واقعيت پي برد ، درکشورهاي پيشرفته دنيا 
وصــول ماليــات از درآمدهاي نا بهنگام يا به قول معروف 
باد آورده ، با دريافت نود درصدي ماليات از درآمد هاي 
خــارج از اصول اقتصادي ، اجتماعي را جزء اولويت هاي 
کنترل نقدينگي برنامه ريزي مي کنند. با توجه به افزايش 
بي ضابطه ارز ، سکه ، خودرو ، مسکن ، دلاليهاي مختلف 
، ايــن مــوارد بــا مديريت کنترلي وصــول ماليات  قابل 
پيشــگيري اســت ، بسيار ساده تر عدم وصول ماليات از 
چنيــن درآمدهايــي کزايــي ، يک شــبه ، اقتصاد را در 

سراشيبي قرار مي دهد...
ادامه در صفحه 5

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

مهار نقدینگی چگونه ؟!
سرمقاله

پیام رهبر انقلاب اسلامی در پی حضور حماسی و شورانگیز ملت ایران
 در انتخابات ۲8 خرداد:

پیروز بزرگ انتخابات 
ملت ایران است هیچ 
چیز نتوانست بر عزم 

مردم فائق آید

برداشت  آب دیگر استان ها از زاینده رود 
همچنان ادامه دارد؟!

درصفحه۲

آيت الله رئيســی: واکسيناسيون عمومی در اسرع وقت 
يکــی از برنامه هــای فوری ما خواهد بود/ بايد هم اقتصاد و 

توليد رونق بگيرد و هم دغدغه مردم پايان بپذيرد
رئيس جمهور منتخب کشــورمان تأکيد کرد: ان شاءالله 
در اسرع وقت موضوع واکسيناسيون عمومی را به نحوی که 
از حق مرد صيانت شود، دنبال می کنيم و يکی از برنامه های 
فوری ما خواهد بود که از آغاز شروع خدمت دولت سيزدهم 
اين کار را با جديت دنبال می کنيم، تا از جسم و جان مردم 

صيانت شود، ان شاءالله.
خبرگزاری ميزان - آيت الله دکتر سيد ابراهيم رئيسی 
عصر امروز در جمع زائران و مجاوران حرم رضوی در مشهد 
مقدس، ضمن عرض  سلام وصلوات خدا و همه خلايق بر 
وجود مقدس حجت خدا علی بن موســی الرضا)ع(، گفت:  
خدا را شاکريم که در روز ولادت باسعادت مولا و آقايمان 
در جوار مســجد نورانی آن بزرگوار هســتيم؛ شکرگزار به 
درگاه پروردگار متعال هســتيم که در اين مکان مقدس 
زائر و مجاور برای عرض تبريک و شکرگزاری به در درگاه 

ذات مقدس ربوبی گرد هم آمده اند.
 آيت الله رئيســی ادامه داد: پيرو بحثی که برادر عزيزم 
حضرت حجت الاســلام آقای مروی توليت محترم آستان 
قدس رضوی بيان کردند نکاتی را محضر شــما عزيزان و 
بزرگواران عرض می کنم؛ موضوع بســيار بااهميت در باب 
شــناخت وجود مقدس امام، يک شناخت شناسنامه ای و 
دوم شــناخت و معرفت نســبت به مقام و ولايت علی ابن 

موسی الرضا است.

شناخت مقام ولایت امام علیه السلام گره ها را بر 
ذهن و عمل ما می گشاید

دکتر رئيســی تأکيد: از حضرت امروز معرفت نسبت به 

مقام امام را بخواهيم، شناخت مقام ولايت امام عليه السلام 
گره هــا را بــر ذهن و عمل ما می گشــايد و حقيقتاً در پرتو 
نورانيت وجود مقدس حجت خدا ما معرفت پيدا می کنيم 

و آنچه بايد می يابيم.
رئيس جمهور منتخب بابيان اينکه شــناخت انســان و 
کرامت انسان در پرتو معرفت نسبت به مقام امام عليه السلام 
اســت، گفــت: خداوند متعال يک کرامــت ذاتی به همه 
انســان ها داده است؛ انسان گل سرسبد عالم خلقت است 
و به موجب انسان بودن موجب کرامت ذات مقدس کبريايی 

قرارگرفته است.
آيت الله رئيســی ادامه داد: انسان به موجب انسان بودن 
از ساير موجودات برتری دارد؛ اين يک کرامت است لذا ما 
اســم آن را  کرامت ذاتی می گذاريم. اين مســئله به همه 
انسان ها داده شده است. اما قسم ديگری از کرامت هست 
که آن کرامت اکتسابی است و نيازمند آن است که انسان 
تلاش و کسب کند آن هم در پرتو شناخت و معرفت نسبت 

به حجت خدا و حجت بالغه الهی اتفاق می افتد.
دکتر رئيسی ادامه داد: کرامت اکتسابی نياز به کار دارد. 
تلاش دارد فکر و انديشه و اخلاق کريمه دارد. مقام کرامت 
اکتسابی برای همه انسان ها نيست. برای انسان هايی است 
کــه خــود، دل، جان، اخلاق و ذهن را با حجت خدا و آيات 
نورانی قران کريم و انسان های برخوردار از کرامت مرتبط 

کردند.
رئيس جمهور منتخب اظهار داشت: ما به دنبال کسب 
اين مقام کرامت هستم و در پرتو اين مقام است که انسان 
جايگاه پيدا می کند کســی که مقام بخشــش داشته باشد 
به او کريمه می گويند. اما حقيقتاً معنای آن نيست. مقام 
کرامت به کسی است که برخی به معنای بخشش يا بخشش 
قبل از سؤال. اما حقيقت آن است که بخشش جلوه کرامت 

اســت. انســان اول به کرامت می رسد بعد به مقام بخشش 
می رســند. شــهدای ما اول به کرامت رســيدند و بعد به 
شــهادت. اول برای فدای جان و همه هســتی خود آماده 
شدند. اين انسان، انسان باکرامتی است. پيامبران و امامان 
آمده اند انسانی بسازند مثل ابوذر و سلمان و مقداد. انسانی 
بسازند که جز خدا نبيند و جز به خدا نينديشد. اين انسان 

باکرامت است يا همان کرامت اکتسابی.
ادامه داد: لذا معنای خدمت هم متفاوت می شود. امروز 
همه کســانی که در اين کره زمين هســتند مدعی خدمت 
به مردم هســتند. خدمت چند رقم اســت. نخست خدمت 
بامعنــای مادی گرايانه و به تعبير معروف ماترياليســتی، 
مادی محوری. اين يک نوع خدمت است نگاه منفت گرا از 
خدمــت. می گوينــد در عالم خدمت می کنيم در مقابل به 
منفعتی می رســيم. خيلی ها در عالم با نگاه منفعت گرايی 

و منفعت محوری هستند.
آيت الله رئيســی گفت: مثلًا در آفريقا به بعضی از اين 
کشــورها بگوييد در اين کشــور چه می کنيد؟ می گويند 
قصد خدمت به مردم اين منطقه را داريم. اما منافعی داريم 
و بايد به دنبال آن باشيم. قبلًا منفعت را به زبان نمی آوردند، 
اما الآن به زبان می آورند. محور ما منفعت گرايی است. اين 

يک رقم از خدمت است.
رئيــس جمهور منتخب ادامــه داد: خدمت دوم از نوع 
انسان دوســتی است که با نگاه اومانيستی انجام می شود. 
انسان مدارانه. می گويد دلم سوخت به او کمک کردم. اين 
البته بد نيست که در مشکلی احساس نوع دوستی داشته 

باشد.
دکتر رئيسی تصريح کرد: اما ما در محضر مقدس امام 
رئوف سخن از يک خدمت سوم داريم که هيچ کدام از اين 
دو خدمت نيست. آن خدمتی برای خدا و به ديگران توجه 
کــردن در پرتــو خدادوســتی اســت. ببينيد  در ســيره 
اميرالمؤمنين رفتن در خانه فقرا، ايتام و بينوايان را ببينيد. 
امام اســت، حجت خداســت؛ اما لحظه ای برای توجه به 
ديگران آرام نميگيرد. برای چيســت؟ برای منفعت است؟ 

خير؛ برای خدا است.
آيت الله رئيسی تصريح کرد: اميرالمؤمنين از کوچه ای 
عبور می کردند که می بينند يک پيرمرد با وضع بسيار بدی 
آنجــا افتاده اســت. اصحــاب می گويند آقــا رها کنيد. 
اميرالمؤمنين می گويند چرا رها کنم؟ اصحاب می گويند 
آقا او که مسلمان نيست، نصاری است. حضرت می فرمايند 
عجــب! آن روزی کــه زور بازو و توان کار داشــت، همين 
جامعه از خدماتش بهره مند می شدند؛ امروز او را رها کنيم؟ 
 مگــر توجــه نکــردن به ديگــران در حکومــت علی )ع(

 ممکن است؟
رئيس جمهــور منتخب ابراز داشــت: اميرالمؤمنين به 
مالک اشــتر فرمود: مالک مردم دو دســته اند، »إمّا أخٌ لکََ 
ينِ، أو نظَيرٌ لکََ فی الخَلقِ«؛ يا مسلمان اند، به اعتبار  فی الدِّ
اسلاميت شــان و يا انسان اند، به اعتبار انسانيت شان، بايد 
به حقوق و خواست مردم توجه شود. اين نگاه اميرالمؤمنين 

عليه صلاه والسلام است.
آيت الله رئيســی بابيان اينکه در نظام اســلامی دولت، 
خدمتگزار مردم اســت؛ نه منت گــذار به مردم، افزود: در 
دولت اســلامی تمام کارگزاران بايد خود را خدمتگزار به 
مردم بدانند و ســخنی که امــروز در مديريت می گويند، 

بالاترين سخن مشتری مداری است.
دکتــر رئيســی يادآور شــد: در بعضــی از مغازه ها هم 
می بينيد که نوشــتن حق با مشــتری است. سخن ما اين 
نيســت؛ سخن ما سخن علی بن موسی الرضا )ع( است که 
خيلی برتر از اين اســت. می گوييم دوســت داشتن مردم؛ 
اين ســخن بايد در مديريت و علم مديريت بحث شــود که 
امروز مديران بايد به مردم محبت داشــته باشــند، مردم را 
دوســت داشــته باشند و عاشــق مردم باشند. اين عشق و 
محبــت مرتبــه نازله محبت الله اســت. يعنی اگر به خدا 
مراجعه کنيد و بگوييد خدايا من چه کنم تا به تو نزديکتر 
شوم و يا به علی بن موسی الرضا )ع( عرضه داريد که چگونه 
به تو مقرب شوم، امام رضا عليه السلام ما را به مردم حواله 
می دهد. دکتر رئيسی افزود: به قول استاد مطهری رضوان 
الله تعالی عليــه، زمانــی که گفتند به نام خدا و به نام خلق 
قهرمان ايران، او گفت که اين شــرک اســت. اما بدانيد راه 
خدا از ميان خلق می گذرد. اگر کسی بخواهد رضای خدا 

را جلب کند، بايد از زندگی مردم گره گشايی کند.
رئيس جمهور منتخب گفت: خادمان اين آستان نورانی 
و مقدس، خدمتگزارند، خادم اند؛ اما خدمت به معنای آن 
اســت که در پرتو خدمت به اين آســتان نورانی، کار برای 

مردم، زائر و مجاور برای آن ها موضوعيت دارد.
قبول داشتن بنده شرط کار در دولت نيست. اما حفظ 

کرامت مردم شرط خدمت به اين دولت است
آيــت الله رئيســی اضافه کــرد: همه عزيــزان بدانند 
همه کســانی که در جای دولت مشــغول به کارند، از وزرا، 
مديران ميانی تا همه کارشناسان و کارکنان، قبول داشتن 
بنده شــرط کار در دولت نيســت. اما حفظ کرامت مردم 

شرط خدمت به اين دولت است.
دکتر رئيســی بيان داشــت: امروز همه کســان بدانند 
هرکسی در جای جای کشور به مردم خدمت می کند بداند 
بــه نام علی بن موســی الرضا )ع( و در کنار مضجع نورانی، 

ولی نعمتمان عرض می کنم که بايد کرامت مردم را حفظ 
کرد. هيچ کس حق ندارد کوچک ترين خدشه ای به کرامت 

مردم وارد کند.
  

 تبریک رئیس دفتر مقام معظم رهبری
 به آیت الله رئیسی

 آيت الله رئيســی با بيان اينکه بايد در اقتصاد عدالت 
باشــد، افــزود: ما بايد اين تحــول را در پيش بگيريم، زيرا 
مــردم رأی بــه تحول دادند و بايد در کشــور تحول ايجاد 
شــود، اين تحول بايد به نفع مردم، ارزش های اســلامی، 
ســفره و کســب و کار آن ها با شــکل گيری دولتی کارآمد 
باشــد، اين خواسته مردم اســت و ما اجازه نمی دهيم که 

حقی از مردم ضايع شود.

به عنوان نماینده ملت اجازه نخواهم داد، هیچ 
کدام از حقوق ملت ضایع شود

رئيــس جمهور منتخــب مردم ايران ادامه داد: بنده به 
عنوان نماينده ملت اجازه نخواهم داد، هيچ کدام از حقوق 
ملت ضايع شود و درحفظ کرامت مردم تلاش می کنيم.

آيت الله رئيسی تصريح کرد: محور ما در اقتصاد، عدالت 
اقتصادی است به اين معنا که تقسيم ظرفيت های کشورو 
امکانات بر اســاس عدالت خواهد بود و در مســائل داخلی 
توجه به عدالت و در حوزه آموزش، عدالت آموزشی، حوزه 
مســائل اجتماعی توجه به عدالت اجتماعی و در سياست 
داخلــی و خارجی توجه بــه کرامت ملت ايران ملت را در 

دستور کار قرار خواهيم داد.
دکتر رئيسی اضافه کرد: عزت ملت ايران در هيچ نشست 
و گفت وگويی نبايد مخدوش شــود، محور ما در سياســت 
داخلی و خارجی در تعامل با همه کشــور ها و دنيا، حفظ 

کرامت و عزت ملت ايران خواهد بود.

روابط ناسالم اداری، فساد، ظلم و هرگونه روابط 
غیرعادلانه را برخلاف کرامت انسان می دانیم

رئيس جمهور منتخب مردم ايران تأکيد کرد: ما روابط 
ناســالم اداری، فســاد، ظلم و هرگونه روابط غيرعادلانه را 
برخلاف کرامت انســان می دانيــم، وقتی می گوييم دهه 
کرامت، وقتی خدمت حضرت رضا )ع( عرض ادب می کنيم، 
بايــد از اينجا درس بگيريــم که فرهنگ رضوی، فرهنگ 
گفتمانی کشــور باشــد، در روز ولادت حضرت رضا )ع( 
بخشــی از آموخته های آن حضرت را بيان می کنم که به 

ما فرمودند »النّاسَ لوَْ عَلمُِوا مَحاسِنَ کَلامِنا لاتََّبَعُونا«.
ادامه در صفحه 3

مجلس و دولت در جمع زائران و مجاوران حرم رضوی

واکسیناسیون عمومی در اسرع وقت یکی از برنامه های فوری ما خواهد بود

درصفحه۱۰
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رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح ایران، از رونمایی واکسن کرونای تولید شده توسط دانشگاه علوم پزشکی سپاه نیز طی روزهای آتی خبر داد. به گزارش ایسنا، سرلشکر 
محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ایران، در حاشیه مراسم اعطای نشان و تجلیل از کارکنان فعال نیروهای مسلح در حوزه پیشگیری از کرونا در جمع خبرنگاران به 
ارائه گزارشی از عملکرد نیروهای مسلح در زمینه مقابله با کرونا پرداخت و با تاکید بر اینکه همواره تمامی امکانات نیروهای مسلح برای مقابله با ویروس کرونا بسیج است، 
گفت: از ابتدای مقابله با بیماری کرونا حدود ۶ هزار تخت بیمارستانی آماده برای مقابله با بیماری  داشتیم و این آمادگی را دائما اعلام کردیم. می  توانیم حدود ۱۲ هزار تخت 
سیار و صحرایی برپا کنیم و در برپایی نقاهت  گاه ها نیز هیچ محدودیتی نداریم و هر چقدر که نیاز باشد در خدمت کشور هستیم. علاوه بر مشارکت با وزارت بهداشت در 
طرح شــهید سلیمانی، کارهای علمی و پژوهشی زیادی در نیروهای مسلح انجام شده است؛ در این زمینه یکی از واکسن  های متعلق به وزارت دفاع در مرحله دوم تست 
بالینی اســت و واکسن دانشگاه علوم پزشکی سپاه نیز طی روزهای آتی رونمایی می  شود. وی با بیان اینکه تحقیقات در حوزه داروها و عوامل کنترل کننده نیز در حال انجام 

است، اظهار کرد: نیروهای مسلح در تمام بخش  هایی که توانمندی داشته باشند، دائماً در خدمت مردم و بخش بهداشت و درمان خواهند بود.

رونماییواکسن
کرونایتولیدشده
توسطدانشگاه
علومپزشکیسپاه

پیام رهبر انقلاب اسلامی در پی حضور حماسی و شورانگیز ملت ایران در انتخابات ۲8 خرداد:

پیروز بزرگ انتخابات ملت ایران است هیچ چیز نتوانست 
بر عزم مردم فائق آید

در پی حضور حماســی و شورانگيز ملت 
بــزرگ ايران در انتخابات ۲۸ خرداد، رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در پيامی پيروز بزرگ 
انتخابات را ملت ايران دانســتند و با تأکيد 
بر اينکه نه گلايه از دشــواری معيشــت، نه 
مخالف خوانی هــا با انگيزه دلســرد کردن 
مــردم و نه عواملی ماننــد تهديد بيماری 
فراگير و برخی اختلالها در ساعاتی نتوانست 
بر عزم ملت فائق بيايد، خطاب به منتخبان 
مردم در مسئوليت والای رياست جمهوری 
يــا عضويــت شــوراها، گفتنــد: فرصت 
خدمتگزاری به کشــور و ملت را قدر بدانيد 
و انگيزه های خدائی را همواره مدّ نظر داشته 

باشيد.
متن پيام رهبر انقلاب اســلامی به اين 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحيم

ملت بزرگ و سربلند ايران!
حضور حماسی و شورانگيز در انتخابات 
۲۸ خرداد، صفحه ی درخشــان ديگری بر 
افتخارات شما افزود. در ميانه ی عواملی که 
هريک به گونه ئی ميتوانســت مشارکت در 
انتخابات را کم رنگ کند، مناظر چشــم نوازِ 

اجتماعات شــما در مراکــز رأی گيری در 
سراسر کشور، نشانه ی آشکاری از عزم راسخ 
و دلِ اميــدوار و ديده ی بيــدار بود. پيروز 
بزرگ انتخابات ديروز، ملت ايران است که 
يک بار ديگر در برابر تبليغات رســانه های 
مزدور دشــمن و وسوسه ی خام انديشان و 
بدخواهان، قد برافراشــت و حضور خود در 
قلب ميدان سياســی کشور را نشان داد. نه 
گلايه از دشــواری معيشت طبقات ضعيف، 
نــه دلتنگی از تهديد بيمــاریِ فراگير، نه 
مخالف خوانيهائــی که با انگيزه ی دلســرد 
کردن مردم از ماهها پيش آغاز شده بود، و 

نــه حتــی برخــی اختــلالات در جريان 
رأی گيــری در ســاعاتی از روزِ انتخــاب، 
هيچيک نتوانســت بر عزم ملت ايران فائق 
آيــد و انتخابات مهم رياســت جمهوری و 
شوراهای شهر و روستا را دچار مشکل سازد.

اينجانب جبهه سپاس بر خاک ميسايم 
و خداونــد عليــم و قدير را بر توفيقی که به 
ملــت ايران عطــا کرد و نظر رحمتی که بر 
ايران و جمهوری اســلامی افکند، شــکر 

بی پايان ميگزارم. 
بــه ملــت ايران شــادباش ميگويم و به 
حضــرات محترمی کــه با انتخاب مردم به 

مســئوليت والای رياســت جمهوری يــا 
عضويت شــوراها در سراســر کشور دست 
يافته انــد، همراه با عرض تبريک، قدردانی 
از اين ملت باوفا و پايبندی کامل به وظائفی 
را که در قانون برای آنان شمرده شده است، 
يادآوری ميکنــم. فرصت خدمتگزاری به 
کشــور و ملت را قــدر بدانيد و انگيزه های 

خدائی را همواره مدّ نظر داشته باشيد.
لازم ميدانم از شــورای محترم نگهبان و 
وزارت کشــور و دستگاههای حافظ امنيت 
و ســلامت و رســانه ی پرتــلاش ملــی و 
نامزدهــای محتــرم و همه ی کســانی که 
به نحوی به اين آزمون بزرگ کمک کرده اند 

تشکر کنم.
به حضــرت ولی الله الاعظم ارواحنا فداه 
که صاحب اصلی اين کشور و اين نظام است 
سلام عرض می کنم و درود ميفرستم، علو 
درجات امام عزيز که سلسله جنبان حرکت 
عظيم ملت ايران بود و شهيدان والامقام را 
که برترين افتخارات کشــورند، از خداوند 

متعال مسألت ميکنم.
سیّدعلی خامنه ای
۲۹ خرداد ۱۴۰۰

 پیام تسلیت در پی درگذشت
 فرزند آقای محجوب

آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
هشتمین رئیس جمهوری اسلامی 

ایران شد

حضرت آيت الله خامنه ای در پيامی درگذشت فرزند 
آقــای عليرضــا محجوب را تســليت گفتند. متن پيام 
تســليت رهبر انقلاب اســلامی به اين شرح است: بسم 
الله الرحمــن الرحيــم جناب آقــای عليرضا محجوب 
درگذشــت فرزند عزيزتان را به شما و ديگر بازماندگان 
تســليت عرض ميکنم. اميد اســت که اين داغ سنگين 
موجب توجه فيض و رحمت الهی به همه ی شما باشد. 
بــرای آن مرحوم از خداوند مغفرت و رحمت مســألت 

می کنم. 
سید علی خامنه ای ۱ تیر ۱۴۰۰

سيد ابراهيم رئيسی با کسب ۱۷ ميليون و ۹۲۶ هزار 
و ۳۴۵ رأی هشــتمين رئيس جمهوری اسلامی ايران و 

به عنوان رئيس دولت ســيزدهم انتخاب شد. 
 مشــارکت مردم در انتخابات و رأی به رئيســی آغاز 

فرآيند تحول در مديريت اجرايی کشــور است
 پرونده سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری 
با انتخاب ســيدابراهيم رئيســی به عنوان هشــتمين 
رئيس جمهــور تاريــخ به پايان رســيد تا وی اواســط 

مردادماه کار خود را در پاســتور آغاز کند. 
آغــازی که می تــوان آن را به مثابه طليعه تغييرات و 
اصلاحات گســترده و عبــور از عصر دولتداری روحانی 
دانســت. اقبال عمومی به حجت الاســلام سيدابراهيم 
رئيسی را می توان نشانی از همراهی مردم با اين مسير 
دانســت. شــايد بيراه نباشــد اگر ۲۸خرداد را به عنوان 
شــروع کار ملــت بــرای عبــور از موقعيــت نامطلوب 

تثبيت شده در سال های اخير دانست.
عبدالرضــا رحمانی فضلی، وزير کشــور در نشســت 
خبری ای که در ستاد انتخابات وزارت کشور برگزار شد، 
گفــت: در ايــن وضعيت ابتدا بايد قدردان لطف خداوند 

متعال بود.
 همچنين شــاهد حضور پرشــکوه مردم در انتخابات 
بوديــم کــه جای تشــکر دارد، اين در حالی اســت که 
فشــارهای روانی و تبليغاتی زيادی در اين مدت، ناشی 
از فشارها و سختی های تحريم ها انجام می شد. وی ادامه 
داد: دشــمنان در روند ايجاد نارضايتی ها نقش زيادی 
داشتند، آنها فکر می کنند با فشار بر اين مردم می توانند 
به اهداف خودشــان برســند اما مردم ما بنا به هدايت و 
راهنمايــی مقــام معظم رهبری که لحظــه به لحظه با 
هدايت ها و راهنمايی های شــان راه حرکت در مســير 
انقلاب را به ما می آموزند، موجب اين شــکوه و عظمت 
شــدند. وی بــا اشــاره به آمــار نهايی شــمارش آرای 
ســيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری، گفت: از 
۵۹ ميليون و ۳۱۰ هزار و ۳۰۷ واجد شرايط رأی گيری، 
۲۸ ميليون و ۹۳۳ هزار و ۴ نفر کل آرای مأخوذه بوده 
و ميزان مشــارکت ۴۸/۸  درصد بوده اســت. وی افزود: 
ســيدابراهيم رئيســی با ۱۷ ميليون و ۹۲۶ هزار و ۳۴۵ 
رأی حائــز مقــام اول و از طرف مردم امانتدار دســتگاه 
اجرايی و به عنوان رئيس جمهور انتخاب شد.  همچنين 
محســن رضايی ميرقائد ۳ ميليون و ۴۱۲ هزار و ۷۱۲ 
رأی، عبدالناصــر همتــی ۲ ميليون و ۴۲۷ هزار و ۲۰۱ 
رأی و سيداميرحســين قاضی زاده هاشمی ۹۹۹ هزار و 
۷۱۸ رأی کســب کرده اند و مجموع آرای باطله هم ۳ 

ميليون و ۷۲۶ هزار و ۸۷۰ اســت. 
 حجت الاسلام سيدابراهيم رئيسی پس از اعلام نتايج 
اوليه شــمارش آرا ميزبان حســن روحانی و محمدباقر 
قاليباف، رؤســای قوای مجريه و مقننه بود. وی بعد از 
ديــدار با روحانی در جمــع خبرنگاران گفت: اميدوارم 
بتوانــم اعتمــادی را که مردم به ايــن طلبه خدمتگزار 
کردنــد، در دوران مســؤوليتم جبــران کنــم و وظيفه 
سنگينی را که مردم بر دوشم گذاشتند، با کمک خداوند، 
حمايــت ائمــه اطهار)ع( و با دســت توانای خود مردم، 
بتوانيم انجام دهيم. رئيســی بيان کرد: ســپاس و تشکر 
خود را به مردم عزيز، بزرگوار و زمان شــناس ايران ابراز 
می کنــم و خدا را به ســبب اعتمــادی که مردم به اين 

طلبه خدمتگزار داشــته اند، شاکر هستم.
 رئيس جمهور منتخب با بيان اينکه حتما از تجربيات 
و اندوخته های دولت فعلی استفاده خواهم کرد، افزود: 
با آقای روحانی و دولت فعلی همکاری و با آنان نشست 
خواهيم داشــت و از ظرفيت ها، تجربيات و گزارش های 
آنــان اســتفاده خواهم کرد. وی در پايــان تاکيد کرد: 
همچنين از همه صاحب نظران و انديشمندان می خواهم 
ما را از ديدگاه های ارزشــمند خود بهره مند کنند و در 
دولت مردمی از همه ديدگاه های ارزشمند صاحب نظران، 
کارشناسان و مردم بهره خواهيم برد و اميدوارم وظيفه 
ســنگينی را که مردم بر دوش ما گذاشــته اند به بهترين 

شکل  انجام دهيم. 

 حجت الاسلام سيدابراهيم رئيسی، رئيس جمهور منتخب  
بــا صــدور بيانيه ای اعلام کرد: آنچنــان که در اين انتخابات 
مستقل وارد شدم، به پشتوانه آرای بالا و اعتماد کم نظير شما، 
ان شاء الله دولتی پرکار، انقلابی و ضدفساد را تشکيل می دهم، 
و به ســوی بســط عدالت، به  عنوان مأموريت محوری انقلاب 
اسلامی حرکت خواهم کرد و تمام ظرفيت های دولت را برای 
 ايجــاد نهضــت بــزرگ خدمت بــه ايرانيان عزيــز به کار 

خواهم بست. 
متن کامل بيانيه به اين شرح است: 

بسم الله الرحمن الرحيم
 اللهم صل علی علی بن موسی الرضا بعدد ما احاط به علمک
حمد و ثنای الهی که قلوب ملت را برای مشارکتی پرشور 
و تاريخی هدايت کرد و رضايت امام، شهيدان و همه عاشقان 
و دل باختگان انقلاب اســلامی را پديد آورد. ديروز ]جمعه[ 
بار ديگر، دنيا شاهد حماسه ای عظيم از ملت به پا خاسته ای 
بود که با ايمان و معرفت و همدلی، صفحه ای نو از تاريخ معاصر 
را به روی خود گشود. اينجانب مراتب شکر و خاکساری خود 
را به درگاه باعظمت الهی ابراز می دارم و به ارواح پاک و مطهر 
شهدای پرفضيلت انقلاب اسلامی، خصوصا حاج قاسم عزيز 
کــه يــاد و نامش در ايــن روزها، فضای کشــور عزيزمان را 

عطرافشان کرده بود، درود و سلام می فرستم. 
مردم عزيز ايران! انتخابات ديروز ]جمعه[ مظهر خداباوری، 
مردم باوری و خودباوری ملی و جشن بزرگ سياسی شما در 
گام دوم و آغاز قرن نو بود که در ايام ميلاد امام رئوف عليه السلام 
متجلی شد. امروز روز مهربانی و بردباری و روز اتحاد، رفاقت 
و همدلــی اســت. منتخــب اين انتخابات بر اســاس قاعده 
مردم سالاری دينی، منتخب همه ملت و خادم همه جمهور 
اســت. چــه آنانی که بنده را برگزيدنــد و چه عزيزانی که به 
نامزدهای محترم ديگر رأی دادند و چه آنانی که به هر دليلی 

پای صندوق های رأی حاضر نشدند. 
اينجانــب؛ خلــق ايــن رويداد مبارک را بــه محضر امام 
عصر)عج( و رهبر عزيز و فرزانه انقلاب اســلامی که با تدابير 
داهيانــه خــود، دل های مــردم را برای حضور در اين صحنه 
هدايــت کردنــد، تبريک و تهنيت عرض می نمايم و دســت 
يکايک مردم را به خاطر خلق اين حماســه بزرگ به گرمی 
می فشارم و پيروز اين جلوه گری و درخشش جهانی را ملت 
بــزرگ ايران می دانم که همچنان آرمان های متعالی انقلاب 
اسلامی، از عدالت طلبی و استقلال خواهی تا آزادی جويی و 
عزتمندی را در تارک خواســته های به حق خود با رأی شــان 
فرياد می زنند. از مراجع عظام تقليد، جامعه مدرسين حوزه 
علميه، جامعه روحانيت، علمای شيعه و سنی، اساتيد دانشگاه، 
نخبــگان علمــی، فرهنگی و سياســی، رئيس و نمايندگان 
پرتــلاش مردم در مجلس، تشــکل های مردمی و جهادی، 
شــخصيت ها، احزاب و گروه های سياســی، جوانان غيور و 
دانشجويان و طلاب، کارگران و کشاورزان، اصناف و بازاريان، 
فرهنگيان و هنرمندان، ورزشکاران، زنان و دختران، اقوام و 
قوميت های مختلف ايرانی، برادران اهل ســنت، اقليت های 
دينی، هموطنان خارج از کشــور، رأی اولی های عزيز و همه 
ايرانيان غيور در شهرها و روستاها، صميمانه تشکر می کنم. 

 ملت ايران! 
ديروز شما به عهد خود با صداقت وفا کرديد و امروز نوبت 
اين بنده خدا و خادم شماست که به عهدی که با شما بسته ام 
وفادار بمانم و لحظه ای در خدمت به شــما، کوتاهی نکنم. 
بدون ترديد در اين مسير نيازمند همراهی، دلسوزی و دعای 

خير هميشگی شما هستم. 
مردم عزيز ايران!

 آنچنان که در اين انتخابات مستقل وارد شدم، به پشتوانه 
آرای بالا و اعتماد کم نظير شما، ان شاء الله دولتی پرکار، انقلابی 
و ضدفســاد را تشــکيل می دهم، و به سوی بسط عدالت، به  
عنوان مأموريت محوری انقلاب اسلامی حرکت خواهم کرد 
و تمام ظرفيت های دولت را برای ايجاد نهضت بزرگ خدمت 
بــه ايرانيــان عزيز به کار خواهم بســت. لازم می دانم از همه 
نامزدهای محترم، چه آنانی که به هر دليلی تا انتهای رقابت 
باقی نماندند و چه کانديداهايی که تا روز آخر با حضورشان 
گرمی بخــش انتخابات بودند قدردانی نمايم و ان شــاء الله از 
 ديدگاه هــای ارزشمندشــان بــرای تدبير امور اســتفاده 

خواهم کرد. 
در پايان از زحمات ارزشمند همه دست اندرکاران نظارتی، 
اجرايی، نيروهای انتظامی، رســانه ملی و فعالان شبکه های 
اجتماعی و اصحاب رسانه و خبرنگاران، که به  رغم شيطنت های 
دشمنان مردم، به مشارکت پرشور در انتخابات کمک کردند 
تقدير می نمايم و از تلاش های شبانه روزی ستادهای مردمی 
و حاميان عزيز که داوطلبانه وارد ميدان شدند و به اين خادم 

کوچک مردم کمک کردند تشکر می کنم. 

پیام

خبر

دولتی پرکار، انقلابی و ضدفساد 
تشکیل می دهم

خبر

 »رئيس جمهوری روحانی با حضور در دفتر حجت الاسلام 
والمسلمين ســيد ابراهيم رئيسی، پيروزی رئيس جمهور 
منتخب را تبريک گفت؛ آغاز اخلاقی و مدنی فرايند انتقال 
امانت و مسئوليت.« اين خبری بود که ساعتی پس از اعلام 
نتايج قطعی انتخابات، عليرضا معزی، معاون ارتباطات دفتر 
رئيــس جمهــوری اعلام کرد ، پس از قطعی شــدن نتايج 
انتخابات رياســت جمهوری، حجت الاسلام حسن روحانی 
که در ستاد ملی کرونا حاضر بود، پس از پايان جلسه ستاد، 
راهی دفتر رئيس قوه قضائيه شد تا هم انتخاب حجت الاسلام 
والمسلمين سيدابراهيم رئيسی را به او تبريک بگويد و هم 
نخســتين گفت و گوها برای فرايند انتقال قدرت به دولت 
سيزدهم را انجام دهد. چراکه به گفته او، از ۱۲ مرداد ۱۴۰۰ 
حجت الاسلام سيدابراهيم رئيسی، رئيس جمهوری قانونی 

جمهوری اسلامی ايران و رئيس جمهوری همه ما است.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانی رياست جمهوری، روحانی 
پس از اين ديدار، در گفت و گوی کوتاه با رسانه ها، با تبريک 
دوباره به ملت بزرگ ايران به خاطر خلق حماســه و حضور 
پرشــور در انتخابات سرنوشــت ساز ۱۴۰۰ و نيز تبريک به 
حجت الاســلام والمسلمين سيد ابراهيم رئيسی به عنوان 
رئيــس جمهور منتخب، گفت: بحمــدالله رئيس جمهور 
منتخب شخصيتی است که به مناسبت مسئوليتی که در 
قوه قضائيه داشته و حضور در جلسات مهم، کاملًا از اوضاع 
کشــور باخبر هســتند و فراز و نشيب اين ايام مخصوصاً ايام 
تحريم و کرونا را می دانند و واقف هستند. او ضمن اميدواری 
نســبت به اين مســأله که در دولت جديد کشور به بهترين 
شکل اداره شود، افزود: مسئوليت سنگينی بر دوش ايشان 
قرار گرفته اســت، از خداوند برای رئيس جمهور منتخب 
مردم توفيق می خواهم تا به بهترين وجه مسئوليت خودشان 

را انجام دهند.
رئيس جمهوری همچنين با قدردانی از دست اندرکاران 
انتخابات، اظهارکرد: از همه آنان که شور انتخاباتی را آفريدند 
از کانديداها، صدا و ســيما، فضای مجازی، ســتادها و همه 
آنــان کــه اين انتخابات را به خوبی اجرا کردند اعم از وزارت 
کشور، شورای نگهبان، نظار، هيأت های اجرايی، همه آنان 
که امنيت و ســلامت انتخابات را به خوبی تأمين کردند و 
پروتکل های مربوط به سلامت را مورد توجه قرار دادند تشکر 

و سپاسگزاری می کنم.

روحانی با بيان اينکه از امروز تا ۴۵ روز ديگر که بايد اين 
مسئوليت در اختيار دولت جديد قرار بگيرد و رئيس جمهور 
منتخب رسماً مسئوليت های کشور را بر عهده بگيرد، کاملًا 
در کنار ايشــان هســتيم، گفت: از امروز برای هر همکاری، 

همراهی و اقدام که برای کشور لازم است آماده ايم.
رئيس جمهوری اضافه کرد: در روزهای پيش رو هر لحظه 
و ساعت که لازم باشد اعضای دولت آماده همکاری هستند 
برای اينکه دوران انتقالی به خوبی ســپری شــود و رئيس 
جمهور منتخب بتواند کابينه خودش را تا پايان وقت مقرر 
آمــاده کنــد و بــا رأی اعتماد از مجلس فعاليت خود را آغاز 
کند. روحانی با ابراز خوشحالی از اينکه مردم به ندای قانون، 
وجدان و مصالح کشور گوش دادند و بدون توجه به بدخواهان 
و دشمنان نظام با صندوق قهر نکردند و انتخابات باشکوهی 
رقم زدند، گفت: اميدواريم برادر بســيار عزيزم جناب آقای 
رئيسی بار مسئوليت اجرايی کشور که سنگين ترين بار در 
ميان قوا بوده و به دوش ايشــان گذاشــته شده را به بهترين 
وجه به مقصد برســاند. رئيس جمهوری تأکيد کرد: ترديد 
ندارم همه مردم چه آنان که رأی دادند و چه آنان که رأی 
ندادنــد، چــه آنان که پای صندوق آمدند و چه آنان که پای 
صندوق نيامدند حامی رئيس جمهور منتخب خواهند بود. 
روحانی تصريح کرد: از روز ۱۲ مرداد جناب آقای رئيســی 
رئيس جمهور همه مردم هستند و شک ندارم که همه مردم 
از دولــت قانونی ايشــان حمايت خواهنــد کرد تا منافع و 

مصالح شان به بهترين وجه اجرايی و عملياتی شود.
رئیسی:  از تجربیات و اندوخته های دولت کنونی 

استفاده می کنم
حجت الاســلام ســيدابراهيم رئيســی، رئيس جمهور 
منتخب نيز در اين ديدار، با بيان اينکه حتماً از تجربيات و 
اندوخته های دولت کنونی استفاده خواهم کرد، تأکيد کرد: 
اميدوارم اعتمادی را که مردم به اين طلبه خدمتگزار کردند 
در دوران مسئوليتم جبران کنم. به گزارش ايرنا، رئيسی در 
اين ديدار گفت: ابتدا سپاس و تشکر خود را به مردم عزيز، 
بزرگوار و زمان شــناس ايران ابراز می کنم و خدا را به ســبب 
اعتمادی که مردم به اين طلبه خدمتگزار داشته اند، شاکر 
هستم. او ادامه داد: مردم با اعتماد خود وظيفه سنگينی را 
بــر دوش من گذاشــتند که با کمــک خداوند بزرگ و اهل 
بيــت)ع( اين طلبه خدمتگــزار و دولت همه تلاش خود را 

خواهد کرد. رئيس جمهور منتخب با تأکيد بر اينکه حتماً 
از تجربيات و اندوخته های دولت کنونی اســتفاده خواهم 
کــرد، اظهارکــرد: با همکاری ای که روحانی و دولت در اين 
مدت خواهند داشت از ظرفيت ها، تجربيات و گزارش های 
آنان اســتفاده خواهم کرد و با آنان نشســت خواهم داشت. 
رئيســی با بيان اينکه از همه صاحبنظران و انديشــمندان 
می خواهم که ما را از ديدگاه های ارزشــمند خود بهره مند 
کننــد، تصريح کــرد: در دولت مردمی از همه ديدگاه های 
ارزشــمند صاحبنظران، کارشناسان و مردم بهره خواهيم 
بــرد و اميدوارم وظيفه ســنگينی را کــه مردم بر دوش ما 

گذاشته اند به بهترين شکل انجام دهيم.
پیام تبریک روحانی به رئیس جمهور منتخب

پــس از ايــن ديدار که صرف تبريک حضوری و گفت و گو 
درباره فرايند انتقال قدرت شد، حجت الاسلام حسن روحانی 
در پيام مکتوبی، تبريک پيروزی آيت الله سيد ابراهيم رئيسی 
در ســيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری را تبريک 
گفت. به گزارش پايگاه اطلاع رســانی رياســت جمهوری، 
روحانی خطاب به حجت الاسلام رئيسی، با بيان اينکه انتخاب 
جنابعالی از سوی ملت بزرگ ايران به عنوان رئيس جمهوری 
در سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری را صميمانه 
تبريک و تهنيت می گويم، افزود: با تلاش جنابعالی و با همدلی 
بيشــتر با تمامی ارکان و قوای کشــور، در اين جايگاه خطير 
نيز شاهد اقدامات مؤثر در جهت پيشرفت و آبادانی کشور و 
آرامش و رفاه مردم فهيم ايران عزيز باشــيم. روحانی گفت: 
بی شــک بهره گيــری از همه ظرفيت هــای مادی و معنوی 
موجود و ساماندهی بهينه امکانات می تواند به حل مشکلات 
و تسريع در رسيدن به مطالبات مردمی و تحقق آرمان های 
بلنــد نظــام مقدس جمهوری اســلامی در عرصه داخلی و 

خارجی ياری رساند.
او عنوان کرد: همچنين دولت دوازدهم اعلام می دارد که 
در روزهای پيش رو آمادگی اقدامات لازم برای انتقال تجارب 
و مقدمات و شــرايط انتقال بار امانت به دولت ســيزدهم را 
معمول خواهد داشت. رئيس جمهوری در اين پيام از درگاه 
خداوند متعال ســلامتی و موفقيت رئيسی و سعادت مردم 
عزيز ايران بزرگ را مسألت کرد. روحانی همچنين در پيام های 
جداگانه ای به مردم و مســئولان برگزارکننده انتخابات، از 

آنان بابت شکل گيری اين اتفاق بزرگ قدردانی کرد.

رهبر معظم انقلاب اســلامی رأس ســاعت ۷ صبح 
امروز )جمعه( با حضور در محل صندوق سيار ۱۱۰ در 
حسينيه امام خمينی)ره( در سيزدهمين دوره انتخابات 
رياســت جمهوری، ششمين دوره انتخابات شوراهای 
اسلامی شهر و روستا، انتخابات ميان دوره ای پنجمين 
دوره مجلس خبرگان رهبری و انتخابات ميان دوره ای 
يازدهمين دوره مجلس شورای اسلامی شرکت کردند 

و آراء خود را به صندوق انداختند.
حضرت آيت الله خامنه ای ســپس در ســخنانی روز 
انتخابــات را روز ملــت ايران خواندنــد و گفتند: امروز 
ميدان دار و صحنه گردان اصلی مردم هستند که با رأی 
خود سرنوشــت و تکليف کلی و اساســی کشور را برای 

ســالهای بعد معين می کننــد بنابراين امروز متعلق به 
مردم است.

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: بر اساس اين واقعيت 
خرد انســانی حکم می کنــد همه در اين آزمون بزرگ 
ملی و سراســری شــرکت کنند و علت دعوت مکرر ما از 
مردم برای حضور در انتخابات نيز اين است که در درجه 
اول خــود مــردم از اين حضور نفع می برند و جمهوری 
اســلامی نيز امتيــازات بزرگی در عرصــه بين المللی 

به دست می آورد.
ايشــان رأی تک تک مردم را دارای اهميت دانستند 
و گفتند: همه بياييد، تشخيص و رأی بدهيد و هيچ کس 
نگويــد با يــک رأی من اتفاقی نمی افتــد، زيرا همين 

تک رأی ها است که آراء ميليونی ملت را تشکيل می دهد.
حضرت آيت الله خامنه ای با اشاره به توصيه هميشگی 
خود يعنی تسريع در رأی دادن، خاطرنشان کردند: هر 
چه زودتر با نيت خدايی و ثواب اين وظيفه و تکليف را 

انجام دهيد بهتر است.
ايشان با ابراز اميدواری از اينکه به برکت ايام ولادت 
حضرت علی بن موســی الرضا عليه السلام، امروز جشن 
ملــت ايــران و مايه خيــر و برکت باشــد، افزودند: از 
دست اندرکاران انتخابات تشکر و تأکيد می کنم که کار 
را با اتقان کامل در سراسر کشور انجام دهند و به شما 
خبرنــگاران و عکاســان محترم نيز ســلام و خداقوت 

می گويم.

انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای اسلامی شهر و روستا، میان دوره ای مجالس خبرگان و شورای اسلامی؛

حضور رهبر انقلاب در انتخابات ۱۴۰۰

آغاز روند انتقال قدرت با حضور روحانی در دفتر رئیس جمهوری منتخب
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مردم با استقرار دولت جدید به اتفاقات 
مثبت چشم امید دارند

نماينده مردم کرمان و راور در مجلس شــورای اســلامی 
بيان کرد: امروز شرايط کشور در آغاز تحولات اساسی است، 
چشم اميد همه مردم به اتفاقات مثبتی است که قرار است 
با استقرار دولت سيزدهم شروع شود، طبيعتا رئيس منتخب 
مســئوليت بسيار سنگينی در اين خصوص دارد و انتظارات 

بسيار گسترده ای برای وی شکل گرفته است.
 بــه گــزارش اعتبار بــه نقل از خانه ملــت ، محمدرضا 
پورابراهيمی در نشســت علنی مجلس شــورای اسلامی در 
نطق ميان دســتور گفت: تقدير و تشــکر از حضور حماسی 
مــردم در انتخابــات ۲۸ خردادماه، که برگ زرين ديگری بر 
 افتخــارات نظــام و جمهوری اســلامی ايــران افزودند و به 
حمد الله  با انتخاب فردی اصلح زمام امور اجرايی کشــور را 
برای دوره زمانی مشخص در اختيار ايشان قرار داده اند، از 
اين رو از همه کســانی که تلاش کردند، زحمت کشــيدند از 
جمله رسانه ملی، مجموعه عزيزان ما در حوزه وزارت کشور، 
شورای نگهبان و همه دستگاه های متولی و نيروی انتظامی 

تشکر و قدردانی می کنم.
 امروز شرايط کشور در آغاز تحولات اساسی است، چشم 
اميد همه مردم به اتفاقات مثبتی اســت که قرار اســت با 
استقرار دولت سيزدهم شروع شود، طبيعتا رئيس منتخب 
مســئوليت بسيار سنگينی در اين خصوص دارد و انتظارات 

بسيار گسترده ای برای وی شکل گرفته است.
 برادر بزرگوارم، جناب آيت الله رئيسی، آنچيزی که باعث 
شد مجلس انقلابی و ولايی پای کار بيايد و بی سابقه ترين 
اقدام خود را در حمايت از فردی اصلح همانند جنابعالی به 
کار بگيرد، هم تاکيدات مقام معظم رهبری برای حضور همه 
جانبه مردم در انتخابات و معرفی فرد اصلح از صاحب نفوذان، 
نمايندگان، تريبون داران بود و هم شــرايط خاص کشور در 

حوزه اقتصادی می بينيم.
 مردم عزيز و بزرگوار؛ در طول بازه زمانی عملکرد دولت 
يازدهــم و دوازدهــم تقريبا به جــرأت و صراحت می گويم 
شــاخص اقتصادی باقی نمانده که دچار آسيب جدی نشود 
و امروز شــرايط ســختی بر کشــور حاکم است، البته امکان 

برون رفت از اين مسائل قطعا وجود دارد.
 انتظار ما از رئيس جمهور منتخب اين است که به واسطه 
شــرايط امروز کشــور هم برنامه محتوايی جامع و کامل که 
مورد تاييد متخصصين است با اولويت مسائل اقتصادی ارائه 
کنــد و هــم طبيعتا انتظار بر اين اســت کــه کارآمدترين، 
توانمندتريــن و جهــادی ترين نيروهای متخصص در حوزه 
های مختلف را به ويژه با اولويت مسائل اقتصادی به عنوان 

اعضای کابينه به مجلس معرفی کند.
جناب آقای رئيس جمهور منتخب، ما تا ۲۸ خرداد تکليف 
مان حمايت از اين جايگاه و حضور شما در عرصه انتخابات 
رياســت جمهوری بود، امروز با صراحت می گويم به دليل 
شرايط، موقعيت کشور و لزوم حضور افراد توانمند و محتوای 
برنامه جامع؛ مجلس شــورای اسلامی در بررسی صلاحيت 
هــا و برنامــه محتوايی ذره ای از منافع ملی کوتاه نمی آيد و 
براســاس هميــن رويکرد دولت آينــده هم در کنار مجلس 
مسيری را دنبال خواهد کرد که به صلاح کشور باشد و برون 
رفت از اين وضعيت و خروجی آن افزايش اعتمادی عمومی 
اســت که در طول اين ســال ها به عنوان سرمايه اجتماعی 
دچار آسيب جدی شد.  مسلما عملکرد قابل قبولی که دولت 
در آينده می تواند ايجاد کند جريان حضور مردم در انتخابات 
بعدی را تحت تاثير خواهد داد. آقای رئيس جمهور منتخب 
خواهش ما از شــما اين اســت، به جز افراد موثر و توانمند، 
رويکرد غير سياسی در انتخاب افراد مدنظر باشد. اگر ادبيات 
سياسی بر جريان اقتصادی کشور حاکم شود طبيعتا حوزه 

اقتصادی کشور نمی تواند کارآمد باشد.
 سه عنصر مسلم بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و سازمان 
برنامــه اگــر با هم ديگر هماهنگ نباشــد تجربه تلخ دولت 
يازدهم و دوازدهم که در عرصه ميدانی شاهد بوديم، اتفاق 
مــی افتــاد. ثبات در حــوزه اقتصادی اوليــن اولويت نظام 
جمهوری اســلامی اســت مسائل مربوط به بهبود در جهت 
رشــد اقتصادی اقدامات بعدی ما خواهد بود موضوعاتی که 
مــا در مجلــس برای اين ثبات در دســتورکار قرار داده ايم 
اصلاح ساختار بودجه، اصلاح ساختار نظام مالياتی، موضوع 
پايه مالياتی جديد اســت ماننــد ماليات بر مجموع درآمد، 
ماليات بر عايدی سرمايه امروز در دستورکار است و انتظار 
مــا از دولت منتخب اين اســت کــه در اولين فرصت برنامه 
کاری بــا همراهــی مجلس اقدامــات انقلابی را در خصوص 

اصلاح ساختار نظام  اقتصادی در دستور کار قرار دهد.
رئيس کميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: 
رويکرد ديپلماســی اقتصادی  يکی از اولويت های مهم ما 
است، آقای رئيس جمهور  منتخب اولين مطالبه ما همکاری 

مشترک اقتصادی در مرزهای اطراف است./

 امیر دریادار حبیب الله سیاری معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران  گفت: ناوشکن دنا چهارمین ناوشکن تولیدشده و ارتقا یافته از کلاس ناوشکن جماران است که 
در سازمان صنایع دریایی وزارت  دفاع ساخته شده است.وی با اشاره به مدت زمان ساخت ناوشکن دنا اظهار داشت: از 30 بهمن ۱388 که فرمانده معظم کل قوا )مد ظله العالی( 
جهت الحاق ناوشکن جماران به بندرعباس تشریف آوردند، تدبیر فرمودند روند ساخت ناوشکن های جدیدتر باید ادامه یابد تا نیازمندی به ساخت ناوشکن در نیروی دریایی 
ارتش برطرف شود و ما دیگر دست نیاز به سوی سایرین دراز نکنیم؛ خوشبختانه امروز به دست توانمند متخصصان داخلی، چهارمین فروند از شناور کلاس جماران ساخته شده 
و ماموریت خود را آغاز کرده است. این ناوشکن نیز در حوزه سرعت و قدرت پیشران، سلاح و سامانه، سامانه راداری و سونار، ارتباطات، شعاع عملیاتی و پذیرش بالگرد و... نسبت 
به نمونه های قبلی دارای برتری هایی است ، ارتقای توان دفاعی در جهت برقراری امنیت و ارسال پیام صلح و دوستی به کشورهای منطقه است، ما با افزایش توان دفاعی خود، این 
پیام را به دنیا مخابره می کنیم که می توانیم به خوبی از خلیج فارس، دریای عمان و شمال اقیانوس هند که متعلق به ملت های منطقه است، دفاع کنیم و نیازی به حضور هیچ بیگانه ای 
در منطقه نیست ، ناو شاهین برای نخستین بار و به همت متخصصان نیروی دریایی و وزارت دفاع ساخته شده است  و از توانمندی مقابله با مین در عرصه دریاها برخوردار است 

، پروژه ساخت ناوشکن ها، ناوهای موشک انداز، زیردریایی های کلاس فاتح و غدیر و دیگر پروژه ها در نیروی دریایی همچنان ادامه خواهد داشت. / روابط عمومی ارتش

نهضتساخت
وتولیدناوشکن

ادامهخواهدداشت

 ارائه گزارش از وضعیت اقتصادی 
به رئیس جمهور منتخب

 دويســت و ســی و چهارمين جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت به رياســت رئيس جمهوری برگزار شد 
و در اين جلســه حســن روحانی ضمن آرزوی موفقيت 
برای رئيس جمهوری منتخب، از ستاد اقتصادی دولت 
خواســت گزارش های لازم از وضعيت اقتصادی کشور 
و اقدامات انجام شده را به رئيس جمهوری منتخب ارائه 
کنند.به گزارش پايگاه اطلاع رسانی رياست جمهوری، 
در ابتدای اين جلســه وزير نفت گزارشــی از عملکرد 
فروش نفت در دوران تشديد تحريم و جنگ اقتصادی 

ارائه کرد.
براســاس اين گزارش از ســال ۹۷ با خروج يکجانبه 
امريکا از برجام و آغاز جنگ اقتصادی ترامپ عليه ملت 
ايران، با اعمال سياســت ارعاب و تهديد دولت امريکا 
مشتريان نفتی کشورمان، تقاضای خود را کاهش دادند 
و ايــن کاهش درآمد بــر همه بخش ها از جمله بودجه 

دولت تأثير گذاشت.
بنا بر اين گزارش، در سال ۹۹ نيز علاوه بر تحريم های 
امريکا و شرايط خاص پاندمی کرونا، پايين آمدن قيمت 
نفت، کاهش درآمد دولت را تشــديد کرد به نحوی که 
در مجموع در ســه ســال جنگ اقتصادی، درآمد نفتی 
کشور بيش از صد ميليارد دلار کاهش يافت ، دولت در 
اين شــرايط تلاش کرد در کنار اســتفاده از روش های 
غيــر متعارف در فــروش نفــت و فرآورده های نفتی، 
وابستگی به نفت را در بودجه کشور کاهش دهد تا آنجا 
که وابســتگی ۴۲ درصدی بودجــه به نفت در ابتدای 
دولت تدبير و اميد، در لايحه بودجه سال ۹۹ به کمتر 
از ۱۰ درصد رسيده و برای نخستين بار در کشور، بودجه 

بدون اتکا به درآمدهای نفتی تدوين شد.
رئيس جمهــوری با تأکيد بر اينکــه اولويت دولت، 
تأمين ارز کالاهای اساسی و دارو در جهت افزايش رفاه 
عمومی و حمايت از اقشار آسيب پذير جامعه بوده است، 
گفت: همه تلاش دولت بر آن بوده است که با مقاومت 
در برابر تحريم صد درصدی دشمنان ايران، درآمد ارزی 
لازم برای تأمين کالاهای اساســی و ضروری و حفظ و 
ارتقای توليد کشــور را فراهــم نمايد.کارنامه موفقيت 
دولــت در ايــن نبــرد نابرابر با تحريــم کنندگان قابل 

ملاحظه است. 
درهميــن راســتا کنترل نوســانات بــازار داخلی و 
جلوگيری از افزايش قيمت کالاهای اساسی و نرخ تورم 
در کشــور و همچنين ايجاد رفاه نســبی در جامعه از 

مهم ترين اهداف دولت بوده است.
در ســازوکار پيشــنهادی دولت برای سال ۱۴۰۰، 
تأمين کالاهای اساســی و افزايش رفاه عمومی محور 
اصلــی اســت و با تخصيص منابــع ارزی لازم، در يک 
حرکت نظام مند، تأمين، توليد و توزيع در کشــور، در 

مسير بازگشت به رشد و ثبات قرار گرفته است.
تاکید روحانی بر آمادگی برای ورود منابع ارزی

دويست وســی وپنجمين جلسه ســتاد هماهنگی 
اقتصادی دولت  به رياســت رييس جمهور برگزار شــد. 
در ابتدای اين جلسه با توجه به نزديک شدن به مراحل 
پايانــی مذاکرات احيای توافق برجام و روند موجود در 
اين زمينه، بانک مرکزی گزارشــی از تمهيدات در نظر 
گرفته شــده برای فعال ســازی منابع ارزی بلوکه شده 
کشــور پــس از رفــع تحريم ها در چرخه بــازار مالی و 

سرمايه ای کشور ارائه کرد. 
بــه گــزارش اعتبار به نقل از پايگاه خبری رياســت 
جمهوری حســن روحانی، با تاکيد بر ضرورت آمادگی 
برای ورود منابع ارزی آزادشــده کشــور به فرآيندهای 
تبادلات مالی گفت: بانک مرکزی و ســاير دستگاه های 
دخيل در اين موضوع بايد به گونه ای برنامه ريزی کنند 
که جريان تامين کالاهای اساســی و مواد اوليه توليد 
داخلی کشور به سرعت عملياتی شود و مناسبات بانکی 
بين المللی در مســير رونق توليد کشور راه اندازی شود. 
در اين جلســه وزير راه و شهرســازی گزارشی از تقويت 
نــاوگان ريلی و جاده ای بــرای تخليه و حمل کالاهای 
موجود در بنادر و گمرکات کشــور ارائه کرد. براســاس 
اين گزارش، ميزان حمل کالاها در دو ماه گذشته، ۱۱ 
درصد افزايش داشته است.رييس جمهور با قدردانی از 
تلاش دســتگاه ها برای تامين کالاهای اساسی و مورد 
نياز توليد، با وجود محدوديت های شديد تحريمی تاکيد 
کرد: در اين مرحله که کالاها به بنادر و گمرکات کشور 
رســيده، لازم اســت با تسهيل در تشريفات ترخيص و 
حمل و اولويت دهی لازم، اين کالاها با سرعت بيش از 
پيش منتقل شــود و به ادامه جريان رو به رشــد توليد و 

تامين به موقع کالاهای اساسی کمک کند.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر  محسنی اژه ای با اشاره به انتخاب رئیس قوه قضائیه به عنوان رئیس جمهور:خبر

سند تحول قضایی قائم به شخص نیست
غلامحسين محسنی اژه ای، معاون اول قوه 
قضائيه در نشستی خبری که به مناسبت آغاز 
هفته قوه قضائيه برگزار شد از انتخابات رياست 
جمهوری که منجر به انتخاب رئيس دستگاه 
قضا شــد، گفت و آن را متفاوت با ســال های 
گذشته دانست چرا که اين بار رئيس يک قوه 
کانديدای حضور در قوه ديگری می شود. اژه ای 
البتــه ايــن موضوع را به فــال نيک گرفته و با 
شمردن سوابق قضايی ۴۰ ساله سيد ابراهيم 
رئيسی، می گويد که او به همه مشکلات کشور 
آگاه است و از همين رو می توان اميدوار بود که 
گام های بلندی برای حل مشکلات مردم بردارد 
و  انتخابات رياست جمهوری امسال يک تفاوتی 
با سال های گذشته داشت و آن هم اين بود که 
رياست قوه قضائيه يکی از نامزدهای انتخاباتی 
بود،تدبيری انديشــيده شــد کــه در زمينه 
برنامه هــای هفته قــوه قضائيه و کارهای قوه 
کوچک ترين خللی ايجاد نشود. يک تمهيد هم 
بايد داشــته باشيم تا زمانی که رياست جديد 
قوه قضائيه انتخاب می شــود. او در خصوص 
حضور رئيس قوه قضائيه در انتخابات رياست 
جمهوری سيزدهم گفت: آقای رئيسی به دليل 
درخواســت های مردم پــا به عرصه انتخابات 
گذاشتند. مردم، آقای رئيسی را با رأی معناداری 
انتخاب کردند و ايشــان بايد تمهيدات لازم را 
برای دولت آينده و همچنين قوه قضائيه داشته 
باشد تا مقام معظم رهبری جايگزين ايشان را 
معرفی کنند ، يک جهت اينکه رياســت قوه 
قضائيه می خواهد رياســت دولت را به عنوان 
منتخب مردم عهده دار شــود، اين اســت که؛ 
ايشــان حدود ۴۰ سال در قوه قضائيه بودند و 
۱۰ ســال مسئوليت بازرسی کل کشور و ۱۰ 
سال هم معاونت اولی در قوه قضائيه را برعهده 

داشــتند و در اين دو ســال و اندی هم رياست 
قــوه قضائيــه را عهده دار بودنــد؛ لذا به همه 
مشکلات آگاهند ، يکی از اولويت های سال های 
اخير مبارزه با فساد بود. در اين زمينه بسياری 
از گلوگاه های فساد بايد از طريق دولت بسته 
شود و آقای رئيسی اين گلوگاه ها را می شناسد 
و با مقررات دست و پاگير آشنايی دارد. رئيس 
جمهور بعدی واردات و صادرات را می شناسد 
و به رانت هايی از قبيل توزيع، تأمين ارز، تغيير 
کاربری ها، گمرک و بسياری موارد ديگر واقف 
است. قوه قضائيه رئيس جمهور آينده را به طور 
کامل می شناســد و هنگامــی که اين دو قوه 
يکديگر را درک کنند، اميدوار می شويم که او 
گام هايی بلند در راستای حل مشکلات مردم 
برمی دارد. ان شــاءالله با کمــک دو قوه ديگر 
گام هايی بلند برای حل مشکلات مردم برداريم.

وی  در ادامه درباره سرنوشــت سند تحول 
قضايی پس از رفتن ابراهيم رئيسی از قوه قضائيه 
هم گفت: اين سند، قائم به شخص و نگاه يک 
فرد نيست، زيرا از افکار نيروها و عوامل مختلف 
سرچشمه گرفته و برای مدت طولانی است و 

پيش بينی شده که در گام دوم انقلاب از عامل 
انسانی يعنی جوانان استفاده شود و قدرت آنها 
را قبول و به کرامت مردم اعتقاد داشته باشد و 
بايــد رضايتمندی مــردم افزايش يابد و اگر از 
مردم ســؤال شود که آيا آنها به طور صد درصد 
از قوه قضائيه راضی هســتند، مشخصاً جواب 
منفی است اما اگر از آنها پرسيده شود عملکرد 
قــوه قضائيه افزايش يافته يا خير، جواب آنها 
مثبت است و اين رضايتمندی بايد وارد دولت 

هم شود. 
۹ هزار میلیارد تومان وصول 

مطالبات ارزی
 او به برشمردن اقدامات خود قوه قضائيه در 
رابطه با وصول مطالبات و معوقات و برگشــت 
ارزهای صادراتی پرداخت و گفت: بيش از ۹ هزار 
ميليارد تومان ثبت اجرائيات ما، وصول مطالبات 
داشته است. اميدواريم که با حضور آقای رئيسی 
ديگر مشــکلی در حوزه معوقات بانکی نداشته 
باشيم ،  رئيس بانک مرکزی که اخيراً هم کانديدا 
شده بود، گفت ارز نداريم و ارزها برگردانده نشده 
است و من در آن جلسه گفتم قول می دهم به 

شرطی که ليست تمام کسانی که ارز نداده اند 
داده شود، همه آنها را برمی گردانيم. آمار دقيق 
در حوزه ارزهای صادراتی نداشتند و نمی دانستند 
که چه تعداد ارز گرفته شــده و چه مقدار از آن 
را بايد برگردانند که با پيگيری قوه قضائيه اين 
آمار مشــخص شــد و حدود ۱۸ هزار نفر به ما 
معرفــی شــدند که حــدود ۱۹ ميليارد دلار و 
خرده ای گرفته بودند و حدود ۱۰ ميليارد دلار 
متعلق به دولت بود.  مبارزه با فساد جدی است 
و جدی تر از سال های قبل خواهد بود. در سال 
۹۰ پرونده امير منصور آريا سه هزار ميلياردی 
مطرح شد و حدود ۶ ماه طول کشيد تا پرونده 
رســيدگی شــود و بعد از ۲ سال برای آن حکم 
صــادر شــد يا رســيدگی به پرونــده مهدی 
جهانگيری در ســال ۹۶ شــروع شد، اما قطعی 
شدن حکم آن در سال ۹۹ مشخص شد. پرونده 
فريدون هم از سال ۹۷ شروع شد يا پرونده های 
ديگــری مثل پرونده بابک زنجانی که نشــان 
دهنده مبــارزه جدی با پرونده های مفاســد 

اقتصادی در قوه قضائيه است. 
 سیاست حبس زدایی 

در دستور کار است
 وی در پاسخ به سؤالی درباره مجازات های 
جايگزين حبس گفت: ما تحت تأثير جو رسانه ای 
دروغگويــان قــرار نمی گيريم و خودمان قائل 
هستيم وقتی برای کسی ضرورت ندارد، حبس 
ندهيم و سياســت حبس زدايی در دستور کار 
اســت. قانون در حوزه اعدام ها اصلاح شــد و در 
حوزه موادمخدر تعداد کسانی که اعدام می شدند 
کمتــر شــده و آنهايی که مجازات داشــتند، 
مجازاتشان کاهش يافت و آزادی های مشروط 
انجام می شود و کسانی که می خواهند به حبس 
نروند، می توانند از قانون استفاده کنند. / ايسنا 

واکسیناسیون عمومی در اسرع وقت یکی از برنامه های فوری ما خواهد بود
ادامه از صفحه اول

رئيس جمهــور منتخــب ادامه داد: اگر مردم بدانند ما 
چــه می گوييــم، دنبال ما حرکت می کنند و اگر نورانيت 
کلمــه ما را متوجه شــود در زندگی شــان جــز ما را راه 
نمی دهند، اگر مردم شيرينی عدالت را بدانند، غير عدالت 

رضايت نمی دهند.
آيت الله رئيســی با بيان اينکه کی بايد عدالت را برپا 
کند؛ »ليَِقومَ النّاسُ باِلقِســطِ«، افزود: مردم بايد فاعلين 
فاعل اين فعل باشــند، امروز هم به عنوان خدمت گذار و 
امين شما مردم عزيز و بزرگوار عرض می کنم، شما مردم 
و جوانان عزيز، زن و مرد که در صحنه باشيد، حتماً بدانيد 
با مدد الهی و دســت توانای شــما در اين کشــورعدالت 

اجرايی خواهد شد، ان شاءالله.

ان شاءالله در اسرع وقت موضوع واکسیناسیون 
عمومی را به نحوی که از حق مرد صیانت شود، 

دنبال می کنیم
رئيس جمهور منتخب مردم ايران با اشاره به موضوع 
واکسيناســيون عمومی، اظهار داشــت: ان شاءالله در 
اسرع وقت موضوع واکسيناسيون عمومی را به نحوی 
که از حق مرد صيانت شود، دنبال می کنيم و يکی از 
برنامه های فوری ما خواهد بود که از آغاز شروع خدمت 
دولت ســيزدهم اين کار را با جديت دنبال می کنيم، 

تا از جسم و جان مردم صيانت شود، ان شاءالله.
دکتر رئيسی اظهار داشت: موضوع کرونا امروز مردم 
را نگران کرده اســت و هم در برخورد با اين ويروس 
منحوس، برخورد جدی و همه جانبه نياز اســت و به 
آنچه از واکســن های توليد داخلی استفاده شود و اگر 
ضرورت داشــت توليد داخلی ســريع، فوری و انقلابی 
مورد اســتفاده در واکسيناســيون مردم قرار بگيرد تا 
مردم احساس آرامش کنند و هم اقتصاد، توليد رونق 

بگيرد و هم دغدغه مردم پايان بپذيرد.

دکتر رئیسی افزود: باید اقتصاد و تولید رونق 
بگیرد و دغدغه های مردم پایان بپذیرد، این از 

اولویت های دولت ما خواهد بود.
آيت الله رئيســی گفت: به نام ياوران حضرت رضا 
)ع( به نام علی ابن موســی الرضا )ع( و به نام فرهنگ 
رضوی و به نام آموخته های حضرت ثامن الحجج علی 
ابن موسی الرضا )ع( که بنده افتخار خادمی اين آستان 
مقــدس را دارم، برخودم فرض می دانم همه آموخته 
هايــم از وجــود مقدس امام رضــا )ع(، به ويژه مقوله 
کرامت انسانی رادر همه شئون مورد توجه خود و همه 

همکاران در تمام لايه های اداره کشور قرار دهيم.
رئيس جمهور منخب ادامه داد: بازهم عرض می کنم 
اگر کســی در ادوار گذشــته دولت مســئول می شد، 
کسانيکه به نحوی به او رای ندادند و يا به نحوی به او 
محبتی به هر دليلی نداشــتند، گاهی برای آن ها در 
ســازمان ها و ادارات مشکل ايجاد می کردند. در ادوار 
گذشــته متاســفاه عمل شــد. اما محور ما در انتخاب 

همکاران، شايستگی است.
آيت الله رئيسی تاکيد کرد:، اما حقيقتا ما می خواهيم 
محور انتخاب وزيران، مديران و همه همکاران مان در 
دولت، اصل شايســتگی باشد. رئيس جمهور منتخب 
افزود: صميمانه از همه عزيزانی که با زحمت در شرايط 
کرونايی، در انتخابات شــرکت کردند، از همه کسانی 
که در انتخابات شــرکت کردند حال چه به بنده و چه 
بــه ديگــر عزيزان رای دادند، از ملت عزيز، مردم عزيز 
 ايــن اســتان، از همگان و مردم اين اســتان تشــکر

 می کنم.
آيت الله رئيسی خاطرنشان کرد: ما و همه مسئولان 
از عزيزانی که در ســاعات اوليه روز انتخابات، به دليل 
اخلالی که در سيســتم رای گيری پيش آمد، از برخی 
کســانی که به دليل اخلال در سيســتم پيش آمد. در 

صف های طولانی معطل شدند، عذرخواهی می کنيم. 
هم مســئولين و هم ما در پی اين پيشــامد، شرمنده 

مردم شديم.
رئيس جمهور منتخب افزود: از عزيزانی که در خارج 
از کشــور بخاطر شرکت در انتخابات، از سوی عده ای 
از خدا بی خبر مورد آزار قرار گرفتند، اما پای صندوق 

آمدند، تشکر می کنم.
آيت الله رئيسی عنوان کرد: بايد از دولت های مدعی 
حقوق انسان سوال کرد، چگونه با وجود اينکه مسئله 
دموکراسی و رای دادن را که از اولين حقوق انسان ها 
می دانيد، اما برای کســی که می خواهد در کشورتان، 
رای دهد، امنيت ايجاد نمی کنيد و او مورد آزار، اذيت 
و اتهام قرار می گيرد؟ اين موضوع مورد سوال است و 

حتما بايد جبران شود.
رئيــس جمهــور منتخب با اشــاره بــه اينکه من 
خدمتگــزار همــه مردم هســتم، افــزود: من خود را 
خدمتگزار همه کســانی که به بنده رای دادند و همه 
کسانی که به ديگر عزيزان رای دادند و همچنين همه 
افــرادی که به هر دليلی موفق به رای دادن نشــدند، 
می دانم. آيت الله رئيسی افزود: اين حضور باشکوه شما 
که دشمنان می خواهند در تحليل هايشان کم حساب 

کنند، بسيار باشکوه و پرمعنا بود.
رئيس جمهور منتخب گفت: ما بايد شکرگذار درگاه 
الهی باشم و سر بر آستان ربوبيت بنده بسايم که اين 
عنايت خداوند متعال و علی ابن موســی الرضا )ع( و 

توجه مردم عزيزمان شامل حالم شده است.
آيت الله رئيسی افزود: ان شاءلله من و همه دولتمردان 
بتوانيــم ايــن همه محبت و توجــه مردم را با خدمت 
مخلصانــه و بی منــت به مردم جبــران کنيم. از همه 
عزيــزان، زائــران ومجا ران و همچنين خادمان حرم و 
توليت آستان مقدس حضرت رضا )ع( تشکر می کنم 

و به دعای همه شما محتاجم.

 ترجمه عربی کتاب زندگی نامه خودنوشت 
شــهيد ســردار حاج قاسم ســليمانی، در 
بيســت ودومين نمايشگاه بين المللی کتاب 

بغداد رونمايی شد. 
به گزارش ايرنا، ويژه برنامه گراميداشــت 
شهدای مقاومت؛ شهيد حاج قاسم سليمانی 
و شــهيد ابوالمهدی المهندس و رونمايی از 
کتــاب »از چيزی نمی ترســيدم« با حضور 
حجت الاسلام والمســلمين فلاح قريشــی 
رئيس مؤسســه فرهنگی اســلامی اصيل و 
اســتاد حوزه علميه بغداد، محسن الجورانی 
شــاعر و نويسنده مشهور عراقی، شيخ عامر 

الکاظمــی قاری بين المللــی عراقی، حيدر 
قريشــی مدير مرکز فرهنگی للدراســات 
الاســلامی، عبدالوهــاب الراضــی رئيس 
بيســت ودومين نمايشگاه بين المللی کتاب 
بغداد و رئيس اتحاديه ناشــران عراق، احمد 
زکــی محمد مدير اجرايی بيســت ودومين 
نمايشگاه بين المللی کتاب بغداد و جمعی از 
علاقه مندان شــهدای مقاومت با هماهنگی 
مؤسسه بين المللی ابرار معاصران در اين دوره 
از نمايشــگاه بين المللی کتاب بغداد برگزار 
شد.  حجت الاسلام والمسلمين فلاح قريشی 
درباره کتاب »از چيزی نمی ترســيدم« که 

زندگينامه خودنوشــت ســردار حاج قاسم 
سليمانی است، بيان کرد: حاج قاسم سليمانی 
شيفته امام خمينی )ره( بود واز زمان پيروزی 
انقلاب اســلامی به بعد، سرباز امام خمينی 
)ره( شد و در تمامی حالات و مقاطع با انقلاب 
اســلامی همراه بود.  وی افزود: شــهيد حاج 
قاسم سليمانی ويژگی های خاصی داشت که 
در کمتر کسی پيدا می شوند. وضعيت خاص 
منطقه باعث می شــد ســردار سليمانی در 
مسأله فلســطين، عراق، افغانستان و اخيرا 
مسأله يمن حضور جدی داشته باشد. در اين 
کتاب می خوانيم شــخصی که چنين حضور 

جدی در کشــورهای منطقه دارد چه روح 
لطيف و خداترسی داشته است. 

وی همچنين گفت: اين کتاب تمامی آنچه 
حاج قاسم سليمانی بود را نشان نمی دهد اما 
بخش هايی دارد که گوشه هايی از روح و جان 
حاج قاســم را آنچنان که بوده است، عرضه 
کرده و به مخاطب نشــان می دهد.  محسن 
الجورانی شــاعر مشــهور عراقی، ابياتی را به 
زبان عربی درباره مقام شامخ شهدای مقاومت 
قرائت کرد و در پايان نيز از کتاب زندگينامه 
خود نوشــت سردار حاج قاسم سليمانی به 

زبان عربی، رونمايی شد.

رونمایی از ترجمه عربی زندگی نامه شهید سلیمانی در نمایشگاه کتاب بغداد 



شاهد رویکردی جهادی در ایران خودرو هستیم
معــاون مالی، پشــتيبانی و عمرانی قوه 
قضاييه با اشــاره به نامناسب بودن ضوابط 
تعييــن قيمت خودرو به ويژه با تفاوت های 
موجــود در مورد تعيين قيمت نهاده های 
توليــد و محصــول نهايی، اصــلاح نظام 
کامــلا  را  خــودرو   قيمت گــذاری 

ضروری دانست.
 ايکوپرس- محمد حســين فروزان مهر 
در بازديد از شرکت ايران خودرو و در نشست 
بــا مديرعامل اين شــرکت، گفت: تفاوت 
موجــود در معيارهای تعيين قيمت برای 
نهاده های توليد و محصول، شرايط را برای 
زيــان ده بودن شــرکت های توليد کننده 

خودرو فراهم آورده است.
وی تصريح کرد: خوشبختانه در شرايط 
حاضر، شاهد رويکردی جهادی در مجموعه 
ايران خودرو هستيم و آمارها و ارقام موجود 
مويــد اقدامات و سياســت گــذاری های 
مناســب در اين مجموعه در طول ســال 

جهش توليد بوده است.
معــاون مالی، پشــتيبانی و عمرانی قوه 
قضاييه ادامه داد: رشد توليد در بخش های 
مختلــف و همچنين اقدامات انجام گرفته 
برای توســعه محصولات در شــرايطی در 

شرکت ايران خودرو عملياتی شده که شاهد 
افزايــش بيش از پيــش محدوديت های 
تحريمی و هدف گذاری مذبوحانه دشــمن 
برای توقف صنعت خودروی ايران بوده ايم. 
فروزان مهر تاکيد کرد: سرکشی به واحدهای 
توليدی و پيگيری مشکلات و رفع موانع و 
پشــتيبانی از واحدهای صنعتی در سطح 
کشور به عنوان يکی از ظرفيت های معطل 
مانده و شرايط و امکان اشتغال زايی مناسب 
در سطح کشور را فراهم می آورد که طول 
دو سال گذشته و با حضور آقای رئيسی در 
مجموعه قوه قضاييه در دستور کار ويژه بوده 
اســت. معاون مالی، پشتيبانی عمرانی قوه 

قضاييه تصريح کرد: در راســتای اين هدف 
تلاش شــده تمامی موارد مرتبط با قضا در 
ايــن حوزه احصــاء و موانع يک به يک رفع 

شوند. 
رفع موانع تولید، مهم ترین دغدغه 

صنعت خودرو است
فرشاد مقيمی نيز در اين نشست با اشاره 
به هدف گذاری افزايش توليد گفت: با توجه 
به رشــد ۳۵ درصدی توليد در ســال ۹۹ 
نســبت به سال قبل از آن در ايران خودرو، 
امســال نيز رونــد صعودی توليد همچنان 
دنبال خواهد شد. وی با اشاره به برنامه های 
شــرکت ايران خودرو در خصوص توسعه 

پــروژه های گيربکس گفت: برای اولين بار 
گيربکس شــش ســرعته در ايران خودرو 
طراحی شــده که تاثيــر زيادی در کاهش 
مصرف سوخت محصولات خواهد داشت. 
مديرعامل گــروه صنعتی ايران خودرو 
اعلام کرد: از شــهريورماه امسال گيربکس 
نيمه اتوماتيک نيز آماده توليد خواهد شد 
که البتــه طراحی ايــن گيربکس مبنای 
طراحی پلتفرم ملی برای ســال های آينده 
اســت.  وی تاکيــد کرد: کاهــش  ارزبری 
محصولات، در ســال ۱۴۰۰ نيز مانند سال 
گذشته با جديت دنبال خواهد شد و در اين 
خصــوص کاهــش  ۱۳۳ ميليون يورويی 
هدف گذاری شده است. مقيمی تاکيد کرد: 
بــا رفع برخی موانع موجود و پشــتيبانی 
مناسب بخش های مختلف می توانيم هدف 
گذاری تعيين شده برای رشد کمی توليدات 
و افزايش کيفيت و ارايه محصولات جديد 
در اين شرکت را در سال ۱۴۰۰ رقم بزنيم.

وی تصريح کرد: موانعی در مسير تحقق 
اهداف توليد وجود دارد که ضروری است، 
با تصميم مناسب و حمايت از سوی نهادهای 
مرتبــط و رفــع آن، دغدغه هــای موجود 
درخصوص حفظ رونق توليد از ميان برود.

پیشنهادگمرک
برایحلمشکل
فهرستارزش
خودروهایخارجی

سقف وام اشتغال زایی در بانک 
قرض الحسنه مهر ایران چقدر است؟

دکتــر مرتضی اکبری مديرعامل بانک مهر ايران گفت : 
وام قرض الحسنه سقف مشخصی دارد. طبق قوانين ابلاغی 
سقف وام معيشتی قرض الحسنه ۳۰۰ ميليون ريال، سقف 
تســهيلات اشتغال زايی ۵۰۰ ميليون ريال و سقف وام های 
مشارکتی برای اشتغال ۱.۵ ميليارد تا ۲ ميليارد ريال است. 
پس می بينيد ما وام های درشــت نمی دهيم که مشــتری 
دانه درشــت داشته باشــيم و مشتريان خرد ما نيز واقعاً در 

زمان خودشان اقساط را پرداخت می کنند.
وقتی تحقيق کنيد، می بينيد يک مشــتری با دريافت 
۵۰۰ ميليون ريال، دار قالی برپا کرده است، مشتری ديگری 
با خريد خودرو در تاکسی اينترنتی مشغول به کار شده و... 
. ممکن است برخی از اين کارها، کارهای پايدار و هميشگی 
نباشند، اما بی ترديد می توانند برای ميان مدت عوارض ناشی 
از بيکاری را از بين ببرند که اين اتفاق مهمی اســت. تأثير 
اين وام ها در جامعه به طوری عينی و ملموس قابل پيگيری 

است.
به سودآور بودن بانک اشاره کرديد، ضوابط تعريف شده 

برای کسب سود در اين بانک را تشريح کنيد.
ما در اين حوزه بسيار سربلند هستيم. سود ما از سرمايه 
ســهامدار حاصل می شود. به عبارتی برای کسب سود تنها 
منابع سهامدار را سرمايه گذاری می کنيم و به هيچ وجه از 
منابع قرض الحسنه در اين حوزه استفاده نمی کنيم. منابع 
قرض الحسنه  ما تنها برای پرداخت تسهيلات قرض الحسنه 
استفاده می شود. گفتيد در اين حوزه سربلند هستيد. با اين 
حال گفته می شود برخی بانک ها برای سرمايه گذاری وارد 
بازار ارز و سکه و مسکن و... می شوند و البته آفت بنگاه داری 
بانک ها نيز روشن است. اينجا يک توضيح لازم است. بانکی 
که به دليل حاشيه های سياسی و توصيه مقامات و... مجبور 
است وام بدهد و با حجم بالای مطالبات معوق روبرو شود، 
طبيعی است که دچار بحران می شود. تا زمانی که فعاليت 
بانکداری ســودآورد نباشــد، بانک مجبور است برای سرپا 
ماندن وارد حوزه هايی ديگر شود. بانک يک مؤسسه اقتصادی 
اســت و فعاليت اصلی بانک جمع آوری ســپرده و اعطای 
تسهيلات است. اما رقم مطالبات معوق آن قدر بالاست که 
بانک در فعاليت اصلی دچار زيان می شــود. اين ايراد ناشی 
از اين اســت که بانک را مؤسســه اقتصادی نمی بينند و اين 
نهــاد را مجبــور می کنند پول را به عده ای پرداخت کند که 
پس نمی دهند. تجربه ۱۴ ساله فعاليت بانک قرض الحسنه 
مهر ايران به ساير بانک های ايران قابل تعميم است؟ به هر 
حال نظام بانکی ايران درگير مشکلات بسيار متعددی است. 
اگر منظور شما اين است که بانک های تجاری نيز تبديل به 
بانک های قرض الحسنه شوند، خير. اين اتفاق نمی تواند رخ 
دهد. بانک های تجاری برای اقتصاد کشور ضروری هستند. 
حوزه کاری آن ها با ما متفاوت است. بانک های تجاری برای 
تأمين منابع پروژه های بزرگ و... اقدام می کنند. سپرده ها 
را جمع می کنند و ســپس در اختيار پروژه های بزرگ قرار 
می دهند. ما بانک های متنوعی داشــتيم، اما در تمام اين 
ســال ها هيــچ گاه مردمی که پول هايشــان را در بانک ها 
سپرده گذاری می کردند، نمی توانستند به راحتی نسبت به 
دريافت تســهيلات خرد اقدام کنند. به عبارت ديگر در ۳۰ 
سال ابتدايی انقلاب اسلامی به اين نياز جامعه پاسخی داده 
نشده بود. بانک قرض الحسنه مهر ايران اتفاقاً اين خلأ را پر 
کرد. به اين معنی که برای پاسخ به نيازهای خرد وارد ميدان 
شد. اتفاقاً ما تجربه مثبتی هم داريم. اشاره کردم که چقدر 
تســهيلات داديم و مشــتريان ما نيز چقدر خوش حساب 

هستند ./ روابط عمومی

 عليرضا رزم حســينی وزير صنعت، معدن و تجارت 
گفت: ظرفيت توليد خودرو در ايران بالغ بر دو ميليون 
دســتگاه اســت و با اين ميزان توليد کاملا نياز داخلی را 

می توان تامين کرد.
وی درباره عرضه خودرو در بورس کالا، بيان داشت: 
اين طرح در مجلس شــورای اســلامی مطرح شده و در 
کميســيون صنايــع مجلس نيــز روی جزئيات آن کار 
می شود اما اجرای آن هنوز قطعی نيست.  بنده با اجرای 
طــرح عرضه خودرو در بورس کالا موافق نيســتم زيرا 

اجرای اين طرح کار کارشناسی شده ای نيست.  
او  در پاسخ به اين سؤال که برای متعادل سازی قيمت 
خــودرو وزارت صمــت چه پيشــنهادی بهتر از عرضه 
خــودرو در بــورس را دارد، گفت: همکاری خوبی بين 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت و کميســيون صنايع 
مجلس وجود دارد لذا طرحی وزارت صمت برای قيمت 
گذاری خودروها به مجلس ارائه داده است که کميسيون 
اقتصادی مجلس هم با آن موافقت کرده اســت. در اين 
طــرح خودروهــا بــه دو گروه خودروهــای عمومی و 
غيرعمومی )مثلا خودرويی مانند دناپلاس که مشــابه 
دارد و علاوه بر کمپانی خارجی مشــابه آن را شــرکت 
داخلی نيز توليد می کند( تقســيم می شــود. در مورد 
جزئيات اين طرح با شورای رقابت گفت وگو شده است 
و در تعامل با مجلس هســتيم که اميدواريم اجرای آن 
روی قيمت هــا تاثيرگــذار باشــد. وی با بيــان اينکه 
قيمت گذاری دستوری توليد را افزايش نمی دهد، گفت: 
ظرفيت توليد خودرو در ايران بالغ بر دو ميليون دستگاه 
است و با اين ميزان توليد کاملا نياز داخلی را می توان 
تاميــن کرد. در يــک مقطعی يک ميليون و ۶۰۰ هزار 
خودرو در کشور توليد می شد. در آن زمان برای خريد 
خودرو وام پرداخت می شد لذا اين مسئله حاکی از آن 

است که تقاضايی برای خودرو نبوده است. 
او در پاســخ به اين ســؤال که آيا واردات خودرو آزاد 
خواهد شــد، تصريح کرد: طبق برنامه بودجه امســال 
واردات خــودرو ممنوع اســت البتــه در اين مورد بايد 
 منتظــر سياســت های دولت بعــدی و تصميمات آنها

 ماند./ فارس 
خودرو سازان خودروی باکیفیت تولید کنند   

وزير صمت در نشست با مديران گروه خودروسازی 
بهمن عرضه خودروی باکيفيت توســط خودروسازان 
تأکيد کرد. به گزارش ايسنا، وی  در اين نشست ضمن 
اشــاره به برنامه ريزی انجام گرفته برای افزايش کمی و 
کيفی توليد خودرو در کشــور، اظهار کرد: مردم ايران 
شايســته استفاده از خودروهای باکيفيت بالا هستند و 
اين مهم بايد به عنوان يک سياســت راهبردی مدنظر 
همه شــرکت های خودروســازی باشد و در اين راستا 

قدم بردارند.
 شرکت های خودروسازی بايد ضمن افزايش توليدات 
خود، برای ارتقای سطح کيفی محصولات توليدی خود 
اقدام کنند. يکی از مهمترين سياست های اين وزارتخانه 
حمايت از بخش خصوصی است. افزايش عمق ساخت 
داخل خودروهای مونتاژی در کشــور بايد مورد توجه 

جدی قرار گيرد.
گفتنی اســت که مديران گروه خودروســازی بهمن 
در نشستی با وزير صنعت، معدن و تجارت، برنامه های 
سال ۱۴۰۰ اين مجموعه برای توليد انواع خودروهای 

سواری، ون، باری و کشنده را ارائه کردند.
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

معاون فنی گمرک در نامه ای دو پیشنهاد برای حل مشکل فهرست قیمت ارزش موتورسیکلت و ماشین آلات راه سازی به وزارت صمت ارائه کرد ، مستند به مفاد تبصره ۶ قانون خودرو کلیه 
وارد کنندگان و تولید کنندگان خودرو، ماشین آلات راه سازی و موتورسیکلت تابع قانون مذکور، موظف به ارائه پرایس لیست ارزش CCC از کمپانی سازنده )تایید شده توسط مراجع ذی صلاح( 
جهت طرح موضوع در کمیته خودرو هستند و طبق اعلام برخی از نمایندگی های مربوطه طی چند سال اخیر به دلیل تحریم های ظالمانه علیه کشور بسیاری از کمپانی های طرف قرارداد با ایران از 
ارائه پرایس لیست امتناع می کنند که این موضوع باعث تطویل در رسیدگی به ارزش خودروهای وارده و قطعات CCC می شود. در این نامه تاکید شده، بنابراین بر اساس موارد مطرح شده در 
کمیته مزبور، جمع بندی نظرات اعضای کمیته و برای تسریع در رسیدگی به موارد اختلافی به ویژه درخصوص  شرکت های تولید کننده خودرو با توجه به شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی ها دو پیشنهاد ارائه می شود. ارونقی در ادامه دو پیشنهاد تاکید کرده که درخصوص  شرکت هایی که اقدام به ارائه پرایس لیست از کشورهای واسطه غیر از کمپانی سازنده می کنند به 
شرط تایید توسط مراجع ذی صلاح اتاق بازرگانی و سفارت جمهوری اسلامی ایران در کشور واسطه در کمیته خودرو مطرح، رسیدگی و تصمیم گیری شود.و درخصوص  شرکت های تولید کننده 
داخلی وارد کننده قطعات خودرو به صورت CCC برای خط تولید که صرفا اقدام به ارائه تصویر پرایس لیست از کمپانی سازنده و بدون تاییدیه از مراجع ذی صلاح می کنند بر اساس سوابق سنوات 

قبلی یا در صورت نبود سوابق، بر اساس سایر مستندات موجود در کمیته خودرو رسیدگی و تصمیم گیری شود./ فارس

يعقــوب رضازاده عضو کميســيون امنيت ملی و 
سياســت خارجی مجلس شوراي اسلامي با اشاره به 
برنامه ريزی مديران ســايپا برای ادامه توليد خودرو 
در دوران تحريم گفت: اقدام ســايپا در دوران تحريم 

قابل تقدير است.
وی در خصــوص نقش ســايپا در رونق و افزايش 

توليد اظهار داشت: با توجه به شرايط اقتصادی کشور، 
بايــد بــرای افزايش درآمد مــردم و همچنين بهبود 
وضعيــت اقتصادی، منابع درآمدی و صادراتی غير از 
نفت را بررسی و به آن توجه لازم داشته باشيم. قطعاً 
توجه به صنعت خودرو می تواند در رشــد اقتصادی 
کشــور مؤثر باشــد چرا که يک درآمد غير نفتی برای 

کشور ايجاد می کند.
 قطعاً مجلس از صنعت خودرو به عنوان يک صنعت 
مــادر غير نفتی حمايت می کند.  يکی از راهکارهای 
حمايت از صنعت خودرو دادن تسهيلات ارزان قيمت 
اســت و با اين تســهيلات می توان مشکلات صنعت 
خودرو را رفع کرد. همچنين وزارت خارجه می تواند 
با پيدا کردن بازارهای صادراتی خارجی کمک شايانی 
بــه صنعت خودرو کند. از طرف ديگر وزارت صنعت، 

معدن و تجارت به عنوان متولی اصلی اين کار می تواند 
برای بهبود کميت و کيفيت خودرو فعال باشد.

مسئولين دولتی بايد برای افزايش کيفيت خودرو 
و افزايش توليد خودرو در کشــور حمايت کنند. او  با 
اشاره به نقش دلالان در افزايش قيمت خودرو، گفت: 
قطعاً  بايد دســت دلالان از بازار خودرو کوتاه شــده و 
خودرو با قيمت مناسب در اختيار مصرف کننده قرار 
گيرد و زمانی که خودرو در دست مصرف کننده است 
با قيمت توليدی در کارخانه تفاوتی نداشــته باشــد. 
وی با بيان اينکه شرکت سايپا عملکرد خوبی در رشد 
صنعت خودرو و افزايش توليد داشــته اســت، عنوان 
کرد: ســايپا در دوران تحريــم اجازه نداد خط توليد 
متوقف شــود و اين اقدام مديران ســايپا قابل تقدير 

است. / روابط عمومی سايپا

سایپا اجازه توقف تولید در دوران تحریم را نداد

 ظرفیت تولید ۲ میلیون خودرو
 در کشور و تامین نیاز داخلی 

خبر

رئيس ديوان عدالت اداری با بيان اينکه برگ سبز خودرو 
قطعا در حکم ســند اســت، گفت: الزامی بودن مراجعه به 
دفاتر ثبت اســناد بعد از صدور برگه ســبز توســط نيروی 
انتظامی نيز در قانون مبهم است و معاونت حقوقی درحال 
رسيدگی به اين موضوع است و بعد از انجام تحقيقات نتيجه 
مشخص می شود. حجت الاسلام محمد مصدق در نشست 
خبری خود که به مناســبت هفته قوه قضائيه برگزار شــد با 
تبريک ولادت امام  رضا)ع( و گراميداشــت شــهدای هفتم 
تير به ويژه آيت الله بهشــتی گفت: با بيان اين که صيانت از 
حقوق شــهروندی و نظارت بر دســتگاه ها از جمله وظايف 
ديوان عدالت اداری است گفت: اين ديوان نظارت می کند 
تا بخشنامه ها برخلاف قانون تصويب نشود و اگر شد ابطال 
شود و مصوبات هيئت عمومی ديوان عدالت اداری در حکم 
قانون و لازم الاتباع برای همه دســتگاه ها اســت و در نهايت 
بايد بگويم اين ديوان از ۷ معاونت تشــکيل شــده اســت و 
امروز با ۸۵ شعبه دادگاه و ۱۲۰ قاضی اداره می شود. امروز 
شــاهد هستيم۲۵۰ هزار پرونده ساليانه وارد ديوان عدالت 
اداری می شــود اما بايد تلاش کنيم مشــکلات و مسائل در 
خود دســتگاه مربوطه حل و فصل شــود و يکی از مسائلی 

کــه در ايــن خصوص حل شــد »مرخصی زايمان« بود که 
ســاليانه ۱۵ هــزار پرونده در ايــن مورد وارد ديوان عدالت 
اداری ميشد هم چنين اگر ماده ۱۰۰ شهرداری اصلاح شود 
ديوان شــاهد تعداد پرونده های اين موضوع نخواهد بود و 
مشــکل و گرفتــاری مــردم حــل خواهد شــد و اخيرا با 
وزارت خانه هايی که تعداد پرونده هايشان در ديوان عدالت 
اداری زياد اســت همکاری می کنيم تا گروه های مشــترک 
علمی و پژوهشــی تشــکيل شود و مشــکلات را در همان 
دســتگاه حل کنند.  متاسفانه در جامعه بسيار بد منعکس 
شده است که احکام ديوان عدالت اداری اجرا نمی شود اما 
بيــش از ۹۰ درصــد احکام صادره ديوان عدالت بدون هيچ 
تنشی اجرا می شود اما برخی که اجرا نمی شود به اين دليل 
اســت که مثلا حکمی در وســط سال ابلاغ می شود اما نهاد 
مربوطه بودجه برای اجرای آن ندارد و برای ساماندهی اين 
موضوع قرار بر اين شــده معاونين مربوط که متولی اجرای 
اين احکام هستند به صورت جدول تنظيم شده بگويند در 
ســال ۹۸ چه احکامی اجرا نشــده اســت و دليل چه بوده. 
گاهی اوقات انعکاس محتويات يک پرونده تحت عنوان رای 
هيئت عمومی غير از آن چيزی است که در آن پرونده آمده، 

اين جا چند بحث مطرح است، آن چيزی که توسط نيروی 
انتظامی صادر می شود )برگ سبز( قطعا در حکم سند است 
اما آيا بعد از صدور اين برگه بايد الزاما هم به دفاتر اســناد 
رسمی مراجعه کرد يا نه بايد بگويم رای ديوان عدالت اداری 
اصــلا در خصوص الزامی بــودن يا نبودن مراجعه به دفاتر 
اســناد رســمی نيســت بلکه رای در ارتباط با وکالت دادن 
هنگام فروش اســت و واقعيت اين اســت که الزامی بودن 
مراجعه به دفاتر ثبت اســناد بعد از صدور برگه ســبز توسط 
نيروی انتظامی نيز در قانون مبهم است و معاونت حقوقی 
درحال رسيدگی به اين موضوع است و بعد از انجام تحقيقات 

نتيجه مشخص می شود./ميزان 

برگ سبز خودرو در حکم سند است

 آزاد سازی قیمت خودرو ، عاملی مهم و اساسی  برای خروج از زیاندهی خودروسازان 
 رايزنــی خودروســازان بــرای آزادســازی قيمت 
توليداتشــان در حالی طــی روزهای پايانی عمر دولت 
شدت گرفته که به نظر می رسد اين موضوع حداقل در 
دولت فعلی عملياتی نشود و تصميم گيری در مورد آن 
به دولت بعد موکول شود. چند ماه است که خودروسازان 
در حــال رايزنی برای آزادســازی قيمت توليداتشــان 
هستند و اين امر را عاملی برای خروج از زياندهی خود 
عنــوان می کنند. در اين راســتا صنعتگران جلســات 
متعددی را با مســوولان دولتی و مجلس برگزار کرده و 
حتــی در نامه ای به رئيس کميســيون صنايع مجلس، 
موافقــت خــود را با آزادســازی واردات خودرو در ازای 

آزادسازی قيمت خودروهای داخلی اعلام کرده اند.
در جلسه ای که اواخر ارديبهشت امسال در کميسيون 

صنايع مجلس با حضور رئيس سازمان گسترش، رئيس 
شــورای رقابت، مديران عامل شرکت های خودروساز و 
رئيس انجمن قطعه سازان برگزار شد، نامه ای با امضای 
مديران عامل ايران خودرو و سايپا و همچنين دبير انجمن 
قطعه سازان به رئيس کميسيون صنايع مجلس ارائه شد 
کــه در آن پيشــنهاد قيمت گــذاری خودروها در قالب 
خودروهای عمومی و اختصاصی مطرح شده بود. در اين 
پيشنهاد خواسته شده بود تا خودروهای عمومی يعنی 
خودروهايــی کــه عموم مردم با درآمد کم يا متوســط 
خريداری می کنند، با فرمول بهای تمام شده و با در نظر 
گرفتن سود ۵ درصدی با تاييد و نظارت وزارت صنعت 
قيمت گذاری شوند. اما در مورد خودروهای اختصاصی 
که لوکس و نســبتا گران محســوب می شــوند و مشابه 

خارجــی دارند، قيمت گذاری با پيشــنهاد هيات مديره 
شرکت ها و تاييد و نظارت وزارت صنعت براساس شرايط 
عرضــه و تقاضــای بازار صورت گيرد.  همچنين در اين 
نامــه عنوان شــده بــود که خودروســازان مخالفتی با 
آزادســازی واردات خودرو ندارنــد و آن را عاملی برای 
بهبــود فضــای رقابتــی و ايجاد آرامــش در بازار و نزد 

مصرف کننده می دانند.
اين درخواســت در حالی مطرح شد که مازيار بيگلو، 
دبير انجمن قطعه ســازان اســفند سال گذشته با بيان 
اينکه آزادســازی قيمت خودرو به ضرر قطعه ســازان و 
مردم اســت، گفته بود: ما می خواهيم قيمت تمام شــده 
کالا پايين باشــد. با آزادســازی، قيمت  خودرو افزايش 
می يابد و اين موضوع باعث نارضايتی مردم خواهد شد. 

سيدجواد حسينی کيا، عضو کميسيون صنايع و معادن 
مجلس نيز درخصوص درخواســت مکرر خودروسازان 
بــرای تعيين قيمت محصولاتشــان می گويد: افزايش 
مســتمر قيمت خودرو در کارخانه، ثبات بازار را از بين 

می برد.
وی با اشاره به ضرورت اخذ ماليات از سوداگران بازار 
خودرو معتقد اســت: اساســی ترين مشکل موجود در 
صنعــت خودرو، هجوم ســيل نقدينگی به بازار خودرو 
اســت، اين موضوع موجب جولان ســوداگران در بازار 
شده، به طوری که در دو سال گذشته حدود ۱۵۰ هزار 
ميليارد تومان نصيب دلالان اين حوزه شد. بنابراين بايد 
با اعمال ماليات ســنگين، از جولان ســوداگران در اين 
بازار جلوگيری کرد. عضو کميســيون صنايع و معادن 

مجلس می گويد: واردات مديريت شده يکی از نيازهای 
بــازار کنونــی خودرو اســت، زيرا با تحقــق اين مهم 
خودروسازان ناچارند برای رقابت با خودروهای وارداتی 
کيفيــت خــود را ارتقا دهند، از ســوی ديگر با واردات، 
انحصــار از بيــن مــی رود. وی معتقد اســت: هرچند 
خودروسازان محصولات جديدی را به بازار عرضه کردند 
امــا اين محصولات عطش بــازار را از بين نمی برد، زيرا 
انحصار در اين حوزه وجود دارد. حالا با گذشت يک ماه 
از نامه نگاری خودروسازان و قطعه سازان برای آزادسازی 
قيمــت خــودرو، ظاهرا توليدکننــدگان به اين نتيجه 
رسيده اند که خواسته آنها در روزهای پايانی عمر دولت 
عملی نخواهد شد و به همين دليل درخصوص پيگيری 
مطالبات خود از دولت آينده سخن می گويند. / فارس 
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هفته نامه اقتصادی ایران
بانک مرکزی آمار ماهانه صادرات و واردات سال 99 را منتشر کرد که براین اساس بیشترین میزان صادرات در مهر ماه سال گذشته با رقم 4میلیارد و ۶7۲ میلیون دلار انجام شد. بیشترین 
میزان واردات نیز در ماه اسفند با 4 میلیارد و 57۲ میلیون دلار به ثبت رسید. همچنین بررسی آمار ها حاکی از این است که به جز مهرماه، تراز تجاری در ۱۱ ماه دیگر سال منفی بوده است. 
براساس گزارش بانک مرکزی ، صادرات در مجموع ۱۲ ماهه سال گذشته 34 میلیارد و 998 میلیون دلار و واردات نیز با رقم 38 میلیارد و 893 میلیون دلار ثبت شد. سال گذشته در 
فروردین ماه، ۱93۱ میلیون دلار واردات داشتیم که در مقابل ۱۶5۲ میلیون دلار هم صادر کردیم. میزان صادرات و واردات دومین ماه سال ۱399 نیز به ترتیب ۲ میلیارد و ۶48 میلیون دلار 
و 3 میلیارد و ۱۱0 میلیون دلار به ثبت رسید. واردات خردادماه نیز ۲ میلیارد و 579 میلیون دلار و صادرات در این ماه نیز ۲ میلیارد و ۶4 میلیون دلار بود. ایران در تیر ماه سال گذشته 3 میلیارد 
و 30۲ میلیون دلار واردات از دیگر کشور های دنیا داشت و ۲ میلیارد و 349 میلیون دلار نیز کالا به دنیا فروخت. آمار واردات در مرداد ماه نیز درحالی به ۲ میلیارد و 785 میلیون دلار رسید 
که میزان صادرات ۲ میلیارد و ۱۶۲ میلیون ثبت شد. آخرین ماه تابستان سال 99 نیز با واردات 3 میلیارد و 7۶ میلیون دلاری و صادرات ۲ میلیارد و ۶9۱ میلیون دلاری بشته شد. همچنین 3 

میلیارد و ۲57 میلیون دلار و 4 میلیارد و ۶7۲ میلیون دلار نیز به ترتیب واردات و صادرات مهرماه سال گذشته بود که رکورد صادرات در این سال را زد. / روابط عمومی 

استقلال به شايعات و حواشی مطرح شده طی روزهای اخير مبنی بر ورشکستگی اين باشگاه واکنش نشان داد. سايت اين باشگاه نوشت: »با توجه به 
اينکه سرمايه ثبت شده باشگاه استقلال در فرايند اصلاح اساسنامه بيش از ۷۱۹ ميليارد تومان است و ارزش کارشناسی امروز باشگاه با توجه به املاک و 
دارايی ها و برند، حداقل ۲ برابر سرمايه ثبتی ارزش گذاری شده است، بنابراين وجود بدهی های احتمالی و قطعی که کمتر از ۵ درصد از ارزش کارشناسی 
امروز باشگاه است، بر اساس قانون تجارت، به هيچ وجه تهديد کننده موجوديت حقوقی و قانونی اين باشگاه مردمی نيست. مضاف بر اينکه واگذاری سهام از 
طريق بورس صرفاً به هواداران عزيز که سرمايه اصلی اين باشگاه هستند خواهد بود و هواداران محترم با خريد سهام استقلال نقش پررنگ تری در تصميمات 
آتی ايفا می کنند. واگذاری سهام باشگاه استقلال از طريق سازمان خصوصی سازی و سازمان بورس و اوراق بهادار، با مصوبه هيأت واگذاری و با رعايت تشريفات 

کامل قانونی صورت می گيرد و در مرحله ابتدايی صرفاً ۱۵ درصد سهام باشگاه برای کشف قيمت واگذار خواهد شد.«

سعيد نمکی، وزير بهداشت در نامه ای به رئيس جمهور نوشت: »در ماه های اخير با فشار کاری زياد کرونا و سختی معيشت دستياران 
که اکثر اين دانشجويان متاهل هستند با کشيک های طولانی و حداقل ۱۵ شب در ماه متاسفانه آمار خودکشی بين آنها افزايش يافته و 
در جلسات مکرر در ماه های اخير تمهيداتی انجام شد که لازم است در دولت حقوق اين دانشجويان مجددا حدود ۲۰ درصد که کمتر از 
چهارميليون تومان است، افزايش يابد. بر اين اساس، اصلاح و اضافه حقوق ۶ماهه اول دانشجويان ۱۰۰ميليارد تومان منابع نياز دارد که 
تقاضا داريم درخصوص تخصيص اين مبلغ دستورات لازم اعمال شود.« حسن روحانی رئيس جمهور در پاسخ به نامه وزير بهداشت نوشته 
است: »کمک لازم را به عمل آوريد.« به اين ترتيب به نظر می رسد با اختصاص اين مبلغ افزايش ۲۰ درصدی حقوق دانشجويان پزشکی، 

اينترن ها و دستياران تحقق يابد. 

اطلاعیهاستقلالپیرامونخصوصیسازیوورشکستگی اختصاص۱۰۰میلیاردتومانبرایحقوقدانشجویانپزشکی

معــاون بهــره برداری ذوب آهن اصفهان با بيان اين که به 
دليل شرايط سخت کم آبی، ذوب آهن حدود ۲ تا ۳ درصد 
از برنامه های خود عقب اســت، گفت: اگر آب به حدی کم 
شــود که نتوانيم بدنه کوره ها را خنک نگه داريم، احتمال 
اتفاقات ناگوارهمچون انفجار در کوره و توقف چند ساله آن 

وجود دارد. 
همزمان با تعميرات اساسی ايستگاه ريخته گری شماره 
۵، نصب برج های خنک کننده هيبريدی ايســتگاه ريخته 
گری شــماره ۵، تعميرات اساســی آگلوماشين شماره ۴ و 
تعميرات اساســی تعويض لوله هــای اکران ديگ کنورتور 
شماره ۲، تعميرات اساسی درجه ۳ کوره بلند شماره ۲ شرکت 
نيز با موفقيت انجام شــد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومــی ذوب آهن، مهرداد تولاييان در خصوص تعميرات 
اساســی کــوره بلند شــماره ۲ ذوب آهــن، اظهار کرد: اين 
تعميرات اساســی از نوع درجه ســه بود که از نظر زمانی در 
هفت شبانه روز انجام شد. اين تعميرات اساسی برای حفظ 
شرايط توليد است. فلسفه تعميرات اساسی حفظ و پايداری 
شرايط موجود است تا در آينده ضرری به توليد وارد نشود. 
بــا توجــه به محدوديت هــای زياد در حوزه آب و برق که به 
شــدت ذوب آهن را تحت تاثيــر منفی قرار داده، تعميرات 
اساســی کوره بلند شماره ۲ انجام شد، اگرچه اين تعميرات 

پيشتر برای بازه زمانی ديگری برنامه ريزی شده بود.
وی با بيان اين که ۱۶۰ نقطه کوره بلند شــماره ۲ ذوب 
آهن تعميرات اساسی انجام شده است، گفت: از جمله قسمت 
های اصلی اين تعمير مربوط به زينک خانه و ديگری مربوط 
به قســمت پل شــيب دار بود. به طور معمول برای تعميرات 
اساسی، قطعات مورد نيازی که از سال های قبل خريداری 
و نگهداری شــده اســت، در زمان مناسب تعميرات اساسی 
برای نوسازی مورد استفاده قرار می گيرد. او در مورد تعميرات 
اساســی کوره بلند شــماره ۳ ذوب آهن نيز، توضيح داد: اگر 
برخی اقلام مورد نياز اين کوره همچون مواد نسوز از خارج 
وارد کشور شود، پيش بينی می شود تعميرات اساسی کوره 
شــماره ۳ ذوب آهن در مهر و آبان امســال انجام و اين کوره 
برای تعمير متوقف شود، در غير اين صورت کار خاصی برای 

تعميرات اساسی آن وجود ندارد.
وی درباره تاثير کم آبی و آسيبی که به بخش های مختلف 
توليد و به خصوص کوره های بلند ذوب آهن می زند، گفت: 
آسيب ها دو دسته اند؛ بايد توجه داشت که به طور معمول 
تجهيــزات و کارخانجات صنعتی زمانی خوب کار می کنند 
که به صورت پايدار و يک نواخت در مدار باشــند، اما اگر به 
هر دليل کوره های بلند چند روز توقف و دوباره کار کنند و 
اين شرايط تداوم يابد، از نظر تکنولوژی آسيب زيادی به کوره 
وارد می شــود که علاوه بر افت توليد، موجب بســته شدن و 

يا به اصطلاح ماسيدگی مواد داخل کوره می شود.
او با اشاره به آسيب های جدی کم آبی به کوره های بلند 
ذوب آهن، توضيح داد: اگر آب به حدی کم شود که نتوانيم 
بدنه کوره را خنک نگه داريم، احتمال اتفاقات ناگوار همچون 
انفجار در کوره و توقف چند ساله آن وجود دارد. وی با اشاره 
به نگرانی ذوب آهن از کم آبی، تاکيد کرد: امروز ذوب آهن 
با ريســک بســيار بالا در حال حرکت اســت و اين تعميرات 
اساســی موجب شــده تا توليد ذوب آهن در اين بازه ۱۰ روز 
کاهش يابد، که اين موجب نياز به آب کمتر شده است. او با 
بيان اين که در حال حاضر به دليل شــرايط ســخت کم آبی 
ذوب آهــن اصفهــان حدود ۲ تا ۳ درصد از برنامه های خود 
عقب اســت، اظهار کرد: اگرچه در ماه ســوم سال قرار داريم، 
اما به دليل شرايط سخت کم آبی ذوب آهن در بحث توليد 
اصلی خود شــامل چدن و فولاد تقريبا دو تا ســه درصد از 
برنامه های پيش بينی شده خود عقب است. البته اين اتفاق 
موجب نشــده تا ذوب آهن از تعهدات صادراتی خود عقب 
بمانــد، چراکــه تعهدات توليدی و صادرات در فواصل کوتاه 
 اســت، امــا از برنامــه پيــش بينــی شــده خــود اندکی 

عقب مانده ايم.

طی سه سال گذشته افت دستوری 
ارزش پول ملی، با هدف پوشش کسری 

بودجه و ناترازی نظام بانکی انجام شد

حسين راغفرکارشناس اقتصادی گفت  : هيچ جای دنيا 
هيچ تجربه ای به اســم بازار آزاد ارز يعنی بازار شــناور ارز 
وجود خارجی ندارد. حتی آنهايی که مدعی بازار شــناور 
هســتند هم تاحدود زيادی کنترل هايی را بر بازار اعمال 
می کنند. نکته نخســت اين اســت کــه هيچ جايی هيچ 
تجربه ای ما در دنيا نداريم که بازار ارز شــناور آزاد وجود 
داشــته باشــد. يعنی اين يک نظريه است اما در عمل همه 
دولت هايــی کــه مدعی داشــتن بازار ارز شــناور بودند 
کنترل هايی را برای تنظيم قيمت ارزشــان اعمال کردند. 
از سال ۱۳۷۲ که اولين شوک ارزی در واقع به کشور وارد 
شــد تاکنون ۴ شــوک ارزی جدی داشتيم که آخرين آنها 
از دی ماه ۱۳۹۶ هست تا در واقع دی ماه ۱۳۹۹ عملا سه 
ســال طول کشــيد. در اين سه سال افزايش قيمت ارز که 
همه هم دستوری بوده و فقط برای تامين کسری بودجه 
دولت و همينطور بی انضباطی ها و فساد بزرگی که در نظام 
بانکی و نظام مالی کشور صورت گرفت. وی در واکنش به 
ادعــای دولتی هــا می گويند افزايــش قيمت ارز به خاطر 
تحريم هــا و کاهش فروش بــوده، افزود: اين به هرصورت 
توجيه عملکرد دولت است يعنی اصلا چنين اتفاقی عملا 
رخ نداده است. فروش ارز، صادرات و موجودی دارايی های 
بانــک مرکزی فقط در واقــع دارايی های خارجی و ارزی 
بانــک مرکزی بالغ بر ۱۱۰ميليارد دلار بود بنابراين منابع 
کافی داشــتيم منتها آقايان تمايلی به کنترل تقاضای ارز 
ندارند چراکه اين خروج ارز اســت که ثروت های بزرگ را 
رقم زده است. اينکه ديگر لازم به اثبات نيست که يکی از 
دلايل فســاد بزرگی که صورت گرفته خروج ارز از کشــور 
بوده و اينها قطعا با امضای بانک مرکزی و دستور مقامات 
بالاتر صورت گرفته است. اين درحالی است که خود افزايش 
قيمت ارز دستوری بوده و اين را بارها و بارها رئيس جمهور 
کنونی دولت دوازدهم  اشــاره کرد؛ خودش شــخصا گفت 
که ما اگر بخواهيم فردا قيمت ها را بازگردانيم منتها نکته ای 
که در واقع تجاهل می کنند و تعمدا آن را ناديده می گيرند 
اين اســت که وقتی منابع ارزی تان محدود اســت بايستی 
تقاضا را کنترل کنيد. همه می دانيم که بســياری از اين 
منابعی که از کشور خارج شد صرف چه اموری شد خيلی 
ازآنها برنگشــت و بخشــی صرف واردات کالاهای لوکس 
شــد، کالاهايی که اصلا بــه آن منظور ارز اختصاص پيدا 

نکرده بود./ تسنيم 

بحران کم آبی، مانع انجام تعهدات 
تولیدی و صادراتی ذوب آهن نشد

خبر

ادامهسرمقاله

فولاد مبارکه در بین 50 تولیدکننده بزرگ فولاد جهان در سال 2020خبر
بر اساس آخرين آمار منتشر شده در سال 
۲۰۲۰ شــرکت فولاد مبارکــه در ميان ۵۰ 
شــرکت بزرگ توليد کننده فولاد در جهان 
قرار گرفت و رتبه ۴۶ را که در سال ۲۰۱۹ در 
اختيار داشت؛ با افزايش توليد همچنان حفظ 
کرد تا نشان دهد که برخلاف تمام کارشکنی 
ها و فضاهای مسمومی که بر عليه فولاد مبارکه 
توســط برخی افراد ايجاد شده، تلاش و اراده 
اين شرکت برای توليد و ارتقای صنعت فولاد 

کشور کاملا  جدی است.
به گزارش اعتبار از  ايراســين، بر اســاس 
فهرست منتشر شده درخصوص ميزان توليد 
۱۳۷ فولادساز بزرگ جهان در سال ۲۰۲۰، 
مشاهده می کنيم که نام ۳ شرکت فولادسازی 
ايرانــی )فــولاد خوزســتان، فولادمبارکه، 
ذوب آهــن اصفهان( در ميان آنها قرار گرفته 
که بهترين رتبه نيز از آن شرکت فولادمبارکه 
بوده اســت. شــرکت فولاد مبارکه طی سال 
۲۰۱۹ ميلادی در رتبه ۴۶ جهان قرار داشت 
و در سال ۲۰۲۰ نيز کماکان اين رتبه را حفظ 
کرد؛ به اين شکل که ميزان توليد خود را از ۹ 
ميليــون و ۱۲۰هزارتن در ســال ۲۰۱۹ به  
۹ميليون و ۸۴۰ هزارتن رســاند تا همچنان 
در رتبــه ۴۶ و در ميــان ۵۰ شــرکت بزرگ 
توليدکننــده فــولاد در جهــان باقی بماند. 
)شــرکت Baowu iron&Steel  از کشور 
چين با توليد ۱۱۴ميليون و ۲۵ هزارتن رتبه 
اول توليد در سال ۲۰۲۰ را به خود اختصاص 

داده است.(

فولاد مبارکه بالاتر از کوبه استیل ژاپن 
قرار گرفت

نکته جالب درخصوص جايگاه شــرکت 
فولاد مبارکه در مقايســه با برخی از رقيبان 
اين شــرکت در آسياست. برای مثال شرکت 
کوبه اســتيل ژاپن به عنوان يکی از برندهای 
معروف در صنعت فولاد که سال ۲۰۱۹ رتبه 
۵۸ را داشت در سال ۲۰۲۰ به رتبه ۶۵ نزول 
کرده و ميزان توليد به ثبت رسيده توسط اين 
شــرکت در سال گذشــته ميلادی برابر با ۵ 
ميليون و ۶۹۲ هزار تن بوده و اين نشان ميدهد 
که شــرکت فــولاد مبارکــه عليرغم همه 
مشکلاتی که سد راه توليد آن بوده )مشکلات 
داخلــی و تحريم های بيــن المللی( باز هم 
توانسته رکوردهای بسيار خوبی در توليد رقم 
بزنــد و مقدار توليد محصولات خود را بازهم 
افزايش دهد.  در کنار شرکت فولاد مبارکه، 
شــرکت فولاد خوزستان نيز در سال ۲۰۲۰ 

رتبه ۹۵ را از آن خود کرده و شــرکت ذوب 
آهــن اصفهان نيــز در رتبه ۱۳۱ قرار گرفته 
اســت. )در سال ۲۰۱۹ رتبه فولاد خوزستان 
۸۸ و ذوب آهن اصفهان نيز ۱۲۱ بوده است(. 
شــايان ذکر است که بسياری از فولادسازان 
بزرگ در جهان به دليل شرايط بوجود آمده 
ناشــی از کرونا و بحرانهای ناشی از آن توليد 
محصولاتشــان با کاهش همراه شده و نمی 
تــوان اين امر را به عنوان يک اشــکال برای 

فولادسازان بزرگ کشورمان تلقی کرد.
تلاش برای تولید پایدار در فولاد مبارکه                                                    
اکنون نکته مهم اينجاســت که شــرکت 
فولاد مبارکه در سال ۲۰۲۰ ميلادی )۱۱ دی 
ماه ۹۸- ۱۲ دی ماه ۹۹( با مشکلات و چالش 
هــای فراوانــی همراه بود؛ تامين مواد اوليه و 
خوراک برای واحدهای فولادسازی از يکسو، 
برهم خوردن نظم بازار داخلی از جهت ديگر 
به منظور تامين نياز به مواد اوليه، مشکلات 

ناشــی از کمبود منابع انرژی)قطع شدن گاز 
و...( همگی سبب شد تا سالی سخت را پشت 
سرگذاشته و در کنار اين موارد با ويروس کرونا 
نيز دست و پنجه نرم کرده و به مسئوليت های 
اجتماعی خود نيز در اين راستا عمل کند. در 
اين ميان بارها مشــاهده شد که برخی سعی 
برای برهم زدن شــرايط پايدار به وجود آمده 
در توليد شرکت فولادمبارکه را داشتند؛ ايجاد 
فضای سياســی و شــايعه پراکنی در جهت 
تخريب فضای کار برای اين مجموعه در داخل 
کشور، همچنين سعی بر نشان دادن کم کاری 
در راســتای تحقق شعار سال که همواره در 
راســتای جهش توليد بوده و جريان ســازی 
خبــری و... در کنــار تمام موارد يادشــده، 
تحريمهای بين المللی نيز باعث نشد تا اين 
شرکت دست روی دست گذاشته و اميد برای 
ادامه روند توليد با ارزش خود را از دست بدهد.   
تــلاش برای حفظ جايــگاه فولاد مبارکه در 
ميــان توليدکنندگان بزرگ منطقه و جهان 
سبب شد تا اين شرکت سال ۲۰۲۰ ميلادی 
را نيز با شکوه به پايان برساند و با دستانی پر 
به اســتقبال سال ۲۰۲۱ ميلادی برود؛ کما 
اينکه می بينيم طی ۶ ماهی که از سال ۲۰۲۱ 
ميلادی ميگذرد، اين شرکت کماکان در صدر 
توليدکنندگان محصولات فولادی در کشور 
و منطقــه قرار داشــته و توانســته با توليد 
محصولات جديد و با کيفيت و استانداردهای 
جهانی بيش از پيش در راستای تحقق شعار 

سال گام بردارد.

مصطفــی عطايی پــور، مدير مجتمع فولاد ســبا، در 
گراميداشت سالروز واگذاری مجتمع فولاد سبا به شرکت 
فولاد مبارکه ضمن تبريک به همکاران و شــرکت فولاد 
مبارکــه يــادآور شــد: مجتمــع فــولاد ســبا در تاريخ 
۲۸/۰۳/۱۳۸۵ با هدف افزايش توليد ورق های فولادی در 

کشور به شرکت فولاد مبارکه واگذار شد.
ظرفيت اين مجتمع ۷۰۰ هزار تن در سال تعريف شده 
بود که با توانمندی مديران، کارشناسان و مردان پرتلاش 

شرکت فولاد مبارکه و مجتمع فولاد سبا و با انتقال دانش 
فنی، تکنولوژی های موردنظر،  اجرای طرح های توسعه و 
انجام اصلاحات موردنياز در طول چند ســال به ظرفيت 
۱.۴ ميليون تن رســيد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی فولاد مبارکه ، به منظور افزايش و تکميل زنجيره 
توليد و پشــتيبانی از آن، پروژه های بزرگی در فولاد ســبا 
در سال های گذشته به بهره برداری رسيده است که برخی 
از آن ها به اين شرح است: راه اندازی واحد مگامدول شهيد 
شــهبازی با ظرفيت توليد ۱.۵ ميليون تن آهن اســفنجی 
در ســال؛ واحد اکســيژن سبا شامل دو پلنت ۱۰ هزار متر 
مکعب بر ساعت توليد گاز اکسيژن و ساير گازهای صنعتی؛ 
راه اندازی توســعه پست ۴۰۰ سبا؛ راه اندازی طرح توسعه 
خط دوم فولادســازی و ريخته گــری؛ راه اندازی نيروگاه 
CHP ســبا با ظرفيت ۲۸ مگاوات؛ راه اندازی تصفيه خانه 
آب سبا با ظرفيت ۲۱۰۰ مترمکعب بر ساعت و تصفيه خانه 
پســاب با ظرفيت ۷۵۰ مترمکعب بر ســاعت؛ راه اندازی و 
بهره برداری از راه آهن ســبا. مجتمع فولاد ســبا با داشتن 
نيروی مجرب و کارآمد توانســته با بومی سازی تجهيزات 

باعث جلوگيری از خروج منابع ارزی شــود و همچنين با 
دســت يابی به رکوردهای توليد ســالانه کويل نورد گرم و 
توليد ســالانه آهن اســفنجی باعث افتخار و غرور صنعت 
فولاد کشــور گرديده اســت.  مجتمع فولاد سبا در بخش 
انرژی و ســيالات نيز با برنامه ريزی توانسته است مصارف 
انرژی را مديريت کند و کمک شايانی به صنايع برق، آب 
و گاز نمايــد و بــا بازچرخانی پســاب های صنعتی رکورد 
بی سابقه ای در سطح بين المللی در کاهش مصرف آب خام 
برجای گذارد.مجتمع فولاد سبا با افزايش مساحت فضای 
ســبز در ســطح مجتمع و اجرای پروژه ای محيط زيستی 
در کاهش آلودگی پيش قدم اســت. در راســتای افزايش 
توليــد مجتمــع فولاد ســبا در ســال ۱۴۰۰ با اقدامات و 
اصلاحات و ادامه طرح های توسعه واحدهای ريخته گری 
و نــورد گــرم، ظرفيت ايــن مجتمع به ۱.۶ ميليون تن در 
سال ارتقا خواهد يافت و با رهنمودهای مهندس عظيميان 
مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه برای رسيدن به ظرفيت 
و بررســی  حــال  در  ســال،  در  تــن  ميليــون   ۲ 

 اقدام است.

افزایش ظرفیت تولید مجتمع فولاد سبا در سال ۱۴۰۰ به۱.6 میلیون تن

واقعیت های آب در ایران اسفناک است
رئيس ســازمان حفاظت محيط زيست با هشدار درباره 
ورشکســتگی آبی ايران گفت: آنهايی که در کشور مسئول 
هستند، حاضر نيستند واقعيت را بگويند، واقعيت کشور در 
خصوص منابع آب اســفناک تر از آن چيزی اســت که امروز 
مسئولان آب درباره آن صحبت می کنند. عيسی کلانتری 
در نشست خبری در مورد وضعيت کم آبی در کشور افزود: 
امســال سرانه آب تجديدپذير برای هر نفر هزار متر مکعب 
خواهــد بــود که اين يعنی بحــران آب، در واقع ۷۰ درصد 
جمعيت کشور زير ۷۰۰ متر مکعب آب تجديدپذير خواهد 
داشت، اين يعنی اينکه کشور وارد مرحله ورشکستگی آب 
شــده اســت. کلانتری به حقابه تالاب ها اشاره کرد و گفت: 
حقابه ۳۵ تالاب را مشخص کرديم و وزارت نيرو بايد بر اساس 
قانون آنها را تأمين کند، همچنين حقابه ۳۴ تالاب ديگر نيز 
در دست اقدام است، ديگر نبايد اين طور باشد که اگر سيلابی 
آمد تالابی آبدار شود، برخی تالاب ها اکنون امکان آبرسانی 
ندارند مانند تالاب گاوخونی چون زاينده رود آب ندارد. در 
بيشتر نقاط کشور بارندگی زير ۸۰ ميليمتر در سال است، 
فقط در شــمال و غرب کشــور حدود ۲۰۰ ميليمتر است، 
بنابراين با اين شــرايط معضل اصلی کشور و محيط زيست 
ادامه خواهد داشت.  در سال آبی امسال در حوضه درياچه 
اروميه بارش ۱۲ درصد کاهش داشت اما وزارت نيرو بيش 
از ۶۰ درصد حقابه ما را در آن منطقه تحويل نداد، چنانچه 

حقابه محقق مورد نياز ما تأمين نشود به قوه قضائيه مراجعه 
خواهيم کرد. وقتی تفاهم می کنيم حقابه دايناميک اســت 
يعنی اگر بارش ۲۰ درصد کم شود، حقابه هم بايد ۲۰ درصد 
کم شود، بايد وزارت نيرو به تعهد خود عمل کند نبايد اين 
طور باشد که وقتی ۱۲ درصد بارش کم شد، وزارت نيرو ۶۰ 
درصد از حق آب هم کم کند. زاينده رود در زمان شاه عباس 
دوم ۷۰۰ ميليون متر مکعب آب داشــت اما امروز با انتقال 
آب از حوضه هــای ديگــر به يک ميليــارد و ۷۰۰ ميليون 
مترمکعب رسيده است يعنی دو و نيم برابر نسبت به زمان 
صفويه وارد زاينده رود می شود اما می بينيم هم زاينده رود و 
هم تالاب گاوخونی خشــک شــده اند که علت آن توســعه 
نادرست استثنايی و استقرار نابجای صنايع سنگين است که 
با اين وضعيت اگر سالانه ۱۰ ميليارد مترمکعب آب باشد باز 

هم با کمبود مواجه خواهيم بود.
 در شرايطی که منابع مالی دولت در اثر تحريم ها بشدت 
تحليل رفته بود، شخصاً از رئيس جمهوری قدردانی می کنم 
کــه در اين شــرايط بــد اقتصادی با حمايت هــای وی در 
محيط زيست پيشرفت های خوبی داشتيم.   ۴۵۰ ميليون 
دلار در اين شــرايط از صندوق توســعه محيط زيست برای 
مقابله با گرد و غبار تخصيص داده شد يا در مورد پسماندها 
و پايش ها و برخط کردن آنها و حفاظت از مناطق چهارگانه 
نزديــک ۲۰ هزار نفر به جمعيت محيطبانان اضافه کرديم. 

معاون رئيس جمهوری افزود: در چهار سال اخير ۱۳۰ درصد 
تورم داشــتيم اما افزايش حقوق محيطبانان بيش از ۳۰۰ 
درصد بوده اســت و خوشــبختانه از متوسط پرداختی های 
دولت بالاتر آمديم.  کلانتری درباره جابه جايی آرادکوه گفت: 
حدود ۶۰ ســال پيش يعنی زمانی که جمعيت تهران ۱.۵ 
ميليون نفر بود، آراد کوه برای پسماندهای تهران ايجاد شد 
اما با توجه به افزايش جمعيت و توســعه شــهری، ديگر اين 
مرکز توان جمع آوری اين حجم پسماند را ندارد که برای حل 
اين مشکل دو ماه پيش به همراه معاون اول رئيس جمهوری 
از آرادکوه بازديد داشــتيم و مشــخص شــد که اين مرکز 
پاسخگوی دفع زباله های تهران نخواهد بود و نياز به جابه جايی 

دارد. / ايرنا

که در اين بين اقشــار ضعيف جامعه ، کارگر ، کارمند ، 
بيشــترين زيــان را مي بينند و امــا مهار نقدينگي و کنترل 
گراني با وصول ماليات سنگين از در آمدهاي .....که تنها راه 
برون رفت از بحرانهاي عميق و گسترده اقتصاد بيمار کشور 
برخــورد با شــرايط موجود و ..... در گــرو وصول مالياتهاي 
ســنگين از ثروت هاي باد آورده و ...... اســت ، نهايتا” وصول 
ماليــات از در آمدهــاي غير معقول ، مهار نقدينگي و گراني ، 
را به همراه خواهد داشت.  بارها و در مقالات متفاوت  تذکرات 
و فراميــن مقــام معظم رهبري در ارتباط با کنترل نقدينگي 
و راهــکارآن در جهــت اجراي عملي اقتصاد مقاومتي ، رونق 
توليد ، جهش توليد، »توليد؛ پشتيبانی ها ؛ مانع زدايی ها«  
بايد بصورت عملياتي مديريت شــود.  مشــکلات اقتصادي 
بخصوص گراني و نقدينگي زيادافسارگسيخته درجامعه که 
برنامه هاي دولتهاي مختلف بعد از انقلاب اســلامي  پرونده  
ويژه اي  در هر دهه براي آن تـــرسيم شد اما براي رفع آن 
قرار است تصميمات اصولي اتخاذ شود زيرا  ادامه اين  وضع 
اقتصاد  کشــور را با خطرات جدي روبرو کرده و در صورتي 
که فکري براي آن نشود اقتصاد را به سراشيبي خواهد کشاند 
، مقامــات عالــي نظام در اين ايام ، ترمز بريدن قيمتها براي 
نقدينگي در بازار و اشارات متوليان بانک مرکزي به مسايل 
اقتصادي که در حال حاضر نقدينگي زيادي در جامعه وجود 

دارد و اين يک خطر جدي بر اقتصاد کشور است .    
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هفته نامه اقتصادی ایران
وزارت خزانه داری آمریکا با صدور دستورالعملی اعلام کرد به رغم تحریم ها علیه ایران، انجام برخی فعالیت ها جهت مقابله این کشور با بیماری »کووید-۱9« مجاز است.  به گزارش فارس، در فایلی که 
روی وب سایت وزارت خزانه داری آمریکا بارگذاری شده، اعلام شده انجام برخی مبادلات مربوط به مقابله با »کووید-۱9« که طبق »مقررات مبادلات و تحریم های ایران« تا به حال تحریم بودند تا ساعت 
۱۲:0۱ به وقت منطقه زمانی شرقی مورخ ۱7 ژوئیه ۲0۲۲ )مصادف با ساعت ۲0:3۱ جمعه ۲7 خرداد ۱40۱ به وقت تهران( مجاز خواهد بود. در این سند تصریح شده انجام مبادلات ذیل تا تاریخ ذکر شده 
ممنوعیتی ندارند: الف( برخی مبادلات مرتبط با »کووید-۱9« که به موجب مقررات مبادلات و تحریم های ایران ممنوع بوده اند مجاز می شوند. اقدامات ذیل که به موجب قانون فوق ممنوع بوده اند تا 
ساعت ۱۲:0۱ وقت منطقه شرقی مورخه ۱7 ژوئیه ۲0۲۲ مجاز هستند. ب( برای برخی از مبادلات مربوط به بانک مرکزی ایران یا شرکت ملی نفت ایران مجوز صادر می شود. تمام مبادلات و فعالیت های 
ذکرشده در بند الف این مجوز عمومی که به بانک مرکزی یا شرکت ملی نفت ایران )یا هر شرکتی که شرکت ملی نفت ایران به صورت مستقیم یا غیرمستقیم مالک بیش از 50 درصد سهام آن باشد( 
مرتبط باشد، تا ساعت ۱۲:0۱ وقت منطقه شرقی )مورخه ۱7 ژوئیه ۲0۲۲( مجاز هستند. پ( صدور مجوز برای برخی مبادلات مالی معین. انجام تراکنش های مربوط به انتقال وجوه یا مبادلات مالی تجاری 
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پیام غلامرضا سلیمانی رئیس بیمه مرکزی و 
پنجاه سالگی بیمه مرکزی به عنوان نهاد ناظر

»پشتوانه فکری و مرور ايده های ناب بيمه ای ايرانيان از 
»باستان تا همين امروز«  تحولات بزرگی را در تقويت بنيان 
نظام اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشــور رقم زده اســت. 
حضور فعال شرکت های خارجی بيمه در ايران قدمتی بيش 
از دو برابر عمر نهاد ناظر را در شناسنامه تاريخ به ثبت رسانده 
و بنابراين سن نظارت بر صنعت بيمه نيز همين اندازه قدمت 
دارد؛ چراکــه هيچ صنعت، خدمت و فعاليتی جز در ســايه 
هدايت منطقی، حمايت حرف ها و نظارت مستمر و دلسوزانه، 
رشــد نمی کند و بالنده نمی شــود.  اميد به فتح قله های فردا 
بدون مرور نقشــه کوه های پشت  ســر، امکان پذير نيست و 
تاريــخ صنعــت بيمه، فرصتی طلايی پديد آورده تا با نگاهی 
عميق و کاوشــی دقيق اين کوله بار شيشــه ا ی نظارت را به 
مقصد برسانيم. ساختار پيچيده شرکت های بيمه در کشور 
ما ريشه در تاثيرپذيری فرهنگ بيمه و شکل باورهای عمومی 
مــردم دارد و مهم تــر از همه اينهــا تن دادن زودهنگام اين 
صنعت به مقوله خصوصی ســازی اســت که از اين لحاظ هم 
صنعتی پيشرو به شمار می رود. به عبارتی ديگر صنعت بيمه 
يک بار »مهندسی«، بار بعدی »مهندسی معکوس« و برای 
سومين بار نيز »بازمهندسی« شده به اين معنا که نخستين 
حضور اين صنعت به عنوان کالای وارداتی بوده که سرانجام 
با رعايت تمام اصول تبديلی به محصولی بومی مبدل شــده 
اســت. شــايد بسياری از مردم و حتی فعالان صنعت بيمه از 
ســوابق نظارتی در سال های پيش از تاسيس بيمه مرکزی، 
اطلاع چندانی نداشته باشند اما خادمان مردم شريف ايران 
در نهادناظــر صنعت بيمــه از تمام زير و بم های نظارتی-از 
ديــروز تک صدايی صنعت بيمه تا چند صدايی امروز- خبر 
دارند و با تکيه بر تجارب پيشــينيان خود، بهترين روش ها 

و موثرترين تدبيرها را به کار می بندند. «/ روابط عمومی 

تقدیر سازمان حفاظت محیط زیست از 
بیمه “ما” به مناسبت روز ملی محیط بان

به گزارش روابط عمومی بيمه “ما” طی مراسم  بزرگداشت 
روز ملی محيط بان در سازمان حفاظت محيط زيست کشور 
با حضور حجت بهاری فر مديرعامل و عضو هيات مديره شرکت 
سهامی بيمه “ما” و هيات همراه، دکتر کلانتری  معاون رييس 
جمهور و رييس سازمان حفاظت محيط زيست و محبت خانی 
فرمانده يگان ســازمان حفاظت محيط زيســت ، ضمن ادای 
احترام به محيط بانان زنجانی و خانواده های گرانقدرشان، از 
خدمات ارزشمند بيمه “ما” در راستای حمايت از فعاليت های 

محيط زيستی با اهدای لوح تقدير، قدردانی شد.
در بخشی از مرقومه آمده است:

“تدبير و مساعی ارزشمندی  که آن بزرگوار در جهت تامين 
هزينه های ســلامت و درمان و ديه محيط بانان يگان حفاظت، 
معمول فرمودند، شايسته تحسين و زيبنده تجليل است، برخويش 
فرض ميداند تا به يمن اهتمام ويژه و ارزشــمندی که درايجاد 
تحول برای دستاوردهای فرماندهی يگان حفاظت محيط زيست 
داشته ايد، مراتب امتنان خويش را اعلام نمايم.” گفتنی است در 
راســتای تحقق اصل پنجاهم قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ايران مبنی بر حفاظت از محيط  زيســت به عنوان يک وظيفه 
عمومی، تفاهم  نامه همکاری بين شــرکت ســهامی بيمه “ما” و 
سازمان حفاظت محيط زيست امضا شد و طی آن سازمان محيط 
زيست کشور تحت پوشش کامل بيمه ای  بيمه “ما” قرار گرفته 
و کليه کارکنان اين سازمان از بيمه های عمر و حوادث گروهی، 
عمر کارکنان دولت و همچنين عمر وسرمايه گذاری برخوردارشده 
اند ، علاوه بر اين، ســازمان محيط زيســت مسئوليت خود را در 
قبال کليه کارکنان اعم از دفتری، عملياتی و محيط بانان بيمه 
کرده است. همچنين با توجه به وظيفه ذاتی محيط بانان، بيمه 
نامه مسئوليت مدنی محيط بانان در قبال اشخاص ثالث نيز توسط 

بيمه “ما” تحت پوشش قرار گرفته است.

خبر ارزش ریال با اقدامات مقطعی افزایش نمی یابد     خبر
 وحید شقاقی شهری کارشناس اقتصادی: 
تقويــت ريــال منوط به شــکل گيری اصلاحات 
ساختاری و بنيادين در اقتصاد ايران است و اين امر 
يک برنامه ريزی چند ســاله با يک عزم جدی و به 

دور از رفتار پوپوليستی را می طلبد.
امروزه اقتصاد ايران در شــرايطی نيســت که 
نقدينگی مسير خود را پيدا کند و در مسير افزايش 
توليــد حرکت کند و بخــش صنعت و خدمات را 
سيراب کند. برعکس اين نقدينگی تمايل شديدی 
به فاصله گرفتن از بخش توليد دارد و هر چه بيشتر 
به سمت بازارهای سوداگرانه، دلال بازی و سفته بازی 

سوق می يابد.
در چنين شرايطی، اگر کنترل نقدينگی از دست 
بــرود، با افزايش کاذب قيمت ها، نرخ تورم رشــد 
می کند و در مواجه با ارز خارجی، ارزش پول ملی 
افت می کند. ازسوی ديگر، تقويت ارزش پول ملی 
به عنوان يک ماموريت اصلی حاکميت برای بانک 
مرکزی مطرح است. اما بانک مرکزی در اين راه با 
چه چالش های مواجه است و اساسا ريشه گره تورمی 
را بايد در کجا جست وجو کرد؟ اگر کشور به دنبال 
آن است که ريال را تقويت کند و يا در آينده می خواهد 
اجازه ندهد که بيش از اين ارزش پول ملی کاهش 
پيدا کند يک سری عوامل کليدی وجود دارد و به 
تبع آن يک سری اصلاحات ساختاری و اساسی در 
اقتصاد ايران که بايد شکل بگيرد. در غير اين صورت، 

اتفاقاتی که ما شــاهد آن هســتيم و کاهشی که در 
نرخ دلار انجام شده نسبتا زودگذر خواهد بود.  عوامل 
کليدی اما کاملا مشــخص است که مهم ترين آن 
تورم اقتصاد ايران است. ميانگين تورم اقتصاد ايران 
در دهه ۹۰ بالغ بر ۲۴ درصد شــد و تا زمانی که ما 
در اقتصــاد ايــران تورم بالايی داريم مابه التفاوت و 
شکاف تورم داخلی و نرخ ارز خارجی خودش را در 
تضعيف ارزش ريال نشــان می دهد. کسری های 
تجــاری غيرنفتی و بی انضباطی های مالی دولت، 
واردات غيررسمی و قاچاق گسترده به داخل کشور 
عوامل ديگری هســتند که در تضعيف ارزش ريال 
اثرگذار هستند. به عبارتی اگر به دنبال آن هستيم 
کــه ريال را تقويت کنيــم بايد تورم را مهار کنيم. 
همچنين بايد کســری های تجــاری غيرنفتی را 

کاهــش دهيم و بــا قاچاق به صورت جدی مقابله 
کنيــم. به علاوه، بی انضباطی هــای مالی دولت و 
کســری بودجه دولت بايد با قاطعيت کنترل شود 
که همه اين عوامل نياز به اصلاحات اساسی دارند 
و برای نيل به آن، تغييرات عميقی بايد در اقتصاد 
شکل بگيرد.  کنترل تورم در اقتصاد ايران با شعار 
و با بحث های ســطحی حل نمی شــود و نياز به 
اصلاحات اساسی در نظام بانکی کشور دارد و ابتدا 
ناترازی های سيستم بانکی بايد حل شود.وی درباره 
نحوه اصلاح سيستم بانکی اضافه کرد: بايد با جديت 
جلوی خلق پول بی ضابطه گرفته شــود و در کنار 
آن، بايد به صورت ريشــه ای تر، جلوی کسری های 
بودجــه و دســت درازی های دولت ها به صندوق 
توسعه ملی و منابع بانک مرکزی گرفته شود.  اگر 

بخواهيم کســری های تجاری غيرنفتی را کاهش 
دهيــم، نيــاز بــه توســعه صــادرات غيرنفتی و 
برنامه محــوری برای توســعه صادرات غيرنفتی و 
کاهش واردات داريم. همچنين، بايد برای مبارزه با 
قاچــاق، برنامــه ای ويژه و مبتنی بر شــفافيت و 
هوشمندی اجرا کنيم تا جلوی هدررفت منابع ارزی 
گرفته شود.  در واقع، تقويت ريال منوط به اين است 
که اصلاحات ساختاری و بنيادين در اقتصاد ايران 
شــکل بگيرد. موضوعی که با شــعار و يا بحث های 
حاشيه ای امکان حل آن وجود ندارد. از اين منظر، 
اگر می خواهيم ريال در آينده تقويت شود بايد کشور 
دست به يک تغييرات اساسی بزند و با برنامه و بدون 
برخورد شــعاری و ســطحی دســت به يک سری 
جراحی بزند تا مسائل اثرگذار بر کاهش پول ملی 
حل شــود.  بايد تورم مهار شــود که خود مهار تورم 
نياز به اصلاحات جدی دارد که يکی از آنها، اصلاح 
سياســت های پولی است تا ناترازی های بانک ها و 
نظام بانکی ما دستخوش تغيير و بازنگری شود.  اگر 
کسری بودجه کنترل شود و نظام بهره وری و توليدی 
ما اصلاح شود، هزينه های توليد کاهش می يابد و 
در نهايت مجموعه ای از اين عوامل به کنترل تورم 
می انجامد. به واســطه کنترل تورم است که ارزش 
پول ملی تقويت می شود که اين امر يک برنامه ريزی 
حداقل چند ساله با يک عزم جدی و با عقلانيت و 

به دور از برخورد پوپوليستی را می طلبد./ ايبنا

بانک مرکزی اعلام کرد که صادرکنندگان می توانند از اين پس اطلاعات مربوط به وضعيت تعهدات ارزی و ارز حاصل از بازگشت صادرات خود 
را در بخشی که با همکاری بانک مرکزی و وزارت صمت در سامانه جامع تجارت اضافه شده است، مشاهده کنند. اين بخش شامل تازه ترين 
اطلاعاتی است که با استفاده از داده های اطلاعاتی گمرک جمهوری اسلامی ايران و سامانه های ارزی بانک مرکزی فراهم شده و در پايان هر 
روز کاری بارگذاری می شود که با مراجعه به آن، صادرکنندگان می توانند به طور دقيق آخرين وضعيت تعهد صادراتی و ايفای تعهدات ارزی 
خود را تا پايان روز کاری قبل مشاهده کنند. در همين حال رئيس کميته اقدام ارزی، از تسهيل ايفای تعهدات ارزی در بسته سياستی برگشت 
ارز حاصل از صادرات خبر داد. احسان قمری گفت: براساس مفاد بسته سياستی برگشت ارز حاصل از صادرات، صادرکنندگان می توانند ارز 
حاصل از صادرات سال های ۹۸ تا ۱۴۰۰ خود را به يکی از روش های عرضه ارز در سامانه نيما، واردات در مقابل صادرات، واگذاری کوتاژ های 
صادراتی به غير، فروش ارز به صورت اسکناس در سامانه سنا و بازپرداخت بدهی های ارزی به چرخه اقتصادی کشور بازگردانند و محدوديتی 
برای استفاده از اين روش ها وجود ندارد. وی با اشاره به مباحث و موضوعات بيان شده در فضای مجازی و مطبوعاتی در خصوص عدم امکان 
واگذاری کوتاژ های صادراتی به غير افزود: مبنای رفع تعهدات ارزی صادرکنندگان بسته سياستی برگشت ارز حاصل از صادرات سال های ۹۷ 

تا ۱۴۰۰ و مصوبه جلسه ۱۷۷ ستاد هماهنگی اقتصادی دولت بوده و اين دستورالعمل ها فصل الخطاب ايفای تعهدات ارزی هستند./ ايسنا

وضعیتتعهداتارزی
صادرکنندگانقابل
مشاهدهشد

بانک مرکزی ج.ا.ایران

۷۰ درصد پرونده های تملیکی باید تا پایان شهریور تعیین تکلیف شود
محمد علی افتخاری مديرعامل ســازمان اموال 
تمليکی با بيان اينکه مديران اســتانی برای تعيين 
تکليف اموال تحت تملک پيشگام باشند، گفت:  رصد 
و جمع بنــدی نهايی ميــزان اموال موجود در تمام 
استان ها تا ۱۵ تير بايد نهايی شود ، برای رفع موانع 
و مشــکلات در تعيين تکليف به موقع پرونده های 
جاری و همچنين کاهش پرونده های سنواتی نقطه 
نظــرات خود را عنوان کردند که بلافاصله در همان 
جلســه مشکلات و راهکارها مورد بررسی و تحليل 

قرار گرفت و دستورات لازم توسط مديرعامل سازمان 
صادر شــد و اســتان های هدف بايد در اولويت رفع 
مشکلات قرار گيرند، نبايد از مباحث و مشکلات ديگر 
استان ها غافل شد و بايد برنامه ريزی ها به گونه ای 
قابل تعميم باشد که استان های سراسر کشور بتوانند 
از اين ظرفيت اســتفاده کنند.و همه مديريت های 
اموال تمليکی سراسر کشور بايد برای تعيين تکليف 
ســريع پرونده های سنواتی برنامه ريزی کنند و اين 
آمارها بصورت هفتگی و مقايسه ای بررسی شود و 

رصد و جمع بندی نهايی تمام استان ها ۱۵ تير خواهد 
بود. بديهی است طی برنامه ريزی بايد تا آخر شهريور 
حدود ۷۰ درصد کالاها و پرونده های سنواتی تعيين 
تکليف شود ، مديريت فاوا با کمک مديريت طرح و 
برنامه هر چه سريعتر برنامه داشبورد مديريتی اموال 
تمليکی را نهايی کند و مديريت های استانی سراسر 
کشور هم موظف هستند اطلاعات را بصورت دقيق 
و صحيح در اين برنامه بارگذاری کنند تا آمار کشوری 
در زمينه هــای مرتبط با ســازمان شــکل گيرد. 

مديرعامل سازمان اموال تمليکی ادامه داد: ۸۲۲۰ 
پرونده قاچاق تشکيل شده که نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشته ۳۴ درصد رشد داشته و از اين ميزان 
پرونده هم ۵۹ درصد آن معادل ۴۸۷۰ پرونده تعيين 
تکليف شده است . همچنين ۱۳۵۰ پرونده متروکه 
تشکيل شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
۱۰۲ درصد رشــد ثبت شــده است که از اين ميزان 
پرونــده ۴۰ درصــد آن معادل ۵۳۴ پرونده تعيين 

تکليف شده است./ فارس 

 وزير نيرو گفت: هنوز اوج بار مصرف را پشت سر نگذاشته ايم ولی پنجشنبه با مصرف ۶۱ هزار و ۸۰۰ مگاوات نسبت به تير سال 
گذشته که کمتر از ۵۹ هزار مگاوات بود از گرمای زودرس و اوج مصرف باخبر شديم. رضا اردکانيان افزود: تمام توش و توان صنعت 
برق بويژه در اين ايام به کار گرفته شده است که همه واحد های تحت تعمير حتی ۲ هفته زودتر از روال هر سال به مدار بيايند.  ما در 
نظر داريم جابه جايی مصرف بار در واحد های صنعتی بزرگ صورت گيرد و من حتی از برخی صنايع خبر دارم که در اوج همکاری 
تصميم گرفته اند تعطيلات تابستانه خود را که معمولا در شهريور است به تير منتقل کنند. بعضی مکان ها حتی شيفت ها را تغيير 
داده اند و من اينجا از همه خانواده های کارگران که همراهی کرده اند سپاسگزاری می کنم. نيرو های مسؤول بويژه نيرو های انتظامی 
هم همراهی خوبی داشتند و در جهت شناسايی دستگاه های غيرمجاز توليد رمزارز ها گام های مؤثری برداشتند. در همين روز های 
گذشته هزاران دستگاه توليد رمزارز که در سراسر کشور فعال بوده اند شناسايی و ضبط شده است که مراجع قانونی با آنها برخورد 
خواهد کرد. وی درباره خاموشی ها گفت: در عين اينکه خاموشی های احتمالی را اعلام می کنيم اما نقطه اتکای ما خود مردم هستند 
که اگر خاموشــی رخ داد مردم بدانند هر خاموشــی در دوره زمانی اعلام شده است.  خوشبختانه با همکاری مردم بويژه در مصرف 

دستگاه های سرمايشی و رساندن آن برودت به حد آسايش که ۲۵ و ۲۴ درجه است مشکلی نخواهيم داشت. / روابط عمومی

اوجبارمصرفبرقرا
هنوزپشتسر
نگذاشتهایم

 رضا اردکانیان

مديرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: منوط کردن صادرات فولاد به رعايت کف عرضه برای جلوگيری از تنش در 
بازار داخلی زمانی تاثير مثبت دارد که توسط همه واحدها رعايت شود.  منصور يزدی زاده افزود: درحال حاضر ذوب آهن 
اصفهان، فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، فولاد خراسان و عمده شرکت های بزرگ فولادی کف عرضه ها را رعايت می کنند 
ولی متاسفانه سايرين رعايت نمی کنند. وی گفت: مسئله مورد تاکيد وزارت صمت هم عرضه محصولات فولادی در 
بورس کالا و پرهيز از فروش در بازار آزاد است تا ساير واحدها هم به ميدان بيايند و با فرمول افزايش عرضه بتوان ثبات در 
بازار داخلی را حفظ کرد. لذا اگر همه شرکت ها محصولاتشان را در بورس کالا عرضه کنند، دولت هم اطمينان خاطر 
پيدا می کند و ديگر دليلی ندارد که صادرات را به رعايت کف عرضه گره بزند. يزدی زاده افزود: در چنين شرايطی ديگر 
دليلی بر دخالت دولت نيست و تنظيم بازار هم به عهده سازوکار بورس گذاشته می شود که بازار را بر اساس اصول عرضه 
و تقاضا اداره کند و به جلو پيش رود. بنابراين اگر همه واحدها از بزرگ و کوچک ، بورس کالا را به عنوان محور اصلی عرضه 
بپذيرند و البته بورس کالا هم شرايط لازم برای عرضه و معاملات همه واحدها را فراهم کند، قيمت ها هم متأثر از يک 

سری مؤلفه ها نظير نوسان نرخ ارز و نرخ های جهانی و تورم انتظاری به طور منطقی شکل می گيرد.

رفعمحدودیتهای
صادراتیباعرضه
دربورسکالا

  منصور یزدی زاده 

معاون مسکن و ساختمان از توافق دو کشور ايران و سوريه برای بازسازی و تقويت بخش خصوصی ايران در بازسازی های آتی 
آن کشور خبر داد. محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، بخشی 
از دستاوردهای سفر خود را که در روزهای گذشته به سوريه انجام شد، برشمرد. معاون وزير راه و شهر سازی با يادآوری تفاهم نامه 
پيشين دو کشور ايران و سوريه برای بسترسازی لازم و امکان حضور شرکت های بخش خصوصی ايران در بازسازی سوريه، گفت: 
در سفر تازه به سوريه، بسترسازی برای انجام تفاهم پيشين دو کشور انجام شد. همچنين موضوع نقل و انتقال پول و تسهيل در 
حمل و نقل از ديگر مواردی بود که دو کشور درباره آن ها به توافق رسيدند. تبادل تجربه دو کشور ايران و سوريه در خصوص ساخت 
مسکن انبوه برای اقشار متوسط جامعه بر مبنای مقررات ملی و کنترل ساختمان و بهره مندی از تجربه ايران در اين زمينه و نحوه 
تامين مالی پروژه ها در گفت وگو با مسئولان ارشد سوريه از جمله دستاوردهای سفر به آن کشور بود. اميدواريم اين همکاری تداوم 
داشته باشد و بستر فعاليتی جديدی برای حضور بخش خصوصی در بازسازی سوريه فراهم شود. وی همکاری ايران در بازسازی 
سوريه را شامل حوزه عمران، زيربنايی و مسکن برشمرد و بر تقويت حضور بخش خصوصی ايران، تاکيد کرد.   دولت هيچگونه اقدام 
اجرايی و سرمايه گذاری در سوريه ندارد و تنها بسترهای قانونی لازم را برای حضور بخش خصوصی ايران در سوريه فراهم می کند.

حضوربخشخصوصیایران
دربازسازیسوریه
تقویتمیشود

محمود محمودزاده

سيد احسان خاندوزی نايب رئيس کميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بيان اينکه کسب و کارهای مجازی يا اينترنتی از 
مظاهر نوظهور فعاليت اقتصادی هستند و فرصت ويژه ای برای توليدکنندگان و مصرف کنندگان ايجاد کرده اند، گفت: هسته اصلی 
مزيت اين فعاليت ها کاهش هزينه مبادله در اقتصاد است، همچنين فرصتی برای توليدکننده است چرا که می تواند محصول نهايی 
خود را در بازار گسترده  تری عرضه کند و فرصتی برای مصرف کننده جهت دسترسی آسان تر با قيمت منصفانه و اطلاعات متقارن 
به شمار می آيد. متاسفانه طی سال های گذشته بستر مناسبی برای رفع موانع اين نوع از کسب وکارها و حمايت برای توسعه آنها 
فراهم نشده به همين جهت هم است که انتقادهای بسياری نسبت به اين کسب و کارها از منظر کاربران وجود دارد. تلاشی که ما 
در »فراکسيون فضای توليد و کسب و کار« انجام خواهيم داد، اين است که در وهله اول موانع را شناسايی کنيم و از آنجا که اين 
کسب وکارها توان تبديل شدن به موتور صادرات کالا و خدمت را دارند، در صورت نياز، قوانين جديدی را وضع خواهيم کرد که در 
چارچوب آنها، به صورت دقيق و شفاف از کسب وکارهای مجازی حمايت به عمل آوريم و آنها را نيز مسؤول و پاسخگو کنيم. 
نايب رئيس کميسيون اقتصادی مجلس ابراز کرد: درصورتی که نيازمند ورود قانون گذار و حاکميت در امر حمايت و مانع زدايی 

باشد، صدای فعال کسب و کار مجازی را می شنويم و نسبت به مشکلات آن اقدام می کنيم. 

تلاشمجلسبرایحمایتاز
کسبوکارهایمجازی

سید احسان خاندوزی

رئيس هيات عامل ايميدرو تاکيد کرد: افزايش توليد آلومينا در کشور، کاهش ارزبری برای صنعت آلومينيوم دربر دارد.به 
گزارش روابط عمومی ايميدرو، وجيه اله جعفری معاون وزير صنعت معدن و تجارت که پيش از امضای قرارداد توليد آلومينا از 
ماده معدنی نفلين در حضور وزير صنعت معدن و تجارت سخن می گفت، تصريح کرد: در حال حاضر کشورمان سالانه به ۱.۵ 
ميليون تن پودر آلومينا نياز دارد که بخش عمده ای از آن از طريق واردات تامين می شود.  طبق قرارداد با قرارگاه خاتم، در فاز 
نخست پروژه سالانه۷۰ هزار تن پودر آلومينا از ماده معدنی نفلين سينيت در شهرستان سراب توليد می شود که تاثير قابل 
ملاحظه ای در خروج ارز از کشور می گذارد.توليد فعلی آلومينا در کشور سالانه به ۲۵۰ هزار تن می رسد از اين رو ضروری است 
که زمينه افزايش توليد اين ماده فراهم آيد ،  پيش بينی شده در صورت امکان، توليد آلومينا از نفلين در فازهای توسعه به ۲۰۰ 
هزار تن در سال افزايش يابد.وی ارزش فاز نخست پروژه را ۱۳۷ ميليون يورو اعلام کرد و گفت: طرح در مدت ۴ سال اجرا و 
ساخته خواهد شد ، توليد آلومينا از نفلين، علاوه بر کاهش وابستگی به واردات، با احتساب محصولات جانبی ارزش افزوده بالايی 
را ايجاد می کند.از سوی ديگر سيد حسين هوشی سادات فرمانده قرارگاه خاتم نيز در اين مراسم تاکيد کرد: در مسير ساخت 

پروژه آلومينا، از ظرفيت بالای استان آذربايجان شرقی با هدف بومی سازی، رشد اشتغال و درآمدزايی استفاده خواهد شد.

افزایشتولیدآلومینا،
کاهشارزبریبرایصنعت
آلومینیومدارد

وجیه اله جعفری

دستور پرداخت معوقات نمايندگان بيمه رازی در خصوص جشنواره چالش مهرماه صادر شد.  در مهرماه سال گذشته و 
در زمانی که دکتر جباری در شرکت بيمه رازی حضور نداشت ، نمايندگان بيمه رازی در چالشی شرکت کردند که نتيجه آن 
پرداخت مبلغی بالغ بر ۲۵۰۰ ميليون ريال به عنوان جايزه به نمايندگان بود که مبلغ فوق به نمايندگان پرداخت نشده بود. دکتر 
علی جباری مديرعامل بيمه رازی پس از اطلاع از درخواست نماينده ای در اين خصوص در فضای مجازی ، بلافاصله دستور 

پرداخت اين مبلغ را به حساب نمايندگان برنده شده در چالش مهرماه صادر نمود
وام یک میلیاردی بیمه رازی برای شبکه فروش     

شرکت بيمه رازی در جهت تقويت و تجهيز شبکه فروش و با رويکرد حمايت از نمايندگان و افزايش انگيزه و نگهداشت شبکه فروش 
به کليه نمايندگان سراسر کشور وام تبليغات ارائه می نمايد. به گزارش روابط عمومی و امور بين الملل ؛ دکتر علی جباری افزود : شرکت 
بيمه رازی تا سقف يک ميليارد و پنجاه ميليون ريال در راستای مشارکت در تبليغات نمايندگان اعم از ساخت و نصب تابلو ، طرح های 
بازاريابی، تبليغات محيطی ، دکوراسيون دفتر و رهن دفتر به نمايندگان اين شرکت مطابق آئين نامه مصوب ، وام ارائه می دهد.  اين وام به 

تمامی نمايندگان سراسر کشور بيمه رازی در راستای چرخش استراتژيک نماينده محوری مورد تصويب هيات مديره تعلق می گيرد.

پرداختمعوقات۲۵۰۰
میلیونینمایندگانبه
دستورمدیرعاملبیمهرازی

علی جباری

 دکتر حسين مهری مديرعامل بانک صنعت و معدن گفت : اقتصاد کشور وقتی شکوفا می شود که بستر لازم برای نوآوری و 
حضور در بازارهای رقابتی جهانی فراهم شود. توليد دانش جديد و تجاری سازی آن از طريق نوآوری و ارائه محصولات و خدمات 
جديد اساساً توسط شرکت های دانش بنيان امکان پذير است. از اين رو کسب و کارهای دانش بنيان نقش مهمی در اثربخشی 
توليد، تبلور دانش در محصولات و خدمات جديد، ارتقاء سطح اقتصاد و رفاه و توليد ثروت و ارزش افزوده در يک جامعه ايفا می 
کنند. اين کسب و کارها بيشتر از ساير بنگاه های اقتصادی خود را با تغييرات و تحولات نوظهور در محيط کسب و کار همگام نموده 
و برای بقاء در محيطهای رقابتی تلاش می کنند. هر اندازه که بنگاه اقتصادی از دانش در ساختار خود بيشتر استفاده کند بر ارزش 
آن افزوده شده و چرخه تکامل يافته تری از بالندگی به وجود می آورد. کسب و کارهای دانش بنيان نقشي کليدی در ايجاد و 
توسعه اقتصاد دانش محور دارند. در کسب و کارهای دانش بنيان، رشد اقتصادی و ايجاد اشتغال، متناسب با ظرفيت نوآوری تحقق 
می يابد؛ بدين معنی که دستاوردهای تحقيق و توسعه به طور پيوسته از طريق سرمايه گذاری به محصول، فرايند و يا سيستم های 
نوين تبديل می گردد و دسترسی به ظرفيت های سرمايه گذاری برای کارآفرينان و پژوهشگران افزايش يافته و اين عامل مهمی 

در ايجاد نوآوری و بهره برداری از توان فناوری در اقتصاد ملی است.

نقشبانكها
درتوسعهنوآوری
واقتصاددانشبنیان

 حسین مهری
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سرمایه، بورس7
درپایانسال99

نرختشکیل
سرمایهثابت
درکشور۲/۵

درصدشد

هفته نامه اقتصادی ایران
بر اساس آخرین داده های آماری بانک مرکزی، نرخ تشکیل سرمایه ثابت از منفی 5/9 درصد در سال 98 به رقم ۲/5 درصد در سال 99 رسید.  بانک مرکزی در تازه ترین آمار گزارشی از وضعیت اقتصادی کشور در 
سال 99 را منتشر کرد. یکی از مولفه های مهم در این گزارش، تشکیل سرمایه ثابت ناخالص است. این مفهوم به این معناست که چه میزان سرمایه گذاری در دو حوزه ساختمان و خرید ماشین آلات صنعتی انجام شده 
است. کاهش نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص به معنای کاهش سرمایه گذاری در اقتصاد است و بیانگر کاهش رشد اقتصادی در سال های آینده است و بالعکس رشد این شاخص نیز به معنای افزایش سرمایه گذاری 
است ، نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص سال گذشته به ۲/5 درصد رسید در حالی که این شاخص در سال 98 منفی 5/9 درصد بوده است ، نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در هر دو بخش ماشین آلات و ساختمان 
مثبت بوده است. سال گذشته، نرخ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در بخش ماشین آلات 0/9 درصد و این شاخص در بخش ساختمان 3/۱ درصد بود. نرخ رشد 3/۱ درصدی تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در بخش 
ساختمان، به دلیل افزایش تشکیل سرمایه ثابت ناخالص ساختمان در بخش خصوصی حاصل شده است. همچنین افزایش تشکیل سرمایه در بخش ماشین آلات تولید داخل، با وجود کاهش واردات کالاهای سرمایه ای، 
موجب رشد 0/9 درصدی سال 99 تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در بخش ماشین آلات نسبت به مدت مشابه سال قبل بوده است. بررسی روند میزان سرمایه ثابت ناخالص نیز این گونه بوده که در فصل اول و دوم 

سال 99 رشد منفی سه دهم و منفی یک دهم را ثبت کرده است. اما از فصل پاییز و زمستان در ریل رشد قرار گرفته است به گونه ای که در فصل سوم به ۲/۲ درصد و فصل بعد به 8/۲ درصد / ایرنا

فردين آقا بزرگی  کارشناس بازار سرمايه گفت: تزريق منابع 
مالــی به منظور حمايــت از بورس رويه ای متداول در بازارهای 
مالی جهان اســت اما در شــرايطی که فضای عمومی بازار از نرخ 
ارز و سود سپرده بانکی متاثرّ است، تزريق منابع به بورس توجيهی 
ندارد. وی  در واکنش به اظهارات رئيس سازمان بورس که گفته 
“۳۰۰ هزار ميليارد تومان پول پارک شده در صندوق های با درآمد 
ثابت وجود دارد و ميزان جذب اين پولها به بازار سهام به شرايط 
بازار بستگی دارد”، افزود: وضعيت بورس ارتباط معکوسی با دو 
متغيّر اثرگذار و بنيادين ارز )کاهشی، افزايشی يا ايستايی نرخ( 
و نرخ سود سپرده بانکی دارد و از سويی ديگر مخاطب صندوق های 
با درآمد ثابت افراد ريســک گريزی مانند ســپرده گذاران بانکی 
هستند لذا تکليف کردن برای اينکه صندوق ها سهام پرريسک 
را بخرند با اصول ادبيات ســرمايه گذاری مغاير اســت و بايد اين 
اقدام را اختراع بازار سرمايه ايران دانست.  در سال گذشته و در 
شرايط بسيار متزلزل بازار، ۶ بار ترکيب صندوق های با در آمد 
ثابت را تغيير دادند. در نيمه اول سال گفتند سهام را بفروشيد و 
در نيمه دوم گفتند از منابع عمومی ســپرده های مردم، به بازار 
بورس تزريق کنيد که اين کار خلاف جهت رودخانه شنا کردن 
و صرفاً به معنی تضييع حقوق آحاد سرمايه گذاران صندوق های 
با درآمد ثابت است. او با تاکيد بر ضرورت حمايت دولت آينده از 
بورس گفت: حمايت دولت می تواند اين باشد که رقم ۱۷ هزار 
ميليارد تومانی که سال گذشته از محل ماليات دريافت کرده را 
به جريان بيندازد. به گفته وی بر اساس اصول طراحی و مديريت، 
بورس به عنوان مؤسّسه ای غيردولتی نبايد به تغييرات شاخص 
بورس حسّاس باشد بلکه صرفا موظف به تکاليفی از قبيل افزايش 
قدرت نقد شوندگی بازار و بالا بردن شفافيّت اطلاعاتی در معاملات 

به منظور حفظ منافع سهامداران است. / قدس آنلاين 

»طرح طراوت« بانک صادرات ایران 
در مسیر اقتصاد مقاومتی

نائب رئيــس هيئت مديره بانک صادرات ايران گفت: بانک صادرات 
ايران با  ارائه طرح های متنوع بانکی از جمله طرح  طراوت، در اقتصاد 

مقاومتی به صورت عملياتی فعاليت کرده است.
بــه گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، امير يوســفيان در 
چهارمين اجلاس سراسری رضايت مندی مشتری که با رويکرد نقش 
مديران اقتصادی در پيشبرد اقتصاد مقاومتی و جهش توليد و با حضور 
معاون حقوقی رئيس جمهور، نمايندگان مجلس، مسئولان، کارشناسان، 
اعضای هيئت علمی دانشگاه ها و مديران واحد های توليدی و اقتصادی 
برگزار شــده بود، از اســتقبال مناسب واحد های توليدی از  اعتبارات 
اسنادی ريالی در قالب طرح طراوت بانک خبر داد و افزود: بانک صادرات 
ايران با ارائه طرح طراوت و عملياتی کردن زنجيره تامين به دنبال اين 
است که به استمرار توليد کمک کند. اين طرح با استقبال مطلوبی از 
سوی بخش های مختلف اقتصادی روبرو شده به نحوی که از ۴۴۰ هزار 
ميليارد ريال صدور اعتبارات اسنادی ريالی از ابتدای سال ۹۹ تاکنون، 

۱۷۰ هزار ميليارد ريال از اين اعتبارات تنزيل شده است.
وی در تبييــن نــوآوری بانک صادرات ايران در مدل زنجيره  تأمين 
مالی واحدهای مختلف توليدی در قالب طرح های طراوت، تشــديد 
تحريم هــای ظالمانــه اقتصادی و تــورم را به عنوان دو مانع مهم برای 
اســتمرار و افزايش فعاليت واحدهای مختلف اقتصادی عنوان کرد و 
افزود: تحريم های اقتصادی موجب تشديد مشکلات واردات و صادرات 
کالا، خدمات و همچنين نقل و انتقال پول شده و همزمان افزايش تورم 
نيز به افزايش قابل ملاحظه قيمت تمام شده کالا منجر گرديده است. 
فشــار تحريم ها در حالی حذف اعتبارات ارزی فاينانس، ريفاينانس و 
يوزانس را در پی داشته که منابع بانک ها به اندازه کافی رشد نداشته و 
عدم کفايت آن، امکان تأمين ســرمايه  درگردش واحدهای توليدی و 
نياز مضاعف آنها را از نظام بانکی ســلب کرده اســت. همزمان افزايش 
تورم، امکان خريد و فروش اعتباری و نسيه را از بازار داخلی حذف کرده 

و توان خريداران و متقاضيان محصولات داخلی را کاهش داده است.

 دولت آینده درآمد مالیاتی را برای 
حمایت از بورس به جریان بیندازد

خبر خبر

مهدی جمالی نژاد، رئيس سازمان شهرداری ها و دهياری های کشور گفت : برنامه احداث طرح های قطارشهری در ۱۰شهر کشور 
شامل تهران، مشهد، شيراز، اصفهان، تبريز، کرج، اهواز، قم، کرمانشاه و اسلامشهر با مجموع جمعيت حدود ۲۰ميليون نفر درحال انجام 
است. در اين شهرها احداث ۹۳۰کيلومتر خط مترو مصوب شده که از اين مقدار، عمليات اجرايی ۲۴۳کيلومتر خطوط مترويی نيمه تمام 
در حال انجام، ۳۴۲کيلومتر در مرحله مطالعات تکميلی و ۳۴۵کيلومتر با ۱۲خط شامل ۲۳۳ايستگاه در کلانشهرهای تهران، مشهد، شيراز، 
اصفهان و تبريز در حال بهره برداری است. درصورت بهره برداری از ۲۴۳کيلومتر خط متروی نيمه تمام در کلانشهرها تا پايان سال۱۴۰۳، 
جمع خطوط مترو در حال استفاده به حدود ۵۸۸کيلومتر افزايش می يابد. تعداد جابه جايی مسافرين مترويی سالانه ۸۲۴ميليون سفر و 
تعداد واگن موجود در کلانشهرهای کشور ۱۸۷۲واگن است که از اين ميان ۷۳۰ميليون سفر و تعداد ۱۵۲۱واگن مربوط به کلانشهر تهران 
است. پيش بينی می شود با تامين ۲هزار دستگاه واگن ديگر و افزايش تعداد کل واگن ها به ۳۸۷۲واگن، تعداد سفرهای سالانه از طريق مترو 
به ۲۳۷۷ميليون نفرسفر برسد. براساس آخرين برنامه ريزی ها و اقدامات صورت گرفته الحاقيه قرارداد ۶۳۰دستگاه واگن مترويی باتوجه به 
امضای اعضای کنسرسيوم، در شرف امضاست و قطعات ۶رام شامل ۳۰واگن مترويی قطار شهری شهرهای شيراز، اصفهان و تبريز، در مرحله 

آزاد سازی  اسناد حمل و ترخيص کالاها از گمرکات برای توليد و ساخت داخل در کارخانه واگن سازی  ايريکو ابهر قرار دارد.

             

3۴۵کیلومتر
خطمترو
با۲33ایستگاه

مهدی جمالی نژاد

بانک ها تمایلی به تملک اموال ندارند؛ پیش بینی قانون است
 کارشناس ارشد اقتصادی با اشاره به اينکه 
رهــن و تملک امــوال برخلاف ميل بانک ها 
است، گفت: به صورت کلی تعداد واحدهای 
تحت تملک بانک ها نســبت به تســهيلات 
پرداختی، زياد نيست ،  بانک ها اموال و املاک 
خيلی زيادی هم ندارند و به دليل حجم بالای 
اعتبارات و تســهيلاتی که ارائه شد اين مورد 
نيز افزايش يافته است. در واقع بخشی از آن 
معوق شده و طبيعی است که تضامين و وثائق 
از نظر مقداری زياد است، اما از لحاظ درصد 
به نســبت دارايی های بانک هــا خيلی زياد 
نيســت. وی در واکنش به اظهار نظر معاون 
وزير کشور مبنی بر اينکه ۱۶۷۰ واحد توليدی 
تحت تملک شــبکه بانکی است، اظهار کرد: 
اين رقم خيلی زياد نيســت چرا که بيش از 
يک ميليون واحد توليدی از بانک ها تسهيلات 

گرفته اند.
او با بيان اينکه اموال تمليکی دو دســته 
است، افزود: برخی اموال و املاک سهل البيع 
هســتند مانند وثيقه های ملکی که در رهن 
بانک است که اين موارد قابل فروش هستند 
و معمــولا خــود مالکان در مزايده خريداری 
می کنند. دسته بعدی محل اجرای طرح مانند 

کارخانه ها، دامداری ها و واحدهای صنعتی و 
معدنی هستند که معمولا فروش آنها سخت 
است و به دليل اينکه بانک ها اداره کننده خوبی 
نيســتند بــه عنوان معضلی بــرای بانک ها 
محسوب می شوند.  قانون نيز بانک ها را مجبور 
کرده که محل اجرای طرح را به رهن بگيرد 
که خودش يک اشــکال اســت. البته ممکن 
است از يک بعُد کمک به توليدکننده باشد، 
اما اعلام می شود که اگر وثيقه ملکی يا وثيقه 
خارج از طرح ندارد همان محل اجرای طرح 
را به رهن بگذارد. در اينصورت زمانی که وام 
گيرنده توانايی بازپرداخت را نداشــته باشد، 

بانک براســاس قانون قرارداد و حفظ منافع 
خود بايد وثايق را تمليک کند چون راه ديگری 

ندارد. 
 رهــن و تملــک محل اجرای طرح خلاف 
ميــل بانک ها اســت، اما مجبــور به اين کار 
می شــوند وگرنه بانک ها معمولا وثائق خارج 
از طــرح می گيرنــد تا زمانی اگر خواســتند 
تمليک کنند فعاليت محل اجرای طرح مانند 
کارخانه يا واحد توليدی متوقف نشود. يعنی 
محــل کارخانه را رهن نمی کنند، بلکه ملک 

ديگری را تمليک می کنند.
 بانک هــا تمايــل دارند وثيقه ديگری جز 

محــل اجرای طرح را از وام گيرنده بگيرند تا 
در صورت عدم بازپرداخت مشــکل در روند 
توليد و فعاليت اقتصادی واحدها ايجاد نشود. 
اينکه وام گيرنده ها وثيقه ديگری مانند خانه 
يــا ملک ديگری به بانــک ارائه کنند به نفع 
خودشان است چرا که بانک مجبور است برای 
اســتيفای احقاق حق خود و وصول طلب به 
محل اجرای طرح مراجعه کند و آنجا را تحت 
تملک خود بگيرد که اين باعث معطل شدن 
واحدها می شود ، فروش اين موارد هم سخت 
اســت و به همين دليل روی دســت بانک ها 
می مانــد چــون اگر خوب اجرا شــده بود و 
سوددهی داشت و به بهره برداری رسيده بود، 
خــود وام گيرنده هــا پول بانک هــا را پس 
می دادند،  متاســفانه در برخی موارد شــاهد 
هستيم که تسهيلات گيرنده ها يا جايی ديگر 
از طرح مورد نظر ســرمايه گذاری کرده اند يا 
اينکه طرح به درستی اجرا نشده و سوده نبوده 
اســت. در اينباره بايد گفت هم خلاء قانونی 
هــم وجود دارد در بــاب نظارت و هم اينکه 
شــرايط اقتصادی کشــور و سياســت های 
دستگاه های ديگر نيز در اينباره حائز اهميت 

است./ ايبنا

افزايش سرمايه ۱۲۸هزار و ششصد ميليارد ريالی بانک دی از محل تجديد ارزيابی دارايی ها در اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غيرتجاری تهران به ثبت رسيد. عليرضا محمدی، رئيس و سخنگوی اداره سهام بانک دی با اعلام اين خبر گفت: افزايش سرمايه ۲۰۰۹ 
درصدی بانک دی از محل تجديد ارزيابی دارايی ها در اداره ثبت شرکت ها و موسسات غيرتجاری تهران به ثبت رسيد و به اين ترتيب 
سرمايه بانک از ۶۴۰۰ ميليارد ريال به ۱۳۵۰۰۰ ميليارد ريال افزايش يافت. محمدی افزود: پس از اينکه صورت جلسه مجمع عمومی 
فوق العاده افزايش سرمايه بانک به تائيد بانک مرکزی ج .ا.ا رسيد بلافاصله مستندات لازم به همراه تائيديه صورت جلسه افزايش سرمايه 
به منظور ثبت آن در اداره ثبت شرکت ها و موسسات غير تجاری تهران ارسال شد و با پيگيری های مستمر موفق به ثبت صورتجلسه 
افزايش سرمايه در تاريخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۴ شديم و به اين ترتيب سرمايه بانک از مبلغ ۶۴۰۰ ميليارد ريال به ۱۳۵۰۰۰ ميليارد ريال 
منقسم به ۱۳۵ ميليارد سهم هزار ريالی با نام از محل تجديد ارزيابی دارايی های شرکت افزايش يافت. سخنگوی اداره سهام بانک دی، 
درج اطلاعيه رسمی ثبت افزايش سرمايه در روزنامه کثيرالانتشار رسمی بانک و پيگيری های لازم از سازمان بورس و اوراق بهادار را از 
جمله اقدامات بعدی در راستای بازگشايی نماد دی عنوان کرد.گفتنی است، افزايش سرمايه ۲۳۴ درصدی معادل ۱۵۰۰۰ ميليارد 

ريال از محل آورده نقدی سهامداران که در مجمع عمومی فوق العاده بانک دی به هيئت مديره تفويض شد در حال پيگيری است.

افزایش
سرمایهبانكدی
ثبتشد

 بانک دی

بررســی آمار عملکرد واحدهای بزرگ فولادی کشــور 
حاکــی از صــادرات يک ميليــون و ۱۴۰ هزار و ۶۱۴ تنی 
فولاد اين شرکت ها و رشد ۱۴۶ درصدی آن در هم سنجی 

با پارسال است.
بررســی آمار شــرکت های ذوب آهن و فولاد مبارکه 
اصفهان، فولاد خوزستان، فولاد اکسين، فولاد هرمزگان، 
فولاد آلياژی ايران، فولاد آذربايجان، فولاد خراسان، فولاد 
کاوه جنوب، صبا فولاد، فولاد بناب، جهان فولاد سيرجان، 
سنگ آهن چادرملو و فولاد کوير، حاکی از صادرات ۶۳۲ 
هزار و ۶۳۳ تنی آنها در ارديبهشت ماه است. آمار صادرات 
فولاد اين شرکت ها در دومين ماه از سال ۱۴۰۰ در مقايسه 
با ارديبهشت ماه ۹۹ رشد ۱۸۷ درصدی نشان می دهد.در 

دو ماهه نخســت امسال بيشــترين ميزان صادرات فولاد 
توســط شرکت فولاد خوزســتان با ۳۴۱ هزار و ۱۸۷ تن 
انجام شــد و پس از آن ذوب آهن اصفهان با ۲۱۳ هزار و 
۸۷۳ تن و فولاد مبارکه با ۱۰۶ هزار و ۳۲ تن در رتبه های 
دوم و سوم قرار گرفتند. بررسی آمارهای گمرک و تجارت 
خارجی همچنين حاکی است بيشترين رشد صادرات در 
اين مدت در هم سنجی با پارسال در فولاد مبارکه با ۵۷۸ 
درصد رقم خورد. تيرآهن، ميلگرد، کلاف، شــمش چدن، 
شمش کالايی، بلوم، بيلت، اسلب، ورق عريض، انواع مقاطع 
آليــاژی- مهندســی و بيلت فــولادی، عمده محصولات 
فولادی صادراتی اين شــرکت ها در دو ماهه امسال بودند. 
در نخســتين ماه ســال جاری نيز بيش از چهار ميليون و 

۳۹۳ هزار تن انواع محصولات حوزه معدن و صنايع معدنی 
به ارزش ۶۶۷ ميليون و ۵۸۱ هزار و ۳۴۷ دلار صادر شده 
بود. بيشترين ميزان صادرات در اين مدت مربوط به زنجيره 
فولاد و محصولات فولادی مرتبط با ۴۰۶ ميليون و ۳۴۸ 
هزار دلار بود که ۶۰.۸ درصد صادرات را به خود اختصاص 
داد.صــادرات زنجيره فولاد در مقايســه بــا فروردين ماه 

پارسال رشد ۲۰۳ درصدی داشته است.
رتبــه دوم صــادرات در اين مدت به مس و محصولات 
پايين دســتی رســيد. کارخانجات ايرانی در فروردين ماه 
بيــش از ۵۵ ميليــون و ۶۸۰ هــزار دلار مس و محصولات 
پايين دستی صادر کردند که حاکی از رشد ۱۷۷ درصدی 

است . / ايرنا

رشد ۱۴6 درصدی صادرات فولاد شرکت های بزرگ

سعيد نمکی وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ۶ پلت فرم واکسن کرونا با فعاليت مستمر تا پايان پاييز 
امســال افزون بر مصرف داخلی، آمادگی صادرات به کشــورهای ديگر را دارد.  در رابطه با بحث واکسيناسيون، 
واکسن های داخلی به مرحله تجويز و مصرف داخل رسيد. به طور حتم با توجه مقدار واکسن های توليد داخل در 
برهه کنونی، از يک تا ۲ ماه آينده نيازمند واردات واکسن هستيم برای تحقق آن تدارک لازم انديشيده شده است. 
وی با اشــاره به اينکه تحويل نزديک به ۱۶ ميليون و ۸۰۰ هزار دوز واکســن خريداری شــده از مسير کواکس از 
کشورهای ديگر به ايران نيز به مرور زمان انجام می شود، خاطرنشان کرد: اما واکسن های داخلی کشور از مرداد به 
بعد حجم انبوهی از توليد را خواهد داشت.  کار توليد واکسن يکی از شرکت های ايرانی )مجموعه برکت( کار به 
مرحله اجازه مصرف اضطراری رســيد که در هفته آينده مجموعه پاســتور نيز اجازه مصرف اضطراری را خواهد 
گرفت. او  با بيان اينکه نزديک به ۱۴ هزار تخت بيمارستانی امسال تا نيمه مردادماه و پايان دولت دوازدهم بهره برداری 
می شود، گفت: شمار قابل توجهی از اين تخت ها افتتاح شده و نزديک يک هزار و ۴۰۰ مرکز بهداشتی، درمانی و 
خانه بهداشــت و تعداد قابل توجهی پروژه های رفاهی و دانشجويی تدارک ديده شده که در استان های مختلف 

کشور افتتاح شده يا در حال افتتاح است. / ايرنا 

6پلتفرم
واکسنکرونااواخرپاییز
آمادگیصادراتدارد

سعید  نمکی

علی اکبر کريمی  رئيس هيات تحقيق و تفحص از خودروسازان در مجلس گفت: هيات تحقيق و تفحص از خودروسازان 
بازديد ميدانی از شرکت های خودروسازی را بزودی  آغاز می کند و در هر هفته از يکی از اين شرکت ها بازديد به عمل خواهد 
آمد. در جريان اين بازديد هر هفته از يکی از شرکت های خودروسازی ايران خودرو، سايپا، بهمن و... بازديد به عمل خواهد 
آمد.همچنين نمايندگان و کارشناسان هيات تحقيق و تفحص در شرکت های خودروسازی مستقر خواهند شد. وی 
همچنين اظهار کرد که مشکلات پيش آمده برای خريداران خودروی شاهين در اولين مرحله پيش فروش اين خودرو در 
نشست اعضای هيات تحقيق و تفحص از خودروسازان با گروه صنعتی سايپا مورد بحث و بررسی قرار گرفت.  در اين جلسه 
در رابطه با قيمت نهايی خودروی شاهين در اولين مرحله پيش فروش ابتدا مبلغی به عنوان علی الحساب از خريداران اخذ 
شده بود و پس از اخذ اين مبلغ شورای رقابت قيمت نهايی اين خودرو را تعيين کرده بود که تعدادی از خريداران به قيمت 
تعيين شده معترض بودند. مديران شرکت سايپا در اين باره عنوان کردند که تعيين قيمت روال قانونی خود را طی کرده و 
قيمت تعيين شده بی دليل نبوده و جمع بندی هيات تحقيق و تفحص از خودروسازان هم بر اين بود که افزايش قيمت 

خودسرانه انجام نشده و شورای رقابت براساس پارامترهای خود اين افزايش قيمت را داشته است./فارس 

بازدیدهیاتتحقیق
وتفحصازشرکتهای
خودروساز

علی اکبر کریمی

  ابوالفضل روحانی  معاون راهبری فنی مرکز ملی فضای مجازی گفت: رمزارزها به طور کلی و با مديريت شرايطی 
می توانند ابزاری برای دور زدن تحريم در برخی از معاملات باشند اما بايد رويکرد ويژه ای برای برخورد با اين موضوع برای آن 
تعريف شود. به گزارش پژوهشگاه فضای مجازی، وی با بيان اين مطلب افزود: مرکز ملی فضای مجازی استفاده از رمزارزها 
با منشأ خارجی نظير بيت کوين را ترويج نمی کند، زيرا نه تنها متولی آن  مشخص نبوده، بلکه سرمايه گذاران آن نيز مشخص 
نيست.  نوسان های عجيب قيمت بيت کوين و تلاطم قيمتی آن در بازارهای جهانی جای پرسش دارد، بر اين اساس سياست 
مرکز اين است که تشويقی در اين حوزه نداشته باشيم، اما در جمهوری  اسلامی به ويژه بانک مرکزی، با توجه به اينکه رمزارزها 
می تواند ابزار مناسبی برای دور زدن تحريم ها برای برخی از معاملات باشد بايد رويکرد ويژه ای برای آن تعريف شود. وی با 
اشاره به موضوع بلاک چين و رمزارزها  گفت: پژوهشگاه فضای مجازی نسبت به آسيب پذيری و ريشه استفاده از رمزارزها 
اقدام کرده است، اما از آنجا که هنوز بحث رمز ارزها در ميان همه مردم، ساری و جاری نشده و موضوعی فراگير نيست و در 
سطح نخبگان و افراد خاص باقی مانده، بايد با توجه به شرايط و برنامه ريزی انجام شده با هدف آگاه سازی اين موضوع نسبت 

به شفاف سازی موضوع رمزارزها اقدام و رويکرد جمهوری اسلامی را نسبت به اين موضوع تبيين کرد./ايرنا

استفادهازرمزارزهابامنشأ
خارجیتوصیهنمیشود

  ابوالفضل روحانی

روح ا... عباسپور عضو کميسيون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت : هر دولتی روی کار می آيد، می گويد من می خواهم 
توليد را رونق ببخشم، درحالی که اين توليد نياز به آب دارد و بايد در مورد مديريت درست آن برنامه ريزی شود. پروژه های انتقال آب از 
دريای خزر يا خليج فارس به مناطق ديگر غيرمنطقی است. اينکه اکوسيستم يک منطقه تخريب تا به يک نقطه ديگر آبرسانی انجام شود، 
درست نيست. اين پروژه ها هزينه های سرسام آوری هم دارند و می توانند هزينه های محيط زيستی زيادی داشته باشند. برای مثال انتقال 
آب از خليج فارس می تواند خشک شدن تالاب های اطراف آن بينجامد. و جايگزين انتقال آب بايد مديريت آب باشد. مديريت آب در 
کشور ما يک مشکل بزرگ است، چندين سال است که کارشناسان در اين مورد هشدار می دهند، در هيچ کجای دنيا کشاورزی به قدر 
کشور ما هدررفت آب ندارد. اگر مديريت آب انجام شود اين مشکلات پيش نمی آيد يا کمتر پيش می آيد ، ممکن است مشکلات مربوط 
به آب و خشکسالی در بسياری از نقاط دنيا وجود داشته باشد اما آنچه اينجا رخ می دهد مسائلی مانند چاه های غيرمجاز را داريم. هر دولتی 
روی کار می آيد می گويد من می خواهم توليد را رونق ببخشم، درحالی که اين توليد نياز به آب دارد و بايد در مورد مديريت درست آن 
برنامه ريزی شود.  يکی از مسائلی که در حوزه کشاورزی بايد به آن توجه داشت کشت محصولاتی مانند هندوانه است. کشت اين محصولات 

مصرف آب را شديدا افزايش می دهد و می توان اين دست از محصولات کشاورزی را کمتر کشت و حتی وارد کرد. / ايلنا 

پیامدهایپروژههای
انتقالآبازدریایخزر
یاخلیجفارس

روح ا...عباسپور

 طبق اعلام انجمن صنايع همگن قطعه سازی کشور، در ديدار رييس سازمان بورس و اوراق بهادار و نمايندگان بخش خصوصی 
در اتاق بازرگانی تهران، محمدرضا نجفی منش- رييس انجمن صنايع همگن قطعه سازی کشور و عضو هيات نمايندگان اتاق 
تهران- ضمن اشاره به آنچه که در مجلس مبنی بر کشف قيمت خودرو در بورس مطرح شده، از مکانيسمی برای ورود آگاهانه افراد 
به بازار سرمايه سوال کرد و پرسيد: چه مکانيسمی قرار است برای خريد و فروش کالايی نظير خودرو تعريف شود؟ در اين رابطه، 
محمدعلی دهقان دهنوی- رييس سازمان بورس و اوراق بهادار- پاسخ داد: خودرو کالای مناسبی برای ورود به بورس نيست؛ چرا که 
معمولا کالايی وارد بورس می شود که دارای تنوع بالای اين چنينی نباشد. وی ضمن انتقاد از شرايط قيمت گذاری و عرضه خودرو 
در کشور، اظهار کرد:  به سبب قيمت گذاری دستوری و ايجاد اختلاف قيمت در بازار آزاد، اکنون شاهد راه اندازی نوعی لاتاری برای 
فروش خودرو هستيم. طبق بررسی ها، پلاک نيمی از خودروهای عرضه شده در اين روش، توسط دوربين های راهنمايی و رانندگی 
رصد نشده و اين بدان معناست که اين خودروها انبار شده اند. اين در حالی است که از سوی ديگر خودروسازان هم در ازای عرضه هر 
يک از اين خودروها، متحمل زيان  می شوند. در چنين شرايطی اگر ورود خودرو به بورس منجر به رفع اين مفسده شود، می توان 

مکانيسم هايی را برای آن طراحی کرد اما سازمان بورس به طور کلی با قيمت گذاری دستوری خودرو مخالف است./ ايسنا

خودروکالایمناسبیبرای
بورسیشدننیست

محمدرضا نجفی منش

حجت اله مهديان مدير عامل بانک توسعه تعاون در تبيين عملکرد مجموعه بانک گفت: اين بانک در پرداخت وام قرض الحسنه به 
مددجويان کميته امداد، ۹۹ درصد سهميه تکليفی را محقق نموده است. تکاليف بانک در اعطای تسهيلات مناسب به مددجويان کميته 
امداد، بهزيستی و بنياد شهيد به صورت کامل ايفا گرديده است، به گونه ای که رييس کميته امداد امام خمينی )ره( ، بانک توسعه تعاون را 
تنها بانکی در شبکه بانکی عنوان نمود که در بالاترين سطح و به ميزان ۹۹ درصد، سهميه ابلاغی خود را رعايت نموده است.  اعطای 
تسهيلات جهت بازسازی اماکن آسيب ديده باعث گرديد مقامات بنياد مسکن انقلاب اسلامی از همکاران بانک تقدير به عمل آورندً ضمن 
آنکه تسهيلات مناسبی نيز به بخش کشاورزی مناطق آسيب ديده اعطا گرديد. وی  به تبيين مراحل اجرای طرح دويست هزار ميليارد 
ريالی اشتغال پايدار روستايی و عشايری پرداخت و گفت: چهل هزار ميليارد ريال سهميه بانک توسعه تعاون است که بيست و شش هزار 
ميليارد ريال پرداخت گرديده و مابقی به عنوان تکليف بانک در حال اجرا می باشد ، باور ايجاد شده به بانک و نگرش مثبتی که به توانمندی 
نقش آفرينی بانک در اقدامات توسعه ای شکل گرفته است، مهمترين دستاورد چندين ساله بانک محسوب می شود ، عليرغم افزايش حجم 
عمليات بانک طی سنوات اخير ، سرمايه بانک در سطح محدودی باقی مانده بود. با پيگيری های مداوم بانک و آگاهی بخشی به مسئولين 

امر، شرايطی ايجاد شد تا به زودی سرمايه بانک توسعه تعاون از ده هزار ميليارد ريال به چهل هزار ميليارد ريال افزايش يابد.

تحقق99درصدیسهمیه
بانكتوسعهتعاوندرحمایت
ازمددجویانکمیتهامداد

حجت اله مهدیان
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نماینده مردم اصفهان از تدوین تفاهم  نامه  ای بین دو وزارتخانه راه و شهرسازی و فرهنگ و ارشاد اسلامی برای ساخت ۱0 هزار واحد مسکونی ویژه خبرنگاران و هنرمندان خبر داد. عباس 
مقتدایی  با اشاره به قیمت بالای مسکن به ویژه در کلانشهرها، اظهار کرد: متاسفانه قیمت مسکن و اجاره آن در این چندسال اخیر، رشد قابل توجهی داشته و این مسئله باعث فشار به 
مردم و مخصوصا اقشاری که دارای درآمد کمتری هستند، شده است.نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه امروز خبرنگاران کشورمان از لحاظ درآمدی، دارای 
حداقل ترین درآمد هستند، افزود:  این قشر در تمام اوقات شبانه روز تلاش می کنند که اخبار لازم و اطلاع رسانی به مردم صورت گیرد ولی در عین حال دارای درآمد حداقلی هستند.  
بسیاری از این عزیزان، به واسطه میزان درآمد حداقلی خود در بحث مسکن و تامین اجاره آن با مشکل جدی مواجه اند.  5 خردادماه طی مصاحبه ای ضمن گلایه از وزارت راه و شهرسازی 
و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، خواستار حل فوری موضوع مسکن خبرنگاران و هنرمندان شدم. همچنین تذکری با امضای غالب همکاران، در صحن علنی مجلس خطاب به دستگاه های 
اجرایی قرائت شد.  یکم تیرماه، تفاهم نامه بین این دو وزارتخانه آماده شد و ۱0 هزار واحد مسکونی برای خبرنگاران، هنرمندان، کارکنان و سایر اقشار هدف وزارت ارشاد احداث می 

شود.  بر اساس گفته این نماینده مردم در مجلس یازدهم در هفته آینده این تفاهم نامه طی مراسمی و به طور رسمی امضا و عملیاتی می شود./ خانه ملت 

آيت الله رئيسی: خودم را خادم همه ملت ايران می دانم/ آمريکا موظف است 
تمام تحريم های ظالمانه ايران را رفع کند/ برای تشــکيل کابينه فقط وام دار 
ملت خواهم بود/ پاسخ هوشمندانه به سؤال حقوق بشری خبرنگار الجزيره/ 

بايد ورود ايرانيان به کشور تسهيل شود
رئيس جمهور منتخب کشورمان، گفت: ملت ايران نشان داده است که در 
برابر فشار ها مقاومت و ايستادگی دارد و بايد بدانند که سياست خارجی دولت 
ما از برجام شروع نمی شود و به آن نيز محدود نخواهد شد، ما تعامل را با همه 
کشور های دنيا به عنوان يک اصل مهم در دستور کار قرار خواهيم داد.  اولين 
نشست خبری آيت الله  دکتر سيد »ابراهيم رئيسی« با حضور ۳۸۰ نماينده 
از »۲۰۱ رســانه داخلی و خارجی«؛ به تفکيک ۱۹۸ نماينده از »۸۸ رســانه 

داخلی« و ۱۸۲ نماينده از »۱۱۳ رسانه خارجی«برگزار  شد.

حماسه ۲8 خرداد جلوه ای از حضور با اراده مردم عزیزمان بود
آيت الله رئيسی در ابتدای اين نشست، ضمن تبريک ولادت با سعادت علی 
ابن موســی الرضا )ع( و همچنين دهه کرامت و همچنين تقدير و تشــکر از 
رسانه ها و مديران مطبوعات و خبرنگاران همه رسانه های داخلی و خارجی، 
گفت: حماسه ملت بزرگ ايران در بيست و هشتم خرداد ماه امسال به دنبال 
حماسه های بسياری که مردم عزيز ما در مقاطع مختلف خلق کردند، جلوه ای 

از حضور با اراده مردم عزيزمان بود.
دکتر رئيسی با بيان اينکه حضور مردم پای صندوق رأی پيام مهمی برای 
همه جهانيان داشت، تأکيد کرد: اين حضور با معنای مردم، حضور گسترده 
مردم عزيزمان علی رغم شــرايط کرونايی انجام گرفت. حضور گسترده مردم 
علی رغم دشمنی های بسيار و ايجاد جنگ روانی از طرف دشمنان ملت ايران 

انجام گرفت.

پیام ملت ایران پیام ضرورت تغییر در وضعیت و شرایط اقتصادی 
و زندگی آن ها بود

رئيس جمهور منتخب با بيان اينکه حضور ملت بزرگ ايران که ساعت ها 
پــای صندوق های رأی قرار داشــتند علی رغــم برخی گله مندی ها از وضع و 
شــرايط اقتصادی صورت گرفت، بيان داشــت: اين حضور پيام های مختلفی 
داشت؛ يک پيام، پيام وحدت و انسجام ملی بود. پيام ملت ايران پيام ضرورت 
تغيير در وضعيت و شرايط اقتصادی و زندگی آن ها بود. پيام ملت ايران پيام 
مبارزه با فســاد، فقر و تبعيض و در يک کلمه اجرای عدالت در تمام شــئون 
زندگی آن ها بود.  آيت الله رئيسی با بيان اينکه پيام ملت ايران پيام پافشاری 
بر ارزش های انقلاب شکوهمند اسلامی بود، گفت: پيام ملت ايران پيام تداوم 
راه امام بزرگوار ما و شهدای عالی قدر انقلاب اسلامی به ويژه شهيد عزيز سردار 
دل ها حاج قاســم ســليمانی بود؛ اين پيام را ملت ايران با حضور خودشــان به 
عنوان وفاداری به خون مطهر شــهيدان به مبانی انقلاب اســلامی و در لبيک 
گفتن به پيام رهبری معظم انقلاب اسلامی داشتند. دکتر رئيسی اظهار داشت: 
ايــن پيــام بــرای دولت مردمی و همه مديران و مســئولانی که به نام دولت 
خدمتگزار مردم خواهند بود بايد شــنيده شــود. آيت الله رئيسی با بيان اينکه 
بايد به عهدی که با مردم بســتيم وفادار بمانيم، بيان داشــت: وفاداری به اين 
عهد آن است که با همه وجود تلاش برای خدمتگزاری به مردم، رفع مشکلات 

پيش روی و باز کردن گره ها بود.
 

سیاســت داخلی ما و اولویت های ما در این دولت بهبود وضعیت 
کسب وکار مردم خواهد بود

دکتر رئيســی تصريح کرد: اطمينان داريم با توکل بر خدا و با اعتماد به 

داشته های بسيار ملت ايران و با اعتماد به نيروی انسانی متراکم به ويژه جوانان 
برومند و غيور کشور و با ذخاير ارزشمندی که کشور ما از آن برخوردار است، 
ان شــاءالله وضعيت و شــرايط  به نفع مردم و برای گشــايش در زندگی مردم 
تغيير خواهد کرد. سياســت داخلی ما و اولويت های ما در اين دولت بهبود 

وضعيت کسب وکار مردم خواهد بود.
 آيت الله رئيسی گفت: بهبود شرايط در دولت و نظام اداری کارآمدی رقم زده 
خواهد شد. از بروکراسی که بعضاً بسياری از تحولات در کشور را مانع می شود، 
بايد حتماً به اين شــرايط پايان داد و يک نظام اداری کارآمد ســالم، کارآمد و 
قانون مداری توســط نيروهای کارآمد، انقلابی و فســاد ستيز در کشور شکل 

خواهد گرفت.
دکتر رئيســی افزود: ضمن ارج نهادن به همه خدماتی که بعد از پيروزی 
انقلاب اسلامی توسط دولت های مختلف انجام شده است، بدون ترديد خدمات 
بســيار ارزشــمندی در طول سال های گذشته و دوران چهل ساله انجام شده 
اســت و ما شــاهد زحمات بســيار و اقدامات زيادی در جهت توسعه يافتگی 
بوده ايم. رئيس جمهور منتخب تأکيد کرد: در اين سالها توسعه در حوزه های 
مختلفی شــکل گرفته اســت و عليرغم زحمات زيادی که دولت ها تا کنون 
کشيده اند و عليرغم همه تلاش هايی که تا کنون شده است.  آيت الله رئيسی 
بيان کرد: ما در برخی از حوزه ها به جايگاه بســيار عالی و قله های باشــکوهی 
دست يافته ايم، اما در برخی از حوزه ها به دليل کم توجهی ها، سوء مديريت ها 
و عدم توجه به داشــته های داخلی که کشــور از آن برخوردار اســت و نيروی 
جوان کارآمدی که در کشور می تواند منشأ بسياری از تحولات شود، مشکلاتی 
داريم. دکتر رئيسی تصريح کرد: عقب ماندگی های از جمله در جهت اجرای 
عدالت داريم که کشــور بايد در جهت اجرای عدالت گام بردارد. در اين دوره 
از مديريت دولت، محور تحول اجرای عدالت بر بستر گام دوم انقلاب اسلامی 
است و در اين راستا، حتماً به تمام اسناد بالادستی يعنی قانون اساسی جمهوری 
اسلامی، سياست های مصوب نظام و برنامه های توسعه توجه خواهد شد. در 
آســتانه تشــکيل يک دولت جديد برنامه توســعه هفتم را با همکاری مجمع 
تشخيص مصلحت نظام و مجلس ان شاءالله دنبال خواهيم کرد رئيس جمهور 
منتخب گفت: ما در آســتانه تشــکيل يک دولت جديد برنامه توسعه هفتم را 
با همکاری مجمع تشخيص مصلحت نظام و مجلس ان شاءالله دنبال خواهيم 
کرد. آيت الله رئيسی تصريح کرد: اميدواريم اقدامات ما در جهت بهبود شرايط، 
گره گشــايی جدی از زندگی مردم داشــته باشد و اميد را به مردم بازگرداند و 
اعتمادی که به دلايلی مخدوش شده است، به مردم و جوانان عزيزمان برگردد 
به نحوی که احســاس همگان اين باشــد که دولت، دولت اميدآفرين و اعتماد 
ســاز اســت.  دکتر رئيســی گفت: دولت مربوط به يک جريان و جناح خاصی 
نيســت. دولت و مديران همکاران با آن در سراســر کشور کسانی هستند که 
وطن دوســت هســتند و دغدغه مردم و انقلاب را دارند و دغدغه آن ها رفع 
مشــکلات مردم و گرفتاری های معيشــت آنان است. رئيس جمهور منتخب 
گفت: اينان در سراســر کشــور، همکاران ما خواهند بود؛ هرکس دلش برای 
مردم و انقلاب بتپد او همکار ما در جای جای کشور خواهد بود.  آيت الله رئيسی 
گفــت: در خصوص سياســت خارجی، دنيا بايــد بداند وضعيت با اين حضور 
حماسه ساز مردم، تغيير کرده است و اين وضعيت و شرايط جديد پيشروی 
دنياست و بايد بدانند که تا کنون سياست فشار حداکثری عليه ايران کارساز 

نشده است و بايد تجديدنظر کنند و از راه خود برگردند.

سیاســت خارجی دولت ما از برجام شــروع نمی شود و به آن نیز 
محدود نخواهد شد

دکتر رئيســی تأکيد کرد: ملت ايران نشــان داده اســت که در برابر فشارها 

مقاومت و ايستادگی دارد و بايد بدانند که سياست خارجی دولت ما از برجام 
شروع نمی شود و به آن نيز محدود نخواهد شد، ما تعامل را با همه کشورهای 

دنيا به عنوان يک اصل مهم در دستور کار قرار خواهيم داد.
 دکتر رئيسی در ادامه بيان کرد: تعامل را با همه دنيا و با همه کشورهای 
دنيا به عنوان يک اصل تعاملی گســترده و متوازن در سياســت خارجی دنبال 

خواهيم کرد ان شاءالله.

وضعیت اقتصادی و شرایط مردم را به این مذاکرات گره نخواهیم 
زد و اجازه نخواهیم داد به نحوی مذاکره برای مذاکره باشد

رئيس جمهور منتخب کشورمان ادامه داد: در مذاکرات هر مذاکره ای که 
منافع ملی در آن تضمين شود اين مذاکره حتماً مورد حمايت خواهد بود اما 
ما وضعيت اقتصادی و شرايط مردم را به اين مذاکرات گره نخواهيم زد و اجازه 
نخواهيم داد به نحوی مذاکره برای مذاکره باشد اجازه نخواهيم داد مذاکرات 
فرسايشی شکل بگيرد هر نشستی همراه با نتيجه باشد نتيجه محوری موضوع 
ما است و بايد آورده ای برای ملت بزرگ ايران داشته باشد. در راستای آورده ای 
برای ملت ايران و رفع محدوديت ها و تحريم ها و راستی آزمايی مسئله ارتباطات 

را دنبال خواهيم کرد. 
 

  رئیسی: اعتماد مردم را در دوران مسئولیتم جبران می کنم
 در ادامه اين نشست خبری، خبرنگار خبرگزاری صداوسيما بابت برگزاری 
به موقع اين نشست خبری قدردانی کرد و پرسيد جنابعالی در دوران انتخابات 
رياســت جمهوری بارها تأکيد کرده ايد و در صحبت های ابتدايی نيز اشــاره 
کرديد مهم ترين مســئله روز مردم مســائل اقتصادی و در صدر آن مشکلات 
معيشــتی اســت اولويت دارترين و اصلی ترين برنامه دولت سيزدهم در اين 
زمينه چيســت و به طور مشــخص اولين دستوری که در نخستين روز کاری 

دولت جديد اعلام ناظر بر اين مسئله صادر خواهيد کرد چيست؟
 

اولین اقداماتی که خواهیم کرد مسئله توجه به وضعیت اشتغال و 
مسکن مردم خواهد بود

رئيس جمهور منتخب در پاسخ به اين سؤال گفت: ان شاءالله در روز آغاز 
کاری دولت ما اعلام خواهيم کرد که تمام بســترهای فســادزا و به نحوی 
بسترهايی که در کشور ايجاد رانت می کند بايد خاتمه داده شود يعنی تمام 
دســتگاه های اداری موظف هســتند که زمينه های رانت خواری و فساد را در 
کشور از بين ببرند و سازوکارها توسط دولت اصلاح شود و اولين اقداماتی که 
خواهيم کرد مســئله توجه به وضعيت اشــتغال و مســکن مردم خواهد بود 
ان شاءالله که دست اندرکاران بخش های مختلف بايد حضوری فعال با مشارکت 
مردم عزيزمان داشته باشند. آيت الله رئيسی در پاسخ به سؤال خبرنگار يورونيوز 
مبنی بر اينکه برجام و احيای آن چقدر برای شــما اهميت دارد و پيام شــما 
برای آمريکا و اروپا چيست، اظهار داشت: کشورهای اروپايی و آمريکايی بايد 
نگاه کنند که خودشــان نســبت به برجام چطور اقدام کرده اند. آمريکايی ها 

برجام را نقض کردند و اروپايی ها هم به تعهدات خود عمل نکردند.

تأکید من به آمریکا آن اســت که بر اساس برجام، شما موظف به 
رفع کامــل تحریم ها بودید و نکردید، برگردید و تعهد خود را اجرا 

کنید
رئيس جمهور منتخب با مخاطب قرار دادن آمريکا و اروپا، اضافه کرد: تأکيد 
من به آمريکا آن است که بر اساس برجام، شما موظف به رفع کامل تحريم ها 
بوديد و نکرديد، برگرديد و تعهد خود را اجرا کنيد. و پيامک به اروپايی ها اين 

اســت که حتماً تحت فشــارها و سياست های خارجی آمريکا قرار نگيريد و به 
آنچه در برجام متعهد شــديد، عمل کنيد. دکتر رئيســی تصريح کرد: مطالبه 
ملت ايران از شما اين است که به تعهدات خودتان عمل کنيد. خواسته مردم 
از دولت مردمی آن اســت که احقاق حق آنها را داشــته باشــيم و ما حق آنها را 
دنبال خواهيم کرد. آيت الله رئيسی در خصوص برای رفع موانع در مقابل ارز 
۴۲۰۰ تومانی و همچنين تسهيل در امر صدور مجوزها به خبرنگار »خبرگزاری 
مهر«  ابراز داشــت: رفع فشــارها از روی توليد مســئله محوری در کشور است. 
شــعار ســال، هم امســال و هم سال های اخير، موضوع رونق اقتصادی و توليد 
است. رئيس جمهور منتخب اضافه کرد: ما هم در دولت، محور کارمان در حوزه 
اقتصادی، رونق توليد خواهد بود. نقدينگی در کشــور بايد مديريت شــود و ما 
حتماً مديريت نقدينگی را اولويت خودمان قرار می دهيم و نقدينگی را به طرف 
توليد سرازير می کنيم که حتماً سازوکارهايی که نقدينگی بتواند به طرف توليد 
برود و توليد را رونق بدهد، جزو دستور کار ما خواهد بود. دکتر رئيسی ادامه 
داد: در حال حاضر شرايط به نحوی است که هم توليدکننده و کارآفرين اعتراض 
دارند که نقدينگی ندارند يا کم دارند و هم نظر تمام کارشناسان اقتصادی اين 

است که رشد نقدينگی سبب مشکلات جدی در کشور می شود.

 مــا تولید را پرجاذبه و اقدامات اقتصــادی غیرمولد را بی جاذبه
خواهیم کرد

آيت الله رئيسی بيان داشت: ما توليد را پرجاذبه  و اقدامات اقتصادی غيرمولد 
را بی جاذبه خواهيم کرد. به نحوی که نقدينگی به ســمت توليد برود و اين به 
سازوکارهايی نياز دارد؛ با يک بخشنامه و يک سخن نمی شود. اين اقداماتی 
امکان پذير اســت. دولت حتماً برنامه ای در جهت اينکه توليد در کشــور رونق 
پيدا کند، به عنوان محور دنبال خواهد کرد. رئيس جمهور منتخب با اشاره به 
اظهارات خود در برنامه انتخاباتی، گفت: ايجاد جذابيت برای توليد آن است 
که ما ماليات را برای توليد از ۲۵ درصد به ۱۰ درصد با يک شيب ملايم بکاهيم 

و از طرفی برای اقدامات غيرمولد، ايجاد ماليات کنيم.

تیم سیاست خارجی من در حال بررسی گزارشات عزیزانی است 
که در حال مذاکره هستند

آيت الله رئيسی در پاسخ به سؤال خبرنگار NBC مبنی بر اينکه آيا برای 
اينکه برجام مؤثر واقع شــود بايد تحريم های آمريکا شــامل دوره ترامپ رفع 
شــود و يا قصد داريد تيم فعلی مذاکره کننده هســته ای را حفظ کنيد يا نه، 
پاسخ داد: تيم مذاکره کننده هسته ای کار را دنبال می کنند گزارش ها را به ما 
داده اند. تيم سياست خارجی من در حال بررسی گزارشات عزيزانی است که 

در حال مذاکره هستند.

آمریکا موظف است که تمام تحریم های ظالمانه نسبت به ایران را 
رفع کند

دکتر رئيســی ادامه داد: در مورد تحريم ها، آمريکا موظف اســت که تمام 
تحريم های ظالمانه نسبت به ايران را رفع کند و آنچه بارها تأکيد کرده اند هم 
در اين دولت و دولت آينده رفع تحريم ها و راستی آزمايی محور بحث سياست 
خارجی ما خواهد بود.رئيس جمهور منتخب گفت: اين ســؤالی اســت که چرا 
علی رغم اينکه دولت و ملت ايران به تعهدات خود عمل کرده است آن ها در 
انجام تعهدات کوتاهی می کنند؟ آمريکا بايد به دنبال پاسخ دهد چرا نسبت 
به انجام تعهدات خود کوتاهی می کنند؟ اروپا بايد پاسخ بدهد چرا همگامی 
با آمريکا را پيش گرفته است؟ همواره اين مورد تأکيد بود که بايد به تعهدات 
خود عمل کنند ما اين قضيه را که مطالبه ملت بزرگ ايران اســت مجدانه 
دنبال می کنيم. آيت الله رئيسی در پاسخ به سؤال خبرنگار شرق مبنی بر اينکه 
آيا نسبت به آنچه در کشور می گذرد اشراف داريد، آيا قرار است بعد از ۱۰۰ 
روز شاهد ارائه گزارش شما باشيم؟، پاسخ داد: وضعيت و شرايط و آمار کشور 
روشن است هم از مراجع رسمی همچون مراکز آمار و هم دستگاه ها به صورت 
خاص ارائه آمار دارند از ســوی نهادهای تجميع کننده آمارها مثل رياســت 

جمهوری و دولت آمارها را ارائه می دهند.

اختلاف آماری ممکن است باشد، اما پنهانی وجود ندارد
دکتر رئيسی ادامه داد: آمارها از ديد ملت و متخصصين، نخبگان و رسانه ها 
امر پنهانی نيست، اختلاف آماری ممکن است باشد، اما پنهانی وجود ندارد.

رئيس جمهور منتخب گفت: مردم بدانند در چه شرايطی و در چه وضعيتی 
دولت جديد شــروع به کار می کنند، اعداد، ارقام، وضعيت و شــرايط به عنوان 
گزارش شناخت از وضع موجود پيش روی ملت و رسانه ها خواهد بود.  آيت الله 
رئيسی ادامه داد: ما همچنين وضع موجود و وضع مطلوب را ترسيم می کنيم 
و ســپس تفاوت بين اين دو را مشــخص و تلاش می کنيم وضع موجود را به 
وضعيت مطلوب نزديک و نزديک تر و فاصله را کمتر کنيم.دکتر رئيسی بيان 
کرد: آنچه ملت بزرگ ما از دولت می خواهد آن اســت که عمل به وعده های 
خــود را فرامــوش نکند ما پيش روی همه دولت مردان وعده ها را می گذاريم. 
نه فقط ۱۰۰ روز بلکه از ابتدای کار تمام سمت گيری خود را در جهت اجرای 
وعده ها به کار خواهيم گرفت.  رئيس جمهور منتخب بيان کرد: حتماً با ارتباط 
متــداوم بــا مردم در ابتــدای کار هفته ای يک بار و بعد هرماه يک بار با مردم و 
رسانه ها ارتباط می گيريم به عنوان يک نعمت خوب برای رفع مشکلات برای 
خود حفظ می کنيم. آيت الله رئيسی افزود: اين نشست ما نشست آغاز است 
نه انجام، اين نشست می تواند برای دولت و رسانه ها به عنوان پل ارتباطی ما 
و مردم دغدغه ها را دنبال و پيگيری کند. دکتر رئيســی تصريح کرد: دولت 
ديدگاه های خود را تبديل می کند تا مردم در جريان پيشرفت کارها و اقدام 
و عمل از ســوی دولت قرار بگيرد. محور ما اقدام و عمل اســت که مردم و 
دستگاه ها به طور خاص را در جريان پيشرفت امور می گذاريم اگر هم مشکلی 

باشد حتماً با مردم در ميان می گذاريم.

 حقــوق بشــر محوری ترین نکتــه ای بوده که بنــده در تمام 
مسئولیت هایی که داشتم دنبال کردم

آيت الله رئيســی در پاسخ به ســؤال خبرنگار الجزيره انگليسی، که درباره 
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نشست خبری9
منتخب

اجرایسندتحول
قضائیباتغییرات
مدیریتیدچار

سستینخواهدشد

هفته نامه اقتصادی ایران
رئیس قوه قضاییه تأکید کرد: اجرای سند تحول قضایی متکی به اشخاص نیست و مسیر ارتقای نظام قضایی با وجود چهره های اثرگذار و برجسته، با قوت ادامه خواهد داشت. به گزارش 
مرکز رسانه قوه قضائیه، آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضائیه، تأکید کرد: سند تحول یک سند بالادستی است که همواره نقشه راه پیش روی همکاران قضایی 
خواهد بود و  اجرای ســند تحول قضایی قائم به شخص نیست و با تغییرات مدیریتی دچار سستی نمی شود و مسیر ارتقای دستگاه قضا با حضور چهره های اثرگذار و برجسته در این 
مجموعه، با قوت ادامه خواهد داشت. وی در بخش دیگری از سخنانش از کاندیدا های سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری و حضور پرشور و معنادار مردم در این عرصه تقدیر 
کرد و گفت: مردم ما همانطور که در همه عرصه ها حضور آگاهانه دارند، در انتخابات اخیر هم به رغم مشکلات، بیماری کرونا و تبلیغات مسموم دشمن خوش درخشیدند. رئیس جمهور 
منتخب مردم اظهار داشت: حضور مردم در انتخابات برای بنده و همکارانم در دولت آینده مسئولیت آفرین است، گفت: مردم با رأی خود اعلام کردند که خواستار تحول هستند و 
تحقق مطالبه آنها یک ضرورت است. در قوه مجریه نیز از تجارب به دست آمده در اجرای سند تحول قوه قضائیه بهره برده می شود و حرکت تحولی دولت آینده مبتنی بر بیانیه گام 

دوم انقلاب اسلامی خواهد بود که از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شده است. 

اتهامات برخی از سازمان های حقوق بشر همچون سازمان عفو بين الملل عليه 
وی مطرح کرده اند و همچنين تأثير اين موضوع بر روی نحوه تعامل با ديگر  
ســران دنيا به ويژه کشــور های غربی چگونه خواهد بود، گفت:  من از ابتدای 
مســئوليت به عنوان يک حقوق دان همواره مدافع حقوق مردم بودم، حقوق 
بشــر محوری ترين نکته ای بوده که بنده در تمام مســئوليت هايی که داشتم 

دنبال کردم.
 دکتر رئيســی ادامه داد: آنان که اتهام می زنند بايد گفت که امروز ما در 
جايگاه مدعی حقوق انسان قرار داريم، همواره اين مسئوليت را در جهت دفاع 
از حقوق بشر و حقوق انسان انجام دادم، کسانی که در حقوق انسان ها اخلال 
ايجاد کردند و دست به حرکات داعشی و اقدامات ضد امنيتی زدند، همواره 
در دســتگاه قضايی و به عنوان يک قاضی مدعی حقوق انســان ها و در جايگاه 

دفاع از حقوق بشر بودم.
رئيس جمهور منتخب مردم ايران تصريح کرد: امروز کســانی که در دنيا 
حقوق بشر را نقض می کنند بايد پاسخگو باشند، که چگونه جلوی همه مردم 
دنيا حقوق انسان ها را نقض می کنند، اگر يک حقوق دان و يک قاضی و يک 
دادستان در کسوت قضاوت از حقوق مردم و امنيت جامعه دفاع کرده است 
او بايد موردتقدير و تشويق قرار بگيرد که امنيت شما مردم را در مقابل هجوم ها 

و تهديد ها حفظ کرده است.
 دکتر رئيسی افزود: افتخار بنده در کسوت دادستان هرکجا که بودم دفاع 
از حقوق، امنيت و آسايش مردم بوده و در اين راستا تلاش خواهم کرد، امروز 
هم در جايگاه رياست جمهوری خود را به دفاع از حقوق بشر از هر قومی و با 

هر گويشی و در هرکجا از دنيا باشم موظف می دانم.
 رئيس جمهور منتخب ملت ايران، اگر امروز کسانی که مدعی حقوق بشر 
هستند با به وجود آوردن داعش و گروه های مسلحی که به جان مردم و ملت ها 
انداختند آن ها مورد مواخذه و محاکمه قرار بگيرند، يقين بدانيد دنيا به صلح 
و امنيت خواهد رســيد، چون به وجود آورندگان داعش و گروه های مســلحی 
از ايــن قبيــل که به جان ملت هــا انداختند، قطعاً بدانيد که ملت ها در صلح، 

آرامش و دوستی به سر خواهند برد.
 در ادامه اين نشست خبری، خبرنگار روزنامه جام جم، پرسيد جناب آقای 
رئيسی همان طور که استحضار داريد يکی از دغدغه هايی که اين روزها دلسوزان 
انقلاب با آن روبرو هستند افزايش گلايه های مردم از عملکرد مسئولان است 
به ويــژه ايــن ناراحتی در طبقه محروم جامعه کــه جزء، ولی نعمتان انقلاب 
محسوب می شوند، وجود دارد،  با انتخاب حضرت عالی اين روشنايی در جامعه 
ايجاد شد که با عملکرد انقلابی، متعهدانه، اميد به جامعه برگردد حضرت عالی 
چه برنامه ی مشــخصی برای احيای ســرمايه اجتماعی و ايجاد هم بستگی و 

روحيه اميد در جامعه داريد؟

چه کســانی که به من و یا به کاندیداهای دیگر رأی دادند و یا به 
خاطر شرایط کرونایی و به دلایل دیگری پای صندوق های رأی حاضر 

نشدند من خودم را خادم همه ملت ایران می دانم
آيت الله رئيســی در پاســخ به اين سؤال گفت: بنده به عنوان رئيس جمهور 
خود را خادم جمهور می دانم، چه کسانی که به من و يا به کانديداهای ديگر 
رأی دادند و يا به خاطر شرايط کرونايی و به دلايل ديگری پای صندوق های 
رأی حاضر نشدند من خودم را خادم همه ملت ايران می دانم و خودم را موظف 
می دانــم کــه از حقوق مردم پاســداری و صيانت کنم لذا نســبت به کاهش 
هزينه های اجتماعی و افزايش ســرمايه های اجتماعی اقدام خواهم کرد هر 
امری که بخواهد ســرمايه اجتماعی را افزون کند و از هزينه های اجتماعی 

بکاهد، جزء دستور دولت مردمی خواهد بود، ان شاءالله.
 

 »نه« صریح
رئيس جمهور منتخب در پاسخ به سؤال خبرنگار راپتلی روسيه که پرسيد 
در صورت لغو تحريم ها و برداشــته شــدن آن و اگر درخواست هايی که ايران 
داشــته انجام شــود، برای رفع مشــکلات بين دو کشور شما حاضر هستيد با 

رئيس جمهور آمريکا ملاقات داشته باشيد؟، صريح گفت: خير.
 

دولت بورس را به عنوان قلک برای خود قرار نخواهد داد تا کسری 
بودجه خود را تأمین کند

دکتر رئيسی در پاسخ به سؤال خبرگزاری فارس که درباره بازار سرمايه و 
اوليــن اقدامــات دولــت وی در اين زمينه، گفت: ما اعتماد را به مردم در مورد 
بازار سرمايه باز خواهيم گرداند. از جمله اين اقدامات اين است که دولت بورس 
را به عنوان قلک برای خود قرار نخواهد داد تا کســری بودجه خود را تأمين 
کند. نســبت به ســهام خُرد تلاش می کنيم و تضمين های لازم برای جبران 
خســارت عزيزانی که در بورس صاحب ســهام هستند ايجاد می کنيم. دکتر 
رئيســی بيان کرد: نظارت و ســازوکارهای نظارتی را در بورس فعال خواهيم 
کرد و فعال شدن سازوکارهای نظارتی در بورس، فعال شدن صندوق توسعه 
و صندوق تثبيت اســت و از ايجاد تکانه هايی در بورس که موجب خســارت و 

ضرر شود پيشگيری خواهيم کرد.
آيت الله رئيسی تأکيد کرد: اقدامات ديگری تا زمانی که دولت آغاز شود در 
دســت برنامه ريزی اســت از جمله عميق کردن و عمق دادن به بورس است، 
شرکت هايی را که در پشت در بورس ايستاده اند و می خواهند به بورس سهام 
عرضه کنند آنها را تسهيل خواهيم کرد. اين شرکت هايی که آماده هستند و 
می توانند عمق بورس را افزون کنند و با عمق يافتن بورس خسارت يا مشکل 

برای صاحبان سهام به ويژه سهامداران خُرد کاهش پيدا می کند.
ملت ایران از برجام خاطره خوشی ندارد چون آن چنان که در برجام 

پیش بینی می شد آورده ای نداشتند
رئيس جمهور منتخب در پاسخ به سؤال خبرنگار شبکه  CNN آمريکا که 
پرسيد نظر شما در مورد اينکه با دولت آقای بايدن مذاکره کنيد، چيست؟ و 
اينکه چه انتظاراتی از دولت آقای بايدن داريد و چه نظری در خصوص پيشنهاد 
آقای بايدن در مورد اينکه توافق جامع تری با ايران انجام شــود  مثل مســئله 
موشــکی بالســتيکی ايران  و همچنين مسائل منطقه ای  و مسائل ديگری را 
پوشش دهد؟ گفت: ملت ايران از برجام خاطره خوشی ندارد چون آن چنان 

که در برجام پيش بينی می شد آورده ای نداشتند؛ ملت ايران شاهد آنچه که 
در برجام آمده، برای خود و زندگی خود نبوده اســت و دليل آن، عهدشــکنی 

آمريکا و عمل نکردن به تعهد توسط اروپايی ها بوده است.
دکتر رئيسی بيان کرد: تأکيد می کنيم دولت آمريکا نسبت به تعهدش در 
اين قرارداد عمل کند و پايبند باشــند. آيت الله رئيســی اظهار کرد: مســائل 
منطقه ای و يا مسائل موشکی قابل مذاکره نيست. مسئله ای که مذاکره و توافق 
شــده قرارداد آن منعقدشــده و آمريکا متعهد شــده عمل نکرده اند چگونه 

می خواهند وارد مباحث جديد و نو شوند؟

برای تشکیل کابینه فقط وام دار ملت خواهم بود
دکتر رئيسی در پاسخ به سؤال خبرنگار خبرگزاری ايسنا که درباره ترکيب 
احتمالی اعضای کابينه دولت سيزدهم پرسيد، گفت: همان طور که بارها اعلام 
کردم من به صورت مستقل وارد ميدان شدم. از همه گروه ها، تشکل ها، احزاب، 
شــخصيت های بزرگ تشــکر می کنم و صميمانه سپاســگزارم، اما من برای 
تشکيل دولت خودم را در مقابل خداوند متعال مسئول می دانم و فقط وام دار 

ملت خواهم بود.
رئيس جمهور منتخب با اشاره به تشکيل دولت آتی افزود: در تشکيل دولت، 
نگاه من به انقلابی بودن، کارآمد بودن، فساد ستيز بودن و مردم دار بودن است. 
اين ها شاخص هايی است که حتماً موردتوجه من خواهد بود. اما توصيه ام به 

رسانه ها اين است که گمانه زنی نکنيد.
دکتر رئيسی خاطرنشان کرد: ما برتر از اين سامانه ای در اختيار شما قرار 
می دهيــم نه فقط اصحاب رســانه که نخبگان کشــور و همــه آحاد مردم با 
شاخص هايی که آنجا اعلام می کنيم افرادی که در هر کوی و برزن موردنظرشان 
هست و فکر می کنند به عنوان يک خدمتگزار و مدير در دولت آتی می تواند 
تأثير داشته باشد حتماً معرفی کنند. آيت الله رئيسی تصريح کرد: من در اين 
قضيه از نگاه مردم و نخبگان استقبال می کنم و در اين سامانه ای که تا چند 
روز ديگران ان شاءالله در اختيار همگان قرار خواهد گرفت حتماً پيشنهادات 
خود را در مورد اشخاص مختلف ارائه خواهيم دادان ان شاءالله برنامه مردمی 

محور شايسته خواهی بود.

 مــا حتماً احیایــن ظرفیت  ها و روابط خوبمان بــا چین را دنبال 
خواهیم کرد

رئيس جمهور منتخب در پاسخ به سؤال خبرنگار cctv چين، که پرسيد 
همــه می داننــد ايران و چين دارای روابط جامع و راهبردی هســتند و چين 
امنيت زيادی برای توســعه روابط خودش با ايران قائل اســت، انتظار شــما از 
رابطه بين دو کشــور چيســت؟ گفت: دولت های مختلف از ابتدای پيروزی 
انقلاب اســلامی روابط با چين را دنبال می کردند، امروز هم روابط خوبی با 
کشور چين داريم و ظرفيت های بسياری بين دو کشور وجود دارد.  ما حتماً 
در جهت احيای اين ظرفيت ها تلاش و روابط خوبمان با چين را دنبال خواهيم 
کرد. آيت الله رئيسی افزود: در بخش سياست خارجی طرح جامع را به عنوان 
يکی از اســناد و در واقع توافق دو کشــور دنبال می کنيم، لکن اجرايی کردن 

اين طرح در دستور کار قرار خواهد گرفت.

اقدامات هسته ای ما مسالمت آمیز است
رئيس جمهور منتخب ملت ايران در پاســخ به ســؤال خبرنگار شبکه پرس 
تی وی که پرسيد با توجه به پافشاری آمريکا و مواردی مانند عدم لغو تمامی 
تحريم ها و نابودی ســانتريفيوژهای پيشــرفته ايران در گفت وگوهای وين، 
سياســت شــما برای آينده مسير احيای برجام و وادار کردن آمريکا برای لغو 
تحريم ها چيســت؟ گفت: توضيح دادم آنچه که سياســت جمهوری اسلامی 
بوده و اعلام شده، اين است که اقدامات هسته ای ما مسالمت آميز و در جهت 
قواعدی است که اين علم و دانش در عرصه های مختلف صنعتی، کشاورزی 

و پزشکی دارد.
آيت الله رئيسی ادامه داد: اقدامات جمهوری اسلامی تاکنون بر اساس اعلام 
سازمان های بين المللی کاملًا در چارچوب قوانين بين المللی و مقررات انجام 
شده است. رئيس جمهور منتخب گفت: سؤال من اين است که علی رغم اينکه 
طبــق اعــلام خود آن هــا اقدامات جمهوری اســلامی در چارچوب مقررات 
انجام شده است چرا موانع و مشکلات پيش پای اقدامات هسته ای ايران قرار 
می دهند و حال اين که به اعتراف مکرر خود آن ها اقدامات هسته ای هيچ گونه 

مشکلی تاکنون نداشته است.

۷ تیر سالروز شهادت دکتر بهشتی و ۷۲ تن یاران ایشان جلوه ای 
از سیاه دلی منافقین و جنایت هولناک آن ها است

دکتر رئيســی در پاســخ به سؤال خبرگزاری AFP فرانسه که پرسيد شما  
دکتر ســيد محمد بهشــتی را الگوی حکمرانی ناميده بوديد، چه نسبتی بين 
ديدگاه های شما برای حکمرانی و نظريات ايشان وجود دارد، گفت: در آستانه 
ايام شهادت آيت الله دکتر بهشتی هستيم ۷ تير سالروز شهادت دکتر بهشتی 
و ۷۲ تن ياران ايشــان جلوه ای از ســياه دلی منافقين و جنايت هولناک آن ها 
است؛ و يک جلوه ای از حمايت برخی کشور های مدعی حقوق انسان و حقوق 

بشر از منافقين است.

 چرا قاتلان شهید بهشتی، شهید رجایی و شهید باهنر امروز 
پناه خودشان را بعضی از کشورهای غربی قرار داده اند؟!

آيت الله رئيســی افزود: ســؤال ما اين اســت که چرا قاتلان شهيد بهشتی، 
شهيد رجايی و شهيد باهنر امروز پناه خودشان را بعضی از کشورهای غربی 
قرار داده اند؟! آنانی که مدعی حقوق انسان و حقوق بشر هستند چه پاسخی 
به افکار عمومی و رســانه های جهان می دهند که کشــور آن ها پناهگاه برای 
کسانی شده که رسماً اعلام کردند ۱۷ هزار نفر را در کشور ما به خاک و خون 
کشــيدند که يکی از آن ها شــهيد مظلوم آيت الله بهشتی است. رئيس جمهور 
منتخب ادامه داد: شخصيت آيت الله بهشتی شخصيت بسيار جامعی بود. از 
جلوه های مهم درسيره زندگی آيت الله بهشتی اخلاص، عقلانيت، معنويت، 

اخلاق، عدالت خواهی و حق خواهی ايشان بود.

دکتر رئيســی گفت: من به عنوان يک شــاگرد مکتب ايشان به نظرم آنچه 
که آيت الله بهشــتی را بســيار شاخص می کرد مسئله توجه ايشان به مردم و 
مردم باوری بود در دنيا اســم مردم را همه سياســت مداران و سياســت ورزان 
می برند، اما بعضاً تشريفاتی است. آيت الله رئيسی تأکيد کرد: امام )ره( و آيت الله 
بهشتی مردم را باور داشتند و اين توجه به مردم به اصطلاح تشريفاتی نبود و 
حقيقتاً به مردم علاقه مند بودند. رئيس جمهور منتخب گفت: من هم تأکيد 
دارم به عنوان يک طلبه خدمتگزار ارزش قائل باشم برای مردم داری و توجه 
به مردم و ســازوکارهای کارآمد در نظام را دنبال کنم. دکتر رئيســی افزود: 
ايشان از چهره هايی بود که ساختار سازی برای نظام را دنبال کرد. من ساز و 
کارها و ساختارها را برای مديريت انقلابی در کشور بسيار مهم و مؤثر می دانم. 
آيت الله رئيســی همچنين در پاســخ به ســوال خبرنگار خبرگزاری ايرنا در 
خصوص قيمت کالا های اساسی که علی رغم تلاش های دولت همچنان شاهد 

افزايش آن هستيم گفت: موضوع کالا های اساسی در اولويت دولت است.

باید ارتباط ســفره و کالا های اساسی را حتما با دلار و به نحوی با 
خارج از کشور در یک کار میان مدت و طولانی مدت قطع کنیم

رئيس جمهور منتخب با تاکيد بر اينکه نظارت بر زنجيره تامين، توليد و 
مصرف کالا های اساسی مردم جزو اولويت های دولت خواهد بود اظهار داشت: 
اســاس قضيه آن اســت که ما بايد ارتباط ســفره و کالا های اساسی را حتما با 
دلار و به نحوی با خارج از کشور در يک کار ميان مدت و طولانی مدت قطع 
کنيم، به نحوی که ملت ما در تامين کالای اساسی به يک خود کفايی واقعی 
برســد. دکتر رئيســی ادامه داد: اين کار را در کشــور اجرايی می دانيم و جزو 
برنامه های ماست و حتما از ابتدای قضيه، خودکفايی ملت و کشور را نسبت 
به کالا های اساســی کليد خواهيم زد. آيت الله رئيســی همچنين در پاسخ به 
ســؤال خبرنگار شــبکه الميادين مبنی بر اينکه نظر شــما در واکنش برخی 
مســئولين اســرائيلی که حضرت عالی را خطرناک ترين رئيس جمهور ايران 
قلمداد کردند چيست؟ گفت: سؤال ما اين است که رژيم صهيونيستی، پاسخ 

مردم فلسطين و کسانی که حق آنها غصب شده را چگونه خواهند داد؟
رئيس جمهور منتخب ادامه داد: جمهوری اسلامی بارها اعلام کردند، طرح 
ما آن اســت که به آراء عمومی مراجعه کنند، فلســطينيان صاحب فلسطين 
هستند، قبل از اينکه رژيم صهيونيستی از ناحيه ما وحشت کند از ناحيه مردم 
فلسطين، گروه های مقاومت و کسانی که حق آنها را ضايع  کرده بايد بترسد 
و امروز آنکه ابتکار عمل در ميدان را در دست دارد قطعاً مجاهدان فلسطينی 
خواهند بود. دکتر رئيسی خاطرنشان کرد: سياست جمهوری اسلامی همانی 
است که امام فرمودند و هم در قانون اساسی ما تصريح شده و همواره حامی 
مظلومان خواهد بود، فلسطين مظلوم واقع شده و ما حامی فلسطين خواهيم 
بود. رئيس جمهور منتخب در خصوص مسئله يمن هم بيان داشت:  يمن بايد 
هرچه زودتر توســط خود يمنی ها تدبير و مديريت شــود و هرگونه دخالت 
ســعودی ها و کشــورهای حامی ســعودی در هجوم به کودکان، زنان، خانه و 

سرزمين يمنی ها بايد متوقف شود. 
دکتر رئيسی افزود: جمهوری اسلامی ايران تأکيد می کند که جنگ عليه 
مردم يمن بايد هرچه سريع تر متوقف و يمن بايد به دست خود يمنی ها اداره 
شود و آن ها بايد تصميم بگيرند  که چگونه يمن را اداره کنند. آيت الله رئيسی 
تأکيد کرد: ما بر توقف هر چه سريع تر  حملات سعودی ها عليه مردم مظلوم 

يمن همچنان تأکيد می کنيم.

برای بازگشــایی ســفارتخانه ها ایران وعربستان مانعی از طرف 
جمهوری اسلامی نیست

رئيس جمهور منتخب کشورمان در خصوص  رابطه با کشور عربستان نيز 
اظهار داشت:  رابطه با همه کشورها  و تعامل با آن ها به ويژه با کشورهای همسايه  
جزو اولويت های ماست و در بازگشايی سفارتخانه ها ميان دو کشور، مانعی از 
طرف جمهوری اســلامی نيســت و اين سياست را قبلًا اعلام کرديم و روابط با 
عربستان و ديگر کشورها هيچ مانعی ندارد.دکتر رئيسی در بخش پايانی اين 
نشســت خبری خاطرنشــان کرد:  همچنان که دولت خود را نسبت به امنيت 
مردم در داخل کشور موظف می داند نسبت به ايرانيان خارج از کشور هم خود 
را وظيفه مند می داند، آنها ايرانی هســتند و ما نســبت به آنها هم مســئوليت 
داريم. آيت الله رئيســی با بيان اينکه بايد ورود ايرانيان به کشــور تسهيل شود، 
اظهار داشــت: اين مســئله بايد از طرف همه دستگاه های مربوطه مدنظر قرار 
گيرد. دکتر رئيسی  با بيان بايد سرمايه گذاری در کشور توسط ايرانيان خارج 
از کشور در اولويت قرار گيرد، تاکيد کرد: ايرانی که در خارج از کشور درآمدی 
کسب کرده بهترين مکان، امن ترين مکان برای سرمايه گذاريش داخل ايران 

است چرا که اين سرزمين، سرزمين آبا و اجدادی آن است.

دولت امنیت را برای همه کارآفرینان و ســرمایه گذاران به ویژه 
ایرانیان خارج از کشور تضمین می کند

وی با بيان اينکه امنيت لازم برای اين ســرمايه گذاری به طور کامل وجود 
دارد، بيان داشــت: امنيت برای همگان اســت. همه سرمايه گذاران در سراسر 
دنيا بدانند که امروز جمهوری اسلامی جز امن ترين مکان ها برای سرمايه گذاری 
اقتصادی اســت و اين امنيت را دولت برای همه کارآفرينان و ســرمايه گذاران 
به ويژه ايرانيان خارج از کشــور تضمين می کند تا بدانند وطنشــان و خاکشان 

حتماً برای آن ها و برای ما نيز اولويت سرمايه گذاری را حفظ خواهد کرد.
آيت الله رئيسی از ايجاد و راه اندازی سامانه ای برای ايده ها خبر داد و گفت: 
اگر افرادی از نخبگان، اصحاب رسانه، دانشگاهيان و حوزويان و همه صاحبان 
انديشه و خرد ايده ای برای اداره دولت و برای سامان دادن به وضعيت اقتصادی، 
اجتماعــی، فرهنگــی دارند ما در اين بانک ايده ها از ايده های آن ها اســتفاده 
می کنيم و حتماً ايده های آن ها می تواند برای دولت گره گشا باشد. دکتر رئيسی 
ادامه داد: استقبال از نظرات و ديدگاه های عزيزان برای ما بسيار مغتنم است

  ارتباط مردم با بنده از طریق اقوام خویشــان و بســتگان نباید 
تنظیم شود

وی بابيان اينکه ارتباط مردم با بنده از طريق اقوام خويشان و بستگان نبايد 

تنظيم شود، گفت: بستگان و اقوام جايگاه خودشان را دارند و محترم هستند، 
اما احترام با مردم ارتباط از طريق اقوام و خويشــان و بســتگان نيســت. دکتر 
رئيسی با بيان اينکه ما سامانه ای را برای ارتباط دائمی با مردم و همه سطوح 
اجتماعــی فعال خواهيم کرد، اظهار داشــت: ايــن ارتباط يک ارتباط کاملًا 
ســازمان يافته و برنامه ريزی شده است غيرازآن حضور در اجتماعات مردمی 
که ان شــاءالله کرونا از بشــريت و از صفحه روزگار ريشــه کن شود تا ما بتوانيم 

اين ارتباطات را با همه محافل افزون کنيم.
رئيس جمهور منتخب بابيان اينکه در برنامه های دولت ارتباط علی دوام با 
همه سطوح جامعه جز برنامه کاری بنده، به عنوان خادم جمهور خواهد بود، 
اظهار داشت: انشاءالله ارتباط با مردم يکی از شاخص های مديرانی که همکار 

من خواهند بود، باشد.
دکتر رئيســی در پايان بابيان اينکه جا دارد از اصحاب رســانه صميمانه 
سپاسگزارم باشم آن هم با هر گرايش سياسی و هر حوزه ای از حوزه های کاری 
چه استانی چه کشوری، رسانه های ديجيتال و مکتوب گفت: انصافاً در دوره 
انتخابات بهترين کانال ارتباطی با مردم و تبيين ديدگاه ها رســانه ها بودند و 
من در ادامه راهم معتقدم که رسانه ها نقش مهمی دراين ارتباط و ديدگاه های 
دولت برای مردم عزيزمان خواهند داشت.  حاشيه های اولين نشست خبری: 

  طبق اعلام قبلی قرار بود نشست خبری ساعت ۱۴ آغاز شود و همين 
طور هم شد و راس ساعت ۱۴ رئيسی وارد سالن شد که نشان از وقت شناسی 

وی در همين ابتدا داشت.
  در اولين نشســت خبری ابراهيم رئيســی مباحث سياست خارجی از 
جمله برجام، بحث موشکی ورابطه با عربستان از مسائل اصلی بود.و در کنار 
اين مسائل موضوعات اقتصادی نيز مطرح شد و هيچ حرفی از مسائل فرهنگی 
و اجتماعی و حتی کرونا و واکسيناسيون که از مهم ترين دغدغه های مردم 

به شمار می رود به ميان نيامد .
  در ۷۵دقيقه نشست خبری از ميان ۲۰۰رسانه داخلی و خارجی تنها 
به ۱۶ رسانه مهلت طرح سوال داده شد که همين موضوع انتقادات رسانه ها 

را در پی داشت .
 خســروی مجری معروف شــبکه خبر اجرای نشست خبری را برعهده 
داشت و نشست خبری در مجتمع فرهنگی تفريحی شهيد بهشتی که متعلق 

به قوه قضاييه است برگزار شد.
 پاســخ يک کلمه ای به ســوال طولانی خبرنگار روســی درباره ديدار 
احتمالی ميان رئيســی و بايدن با توجه و حتی خنده خبرنگاران روبه رو شــد 
چراکه رئيس جمهور منتخب تنها به گفتن “ خير “ اکتفا کرد.خبرنگار بی بی سی 
فارسی در توئيتی نوشت:طرفداران رئيسی از اين که او در پاسخ به اين که آيا 
با بايدن ديدار می کنيد يا نه و او يک خير محکم گفت راضی هستند و می گويند 

اين قاطعيت از او در موارد ديگر هم ديده خواهد شد.
 ســعيد خطيب زاده ســخنگوی وزارت خارجه ، خداد ی معاون اطلاع 
رسانی و مطبوعاتی وزارت ارشاد ، جبلی معاون برون مرزی صداوسيما ، دعايی 
مديرمســئول روزنامه اطلاعات، وکيلی مديرمســئول روزنامه ابتکار ، فومنی 
مديرمسئول روزنامه صدای اصلاحات ، احديان مديرمسئول روزنامه خراسان 
و گنجی مديرمســئول روزنامه جوان از جمله مســئولان سياسی و رسانه ای 

بودند که در اين نشست خبری حضور داشتند .
 در مجموع ۳۸۰ خبرنگار و تصويربردار داخلی و خارجی اين نشست 
خبری را پوشــش دادند که از اين ميان ۱۹۸ نفر از ۸۸ رســانه داخلی و ۱۸۲ 

نفر از ۱۱۳ رسانه خارجی حضور داشتند .
 خبرگزاری صداوســيما ، يورونيوز ، خبرگزاری مهر ، MBC آمريکا ، 
روزنامه شرق، شبکه الجزيره انگليسی ، روزنامه جام جم، شبکه راپلی روسيه   
خبرگزاری فارس، CNN آمريکا ، پرس تی وی ، AFP فرانسه ، خبرگزاری 
ايسنا ، CCTV چين ، خبرگزاری ايلنا و شبکه لبنانی الميادين فرصت طرح 

سوال در اولين نشست خبری رئيس جمهور منتخب کشورمان را يافتند.

اولــــین نــــشست خــــبری    رئـیس جـمهور مـنتخب مـلت ایـران
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مطالعه ای جدید که در هفتمین کنگره  آکادمی عصب شناسی اروپا )EAN( ارائه شده نشان می دهد افراد مبتلا به کووید-۱9 دو ماه پس از مرخص شدن از بیمارستان دچار مشکلات 
شناختی و رفتاری می شوند. به گزارش ایسنا و به نقل از یورک آلرت، مشکلات حافظه، آگاهی فضایی )توانایی فرد در آگاهی از موقعیت اشیای موجود در فضا و موقعیت بدن در 
رابطه با آنها( و پردازش اطلاعات ازجمله مواردی هستند که تصور می شود درنتیجه  ابتلا به کووید-۱9 هشت هفته پس از بروز بیماری به وجود آمده  است. در این تحقیقات مشخص 
شد از هر پنج بیمار یک نفر به اختلال اضطراب پس از سانحه )PTSD( دچار شده است و ۱۶ درصد از این افراد نشانه هایی از افسردگی بروز دادند. این مطالعه در ایتالیا انجام شده 
است و در آن دو ماه پس از بروز علائم بیماری توانایی های عصبی شناختی افراد آزمایش و از آنها اسکن مغزی گرفته شد. بیش از 50 درصد بیماران اختلالات شناختی را تجربه کردند. 
۱۶ درصد آنها مشکلاتی در کارکردهای اجرایی ازجمله اختلال در حافظه کوتاه مدت، تفکر انعطاف پذیر )قابلیت تفکر همزمان درمورد مفاهیم چندگانه( و پردازش اطلاعات تجربه 

کردند. ۶ درصد افراد در درک عمق و فضاها مشکل داشتند و ۶ درصد دچار حافظه  ضعیف شدند. ۲5 درصد افراد نیز ترکیبی از همه  این موارد را بروز دادند.

سلامت

کاهش سریع فشار خون با خوراکی ها
وقتی به فکر کاهش فشار خون هستيم، معمولاً به 
فکر کاهش نمک و غذا های فرآوری شــده هستيم. اما 
رژيم غذايی ســالم برای قلــب چيزی فراتر از کاهش 
مصرف ســديم اســت. رژيــم DASH )رويکرد های 
غذايی برای جلوگيری از فشــار خون بالا(، که به طور 
خاص برای کمک به کنترل فشــار خون طراحی شده 
است، بر خوردن بسياری از ميوه ها، سبزيجات، لبنيات 

کم چرب و ساير غذا های غنی از فيبر تاکيد دارد.
رژيم غذايی DASH برای قلب بسيار مفيد و سرشار 
از غذا هايــی اســت که دارای مقدار زيادی کلســيم، 

منيزيم، پتاسيم، پروتئين و فيبر هستند.
ماست کم چرب يا فاقد چربی

لبنيات کم چرب منبع خوبی از کلســيم اســت که 
يکی از اصلی ترين ترکيباتی است که به مبارزه با فشار 

خــون کمــک می کند. يک وعده بــه اندازه يک ليوان 
ماست کم چرب حدود ۳۰ درصد مقدار کلسيم توصيه 

شده برای روز را به شما می دهد.
موز

موز سرشار از پتاسيم است، يک بسته موز در اندازه 
متوســط حدود ۴۲۰ ميلــی گرمی، تقريباً ۹درصد از 
ميزان توصيه شــده در روز را شــامل می شــود. موز 

همچنين سرشار از فيبر است و به اسموتی ها، کالا های 
پختــه شــده و غذا هــای منجمد شــيرينی طبيعی 

می بخشد.
سبزیجات

سبزيجات برگدار که شامل کلم پيچ، اسفناج، سبزی 
چغندر و کاهو می شوند، منابع عالی پتاسيم هستند.

چغندر

چغندر سرشــار از اکســيد نيتريک )کاهش دهنده 
فشــار خون( اســت. تحقيقات نشــان داده است که 
نوشــيدن آب چغندر می تواند چهار تا پنج ميلی متر 
جيوه فشار خون سيستوليک شما را کاهش دهد. سعی 
کنيد آب چغندر را به رژيم غذايی خود اضافه کنيد و 
اگر آب ميوه فروشــگاهی خريداری کرديد، اطمينان 

حاصل کنيد که قند به آبميوه اضافه نشده است.

دهه کرامت فرصت مناسبی برای 
بازخوانی سیره ائمه )ع( از سوی 

رسانه ها است  

 معــاون امــور مطبوعاتی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی با اشاره به نقش رسانه ها در 
ترويــج فرهنگ دينی اظهار کرد: دهه کرامت فرصتی 
برای گفتمان  سازی و بازخوانی سيره ائمه)ع( در سطح 

رسانه محسوب می شود.
به گزارش ســتاد هماهنگــی کانون های فرهنگی 
هنری مساجد کشور، محمد خدادی با اشاره به نقش 
رسانه ها در ترويج فرهنگ اهل بيت )ع( به ويژه سيره 
رضوی اظهار کرد: رســانه قدرت توليد، تبيين و نشــر 
محتوا داشته و در عين حال می تواند گفتمان ساز هم 
باشد، سيره ائمه)ع( تا زمانی که تبيين و ترويج نشود 
 در اولويت  جامعه قرار نگرفته و مصداقی برای زندگی 
جاری جامعه نخواهد بود زيرا مردم نمی دانند که اين 
سيره در چه بخش هايی از زندگی آنها تاثيرگذار است.

شــاخص هايی همانند رضايت منــدی، موفقيت، 
پيشرفت و... برگرفته از ماهيت انسان ها است اما اينکه 
ذهن افراد الهی باشد تا در مسير صحيح حرکت کنند 
امر مهم و درســتی اســت؛ در اين شرايط رفتار، اعمال 
و شاخص هايی که منجر به تعالی می شود بايد مدنظر 
قرار گيرد زيرا تعالی بشر ريشه در افکار او دارد. ايامی 
همچون دهه کرامت فرصت خوبی اســت که رسانه ها 
فرهنــگ و ســيره اهل بيــت)ع( را بازخوانی کنند، به 
دنبــال آن در تبييــن، ترويــج و نشــر و همچنيــن 
گفتمان ســازی فرهنگ و ســيره  اهل بيت)ع( رسانه 
 می توانــد نقــش مهم و در عين حال گفتمان ســاز را 

ايفا کند. 
وی در مورد تاثير اســتفاده از مدل مناظره که امام 
رضا)ع( داشــت، اظهار کرد: مناظره يعنی بســتر قرار 
دادن دو ديدگاه در منظر مردم و برای مردم، کســی 
مناظــره را ترويــج می کند که بدانــد گفتمان قوی و 
تســلط بر مفاهيم و ديدگاه های خود دارد، اين قدرت 
نهادينه در بهترين حالت بايد مورد قضاوت مردم قرار 
بگيرد. هرجا که گفتمان تضاربی و پاســخ به ســوال 
وجود داشــته باشد بسياری از مسايل و ابهامات پاسخ 
داده مــی شــود و ايــن بهترين فرصت برای کشــف 
واقعيت ها اســت، در اين لحظه اســت که باور مردم به 
اقناع تبديل می شــود و به دنبال آن اقناع به اطلاعات 
و اطلاعــات بــه باور و باور به اقناع تبديل می شــود و 
وقتی کســی قانع شــود به بخشــی از موضوع تبديل 

خواهد شد. / ايرنا

 محدود کردن تجارت ایران
 به ۵ کشور خطرناک است

محمد لاهوتی رئيس کنفدراســيون صادرات ايران 
گفت : هرچند افزايش جدی همکاری ها با کشــورهای 
منطقه می تواند به عنوان يک اولويت دنبال شود، اما در 
عين حال نبايد حضور در ساير بازارها را فراموش کرد. 
آمارها نشــان می دهد که در ســال های گذشته بخش 
قابل توجهی از کل حجم تجارت ايران تنها به پنج کشور 
همسايه يا حاضر در منطقه محدود شده است. از سوی 
ديگر در برنامه ها نيز عنوان می شــود که ما قصد داريم 
بخــش مهمــی از تمرکز تجاری خود را بر ۱۵ کشــور 
همسايه بنا کنيم. اين ديدگاه در ذات خود هيچ مشکلی 
نــدارد اما در صورت نگاه يک جانبه به تجارت، می تواند 

به اقتصاد ايران آسيب برساند.
ما در طول اين ســال ها با مشــکلات نقل و انتقال ارز 
و جابه جايی پول مواجه بوديم و در اين شرايط، مشکلات 
موجود در کشورهای همسايه، کمتر از کشورهای دورتر 
بود و در واقع با همين سيستم امکان حفظ تجارت در 
اين سال های سخت فراهم شد. همان طور که به عنوان 
يک توليدکننده، منطقی نيست که تمام محصول را به 
يک فروشــنده يا فروشگاه بفروشيم، در حوزه صادرات 
نيز نبايد تمرکز بر چند کشــور باشــد. ما در صورتی که 
توليــد کالا را بــا کيفيت بالاتر و قيمت رقابتی تر نهايی 
کنيم، قطعا شانس حضور در بازارهای بين المللی را نيز 
خواهيم داشت.  برای مثال رينگ نخست به کشورهای 
منطقه يا همان ۱۵ کشــور اختصاص يابد، رينگ دوم 
به کشــورهای اروپايی يا شــرق آســيا اختصاص يابد و 
رينگ ســوم به ســاير قاره ها و صادرات به نقاط دورتر 
جهان مربوط شود. در چنين شرايطی می توان برای هر 
يک از اين ســه ناحيــه برنامه ريزی کرد؛ کالاهايی که 
ايران در آنها شانس رقابت دارد را شناسايی کرد و برای 
گسترش بازارهای صادراتی، اقدامات لازم را در دستور 
کار قــرار داد. در غيــر اين صورت، اصرار به حضور تنها 
در چند بازار خاص در ميان کشــورهای همســايه برای 
اقتصاد ايران جنبه مثبتی نخواهد داشــت. براســاس 
آمارهای رســمی منتشرشده از تجارت خارجی کشور 
در دو مــاه ابتدايی ســال ۱۴۰۰، عراق، امارات متحده 
عربی، ترکيه و افغانســتان اصلی ترين شــرکای تجاری 
ايران در صادرات و واردات در کنار چين به شمار می روند. 
آلمان و ســوييس تنها کشــورهای اروپايی حاضر در 
فهرســت شرکای اصلی تجاری ايران هستند که بخش 
 محــدودی از واردات از طريــق آنهــا انجــام شــده

 است. / ايسنا 

خبر با توجه به نیاز جدی کشور به محصولات فولاد مبارکه خواهان خبر
محدودیت تأمین گاز این مجموعه نیستیم

مديرعامل شــرکت گاز استان اصفهان 
در بازديد از شرکت فولاد مبارکه:

با توجه به نياز جدی کشور به محصولات 
فولاد مبارکه خواهان محدوديت تأمين گاز 

اين مجموعه نيستيم
مديرعامل شــرکت گاز استان اصفهان 
گفت: شرکت فولاد مبارکه يکی از مشتريان 
بزرگ شرکت گاز استان است و خواسته ما 
اين نيست که تأمين گاز فولاد با محدوديت 
روبه رو شود؛ برای اين امر می توان به سمت 
بهينه ســازی مصــرف حرکــت کــرد که 
خوشــبختانه ظرفيــت و فضای لازم برای 
انجــام ايــن کار در مجموعه فولاد مبارکه 
وجــود دارد؛ همچنين می توان با همکاری 
فولاد مبارکه و واحد بهينه ســازی مصرف 
انــرژی شــرکت گاز، در ايــن مســير گام 

برداشت.
سيد مصطفی علوی در بازديد از شرکت 
فولاد مبارکه در گفت وگو با خبرنگار فولاد 
خاطرنشان کرد: بيش از ۴۵ درصد از فولاد 
کشــور توسط شرکت فولاد مبارکه تأمين 
می شــود که يک مجموعه بســيار فعال و 

ارزشمند صنعتی است.

ما از خط توليد ورق گالوانيزه )ورق های 
رنگــی( بازديد کرديم؛ محصولی که توليد 
آن محــدود به مجموعه فولاد مبارکه بوده 
و تقريبا از ۲۰ سال گذشته در اين شرکت 
آغاز شده و جای تبريک برای توليد چنين 
محصولــی وجــود دارد. وی همچنين در 
خصوص مشــکلاتی که ناشی از محدوديت 
تأميــن انــرژی اســت، اظهــار کــرد: 
محدوديت های تأمين انرژی سال هاســت 
که مطرح بوده، اما از ســال گذشــته نمود 
بيشتری پيدا کرده است. البته اين موضوع 
در فصل ســرما که ممکن اســت با قطعی و 

يا محدوديت در تأمين گاز مواجه شــويم 
بيشــتر خواهد بود. شــرکت فولاد مبارکه 
به عنوان يکی از مشتريان بزرگ شرکت گاز 
اصفهــان که روزانه ۱۰ ميليون مترمکعب 
مصرف گاز دارد، از اهميت زيادی برخوردار 
بــوده و مــا نمی خواهيم ميــزان گاز اين 
مجموعه محدود شــود؛ چراکه محصولات 
توليدی اين مجموعه موردنياز کل کشــور 
اســت. اما نکته اينجاست زمانی که مصرف 
بخــش خانگی نســبت به ميــزان مصرف 
صنعت در فصل ســرما بيشــتر می شود و 
تأمين نياز گاز برای عموم مردم در اولويت 

است، به ناچار برای برخی از صنايع همچون 
فولاد نيز محدوديت اعمال شــود که ابلاغ 
آن نيــز از پايتخت صورت می گيرد؛ اما راه 
برون رفت از اين موضوع حرکت به ســمت 
مصرف بهينه است که خوشبختانه در فولاد 
مبارکه فضای مناســب برای اين دســت از 
اقدامــات وجود دارد و اگر بخش انرژی اين 
مجموعه فعاليت جدی برای بهينه ســازی 
مصرف داشــته باشد، از ميزان صرفه جويی 
صورت گرفتــه می تــوان گاز موردنيــاز 
مجموعــه را تأمين کرد. علوی تأکيد کرد 
کــه از مشــکلات قطــع شــدن گاز و 
محدوديت های آن برای صنعت فولاد آگاه 
اســت، اما اين موضوع را می توان با مصرف 
بهينــه جبران کــرد و اميد می رود بتوان با 
کمــک واحد بهينه ســازی مصرف انرژی 
شــرکت گاز که توسط نيروهای متخصص 
ايجادشده، تعاملی دوطرفه با شرکت فولاد 
مبارکــه ايجاد کرد تا در مواردی که امکان 
کاهــش مصرف وجود دارد، اقداماتی انجام 
شــود و در نهايت نگرانی های ناشی از عدم 
تأمين گاز را که ممکن اســت در زمســتان 

پيش آيد کاهش دهيم.

توان ایران برای تبدیل شدن به قطب تولید کاغذ در منطقه
رييس سنديکای توليدکنندگان کاغذ و مقوا گفت: امکانات 
و ظرفيت های موجود در کشور به گونه ای است که می توان به 
راحتی به هاب )قطب( توليد کاغذ و مقوا و تامين نياز جمعيت 

۴۰۰ ميليون نفری منطقه تبديل شد.
ابوالفضل روغنی گلپايگانی افزود: ايران با توجه به شــرايط 
کلــی و امکانــات موجود، توان تبديل شــدن به مرکز توليدی 

منطقه ای در بسياری صنايع را داراست.
رييس کميسيون صنايع اتاق بازرگانی ايران خاطرنشان کرد: 
به جز ترکيه که به واســطه همکاری با فيات ايتاليا بزرگ ترين 
خودروســاز منطقه محســوب می شود، ايران در ساير صنايع از 
جمله سيمان، شيشه، فولاد و... و از جمله صنعت کاغذ می تواند 
برای بازار بزرگ ۴۰۰ ميليونی همســايگان و منطقه به توليد 
بپردازد. وی يادآور شد: استفاده از کاغذ بسته بندی و کاغذ تحرير، 
يــک موضــوع جهانی و بين المللی اســت و همه کشــورها به 
فرآورده هايی نظير کتاب، روزنامه، نشريات، بسته بندی و... نياز 
دارند. درخصوص کاغذ بسته بندی، اکنون مجوز توليد سالانه 
۲/۸ ميليون تنی وجود دارد، توان توليد کشور سالانه ۱/۶ ميليون 
تن بوده و نياز داخلی نيز ســالانه ۹۰۰ هزار تن اســت؛ بنابراين 
مازاد توليد بايد صادر شود که هم اکنون نيز صادرات به اروپا از 
جمله آلمان،  فنلاند و انگلســتان، آســيا و کشــورهای حاشيه 
خليج فارس انجام می شود. با ايجاد زيرساخت های لازم، استفاده 
از ظرفيت های خالی موجود و توســعه واحدها، در عين حال با 
بهبود تعاملات بين المللی و رفع و رجوع مشکلات سياسی کشور، 

تامين بازار بزرگ منطقه توسط فعالان کشورمان در عرصه کاغذ 
شدنی است ، مشکل اصلی اين صنعت را تامين ماده اوليه آخال 
)ضايعات کارتن و کاغذ( برشمرد و گفت: برای ثبت سفارش اين 
ماده اوليه، سازمان حفاظت محيط زيست نخستين مرجعی است 
که بايد به تاييد سفارش ها بپردازد، اما قوانين سختگيرانه اين 
ارگان مانعی بر سر کار است. سازمان حفاظت محيط زيست در 
اين زمينه به قوانين »معاهده بازل« استناد می کند که بر مبنای 
آن، واردات مواد اوليه ضايعاتی از کشــورهايی که در يک دهه 

گذشته درگير جنگ بوده اند با احتياط انجام می شود.
 نزديک به ۷۰ درصد آخال از عراق وارد می شود، هرچند اين 
کشــور از حدود ۱۲ ســال قبل تاکنون درگير جنگ نبوده، اما 
قوانين ســختگيرانه زييست محيطی را در اين زمينه همچنان 

شاهديم. 
مطابق قواعد موجود شرکت های بهره بردار از جنگل ها بايد 
به ازای انداختن و مصرف هر درخت برای اســتفاده در صنعت 
کاغذســازی، بين ۹ تا ۱۱ نهال دو تا ســه ساله جايگزين کنند. 
حدود يک ميليون و ۲۰۰ هزار هکتار جنگل فقط در شــمال 
کشورمان وجود دارد که می توان از درختان آنها برای استفاده 
در صنعــت کاغذســازی بهره بــرد ، جنگل هايی که در اختيار 
شرکت های بهره بردار است ۱۰۰درصد تحت کنترل و نظارت 
هستند و به جای درختانی که در اين صنعت مورد بهره برداری 
قرار می گيرند، بايد خدمات مفصلی به جنگل ها ارائه کنند، در 
غير اين صورت با احکام ســخت قضايی مواجه خواهند شــد.  با 

اين وجود اين روزها ويلاسازی، قاچاق چوب، اجرای پروژه های 
زيرساختی و عمرانی مثل ساخت آزادراه ها و خطوط انتقال نفت 
و گاز و...، از جمله تهديدات جنگل هاست ، جنگل را يک موجود 
زنده توصيف کرد که همچون ساير موجودات رشد کرده و روزی 
پير و فرتوت می شود، همچنين متوسط عمر درختان جنگل ها 
از جمله افرا، توسکا و ممرز موجود در جنگل های شمال ايران 
همچون انسان هاست ،  درختان پير و فرتوت بايد قطع شوند تا 
جای رشــد و نمو برای ســاير درختان جوان تر فراهم شود و در 
کشــورمان ســازمان منابع طبيعی درختان پير يا مريض را با 
چکش کاری مشخص کرده و اجازه قطع شان را صادر می کند.  
جنگل داری يک علم است و با توجه به تغييرات اقليمی به وجود 
آمده در جهان، بروز کم آبی ها و خشکسالی ها، فرسايش آبی و 
خاکی و همچنين تغييرات ناشــی از صنعتی شــدن شهرها و 
مناطق، شايد گونه های قديمی درختان از رشد لازم در جنگل ها 

برخوردار نباشند و به  ناچار با گونه های ديگر جايگزين شوند.
گفتنی اســت اين روزها بســته به مواد اوليه موجود در هر 
منطقه، از سنگ، مواد بازيافتی، ساقه نيشکر، ساقه برنج، چوب 
و خمير کاغذ و... برای توليد کاغذ استفاده می شود. اکنون سرانه 
مصرف انواع کاغذ در کشورمان ۲۲ کيلوگرم، در اروپا ۵۵ کيلوگرم 
و در آمريکا ۱۶۰ کيلوگرم است. همچنين مصرف سالانه کاغذ 
کتاب درســی ۴۰ هزار تن اســت. ســالانه ۱۲۰ هزار تن کاغذ 
بهداشتی در کشور مصرف می شود، اما توليد در اين عرصه بيش 

از ۲۰۰ هزار تن است. / ايرنا 

پرسپولیس، فاتح سوپرجام فوتبال ایران
 تيم های پرســپوليس و تراکتور)سوپرجام فوتبال ايران( 
در ورزشــگاه آزادی برگزار شــد که اين ديدار با يک گل به 
سود پرسپوليس به پايان رسيد. شاگردان گل محمدی با اين 
پيروزی اولين جام ســال ۱۴۰۰ را کســب و به رکورد چهار 

قهرمانی در سوپرجام دست پيدا کردند.
تک گل اين بازی را عيسی آل کثير)۶۱( برای پرسپوليس 

به ثمر رساند. 
بیانیه باشگاه پرسپولیس در خصوص اظهارات 
رســول خطیبی پس از بازی سوپر جام به شرح 

زیر است:
رســول خطيبی ســرمربی تيم فوتبــال تراکتور، بازنده 
ســوپرجام بود و نتوانســت برخلاف وعده ای که به هواداران 
تراکتــور داده بــود، جام را به تبريز ببرد. البته او فقط بازی را 

نباخت بلکه بازنده اخلاق هم بود.
در پايان اين ديدار که پرسپوليس به گواه کارشناسان، با 
شايستگی توانست به برتری رسيده و از سکوی قهرمانی بالا 
برود، خطيبی حرف هايی زد که مشخصاً بوی تفرقه از آن به 
مشــام می رســيد. او مسائلی را به زبان آورد که اصلًا شايسته 

و زيبنده اهالی فوتبال نبود. سرمربی تراکتور به جای تبريک 
به هواداران، مربيان، بازيکنان و مديران باشــگاه پرسپوليس 
بابت اين قهرمانی و اشــاره به ضعف های فنی خود، عملکرد 
درخشــان سرخپوشــان در ســوپرجام را ناديده انگاشت و 

قهرمانی پرسپوليس را به عملکرد وزير ورزش نسبت داد.
ايــن موضوع بدون ترديد و اغماض توســط تيم حقوقی 
باشــگاه مورد پيگيری قرار می گيرد تا مشــخص شود دلايل 
خطيبی برای بيان چنين ادعايی، چيســت اما کاش رســول 
خطيبی فقط در زمين چمن ســبز بازنده بود و با ســربلندی 
به خانه بازمی گشت. متاسفانه او اخلاق را هم باخت و با اينکه 
هواداران تراکتور را منتظر يک جام گذاشته بود اما به جای 

عذرخواهی از تراکتوری ها، با ادبياتی که شــخصيت فوتبال 
را خدشه دار می سازد، حرف هايی زد که قطعاً برايش تبعات 

فراوانی در پی خواهد داشت.
اميدواريم جامعه فوتبال به قدرت پرسپوليس ايمان بياورد 
و به شايســتگی و اعتبار اين باشــگاه، احترام بگذارد. فوتبال 
ايــران بالاخــره بايد روزی از گردنه توهيــن، تهمت، افترا و 
برچسب زدن به سمت حرفه ايی شدن عبور کند و شايستگی 
تيم برنده را بپذيرد نه اينکه به محض قبول شکســت، همه 
چيز را به اتفاقات خارج از مســتطيل ســبز ارتباط دهد و با 
شــلوغ کاری، غوغاســالاری و مهمل بافی به دنبال تخريب 

حريف باشد.

ايــن موضوع که تيم های بازنده، شــرايط روحی و روانی 
خوبی ندارند، بحثی روانشناســانه است اما اينکه يک مربی، 
بازی را در زمين ببازد و خارج از زمين به دنبال تهمت، افترا 
و برچسب زدن به تيم برنده باشد، اصلًا زيبنده فوتبال نيست 
و از شخصيتی مثل خطيبی که تمام عمر خود را در زمين های 

فوتبال گذرانده، بعيد بود اين طور سخن بر زبان براند.
قطعا بيان چنين حرف هايی که مســئوليت حقوقی دارد، 
باعث ايجاد تفرقه می شــود و باشــگاه پرسپوليس را به سمت 
ارسال يک لايحه شکايت ديگر پيش می برد. اميدواريم کميته  
انضباطی و کميته اخلاق نيز نســبت به اين ادعاها واکنش 

نشان دهند و از حالت انفعال خارج شوند.
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هفته نامه اقتصادی ایران
سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از تصمیم جلسه هیات دولت مبنی بر محاسبه بهای آب، برق، گاز، خدمات پستی، پروانه ساختمان و عوارض کسب برای ناشران، کتابفروشان و مطبوعات 
با تعرفه آموزشی و یا فرهنگی خبر داد.  در متن توئیت سیدعباس صالحی آمده است: »موضوع محاسبه بهای آب، برق، گاز، خدمات پستی، پروانه ساختمان و عوارض کسب برای ناشران، کتابفروشان 
و مطبوعات با تعرفه آموزشی و یا فرهنگی، براساس ماده 9۲ قانون برنامه ششم توسعه، به تصویب جلسه هیات دولت رسید.  از هیات محترم دولت به ویژه وزرای نیرو، نفت، ارتباطات و کشور 
سپاسگزارم.« براساس بررسی های فارس، تعرفه متوسط برق ۲۲44 ریال به ازای هر کیلووات ساعت است و تعرفه متوسط مصارف فرهنگی هم 387 ریال محاسبه می شود. اگر خبر خوش سیدعباس 
صالحی، کاهش این تعرفه باشد درواقع باید اعلام کرد که تقریبا هزینه برق ناشران و کتابفروشان به یک پنجم تا یک ششم کاهش می یابد.  در شرایط کنونی و با توجه به رواج ارزهای دیجیتال، این تخفیف ها 
موجب سوق به کسب وکارهای جانبی مثل ماینینگ بیت کوین و امثال آن می شود؛ چراکه این روزها اخبار حاکی از آن است که حتی در برخی مراکز فرهنگی با تمایل به استفاده از برق ارزان قیمت به ماینر 

تمایل یافته اند.  این کاهش تعرفه درحالی موجب خوشحالی است که به دلیل درآمدهای کلان ناشران آموزشی و کمک آموزشی، این دسته از ناشران نباید در زمره تعرفه فرهنگی گنجانده شوند. 

مديرعامــل بانــک ملی ايران از پرداخت ۱۲۷ هزار و ۱۳۰ 
فقره تســهيلات به کســب و کارهای آســيب ديده از کرونا تا 

نيمه خرداد ماه سال جاری خبر داد.
 بــه گزارش روابط عمومــی بانک ملی ايران، دکتر محمد 
رضا حسين زاده افزود: از ابتدای ابلاغ اين تسهيلات به بانک 
ملی ايران تا نيمه خرداد ماه، بيش از ۲۸ هزار و ۶۶۵ ميليارد 

ريال به متقاضيان پرداخت شده است.
به تازگی مهلت ثبت نام مشاغل و کسب و کارهای آسيب 
ديده از کرونا متقاضی اخذ تسهيلات کرونايی، تا پايان شهريور 

ماه ۱۴۰۰ تمديد شده است.
 نقش اثرگذار روابط عمومی در تصویرسازی 

صحیح از بانک در اذهان عمومی
 دکتر ســيد فريد موســوی در اولين وبينار امروز خود با 
رابطين رســانه ای و اعتباری که با حضور کارشناسان ادارات 
امور شعب تهران و  استان ها و همچنين کارشناسان ادارات 
حــوزه اعتبــاری اعم از اداره کل بررســی طرح ها، اعتبارات، 
پيگيری و وصول مطالبات و... برگزار شــد، افزود: هر چه نگاه 
جامعه، نمايندگان مجلس، مديران محلی، وزراء و... نســبت 
به بانک مناســب تر باشــد، می توانيم بگوييم روابط عمومی 
اثربخش تری را راه اندازی کرده ايم.  اکنون مخاطبان ما چه 
ميزان از بانک و اقدامات ما بخصوص در حوزه اعتباری اطلاع 
دارنــد؟ چقــدر پيام بانک را درک کرده اند؟ برای اينکه روابط 
عمومی بتواند نگاه موجود به اين بخش را به درســتی به ثمر 
برساند، بايد يک ارتباط صحيح ميان بخش اعتبارات و روابط 
عمومی وجود داشــته باشــد.  اگر اين ارتباط شکل نگيرد، در 
ايجاد روابط عمومی اثربخش دچار چالش خواهيم بود و امروز 
اين ارتباط شــکل گرفته اســت. عضو هيات عامل و معاون 
اعتباری و بانکداری شرکتی در ادامه با تاکيد بر اينکه ما بايد 
در کنار روابط عمومی باشيم و اطلاعات درستی را در اختيار 
آن قــرار دهيم، تصريح کرد: روابط عمومی يک وظيفه اداری 
و تخصصی صرف نيست بلکه يک هنر است و اگر به درستی 
در کنــار آن قــرار گيريــم، می تواند بــا تخصص و هنر خود 
تصويرســازی درستی از بانک و تلاش های حوزه اعتباری در 
اذهان شــکل داده و نگاه جامعه را به نظام بانکی تغيير دهد. 
وی با بيان اينکه تغيير نگاه مردم به بانک نيازمند تغيير نگاه 
ها به بخش اعتباری است، ادامه داد: در سال جديد و بر اساس 
قانون بودجه کشــور، ۲۸۹ درصد تســهيلات تکليفی بانک 
افزايش يافته اســت که اين موارد در کنار ســاير وظايف در 
راستای خدمت به جامعه صورت می گيرد و اين اقدامات بايد 
به درســتی به مخاطبان انتقال داده شوند. عضو هيات مديره 
بانک ملی ايران در پايان بر ســواد رســانه ای مديران در حوزه 
اعتبارت تاکيد کرد و گفت: اين ســواد رســانه ای بايد شــکل 
گيرد. در پايان نادر اکبری وند رييس اداره کل روابط عمومی 
ضمن تشکر از نگاه ويژه مديريت اعتباری بانک به نقش روابط 
عمومــی، وظايــف و انتظارات روابــط عمومی از بخش های 
اعتباری را تشــريح کرد. اکبری وند اشــاره کرد: تلاش روابط 
عمومی شفاف سازی و بيان حقايق نظام بانکداری به تمامی 
مخاطبــان عــام و خاص اســت و اين اتفاق در گرو همراهی و 

همدلی بخش های اعتباری می باشد .

رفع تعهد ارزی صادراتی از طریق 
صرافی توسعه صادرات ایران

 معاون ارزی شعبه مرکزی بانک توسعه صادرات ايران گفت: 
شــبکه های کارگزاری بين المللی و داخلی اين بانک آمادگی 
دارد در کمترين زمان ممکن ارز حاصل از صادرات صادرکنندگان 
را انتقال داده و شــرايط را برای رفع تعهد ارزی آماده کند. به 
گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ايران جواد عباسی 
اظهار داشت: صدور حوالجات ارزی برای صادرکنندگان از طريق 
شــبکه کارگزاری، صرافی توســعه صادرات و ساير کانال های 
تعريف شــده از جمله خدماتی اســت که بانک توسعه صادرات 
ايران به مشــتريان ارائه می کند، بانک توســعه صادرات ايران 
محدوديتــی بــرای ارائه حواله ارزی به مشــتريان ندارد، البته 
خوشبختانه در حوزه گشايش بروات و اعتبار اسنادی با استقبال 
خوبی از ســوی صادرکنندگان و واردکنندگان مواجهيم.  اگر 
بنگاه توليدی بخواهد مواد اوليه مورد نياز خود را از توليدکننده 
داخلــی تاميــن کند، بانک توســعه صادرات ايــران با نگاهی 
انبساطی، نسبت به گشايش اعتبار اسنادی ريالی اقدامات لازم 

را در اين زمينه به عمل خواهد آورد.
 وی با بيان اينکه مشکلات حوزه ايفای تعهد ارزی از طريق 
صرافی و بانک توسعه صادرات ايران قابل رفع است، گفت: در 
پايان سال ۱۳۹۹، براساس بسته سياستی بازگشت ارز حاصل 
از صادرات، طی مکاتبه با بانک مرکزی مشخص شد اين بسته 
به وزارت صمت منتقل شده و در حال حاضر بانک مرکزی عملا 

دخالتی در اين زمينه ندارد.

ضرورت نهادینه ساختن فرهنگ
 کار و تلاش در جامعه

 مديرعامل بانک رفاه کارگران با تاکيد بر ضرورت نهادينه 
ساختن فرهنگ کار و تلاش در جامعه، برگزاری جشنواره ها 
و مســابقات عکاســی با موضوع “ کار و اشــتغال” را در اين 
زمينه بســيار تاثيرگذار توصيف کرد و خاطرنشان ساخت: 
بانک رفاه کارگران در راســتای ايفای نقش موثر در حوزه 
مســئوليت اجتماعی، به ســهم خود از برگــزاری اينگونه 
مسابقات و جشنواره ها حمايت می کند.  اسماعيل لله گانی 
با بيان اين مطلب در جمع هيات داوری جشــنواره عکس 
“کارا” افزود: برگزاری اين جشنواره اقدام بسيار ارزشمندی 
اســت کــه به همت وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و با 
موضوع “کار، اشتغال و ايمنی”، انجام شد. بانک رفاه کارگران 
نيز ســعی کرد به ســهم خود در برگزاری مناســب تر و با 
کيفيت تر جشــنواره مذکور، نقش آفرينی موثری داشــته 
باشد. مدير عامل بانک رفاه کارگران افزود: پيش از برگزاری 
اين جشنواره عکاسی، جشنواره کاريکاتور “کارا” را داشتيم 
و ضرورت دارد در تداوم اين اقدامات، اين جشنواره در آينده 
به سمت تهيه و گردآوری کليپ های کوتاه با موضوع کار، 
اشتغال و ايمنی سوق داده شود. هيات داوری اين جشنواره 
از اســاتيد برجســته هنر عکاسی در کشور هستند و حضور 
آن ها در اين جشــنواره، ســطح کيفی بالای آن را نشان می 
دهد. وی در پايان ضمن قدردانی از کســانی که با ارســال 
عکس در برگزاری بهينه تر و موثرتر جشنواره عکس “کارا” 
مشارکت کرده اند، تصريح کرد: بانک رفاه کارگران به منظور 
حمايــت از برنامــه های فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و در راســتای نهادينه ساختن فرهنگ 
کار و تــلاش در جامعه، هدايايی به برگزيدگان جشــنواره 

مذکور تقديم خواهد کرد./ روابط عمومی

حمایت جدی بانک ملی ایران از کسب 
و کارهای آسیب دیده از کرونا

خبر  واکسن کوو برکت نمونه واکسن ایرانی کووید 19 است که خبر
در گروه صنعتی  “شفافارمد” تولید شد

رئيس مجلس شــورای اســلامی از خط 
توليد واکسن کرونا در شهرک دارويی برکت 

استان البرز بازديد کرد.
واکســن کوو برکت نمونه واکسن ايرانی 
کوويــد ۱۹ اســت کــه در گــروه صنعتی  

“شفافارمد” توليد شد.
فاز يک صنعتی اين شــرکت سوم خرداد 
با توليد ۳ تا ۴ ميليون دوز واکســن به بهره 
برداری رسيد و  تجهيزات فاز دو صنعتی  آن 
هم  در حال نصب و راه اندازی اســت و  در 
نيمه تير ماه با ظرفيت پرکنی ۱۸ هزار ويال 

در ساعت  به بهربرداری می رسد.
طی چند هفته آينده بيش از ۱۰ ميليون 
دوز واکســن در ســبد واکسيناسيون قرار 
خواهد گرفت. دکتر محمد باقر قاليباف  توليد 
واکسن کوو ايران برکت توسط جوانان کشور 
را کاری عظيم و افتخار ملی دانســت و گفت 
:  ايــن جوانــان انقلابــی  در فرهنگ جهاد و 

شــهادت تربيت شده اند و با تمام فشارهای 
اقتصادی ،تحريم ها و سختی ها ، کاری کردند 
کــه نام ايران جزو اولين کشــورهای توليد 
واکســن کرونا قرار گيرد.  توليد اين واکسن 
در کشــور علاوه بر ايــن که با بيماری کرونا 
مقابله می کند و جان انســان ها را از مرگ 
نجات می دهد در بحث اقتصاد هم بســيار با 
اهميت اســت. رييس قوه مقننه گفت:کشور 

با يک برنامه پنج ساله می تواند شرايط سخت 
تحريم را به ثبات و آرامش برســاند اما اين 
باور نيازمند يک نگرش درست است.  مسائل 
اقتصادی ، بورس ، گرانی و تورم را با همدلی 
ســه قوا ، ســامان خواهيم داد. رئيس ستاد 
اجرايی فرمان امام )ره( و مســئولان استان 
البرز در اين ســفر حضور داشتند و  گزارشی 
از توانمندی ها و نحوه توليد واکسن ايرانی را 

به اطلاع رئيس قوه مقننه رســاندند.  مخبر 
رئيس ســتاد اجرايی فرمان امام )ره( در اين 
بازديد گفت: تاثير واکســن کووبرکت، ۵/۹۳ 
درصد است. او از تامين کامل واکسن کشور 
تا پاييز امســال خبر داد و گفت: با توجه به 
اين که قدرت صادرات وجود دارد اما رويکرد 
اقتصادی نداريم و تا نياز کشور  تامين نشود 

، هيچ صادراتی انجام نمی شود.
 اين شــرکت در زمينه توليد واکسن کار 
فنی و جدی با ظرفيت نخبگان کشور انجام 
داده است. واکسن کووبرکت روز ۲۴ خرداد 
ماه با اعلام رسمی آقای نمکی وزير بهداشت، 
مجوز اضطراری دريافت کرده بود. دکتر مينو 
محرز، مســئول نظــارت بر مطالعات بالينی 
واکســن کوو ايران چندی پيش اعلام کرده 
بود مرحله سوم اين واکسن ايرانی با جمعيت 
۲۰ هزار نفری در شــهر های تهران، بوشهر، 

شيراز، کرج، مشهد و اصفهان انجام شد.
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۱-  سرليست حزب شورای ائتلاف نيروهای انقلابی که با اکثريت آرای 
تهران به مجلس يازدهم ورود پيدا کرد

۲-  جرات و زهره -  آشوب - کشتی جنگی
۳-   دومين رئيس جمهور کشورمان که در بمب گذاری دفتر نخست وزيری 

به شهادت رسيد -  از بانک های دولتی 
۴-  عدد ماه - يکدفعه - شهری در شمال کشورمان -  ماهي پهن باله

۵-   کناره و حاشيه - آشيانه مرغ - گوارا - برنامه سابق و ورزشی تلويزيون 
۶-  خاطر - مغاره - جمع رای - خشکی

۷-   هرگز  -  مدير عامل بانک ايران زمين 
۸-  قبليه - رئيس پليس و عضو سابق شورای شهر تهران  - سوار  

۹-  اصطلاحاتي در ورزش بيسبال - مارکی بر خودروهای  آلمانی - از 
وسايل ورزش بدنسازی

۱۰-  ساز بيابان - جنگ و نبرد - از شرکت های هواپيمايی کشورمان 
۱۱-   دستگاهی برای استخراج پول الکترونيک - زادگاه نيما - ماشين 

خراب می زند  
۱۲-   پل پيروزی - گاو وحشی- از هفت سين شب عيد نوروز

۱۳-   وزير  نفت دولت دوم آقای محمود احمدی نژاد - ســوره ای در 
قرآن مجيد 

۱۴-  جای دور از خطر - بي تابي و ناآرامي  - سلام
۱۵-    بنيانگذار جمهوری اسلامی ايران

۱-    کانديد رياســت جمهوری دوازدهم و عضو جديد مجلس شــورای 
اسلامی  کشورمان - کشوری در آمريکای مرکزی 

۲-   وزير آموزش و پرورش دولت دهم و  عضو جديد مجلس شــورای 
اسلامی کشورمان -  نوعی استخدام

۳-  پيکار و آورد -   رهنمود و راهنمايی کردن -  فيلم واقعی 
۴-   کاپيتان سابق تيم ملی فوتبال کشورمان - سرای محبت - فرمانروا 

۵-    حواري خائن - جواب مثبت -  تيمار اسب 
۶-   مايه روشــنايی - آشــيانه مرغ - وزير اقتصاد دولت يازدهم آقای 

حسن روحانی 
۷-  از اعضای بدن - مربی سرشناس فوتبال در ايتاليا -   امتداد و جهت

۸-   جاری -  صحراي اتمي آمريکا -  نامی برای آقايان 
۹-   آئين و ضابطه  - فرمانده قوه قضاييه کشورمان -  جناح لشگر 

۱۰- کشوری در اروپا - اصطلاحی در کامپيوتر -  تکرار حرف
۱۱-  از وســايل ترمز -  کيش و دين -  رئيس ســابق مجلس شــورای 

اسلامی کشورمان و رئيس جمهور فقيد کشورمان 
۱۲-    کمک رسان -  از کشورهای قدرتمند نظامی خاور ميانه - پشيمان 

۱۳-   شهری در کشور کره جنوبی - عقاب سياه -  چارقد 
۱۴-  جمع عيب - از وسايل آشپزخانه - کوچک ترين ذره جسم 

۱۵-    رئيس سابق دانشگاه آزاد اسلامی -  ارتفاع و درازی

عمودی

افقی

لطفا جدول تکمیل شده را به دایرکت اینستاگرام هفته نامه ارسال نمائید. 
به ۱5 نفر  از برنده گان به قید قرعه جوایزی تقدیم خواهد شد.
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کل بيمه شــدگان اصلی ســازمان تامين اجتماعی تا پايان ســال ۹۹ به ۱۴ ميليون ۵۸۰ 
هزار نفر رسيده است.

بــه گــزارش اداره کل روابط عمومی ســازمان تامين اجتماعی، بيمه شــدگان اجباری 
بزرگترين گروه بيمه شدگان تامين اجتماعی هستند که مطابق با قانون کار و قانون تامين 
اجتماعــی و در اجــرای تعهدات قانونی کارفرمايــان از خدمات تامين اجتماعی برخوردار 
شده اند. تا پايان سال ۹۹ تعداد بيمه شدگان اجباری به ۱۰ ميليون و ۷۸ هزار نفر رسيده 
است. بقيه بيمه شدگان تامين اجتماعی براساس ساير قوانين و مقررات و تمهيدات اجرايی 
تحت پوشــش اين ســازمان قرار گرفته اند. بيمه شــدگان حرف و مشاغل آزاد در بين بيمه 
شدگان غيراجباری بالاترين آمار را دارند و تعداد آنان به بيش از يک ميليون و ۱۸۶ هزار 
نفر می رسد. بيمه شدگان اختياری با جمعيت ۷۲۳ هزار نفری گروه ديگری از بيمه شدگان 
تامين اجتماعی هســتند که عمدتا پس از خارج شــدن از شــمول مقررات بيمه اجباری، 
پرداخت حق بيمه را به صورت اختياری ادامه می دهند. به جز ســه گروه بيمه شــدگان 
اجباری، حرف و مشاغل آزاد و اختياری؛ ساير اقشار تحت پوشش تامين اجتماعی براساس 
قوانين و مقررات خاص و عمدتا با برخورداری از قوانين حمايتی تحت پوشش اين سازمان 
قرار گرفته اند. رانندگان با آمار ۸۹۳ هزار نفر، بافندگان فرش و گليم با آمار ۲۷۳ هزار نفر، 
کارگران ســاختمانی با آمار ۸۳۶ هزار نفر، کارفرمايان صنفی با آمار ۱۴۳ هزار نفر، بيمه 
شدگان توافقی با آمار ۱۵۹ هزار نفر، باربران با آمار ۴۲ هزار نفر، زنبور داران با آمار ۳ هزار 
نفر و خادمان مساجد با آمار ۲۸ هزار نفر جزو بيمه شدگانی هستند که با قوانين و مقررات 
خاص و حمايتی تحت پوشش سازمان تامين اجتماعی قرار دارند. البته توجه به اين نکته 
ضروری است که بخش بزرگی از جمعيت ۱۰ ميليون و ۷۸ هزار نفری بيمه شدگان اجباری 
نيــز براســاس مقررات مختلــف از جمله معافيت از پرداخت حق بيمه ســهم کارفرمايی 

کارگاه های زير ۵ نفر از بيمه های حمايتی استفاده می کنند. 
نسخه الکترونیک از هدر رفت منابع حوزه درمان پیشگیری می کند

ســازمان تامين اجتماعی با اشــاره به اهميت نسخه الکترونيک گفت: با اين طرح 
امکان کنترل و جلوگيری از هدر رفت منابع در حوزه درمان فراهم خواهد شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تامين اجتماعی، مصطفی سالاری در 
جلسه هفتگی پروژه نسخه الکترونيک که با حضور مديران حوزه های درمان و فناوری 
اطلاعات و ارتباط ويدئو کنفرانسی با مديران درمان تامين اجتماعی استان ها برگزار 
شــد، گفت: همواره با معاونين وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و روسای 
سازمان های مربوطه و بيمه های تکميلی برای اجرای بهتر نسخه الکترونيک جلساتی 

برگزار می شود که وقفه ای در ارائه خدمات به بيمه شدگان اتفاق نيوفتد.
ســالاری ادامه داد: پروژه نسخه نويســی الکترونيک يکی از مهمترين اولويت های 
ســازمان تامين اجتماعی محســوب شــده و اين ســازمان با پرداخت منظم و سريع 
مطالبات مراکز درمانی )که از سامانه نسخه الکترونيک استفاده می کنند( پزشکان 
و تمامی مراکز بهداشت و درمان کشور را به استفاده از اين سامانه تشويق می کند.

وی افزود: مراکز درمانی پاراکلينيک دانشگاهی و غيردانشگاهی زمانی که از طريق 
API يا سامانه متمرکز وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به سازمان تامين 
اجتماعــی متصل شــوند، در صورتی که ديتايــی کامل، بی وقفه و پايدار ارائه دهند، 

مطالبات سال گذشته نيز ظرف دو هفته پرداخت می شود.
سالاری با اشاره به اينکه نسخه الکترونيک به نفع مردم، جامعه پزشکی و درمانگران 
کشور است، گفت: اين طرح، موجب تسهيل کارها و افزايش سرعت خدمت رسانی 
مراکز درمانی به مردم می شود.  مديرعامل سازمان تامين اجتماعی همچنين با بيان 
اينکه به زودی از نسخه الکترونيک رونمايی خواهد شد، گفت: با اين کار دفترچه های 
درمــان تاميــن اجتماعی به طور کامل حذف شــده و در چرخه درمان، به جز موارد 

استثنايی، کاغذ پذيرفته نمی شود.

رينگ صادراتی بورس انرژی در بيســت و چهارم خرداد 
ماه شــاهد عرضه ۵۰ هزار تن بنزين اکتان ۸۷ بود. در اين 
عرضــه که نســبت بــه عرضه های قبل چشــم گير تر بود، 
۱۳مشــتری به رقابت پرداختند. قيمت پايه بنزين اکتان 
عرضه شده۴۴۰ دلار تعيين شده بود، اما با توجه به تقاضای 
موجود و رقابت بين خريداران کل محموله عرضه شــده با 
نرخ ۵۵۸ دلار به فروش رفت که ۲۷ درصد نسبت به قيمت 
پايه رشد داشت؛  علی نقوی مديرعامل بورس انرژی ايران 
گفت: ساز و کار معاملاتی بورس انرژی باعث افزايش رقابت 
و شفافيت در فروش صادراتی فرآورده های نفتی شده است. 
دليل اصلی فروش کامل محموله با رشد ۲۷ درصدی قيمت 
نســبت به قيمت پايه را می توان وجود مکانيزم رقابت در 
بورس انرژی دانســت. طبعا اگر اين معامله خارج از بورس 
انجام می شــد، امکان رقابت در اين ســطح وجود نداشت. 

همکاری مستمر شرکت ملی پالايش و پخش در عرضه های 
منظم و مســتمر بنزين و ساير فراوردهای پالايشگاهی نيز 
در رونــد رو بــه بهبود معاملــه فرآورده های نفتی از طريق 
بورس انرژی موثر بوده اســت.  اگر شــرکت های تابع وزارت 
نفت نيز مشــابه شــرکت ملی پالايش و پخش، محصولات 
خود را در رينگ صادراتی در بورس انرژی به صورت منظم 
و مســتمر عرضه کنند، شــاهد توسعه تجارت نفت و گاز و 
همچنين شفافيت در کشف قيمت خواهيم بود؛ همان طور 
که اين اتفاق در بازار فروش بنزين، گازوييل، نفت، گاز مايع 

و... ايجاد شده است.
هم اکنون برای محصولاتی همچون نفت کوره، ميعانات 
گازی و گازوييل در حجم های بالا نيز مشــتريان خواهان 
خريد از رينگ صادراتی بورس هستند واميدواريم با توجه 
به پيگيری های صورت گرفته عرضه مســتمر و منظم نفت 

خام و اين فرآورده ها را هم در بورس داشته باشيم. اگر اين 
فــرآورده و امثــال آن بــه بــورس بيايند، رقابت شــفاف 
تعيين کننده قيمت خواهد بود و ديگر شبهه ای که درمورد 
ارائــه تخفيف در معاملات خارج از بورس مطرح می شــود 
پيش نمی آيد. و در بســتر معاملاتی بورس انرژی، تمامی 
خريداران در شــرايط برابر و براســاس شــرايط اعلامی در 
اطلاعيه عرضه، می توانند وارد معامله شــوند،اين در حالی 
اســت که در معاملات خارج از بورس اين شــرايط برقرار 
نيست. ديگر مزيت فروش محصولات از طريق بورس انرژی 
اين اســت که کارنامه فروش به صورت دقيق و شــفاف قابل 
مشــاهده اســت. نهادهای نظارتی به راحتی کل فرآيندها 
رصد می کنند و تصويری واقعی و شفاف از عملکرد شرکت ها 
به بازار و سياســت گذاران و کارشناســان مخابره می شود و 

جلوی فساد معاملات خارج از بورس را می گيرد. / ايسنا

14 میلیون، جمعیت کل بیمه شدگان 
اصلی تامین اجتماعی

رقابت داغ خرید بنزین در بورس انرژی
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هفته نامه اقتصادی ایران
معاونت برق و انرژی وزارت نیرو اعلام کرد: عمده ترین دلیل عدم تسویه بدهی سرمایه گذاران بخش خصوصی صنعت برق ناشی از انباشت مطالبات وزارت نیرو از محل مابه التفاوت قیمت تمام  شده و تکلیفی فروش برق )موضوع 
بنـد »5« و »۶« قانـون حمایت از صنعت برق( به میزان 40 هزار میلیارد تومان تا پایان سال گذشته است. این میزان تقریبا برابر مجموع مطالبات سرمایه گذاران بخش خصوصی صنعت برق است و  بخش خصوصی به  عنوان بازوی اصلی 
صنعت برق، در سال 99 بیش از 49 درصد از ظرفیت تولید برق کشور )به میزان 4۱ هزار و 78۶ مگاوات( و تولید بیش از 5 7.7 )معادل ۱97.8 میلیارد کیلووات  ساعت( از انرژی برق مورد نیاز کشور را تامین کرده که همکاری این بخش 
در سال های اخیر بی نظیر بوده است. براساس اعلام این معاونت، در ۱۱ سال گذشته مجموعه هزینه خرید برق از سرمایه گذاران بخش نیروگاهی کشور بیشتر از 95 هزار میلیارد تومان بوده که عمده این مطالبات بیش از 7۲ هزار 
میلیـارد تومان )حدود 75 درصد مطالبات( از محل درآمدهای جاری صنعت برق، درآمد صادرات و استفاده از ظرفیت های قانونی چون اسناد خزانه اسلامی اوراق تسویه بدهی مالیاتی و اوراق تسویه بدهی های بانکی پرداخت شده 
است و به دلیل زیان ده بودن و محدودیت های شدید مالـی صنعت برق امکان پرداخت ۱00 درصدی مطالبات میسر نشده که با استفاده از ظرفیت های بودجه سال ۱400 بقیه مطالبات صنعت برق از دولت بابت مابه التفاوت پرداخت 
خواهد شد و  در خصوص عدم پرداخت مابه التفاوت مذکور با توجه به پیگیری های مکرر صورت گرفته، باید تنگناهای مالی دولت ناشی از تحریم های ظالمانه را در نظر داشت و وزارت نیرو در سال جاری درصدد پرداخت ده  هزار 
میلیارد تومان از مطالبات مذکور از طریق انتشار اسناد خزانه اسلامی موضوع بند »و« تبصره »5« قانون بودجه سال ۱400 بوده که اقدام های لازم جهت اخذ مجوزهای قانونی از سازمان برنامه و بودجه شروع  شده است. روابط عمومی 
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سند بانکداری دیجیتال بانک ملت 
بیشترین امتیاز را در میان بانک ها 

کسب کرده است

 از ميــان ۴ بانکی که”نقشــه راه بانکداری ديجيتال” 
تدويــن و ارايــه کرده اند، بيشــترين امتياز به بانک ملت 

تعلق  می گيرد.
بــه گــزارش روابط عمومی بانک ملــت، دکتر عباس 
معمارنژاد معاون امور بانک و بيمه وزارت اقتصاد در گفت 
و گو با پايگاه خبری بانکداری الکترونيک اظهار داشــت: 
در راستای پياده سازی بانکداری ديجيتال در انتهای سال 
۹۷ و ابتدای ســال ۹۸، ســندی به نام تدوين نقشــه راه 
بانکداری ديجيتال منتشــر کرديم و از بانک ها خواستيم 
که نقشــه بانکداری ديجيتال خود را تدوين کنند.  چهار 
بانکِ ملت، ســپه، ملی و تجارت نقشــة راه خود را ارائه 
کرده اند و ما آن ها را تأييد و با يک سری اصلاحات کوچک 
ارائه کرده ايم؛ البته تأييد آن ها نسبی است و مطلق نيست؛ 
چون در ارزيابی ها بانک هايی که بيش از ۷۰ درصد نقشة 
راه شــان مورد تأييد واقع می شــد مورد قبول بودند. ااين 
چهار بانک جزو بانک های تجاری هســتند و تقريباً شبيه 
يکديگرنــد؛ البته سندهای شــان متفاوت اســت؛ چون 
بيزينس پلن های آنها متفاوت است؛ مثلًا استراتژی بانک 
ملت در تدوين، بانکداری جامع با عطف توجه به بانکداری 
شــرکتی اســت.  طی يک ماه آينده کتاب اين چهار سند 
منتشر می شود و خلاصة مديريتی هر کدام از اين بانک ها 
را که حدود ۳۵ صفحه اســت آماده کرده ايم که در قالب 
کتاب به عنوان تجربة تدوين نقشه راه بانکداری ديجيتال 

منتشر می کنيم. 
 در حوزة بانکداری ديجيتال چهار بانک سندهای شان 
را ارائه و عملًا اجرا را آغاز کرده اند و بقية بانک ها نيز طی 
دو الی سه ماه آينده نقشة راه های شان را ارائه و اجراها را 

آغاز خواهند کرد.
اين امر دو سال طول کشيد. انتظار داشتيم اين اسناد 
يک ساله تنظيم شوند؛ ولی به دليل شيوع بيماری کرونا 
و وســواس هايی کــه مــا به خرج داديــم و از طرفی نبود 
متخصص در اين حوزه اين امر دو سال طول کشيد، برخی 
بانک ها مجبور شدند از مشاوران خارجی استفاده کنند، 
به جز بانک ملت که از يک تيم قوی آی تی برخوردار است 
بانک هــای ديگر طی دو ســال در ايــن حوزه دانش پيدا 
کردند. بعد از نقشــة راه بحث اجرا مطرح اســت. کميتة 
موجود را به کميتة پايش و نظارت تغيير وضعيت داده ايم 
و از بانک ها خواســته ايم تا هر ســه ماه يک بار گزارش 
پيشــرفت پروژه های شان را ارائه دهند و به صورت مرتب 

با اين کميته در تعامل باشند.
دکتر عباس معمارنژاد در پاســخ به سوال که “از ميان 
سندهای ارائه شده کدام را بهتر از همه می دانيد؟” گفت: 
اولويت بندی نمی کنم. چهار ســند را تأييد کرده ايم؛ ولی 
بيشترين امتياز در بين چهار بانک، به بانک ملت می رسد ،  
نگاه من اين اســت که در هر بانکی يکی از اعضای هيئت 
مديــره بايــد آی تی بداند. امروز در چهار بانک ملت و ملی 

و تجارت و سپه آی تی من داريم.

سازمان  بورس متولی فروش اموال 
وزارتخانه ها

 بــا مصوبــه هيات وزيران، ســازمان بورس و اموال 
تمليکــی، متولی فروش اموال مازاد همه وزارتخانه ها، 
موسسات و شرکت های دولتی و ديگر دستگاه ها شدند. 
بر اساس مصوبه نهم خرداد سال جاری هيات وزيران، 
ســازمان اموال تمليکی و ســازمان بورس با پيشنهاد 
وزارت اقتصاد، متولی فروش اموال مازاد دســتگاه های 
اجرايی شده اند. براساس ماده ۹ اين مصوبه، دستگاه های 
اجرايــی مکلفنــد اموال غيرمنقول مازاد يا حقوق مالی 
را کــه مطابق اين آيين نامه، مجوز فروش آنها توســط 
وزير اقتصاد صادر می شــود، ظرف دو ماه از زمان ابلاغ 
مجوز با رعايت قوانين و مقررات از طريق حراج عمومی 
در بورس يا مزايده عمومی در سامانه تدارک الکترونيک 
دولت با رعايت قانون تجارت الکترنيکی )مصوب ۸۲ ( 
و مقــررات تعيين شــده در قانون برگــزاری مناقصات 
)مصوب ۸۳ ( به نحوی که با مزايده منطبق باشــد به 
فروش برسانند. طبق تبصره يک اين ماده ، وزارت اقتصاد 
و واحدهای استانی تابع می توانند راسا عمليات فروش 
را )در اســتان ها با نظارت اســتاندار( به ترتيب فوق از 
طريق مزايده عمومی توســط ســازمان جمع آوری و 
فروش اموال تمليکی يا از طريق حراج در بورس انجام 
دهند. به اين ترتيب عمليات فروش اموال مازاد شامل 
اموال منقول و غيرمنقول در اختيار کليه دستگاه های 
اجرايی از طريق ســازمان اموال تمليکی و يا از طريق 

بورس صورت می گيرد./ تسنيم 

گزارش زنگنه از عملکرد وزارت نفت 
در جنگ اقتصادی

 وزير نفت در گزارش عملکرد فروش نفت طی دوران 
تشــديد تحريم و جنگ اقتصادی اعلام کرد که در ســه 
ســال جنگ اقتصادی، درآمد نفتی کشور بيش از ۱۰۰ 

ميليارد دلار کاهش يافت.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانی رياست جمهوری، دکتر 
حســن روحانی،  در نشســت ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولــت، ضمن آرزوی موفقيت بــرای رئيس جمهوری 
منتخب، از ســتاد اقتصادی دولت خواست گزارش های 
لازم از وضع اقتصادی کشور و اقدام های انجام شده را به 
رئيس جمهوری منتخب ارائه کنند. وی با تأکيد بر اينکه 
اولويت دولت، تأمين ارز کالاهای اساســی و دارو برای 
افزايش رفاه عمومی و حمايت از اقشار آسيب پذير جامعه 
بوده است، افزود: همه تلاش دولت بر آن بوده است که 
با مقاومت در برابر تحريم ۱۰۰ درصدی دشمنان ايران، 
درآمد ارزی لازم برای تأمين کالاهای اساسی و ضروری 

و حفظ و ارتقای توليد کشور را فراهم کند.
 کارنامــه موفقيــت دولــت در ايــن نبــرد نابرابر با 
تحريم کنندگان قابل ملاحظه است، همسو با اين روند، 
کنترل نوســان های بازار داخلی و جلوگيری از افزايش 
قيمت کالاهای اساسی و نرخ تورم در کشور و همچنين 
ايجاد رفاه نســبی در جامعه از مهم ترين اهداف دولت 
بوده است. در ابتدای اين نشست، بيژن زنگنه، وزير نفت 
گزارشی از عملکرد فروش نفت در دوران تشديد تحريم 

و جنگ اقتصادی ارائه کرد.
براســاس اين گزارش از ســال ۹۷ با خروج يکجانبه 
آمريکا از برجام و آغاز جنگ اقتصادی ترامپ عليه ملت 
ايــران، با اعمال سياســت ارعاب و تهديد دولت آمريکا 
مشــتريان نفتی کشــور، تقاضای خود را کاهش دادند و 
اين کاهش درآمد، بر همه بخش ها از جمله بودجه دولت 

تأثير گذاشت.
در سال ۹۹ نيز افزون بر تحريم های آمريکا و شرايط 
ويژه شيوع ويروس همه گيری جهانی کرونا، پايين آمدن 
قيمت نفت، کاهش درآمد دولت را تشديد کرد، به نحوی 
که در مجموع در سه سال جنگ اقتصادی، درآمد نفتی 

کشور بيش از ۱۰۰ ميليارد دلار کاهش يافت.
براساس اين گزارش، دولت تدبير و اميد در اين شرايط 
تلاش کرد در کنار استفاده از روش های غيرمتعارف در 
فروش نفت و فرآورده های نفتی، وابستگی به نفت را در 
بودجــه کشــور کاهش دهد تا آنجا که وابســتگی ۴۲ 
درصــدی بودجــه به نفت در ابتدای دولت تدبير و اميد، 
در لايحه بودجه سال ۹۹ به کمتر از ۱۰ درصد رسيد و 
بــرای نخســتين بار در کشــور، بودجه بــدون اتکا به 

درآمدهای نفتی تدوين شد.

اجرای ۳۴ هزار طرح عمرانی از سوی 
ستاد اجرایی فرمان امام

 امير حسين مدنی مديرعامل بنياد برکت گفت : بنياد 
برکــت نســبت به اجــرا و عملياتی کردن بيش از ۵۳ هزار 
طرح عمرانی و زيربنايی در مناطق محروم و روســتايی و 
عشــايری کشــور متعهد است که نزديک به ۳۴ هزار طرح 
به بهره برداری رســيده و مابقی نيز درحال اجرا هســتند. 
مجمــوع تعهدات بنيــاد در حوزه های عمرانی و زيربنايی 
بيش از ۲۴ هزار ميليارد ريال است که تاکنون بيش از ۱۶ 
هزار ميليارد ريال آن پرداخت شــده اســت. بنياد برکت 
همچنيــن بهره بــرداری از ۱۷ هزار و ۴۳۲ پروژه عمرانی و 
زيربنايی شامل مدرسه، مسجد و مرکز فرهنگی و مذهبی، 
بيمارستان، پايگاه سلامت، خانه و مرکز بهداشت، مسکن 
محرومين و آب رســانی روســتايی را برای ســال ۱۴۰۰ 

هدف گذاری کرده است.
به گفته مديرعامل بنياد برکت، ۵ هزار و ۱۶۴ ميليارد 
ريال اعتبار برای اجرا  و عملياتی کردن اين ۱۷ هزار و ۴۳۲ 
پروژه پيش بينی شــده است.  امسال ساخت ۷۰۰ مدرسه 
را در مناطق محروم، روستايی و عشايری کشور در دستور 
کار داريم. همچنين ۲۰۰ مسجد و مرکز فرهنگی و مذهبی 
در اين مناطق احداث می شــود. ســاخت ۲ بيمارستان و 
احداث ۳۰ پايگاه سلامت، خانه و مراکز بهداشت از ديگر 
اقدامــات عمرانــی بنياد در حوزه بهداشــت و درمان در 
ســال جاری اســت. بنياد امســال نيز همچون سال های 
گذشته موضوع مشارکت در ساخت مسکن برای محرومين 
را دنبال می کند و احداث ۱۶ هزار واحد مسکن را پيش بينی 
کرده اســت. وی  با اشــاره به بهره برداری از ۸۰۰ پروژه 
آبرسانی تا پايان سال ۹۹ گفت: در سال جاری نيز به ۵۵۰ 
روســتای محروم کشــور آبرســانی خواهد شد.  بيش از ۴ 
هزار و ۵۰۰ روستا در سراسر کشور زير پوشش فعاليت های 
عمرانی و زيربنايی بنياد برکت قرار دارند. / روابط عمومی 

خبر تشریح فعالیت ها و پروژه های داخلی سازی شرکت دانش بنیان ایسکرا خبر

برداشت  آب دیگر استان ها از زاینده رود همچنان ادامه دارد

مديرکل مديريت بحران استانداری اصفهان گفت: قرار 
بود در شــرايط کم آبی و خشکســالی تمام اســتان های 
برداشــت کننده آب از زاينــده رود، بيــن ۲۵ تا ۳۰ درصد 
برداشت های خود را کاهش دهند، اما عملا اين گونه نشده 
و برداشت ها به قوت خود باقی مانده است.به گزارش روابط 
عمومی استانداری اصفهان  منصور شيشه فروش در گفت 
وگويی، با بيان اينکه در ســال آبی ۱۴۰۰-۱۳۹۹ شــاهد 
کاهش بارش ها، بالا بودن ميانگين دما نســبت به شــرايط 
نرمال، افزايش تبخير سطحی، کاهش رطوبت خاک و کم 
آبی هستيم، اظهار کرد: متاسفانه طی سه سال اخير شاهد 
بارش های مطلوبی نبوده ايم و به خصوص در ســال زراعی 
جديد شــاهد بيشــترين ميزان کاهش بارش طی ۱۵ سال 
گذشــته بوديم که مطابق اعلام هواشناســی، اين ميزان 
بارش ها کم سابقه بوده است.وی با اشاره به اينکه عملا در 
پاييز، زمســتان و بهار بارش های خوبی نداشــتيم، توضيح 
داد: ميزان بارش ها بيش از ۴۰ درصد نســبت به ميانگين 
بلندمدت در اســتان اصفهان و سرشــاخه های زاينده رود 
کاهش داشــته اســت، ازســوی ديگر دمای هوا در خرداد 
امســال نسبت به سال گذشته و ميانگين بلندمدت بين ۲ 
تا ۴ درجه خرداد بيشــتر و هوا گرمتر شــده اســت که اين 

گرما به خصوص در مناطق فريدونشــهر و خوانسار خود را 
نشان داده و وزش باد گرم و خشکی هوا باعث از بين رفتن 
رطوبت شــده اســت. به طور معمول با افزايش يک درجه 
دمای هوا، مصارف آب بين ۱۰ تا ۱۵ درصد بيشتر می شود 
و ازســوی ديگر با توجه به تداوم شــيوع کرونا و تاکيد بر 
رعايت موارد بهداشتی، ميزان مصرف آب بيشتر است.وی 
با اشــاره بــه اينکه درحال حاضــر از ۲۴۰ کيلومتر طول 
رودخانــه زاينــده رود در اصفهان، حدود ۲۰۰ کيلومتر آن 
به طور کامل خشک است، تصريح کرد: کمبود بارش موجب 
فقر پوشش گياهی در مراتع شده است به طوريکه دامداران 
نيازمند علوفه هستند و شاهد کمبود علوفه هستيم.وی به 
افزايــش حريــق در مراتع اصفهان به دليل جريانات گرم و 
خشکی هوا اشاره کرد و گفت: متاسفانه اين شرايط موجب 
آتش گرفتن مراتع در فريدون شهر و سميرم شده است و 
به نوعی تاکنون ۱۴ مورد حريق در ســطح مراتع اســتان 
داشته ايم، همچنين از ابتدای امسال تاکنون ۲۸ هکتار از 
پوشــش های گياهی اســتان به دليل گرمــای هوا، وزش 
بادهای گرم و خشــکی پوشش های گياهی در مراتع دچار 
حريق شــده اند ، از اثرات کم آبی، افزايش کانون های گرد 
و غبار است به نوعی که از ابتدای امسال تاکنون حدود ۲۱ 

روز ناسالم داشته ايم. 
وی با اظهار تاســف از خشک شدن رودخانه زاينده رود 
طی ۱۰ ماه گذشته، تصريح کرد: خشکی زاينده رود باعث 
خشک شدن چاه ها ی فلمن و چاه های حريمی و همچنين 
کم آبی چاه های که بخشــی از آنها به تامين آب مورد نياز 
شهرها کمک می کرد، شد و حتی موجب افت کيفيت آب 
در اين مناطق شده و چاه ها در مدار قرار نگرفته اند و درحال 
حاضر ۳۱۶ روســتای اســتان اصفهان با تانکر آبرســانی 
می شــود ،  طرح آبرســانی اصفهان بزرگ ۳۸۰ روستا و ۵۷ 

شهر را تحت پوشش قرار می دهد که با افزايش دمای هوا، 
خشکی زاينده رود و افزايش نياز آبی به دليل کرونا، درحال 
حاضــر بــا کمبود ۴.۳ مترمکعب بــر ثانيه آب در اصفهان 
بزرگ مواجه هســتيم. او با اشــاره به کاهش ۵۳ درصدی 
ذخيره آبی ســد زاينده رود نســبت به ميانگين بلندمدت، 
اظهار کرد: متاســفانه در ســال آبی جاری عملا برفی در 
بالادســت نداشتيم و بارندگی ها در اين منطقه ۴۰ درصد 
کاهش داشته و تمام اين شرايط موجب شده تا آب موجود 
برای نياز شــهرها و روســتا کفايت نکند و با کمبود مواجه 
شــويم.وی همچنين برداشت آب در بالادست رودخانه را 
دليل ديگر کم آبی اصفهان عنوان کرد و افزود: در مســير 
رودخانه که آب به سمت تصفيه خانه باباشيخ علی جريان 
می يابد، متاســفانه شاهد برداشت آب در اصفهان و استان 
بالادســت هســتيم. او به تعيين رئيس حوضه آبريز زاينده 
رود ازسوی وزارت نيرو اشاره کرد و گفت: با توجه به شدت 
بحــران آبی اصفهــان از رئيس حوضه آبريــز زاينده رود 
درخواســت داريم تا در شــهرها و روستاهای استان حضور 
يابند و همچنين بر برداشت های غير مجاز استان های ديگر 
نظارت کند و  قرار بود در شــرايط کم آبی و خشکســالی 
تمام استان های برداشت کننده آب از زاينده رود، بين ۲۵ 
تا ۳۰ درصد برداشــت های خود را کاهش دهند، اما عملا 
اين گونه نشده و برداشت ها به قوت خود باقی مانده است، 
بنابراين اعمال نظارت بر برداشــت های غيرمجاز از زاينده 
رود ضــرورت دارد و رئيــس حوضه آبريز زاينده رود بايد بر 
اجرای اين قانون تاکيد کند.وی با تاکيد بر ضرورت اجرای 
هر چه ســريع تر طرح ســامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ 
توســط شرکت آب منطقه ای اصفهان، گفت: بهره برداری 
هر چه سريع تر فاز اضطراری اين پروژه می تواند بخشی از 

کمبود آب مناطق شهری اصفهان را رفع کند.

رئيــس  اتحاديــه مشــاوران املاک با بيــان اينکه 
رئيس جمهور منتخب، رشد توليد و رونق بازار مسکن 
را در اولويت برنامه های خود قرار داده است گفت: بسيار 
خوشبين هستيم که با افزايش عرضه، قيمتها در بازار 

 مســکن 
کنترل شود.

 مصطفی قلی خسروی درباره پيش بينی واکنش بازار 
مسکن به انتخاب سيد ابراهيم رئيسی به رياست جمهوری 
اظهــار کــرد: آيت الله رئيســی، مســکن را در اولويت 
برنامه هــای خــود قرار داده و اعلام کرده که از روز اول 

مسئله مسکن را پيگيری می کند.
 اين نشان می دهد که منتخب مردم، درک صحيحی 

از تاثير بخش مسکن بر معيشت مردم و همچنين رونق 
اقتصادی دارد. به هر حال مســکن يک حوزه کليدی و 
صنعت مادر اســت که دســت کم ۱۸۴ شغل کليدی را 
در بر می گيرد. يعنی اگر مسکن به رونق برسد اقتصاد 
کشــور راه می افتد. وی با بيان اينکه آشــنايی کاملی با 
تفکر و برنامه های آيت الله رئيســی دارم گفت: ايشــان 
هرکجا بوده سعی کرده آثار خوبی از خود به جا بگذارد. 
بــه طــور مثال معمولا از بنــده موضوع کد رهگيری را 
جويا می شــد و دنبال می کرد. علتش اين است که ذاتا 

به شفافيت در همه زمينه ها اعتقاد دارد.
او با  اشاره به برنامه رئيسی برای احداث سالانه يک 
ميليون واحد مســکونی در کشــور تاکيد کرد: به طور 

قطع با برنامه ريزی، پشــتيبانی مالی و پشتکار، احداث 
يــک ميليــون واحد دور از دســترس نخواهد بود. من 
معتقدم در نيمه دوم سال ۱۴۰۰ نشانه های شکوفايی 
اقتصاد مسکن بروز خواهد کرد. البته حداقل بايد ۱۰۰ 
روز به آقای رئيســی زمان بدهيم تا مقداری بر شــرايط 
مســلط شــود ، به دليل آنکه نگرش آقای رئيســی به 
ساخت و ساز است بسيار خوشبين هستيم که با افزايش 
عرضه، قيمتها در بازار مسکن کنترل شود. پيش بينی 
بنــده اين اســت که در آينــده متغيرهايی که منجر به 
کاهش قيمت مســکن می شود، بر متغيرهای افزايشی 
غلبه می کند. بدين ترتيب انتظار داريم قيمتها به ثبات 
برسد. همچنين از رکود فعلی خارج خواهيم شد./ ايسنا

مسکن سازی در اولویت رئیس جمهور منتخب است

معاون علمی و فناوری رييس جمهوری و رييس گروه 
اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری در ســفر به اســتان 
اصفهان از فعاليت ها و ۲۰ پروژه داخلی ســازی شــرکت 

دانش بنيان ايسکرا بازديد کرد.
بر اســاس اين گزارش ســورنا ستاری با همراهی علی 
آقامحمدی رييس گروه اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری 
و جمعی از مديران استان اصفهان، از شرکت دانش بنيان 
ايســکرا اتوالکتريک ايران در شــهرک صنعتی اميرکبير 

شهر کاشان بازديد کرد.
در اين بازديد، ســتاری و آقامحمدی علاوه بر آشنايی 
با توانمندی ها و فعاليت های پيرامون داخلی سازی قطعات 
پيشــرفته اين واحد صنعتی، از رگولاتور مولتی و شــفت 
دينــام توليدی ايســکرا که بــرای اولين بار در کشــور 
بومی ســازی شده اســت، رونمايی کرد. شرکت ايسکرا با 
داخلی ســازی قطعات و ايجاد فرآيندهای جديد، با توليد 
ســالانه ۵۰۰ هزار ست دينام و استارت، ۷۵ ميليون دلار 
کاهش ارزبری داشــته اســت. گفتنی اســت شــرکت 
قطعه ســازی ايسکرا با بيش از ۵۰۰ نفر نيروی انسانی در 
شــهر کاشان، طراح و توليد کننده انواع دينام خودروهای 
سواری مختلف و نيز انواع استارت موتورهای احتراقی تا 
ظرفيت دو ليتر است. ۹۰ درصد از اجزای استارت و دينام 
داخلی سازی شده که اين موضوع همراه با کسب بالاترين 
کيفيت ها در اســتانداردهای جهانی است. اين شرکت با 
کســب مجوزهای لازم از ســوی معاونت علمی و فناوری 
رياســت جمهوری، عنوان شــرکت دانش بنيان را به خود 

اختصاص داده و بدين ترتيب تنها شرکت در حوزه توليد 
اســتارت و دينام برای خودروهای داخلی شــناخته شده 
اســت. در کنار اين دســتاوردها، از جمله برنامه های آتی 
 ،DC می تــوان بــه طراحی و ســاخت انــواع موتورهای
مجموعه هــای مونتاژی وابســته از قبيل شيشــه بالابر، 
برف پاک کن و... و مشــارکت در توليد قطعات خودروی 
برقی در آينده اشاره کرد. پروسه طراحی و داخلی سازی 
رگولاتور دينام برای اولين بار در کشور از دوماه پيش آغاز 

شده و به زودی به توليد می رسد.
تيم تحقيق و توسعه و طراحی فرآيند ايسکرا متشکل 
از ۳۵ نفر فارغ التحصيلان دانشــگاه شريف، تهران، علم و 
صنعــت و ســاير دانشــگاه های معتبر کشــور از مقطع 
کارشناســی ارشد تا دکترا هستند. ايسکرا به عنوان يکی 

از مهم ترين تامين کنندگان استارت و دينام خطوط توليد 
خودروهای داخلی، در ســال های فعاليت خود موفق به 
اخذ گواهينامه های متعددی از جمله استاندارد مديريت 
کيفيت ISO9001:۲۰۱۵،IATF16949:۲۰۱۶ و… 
شــده اســت. عــلاوه بــر آن ايســکرا دارای تجهيزات 
آزمايشــگاهی پيشرفته مطابق تکنولوژی های نوين است 
کــه دارای گواهينامه هــای اســتاندارد بين المللــی 
1۷0۲۵ISO/IEC، آزمايشــگاه همکار اداره استاندارد 
ملــی ايــران در آزمون های اســتارت و دينــام خودرو و 
سختی ســنجی فلزات و صلاحيت کاليبراسيون ابعادی و 
فشــار اســت. ايسکرا ســابقه توليدی ۲۷ ساله استارت و 
دينام داشته و از آن می توان به عنوان اولين صادر کننده 

اين محصول به خارج از کشور نام برد.

ادامه از صفحه ۱3
ماده ۴- بانکها و موسسات اعتباری غير 
بانکی مکلفند حداقل ۲۰درصد از تسهيلات 
پرداختی نظام بانکی در هر ســال را با نرخ 
سود مصوب شورای پول و اعتبار به بخش 
مســکن اختصاص دهند، به صورتی که در 
سال اول اجرای قانون از حداقل سه ميليون 
و ششصد هزار ميليارد ريال تسهيلات برای 
واحدهای موضوع اين قانون کمتر نباشد و 
بــرای ســالهای آينده نيــز حداقل منابع 
تســهيلاتی مذکــور بــا افزايــش درصد 

صدرالذکــر مطابــق با نرخ تورم ســالانه 
افزايش يابد. شــورای نگهبان اعلام کرد در 
تبصره ماده ۱۵، »ســازمان رزمندگان« با 
توجه به روشــن نبودن وضعيت اساسنامه، 
ابهام دارد؛ کميســيون نيز مصوب کرد که 
درايــن تبصــره مددجويــان، معلولان، 
ايثارگــران و رزمندگان معســر با معرفی 
کميتــه امداد امام خمينی)ره(، ســازمان 
بهزيســتی کشــور، بنيــاد شــهيد و امور 
ايثارگران و ساير نهادهای ذيربط از طريق 
وزارت راه و شهرســازی از پرداخت هزينه 

خدمات نظام مهندســی برای يک بار )يک 
واحد مســکونی( معاف هستند و هزينه آن 
از محل منابع صندوق ملی مسکن، تامين 
و در وجه سازمان نظام مهندسی ساختمان 

واريز می گردد.
در ايــن ماده به دليل وجود ابهام با نظر 
نايــب رئيس مجلس و تصويب نمايندگان 
مــاده ۱۵ به کميســيون عمران برای رفع 
ابهام ارجاع شد. درماده ۱۷، شورای نگهبان 
اعلام کرد منظور از »قيمت ثابت« و معيار 
تعييــن آن ابهام دارد؛ کميســيون مصوب 

کــرد در مــاده ۱۷ عبارت»با قيمت ثابت« 
حــذف و عبــارت » معادل ده ميليون ريال 
جايگزين می شــود. اطلاق ماده ۱۸، از اين 
جهت که مشــخص نيســت الزام مذکور 
موجــب هزينه معمــول در اين مورد برای 
افراد می باشد يا خير، ابهام دارد؛ کميسيون 
نيز مصوب کرد که در ماده ۱۸ پس از عبارت 
»رهگيــری« عبارت»بــدون اخذ هزينه« 
اضافــه شــود. ماده ۱۸ نيز بــا نظر رئيس 
مجلس و تصويب نمايندگان به کميسيون 

عمران ارجاع شد./ خانه ملت
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هفته نامه اقتصادی ایران

آگهــی تغییــرات شــرکت کاوش طــب مــداوا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 35۷۴۲۰ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۴۰۲88۷۴ بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰۲/۰5 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای علــی کریــم خانــی ۰۰6۱88۲53۴ بــا دریافــت مبلــغ ۲.5۰۰.۰۰۰ ریــال 
معــادل کلیــه ســهم الشــرکه خــود از ردیــف شــرکا خــارج گردیــد . آقــای مجتبــی قاســمی کلارودی ۲5۹۴۴۰۱۲5۰ بــا دریافــت مبلــغ ۱.5۰۰.۰۰۰ ریــال معادل 
ــا دریافــت مبلــغ ۲.5۰۰.۰۰۰ ریــال معــادل کلیــه  ــو ۰3۲۱3۹۰۰۲۴ ب ــم ســیما خدابنــده ل کلیــه ســهم الشــرکه خــود از ردیــف شــرکا خــارج گردیــد . خان
ســهم الشــرکه خــود از ردیــف شــرکا خــارج گردیــد . ســرمایه شــرکت از ۱6.5۰۰.۰۰۰ ریــال بــه ۱۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده قانونــی اساســنامه 
بــه شــرح مذکــور اصــلاح مــی گــردد. بنابرایــن لیســت شــرکاء و میــزان ســهم الشــرکه کــه هریــک پــس از کاهــش بــه شــرح مــی باشــد : دیبــا ســلیمی 
ــه نشــانی اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران  ــال محــل شــرکت ب ــده ۹.۹۰۰.۰۰۰ ری ــال رضــا ســلیمی ۰۰۴6۹35۹83دارن ــده ۱۰۰.۰۰۰ ری ۰۰۲3۹۰۹۹86دارن
ــن بســت اول ، پــلاک ۲ ، طبقــه ســوم ، واحــد 5 کدپســتی  ــان ، ب ــان شــهید غلامرضــا حمصی ــزاده ، خیاب ــه جمال ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محل
ــر باشــدکه مــاده مربوطــه در  ــره مرکــب از دو مدی ــد . تعــداد اعضــای هییــت مدی ۱۴۱8۷653۹6 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردی

اساســنامه اصــلاح گردیــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷86(

آگهــی تغییــرات شــرکت خدمــات مهندســی شــعله شــرق ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۴58۹3 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۰۹۱۱۲6۰ به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰۱/3۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای پیــروز پرتــو نویــد بــا کــد ملــی ۰۰۴۹۴5۲665 بــه ســمت 
ــا کــد ملــی ۰۰6۷۴36۹۲۷ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره ، آقــای احمــد  عضــو هیئــت مدیــره و نایــب رئیــس هیئــت مدیــره ، خانــم ســارا صمــداف ب
صمــداف بــا کــد ملــی ۰۰۴۷368۱6۰ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره بــرای مــدت دو ســال انتخــاب گردیدنــد . کلیــه 
اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قییــل چــک بــروات ســفته قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر 
شــرکت دارای اعتبــار مــی باشــد. آقــای محمــد شــریف بهلــول بــا کــد ملــی ۱8۱6۷۰۹8۰8 بــه ســمت بــازرس اصلــی خانــم الهــه زارع نــژاد بــا کــد ملــی 
۰۰۴33۰۴885 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا 

و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷8۴(

ــتناد  ــه اس ــی ۱۰3۲۰۹۰۱۷۲۰ ب ــه مل ــت ۴۴3۲۹5 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــرکت س ــامانه ش ــوبان س ــدار س ــرکت بن ــرات ش ــی تغیی آگه
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱3۹۹/۰8/۰۷ و مجــوز شــماره ۲۲۴6۱۲/۹۹ مــورخ8/۱۰/۱3۹۹ وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
ــه شــماره  ــوی ارجاســی ب ــای ســید مهــدی عل ــه شــماره ملــی۲۹۹۱3۴۹۹6۴ و آق ــوی ارجــاس ب ــای ســید احمــد عل ــل اتخــاذ شــد : آق تصمیمــات ذی
ملــی۲۹۹۲۷۴8۴۰۴ و خانــم نوشــین حبیــب الــه بــه شــماره ملــی۰۰۷555۷۷۲۱ بــه ســمت اعضــا هیئــت مدیــره بــرای مــدت ۲ ســال انتخــاب شــدند. 

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷88(

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســان مشــاور پتــرو ســازه رویــال بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 3۰3۱6۷ و شناســه ملــی ۱۰۱۰3۴۰۹۷۴5 بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱3۹۹/۰5/۲8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : موضــوع شــرکت بــه شــرح ذیــل تغییــر یافــت و 
مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد: )انجــام کلیــه امــور در زمینــه امــور پیمانــکاری عمرانــی کشــاورزی ســاختمانی تاسیســاتی تجهیزاتــی صنعتی 
خدماتــی ارتباطــات نیــرو فنــی و مهندســی )طراحــی ســاخت و اجــرا( بازرگانــی ارائــه خدمــات پژوهشــی تولیــدی مشــاوره ، خریــد و فــروش و واردات و 
صــادرات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی صــادرات و واردات و ترخیــص کالا از گمــرکات داخلــی مربــوط بــه ماشــین آلات صنعتــی و تجهیــزات مرتبــط بــا 
امــور فــوق عقــد قــرارداد بــا کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی اخــذ و اعطــای نمایندگــی بــه داخــل و خــارج از کشــور اخــذ وام و تســهیلات ریالــی و 
ارزی از کلیــه بانکهــا و موسســات مالــی و اعتبــاری داخــل و خــارج از کشــور - شــرکت در مناقصــات و مزایــدات دولتــی و خصوصــی در زمینــه هــای فــوق 
برگــزاری ســمینارهای مرتبــط بــا موضــوع فعالیــت شــرکت ، شــرکت در نمایشــگاهها و انجــام کلیــه امــور در زمینــه ابنیــه پــل ســازی ســد ســازی اتوبــان 
ســازی بــرج ســازی محوطــه ســازی شــهرک ســازی زیــر ســازی نقشــه کشــی و نقشــه بــرداری انجــام مشــاوره برنامــه ریــزی نظــارت فنــی و اجــرا انجــام 
مطالعــات امــکان ســنجی مقدماتــی و نهایــی و ارزیابــی فنــی و اقتصــادی در زمینــه هــای فــوق ارائــه سیســتمهای برنامــه ریــزی کنتــرل پــروژه تهیــه 
چــارت ســازمانی کلیــه کارخانجــات و موسســات و ارگانهــای دولتــی و خصوصــی( . در صــورت ضــرورت قانونــی انجــام موضوعــات پــس از اخــذ مجوزهــای 
لازم ســیامک حــق شــناس جهرمــی ) ش م ۲۲۹۹۱۰3۴5۷( بــا دریافــت مبلــغ ۴.۰۰۱.۰۰۰ ریــال از صنــدوق شــرکت ، از شــرکت خــارج شــد. در نتیجه ســرمایه 
شــرکت از مبلــغ ۱۰5.۰۰۰.۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۱۰۰.۹۹۹.۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا بــه شــرح ذیــل 
مــی باشــد: محمدرضــا ابراهیمیــان۲6۹۱۲8۰۱8۷ دارای ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال نوشــین دادارخــواه۲6۹۱۲5۲3۲۹ دارای ۹۹۹.۰۰۰ ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷8۹(

ــی  ــه مل ــت 88۱۴ و شناس ــماره ثب ــه ش ــلامی ب ــورهای اس ــوان کش ــتگی ورزش بان ــورای همبس ــه ش ــاری دبیرخان ــر تج ــه غی ــرات موسس ــی تغیی آگه
۱۰۱۰۰3۷۴5۱۱ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱3۹۹/۱۰/3۰ و مجــوز شــماره ۱5۷۱/۷/۰۰/۱6 مــورخ ۰8/۰3/۱۴۰۰ کمیتــه ملــی 
المپیــک جمهــوری اســلامی ایــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم فائــزه هاشــمی بهرمانــی بــه شــماره ملــی ۰38۴۴6۷۷5۱ بــا دریافــت کلیــه ســهم 
ــه ســهم  ــا دریافــت کلی ــه شــماره ملــی ۰۰۴858۰۱۱۲ ب ــم ســادات موســوی ب ــم مری الشــرکه خــود از صنــدوق موسســه ، از موسســه خــارج شــد . خان
الشــرکه خــود از صنــدوق موسســه ، از موسســه خــارج شــد . خانــم پروانــه نظرعلــی بــه شــماره ملــی ۰۴5۱۹۱6۰5۰ بــا دریافــت کلیــه ســهم الشــرکه خــود 
از صنــدوق موسســه ، از موسســه خــارج شــد . خانــم مهیــن فرهــادی زاد بــه شــماره ملــی ۰۰3۱۱۲63۰8 بــا دریافــت مبلغــی از صنــدوق موسســه میــزان 
ســهم الشــرکه خــود را از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ 5۰۰۰۰ ریــال کاهــش داد در نتیجــه ســرمایه موسســه از مبلــغ ۱.۷5۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰ ریال 
کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بــه شــرح فــوق اصــلاح شــد. ســهم الشــرکه شــرکاء پــس از کاهــش ســرمایه طاهــره طاهریــان بــه شــماره 
ملــی ۰۰۴5۲۴55۹۲ دارنــده ۴۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه مهیــن فرهــادی زاد بــه شــماره ملــی ۰۰3۱۱۲63۰8 دارنــده 5۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه مهــدی 
علــی نــژاد بــه شــماره ملــی ۰۰۷۲۷۰۷۴۲۹ دارنــده 5۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه الهــه عــرب عامــری بــه شــماره ملــی ۰۰۴۹5۴۹33۲ دارنــده 5۰۰۰۰۰ ریــال 
ســهم الشــرکه تعــداد اعضــای هیئــت مدیــره 5 نفــر مــی باشــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه بدیــن شــرح اصــلاح گردیــد. محــل شــرکت در واحــد ثبتــی 
تهــران بــه آدرس اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه آرارات ، بزرگــراه حجــت الاســلام هاشــمی رفســنجانی ، خیابان 
اختصاصــی نمایشــگاه ، پــلاک ۰ ، طبقــه همکــف کدپســتی ۱۹۹56۱۴۱۱۱ تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷8۷(

آگهــی تغییــرات موسســه فرهنگــی مصابیــح الهــدی بــه شــماره ثبــت ۲5۴۲۰ و شناســه ملــی ۱۰3۲۰۱۹۹5۴۲ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره 
مــورخ ۱3۹8/۰۱/۲5 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : کــد پســتی موسســه در واحــد ثبتــی تهــران بــه شــماره ۱۱5۴۷۱۷۷۱3 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در 

اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱5۱۷85(

سخنگوی سازمان هواپيمايی کشوری از کاهش مجدد قيمت بليت هواپيما خبر داد. محمد حسن ذيبخش، مدير روابط عمومی و سخنگوی 
سازمان هواپيمايی کشوری در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی گفت: با دستور وزير راه و شهرسازی، تلاش سازمان 
هواپيمايی کشوری و پيگيری رسانه ها قيمت بليت هواپيما به نرخ قبل بازگشت و افزايش قيمت بليت منتفی شد. وی ادامه داد: ايرلاين ها 
موظف شدند مابه التفاوت قيمت بليت را به مسافرانی که بليت را گران خريدند، پرداخت کنند. در اين رابطه مسافران بايد ابتدا به شرکت های 
هواپيمايی مراجعه کرده و در صورت عدم دريافت پاسخ، شکايت خود را در سامانه شکايات مردمی سازمان هواپيمايی کشوری ثبت کنند تا 
سازمان اين موضوع را پيگيری کند. گفتنی است، ايرلاين ها بدون مصوبه شورای عالی هواپيمايی کشوری اقدام به افزايش ۴۰ درصدی قيمت 

بيلت هواپيما کرده بودند و اين نرخ برای مدت يک روز اعمال شده بود.

با توسعه اينترنت در روستاها کشاورزی نيز هوشمند شده که می توان به واسطه اين هوشمندی علاوه بر مصرف کمتر آب محصول بهتری 
را نيز پرورش داد. به گزارش خبرنگار مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، پنجاه و سومين قسمت از ويديوهای 
»ايران هوشمند« نقش توسعه اينترنت در کاهش مصرف آب به خصوص در مناطقی که با کمبود آب مواجه هستند را بررسی کرده است. وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، برای تحقق »عدالت ارتباطی« که از مصاديق »عدالت اجتماعی« است، تاکنون توانسته است با گسترش دسترسی 
به اينترنت در روستاها زمينه توسعه کشاورزی را فراهم کند. استان يزد يکی از استان های کم آب کشور است بنابراين کشاورزان در اين زمينه 
با مشکل مواجه هستند. با هوشمند شدن کشاورزی، آبياری گياهان را می توان مديريت کرد. در اين شرايط اگر که تغذيه و آبياری گياهان منظم 

باشد بر رشد آنها نيز تاثير مثبت دارد و سبب می شود که محصولات توليدی از کيفيت قابل توجه ای برخوردار شوند.

قیمتبلیتهواپیمابهپیشازنرخافزایشیافتهبازگشت کشاورزیهوشمندباتوسعهاینترنتدرروستاها

طبق آخرین آمار ارائه شده توسط بانک مرکزی، بدهی بانک ها به بانک مرکزی از سال 95 تا 99 از رقم 99۶ هزار میلیارد ریال به یک هزار و ۲03 هزار میلیارد ریال رسیده که به طور متوسط 
۱7/۲ درصد رشد داشته است. یکی از مهمترین دارایی بانک مرکزی که در جیب بانک ها قرار گرفته و سود قابل توجهی از سوی بانک ها به بانک مرکزی داده می شود، بدهی بانک ها به بانک 
مرکزی است. میزان این بدهی در سال 95 برابر 99۶ هزار میلیارد ریال بود و در سال بعد این رقم 3۲/4 درصد رشد یافت و به رقم یک هزار و 3۲0 هزار میلیارد ریال رسید. بدهی بانک ها به 
بانک مرکزی در سال 97 روند صعودی ملایمی )4/7 درصد( داشت و برابر یک هزار و 38۱ میلیارد ریال بود. یکی از اتفاقات قابل توجه در سال 98 کاهش ۲75 هزار میلیارد ریال رقم بدهی 
بانک ها به بانک مرکزی بود. می توان گفت ۱9/9 درصد بدهی ها کم شد. کاهش بدهی ها پایدار نبود و برابر آخرین داده های آماری این رقم سال گذشته 8/7 درصد رشد یافت و به یک هزار 
و ۲03 میلیارد ریال رسید. طبق آمار منتشر شده طی پنج سال گذشته بدهی بانک های تخصصی ۱۱/5 درصد کم شده و از 494 هزار میلیارد ریال )سال 95( به 443 هزار میلیارد ریال )سال 99( 
رسید. در دوره مذکور بدهی بانک های غیردولتی و موسسات اعتباری غیربانکی رشد 4۱/5 درصدی داشته است و سال گذشته برابر ۶54 هزار میلیارد ریال بود. بدهی بانک های تجاری به 

بانک مرکزی افت وخیز بسیاری داشته به طوری که در سال 95 کاهش ۶۲/5 درصدی داشت، اما در سال 99 دوباره ۱4۱/9 درصد افزایش یافت و به ۱05 هزار میلیارد ریال رسید. / ایرنا

عزت اله اکبری تالارپشــتی رئيس کميســيون صنايع 
مجلس شــورای اســلامی درباره نوسازی ناوگان از محل 
واردات کاميون های دست دوم اروپايی اظهار کرد: در حال 
حاضــر تعــدادی از اين کاميون ها وارد شــده اســت.  ما 
دســت اندرکاران واردات اين خودروها را تحويل مقامات 

قضايی خواهيم داد.
وی با بيان اينکه واردات کاميون های دســت دوم کار 
غلطی اســت، تاکيد کــرد: وقتی در داخل ظرفيت توليد 
داريم، واردات خيانت به کشور است. حتی اگر هم ظرفيت 
توليــد داخــل نداريــم، بايد کاميون نو وارد می شــد نه 
دســت دوم؛ محصولات نو، خدمات پس از فروش دارند و 
آلايندگی شان کمتر است، ضمن آنکه رانندگان نيز با آنها 
راحت ترند. بايد شــرکت های خودروساز داخل را موظف 
کنيم که طی ســه ســال، ساخت داخل را به ۱۰۰ درصد 
برســانند. اينکه کشنده، تريلی، کاميون، اتوبوس و مينی 
بوس را به صورت دســت دوم و بدون هيچ خدماتی وارد 
کرده اند، فقط يک رانت محض و آلايندگی محيط زيستی 
به همراه دارد. او درباره پايين بودن قدرت خريد کاميون 
اروپايی نوساز از سوی رانندگان تصريح کرد: اين توان را 
دولت بايد ايجاد کند؛ دولت بايد راننده ای که پول خريد 
کاميــون نــو را ندارد، به بانــک معرفی کند و خودش هم 
ضامن شــود. وی ادامه داد: با واردات کاميون دســت دوم، 
راننده اسير بيابان ها می شود، قطعه نيست، خدمات پس 
از فروش ندارد، کســی هم به فريادش نمی رســد . واين 
اظهارات که دقيقا يک ســال اســت سامانه ثبت نام و ارائه 
مجوز نوســازی ناوگان باری جاده ای فعاليت خود را آغاز 
کرده است. قرار بود کاميون های با عمر حداکثر سه سال 
ســاخت از کشورهای اروپايی، کره و ژاپن وارد شوند. اين 
طرح حاشــيه های زيادی داشــت و تاکنــون تعدادی از 
نمايندگان در نطق های ميان دستور خود نسبت به واردات 
کاميون دســت دوم به وزير راه تذکر داده اند؛ ضمن اينکه 
طرح سوال از وزير راه در کميسيون های مربوطه )عمران 
و صنايع( در مجلس انجام شــده و نمايندگان مجلس در 
اين زمينه شنونده توضيحات وزير راه و شهرسازی بوده اند. 
با اين حال سازمان راهداری معتقد است واردات کاميون 
دســت دوم اروپايی بر اساس بند ث ماده ۳۰ قانون احکام 
دائمی برنامه های پنج ســاله توســعه بوده و به هيچ وجه 

خارج از چارچوب قانون انجام نشده است./ مهر 

۷6 هزار میلیارد ریال سهم آورده 
متقاضیان مسکن ملی واریز شده است

محمود شايان مديرعامل بانک مسکن با بيان اينکه 
تاکنــون بيش از ۷۶ هزار ميليارد ريال از ســهم آورده 
متقاضيان مسکن ملی واريز شده است، گفت: تاکنون 
نزديــک بــه ۲۰ هزار ميليارد ريال از اين منابع مردم به 

پروژه ها اختصاص يافته است.
وی با اشاره به افزايش سقف تسهيلات ساخت مسکن 
گفت: در حال حاضر ســقف تســهيلات ساخت مسکن 
بــه روش هــای معمول ۲۰۰ ميليون تومان به ازای هر 
واحد مسکونی است که امسال سقف تسهيلات مسکن 
بــرای ســازندگانی که از فنــاوری های نوين در فرايند 
ساخت استفاده کنند بيش از دو برابر و به ۴۵۰ ميليون 

تومان افزايش پيدا کرده است.
از انبوه سازان درخواست می کنم با توجه به شکاف 
عرضه با تقاضای مســکن از اين تســهيلات ويژه بانک 
مســکن بهره ببرند تــا بتوانيم به تدريج عقب ماندگی 

های توليد مسکن در کشور را جبران کنيم.
در حالی که ســالانه بايد حداقل يک ميليون واحد 
مسکونی در کشور ساخته و توليد می شد اما طی سال 
هــای گذشــته اين ميزان به کمتــر از ۴۰۰ هزار واحد 
رسيده است.  در همين راستا افزايش سقف تسهيلات 
ســاخت برای واحدهــای دارای فناوری نوين به ۴۵۰ 
ميليون تومان به ازای هر واحد مسکونی، مشوق بانک 
مســکن برای تحريک سمت عرضه است و يک فرصت 

مناسب برای انبوه سازان خواهد بود.
در اين حوزه بانک مسکن در قالب برنامه اقدام ملی 
مســکن نســبت به تامين مالی تعدادی از واحدهای 

مسکونی اقدام کرده است.
در ايــن زمينــه متقاضيان برای اينکه بتوانند از ابتدا 
در پروژه مشارکت داشته باشند ۴۰ ميليون تومان سهم 
الشرکه خود را واريز کردند که تاکنون بيش از ۷۶ هزار 
ميليارد ريال از سهم آورده متقاضيان توسط۱۸۰،۶۴۳ 
نفر واريز شــده اســت. از منابعی که از سوی متقاضيان 
برای ساخت مسکن ملی واريز شده، تاکنون نزديک به 
۲۰ هــزار ميليارد ريــال از اين منابع مردم به پروژه ها 
اختصــاص يافته اســت. ضمن اينکه حــدود ۱،۱۱۴ 
ميليارد ريال از منابع مالی بانک تزريق شــده اســت ، 
بانک مســکن به تعهدات خود پايبند است و اميدواريم 
بتوانيم در بازه زمانی مشــخص واحدهای مسکن ملی 

تکميل و به متقاضيان واگذار شود. / روابط عمومی

نوسازی ناوگان از محل واردات کامیون های 
دست دوم چرا ؟!

خبر نقش شرکت های ایرانی در بازسازی سوریهخبر
وزير راه و شهرســازی در سفر به سوريه با 
نخست وزير، وزير مسکن و وزير اقتصاد اين 
کشــور ديــدار و رايزنی کرد. هيات ارشــد 
اقتصــادی کشــورمان بــه رياســت وزير 
راه و شهرســازی در سومين روز از سفر خود 
به ســوريه، بــا وزيران مســکن، اقتصاد و 
همچنين نخســت وزير سوريه ديدار کرد و 
درباره ســازوکار های عملی بــرای ارتقای 
همکاری هــای اقتصادی و تجاری به رايزنی 
نشست. محمد اسلامی وزير راه و شهرسازی 
کشــورمان که رياست کميسيون مشترک 
اقتصادی دو کشــور را برعهده دارد، گفت: 
آنچه را که در گذشــته تفاهم کرديم، مرور 
خواهيم کرد و تصميماتی که لازم اســت را 
می گيريم. وی ادامه داد: در خصوص پيشبرد 
طرح هايی که در ارتباط با برنامه بازســازی 
است، با مقامات سوری به گفت و گو نشستيم. 
اســلامی افزود: همچنين طرح هايی که در 
دست اجرا داريم، مورد ارزيابی قرار گرفت و 
برای ما مســاله حائزاهميت اين اســت که 
سازوکار هايی را فراهم کنيم که در قالب آنها، 
شرکت های ايرانی اعم از مشاور، توليد کننده 
مصالح و لوازم و پيمانکار در ســوريه بتوانند 
نقش ايفا کنند. حسين عرنوس نخست وزير 
سوريه در ديدار با هيات اقتصادی کشورمان 
از حمايت های همه جانبه جمهوری اسلامی 
ايران از کشورش در زمان جنگ قدردانی و 
بــر ضرورت ادامه هم پيمانی دو کشــور در 
برنامه ســازندگی سوريه تاکيد کرد. سهيل 

عبداللطيف ســوری وزير مسکن سوريه نيز 
تصريــح کــرد: گســترش همکاری ها در 
زمينه های مختلف و مشــارکت جمهوری 
اســلامی ايران در برنامه ســازندگی مرحله 
پســابحران در سوريه مورد تاکيد دو طرف 
بود. ســامر الخليل وزير اقتصاد ســوريه نيز 
درباره چشم انداز روابط دو کشور در مرحله 
پســابحران گفــت: توافقنامــه همکاری 
اقتصــادی راهبردی درازمدتی را در ســال 
۲۰۱۹ امضــا کرده ايم و امروز درصدديم تا 
گامــی جدی در مســير اجــرای مفاد اين 
توافقنامه برداريم. رايزنی وزير راه وشهرسازی 
کشــورمان با وزيران حوزه اقتصاد ســوريه 
فرصتی شد تا دو طرف، چارچوب نقشه راه 
همکاری های مشترک را برای مرحله آينده 
ترســيم کنند. دو طــرف در ديدار های روز 
نخست برنامه کاری بر ضرورت به کارگيری 

توانمندی های بخش خصوصی دو کشــور، 
هماهنگ سازی در حوزه مالی و حمل ونقل 
بــرای ايجــاد جهــش واقعــی در مســير 

همکاری های اقتصادی تاکيد کردند.
حدود ۱۲۰ هزار واحد مسکن ملی 
شهرهای جدید در دولت دوازدهم 

عملیاتی و اجرایی شد 
آمار ارايه شــده از سوی شرکت عمران 
شــهرهای جديد در خصوص اجرای طرح 
اقدام ملی مسکن در دولت دوازدهم حاکی 
از فعال شــدن ۱۲۰ هزار واحد مسکن ملی 
را دارد. بــه گزارش خبرنگار پايگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، برنامه ريزی برای 
توليد مســتمر مسکن يکی از راهبردهای 
وزارت راه و شهرسازی در سال های گذشته  
به ويژه دولت دوازدهم بود. با انتصاب محمد 
اســلامی به عنوان وزير راه و شهرسازی در 

ســال ۹۷ و در دولت دوازدهم، طرح توليد 
مسکن تحت عنوان طرح اقدام ملی مسکن 
در برنامه اجرايی دولت قرار گرفت. بر همين 
اســاس، در گام نخســت احداث ۴۰۰ هزار 
واحد مســکن کليد خورد که مقرر شــد تا 
۲۰۰ هــزار واحد آن در شــهرهای جديد، 
۱۰۰ هزار واحد آن در بافت های فرســوده 
و با مشــارکت مردم و شــرکت بازآفرينی 
شــهری ايــران و ۱۰۰ هــزار واحد آن در 
شهرهای کوچک در همکاری مردم با بنياد 
مسکن انقلاب اسلامی احداث شود. با اين 
حــال بنا بر اعلام رســمی، هم اکنون ۵۳۰ 
هزار واحد مســکن ملی در سراســر کشور 
فعال است و وزارت راه و شهرسازی توانست 
علاوه بر تعهدات خود، برای توليد بيشــتر 
مسکن، برنامه ريزی کند. آمار منتشر شده 
در کتاب وزارت راه و شهرســازی حاکی از 
برنامه ريزی برای احداث حدود ۱۲۰ هزار 
واحد مســکن ملی در شــهرهای جديد را 
دارد. بــر همين اســاس، در ســال ۱۳۹۷ 
عمليات اجرايی تعداد ۳۵ هزار و ۷۱۴ واحد 
مســکن ملی، در سال ۹۸ عمليات اجرايی 
تعداد ۳۳ هزار و ۲۱۵ واحد مســکن ملی و 
در سال ۹۹ عمليات اجرايی تعداد ۵۱ هزار 
واحد مســکن ملی در شهرهای جديد آغاز 
شد که هم اکنون در حال تکميل و مراحل 
اجرای کار هســتند. در مجموع ۱۱۹ هزار 
و ۹۲۹ واحد مسکن ملی در شهرهای جديد 

برنامه ريزی و آغاز شده است.

نماينــدگان در ادامه برای تامين نظر 
شورای نگهبان ايرادات اين شورا به طرح 
دوفوريتی جهش توليد و تامين مسکن 

را اصلاح و تصويب کردند.
در ماده ۳ شــورای نگهبان اعلام کرد 
که عبارت »منابع حاصل از امهال« ابهام 
دارد و براســاس مصوبه کميســيون در 
ســطر سوم فراز دوم ماده ۳، عبارت» يا 

امهال« حذف می شود.
در بند)الف(، عضويت دادســتان کل 
کشــور در هيات امنای صندوق مذکور، 
مغاير اصل ۶۰ قانون اساســی شناخته 
شد که براســاس مصوبه کميسيون در 
بند الف ماده ۳، جزء ۸-۱ حذف می شود.

در بند )ب(، عدم ذکر شــرط »اسلام 
و ايمــان« بــرای اعضــای هيات عامل 
صنــدوق مذکور، خلاف موازين شــرع 

شناخته شد. براساس مصوبه کميسيون 
در جزء )۱( بند ب ماده ۳، بعد ازعبارت 
»افــراد« عبــارت »معتقــد و ملتزم به 
مذهب رســمی کشور، « اضافه می شود. 
در تبصره ۲، از اين جهت که آيا فرآيند 
مذکــور در اصــل ۸۵ قانون اساســی 
درخصوص اساســنامه ايــن صندوق، 
رعايت خواهد شــد يا خير، ابهام دارد؛ 
کميســيون عمــران مصوب کرد که در 
تبصــره ۲ مــاده ۳، پس از عبارت »اين 
صندوق« عبارت »در چارچوب اصل ۸۵ 

قانون اساسی « اضافه می شود.
در تبصــره ۳، از ايــن جهــت که آيا 
حساب مذکور نزد خزانه داری کل است 
يــا خيــر و همچنين از اين جهت که آيا 
روند قانونی واريز پول به صندوق مراعات 

می شود يا خير، ابهام دارد.

براســاس مصوبه کميسيون تبصره ۳ 
ماده ۳ اصلاح شــد که براســاس آن در 
تبصره ۳ تا زمان تشــکيل و استقرار اين 
صندوق، »حســاب ملی مسکن« به نام 
وزارت راه و شهرســازی نزد خزانه داری 
کل کشــور تشکيل می شود و منابع اين 
حســاب در راســتای اهداف و موضوع 
صندوق ملی مســکن، با دستور وزير راه 
و شهرســازی قابل برداشــت اســت. 
بلافاصله پس از تشــکيل صندوق، کليه 
وجوه حســاب مذکور پــس از گردش 
خزانه داری کل کشور به صندوق منتقل 
می گردد. براســاس تبصره ۸، با توجه به 
روشن نبودن نسبت ماليات های مذکور 
دراين تبصره با عنوان عام »ماليات های 
مرتبــط با حوزه زمين« مذکور در صدر 
مــاده ابهــام دارد. جزء )ب( تبصره ۸، از 

اين جهت که درآمدهای مالياتی مذکور، 
منابع جديد محسوب می شود يا منابعی 
اســت که سابق بر اين نيز در بودجه کل 
کشور پيش بينی شده است، ابهام دارد. 
کميســيون مصوب کرد که در تبصره ۸ 
در ســال ۱۴۰۰، مازاد بر مبالغ تعيين 
شــده پايه های مالياتی مرتبط با حوزه 
زمين، مســکن، مستغلات و ساختمان 
در بودجه ۱۴۰۰ کل کشــور و از ســال 
۱۴۰۱ کليه مبالغ دريافتی از اين بند به 

صندوق ملی مسکن تعلق می گيرد.
در مــاده ۴، از جهت روشــن نبودن 
نســبت ميزان تسهيلات مذکور در اين 
ماده با تسهيلات مذکور در قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۰، ابهام دارد؛ کميســيون 
عمران مصوب کرد که ماده ۴ به شــرح 
ذيل اصلاح می شود:ادامه در صفحه۱۲

ایرادات شورای نگهبان برای طرح جهش تولید و تامین مسکن در مجلس اصلاح شد
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هفته نامه اقتصادی ایران
نمایندگان مجلس در جلسه علنی ، شورای حل و اختلاف را مکلف کردند که ظرف مدت پنج سال، از میان اشخاص واجد شرایط استخدام، نیاز شوراهای حل اختلاف به کارکنان تمام وقت را با اولویت سابقه 
اشتغال بیشتر به صورت پیمانی استخدام یا به صورت قرارداد کار معین از طریق آزمون عمومی و تخصصی، به کارگیری نماید. در این نشست، در ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون قضائی و حقوقی در 
مورد لایحه دوفوریتی شوراهای حل اختلاف، اعاده شده از شورای نگهبان و ارجاع از جلسه علنی، ایراد شورای نگهبان ازسوی کمیسیون شوراها اصلاح و با ۱49 رای موافق به تصویب نمایندگان رسید. در ایراد 
شورای نگهبان به ماده 5 این لایحه آمده بود: حکم مذکور در این ماده، با توجه به افزایش هزینه عمومی و به جهت این که طریق مذکور در ماده نیز به عنوان طریق تامین افزایش هزینه های جدید به حساب 
نمی آید، مغایر اصل 75 قانون اساسی شناخته شد وتکلیف دولت به استخدام نیروهای مورد نیاز در شوراهای حل اختلاف، صرفاً از میان افراد مذکور در این ماده، مغایر بند 9 اصل 3 قانون اساسی شناخته شد. 
در مصوبه کمیسیون شوراها بدین صورت اصلاح شد: مرکز مکلف است ظرف مدت پنج سال، از میان اشخاصی که واجد شرایط استخدام هستند، نیاز شوراهای حل اختلاف به کارکنان تمام وقت )اعم از 
اعضاء و سایر کارکنان( را با اولویت سابقه اشتغال بیشتر و همکاری با شوراها، به صورت پیمانی استخدام یا به صورت قرارداد کار معین از طریق آزمون عمومی و تخصصی، به کارگیری نماید. در تبصره های۱،۲،و3 
این ماده آماده است:سوابق اشتغال در شورا به حداکثر سن قانونی اضافه می شود. منابع مالی موردنیاز برای استخدام موضوع این ماده،از محل اعتبارات مصوب مرکز و از محل درآمدهای اختصاصی موضوع 

ماده)43( این قانون و افزایش درآمدهای حاصل از اجرای مواد )۱3( و )۲3( این قانون تامین میشود و دولت مکلف است شناسه استخدام اشخاص موضوع این ماده رادراختیارمرکزقرار دهد./ خانه ملت

شهدا نقش الگوسازی و هویت سازی 
در زندگی اجتماعی را دارند

وزيــر فرهنــگ و ارشــاد اســلامی  بــا اعضای شــورا 
يسياســتگذاری کنگره بزرگداشت شهدای زنجان ديدار و 
گفت و گو کرد و بر نقش شهدا در الگوسازی و هويت سازی 

در زندگی اجتماعی تاکيد کرد.
بــه گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، سيدعباس صالحی در ابتدای اين 
ديــدار بــا تبريک دهه کرامت و ميلاد حضرت امام رضا )ع(، 
گفــت: اميدوارم بتوانيم از برکات دهه کرامت بهره کافی را 
ببريم. اين جمع يک جمع همدل، همراه و هم نفس اســت 
و وقتی افراد در کنار هم قرار می گيرند مظهر تجلی، عزت 
و قدرت می شــوند و در زنجان خوشــبختانه اين همدلی و 
همراهی وجود دارد.  استان زنجان با چند شاخصه شناخته 
می شــود که از اهميت زيادی برخوردار اســت. يک بخش 
عشــق و توجه به اهل بيت )ع( اســت. بخش ديگر وجود 
مشاهير و شخصيت های بزرگ اين استان از گذشته تا امروز 
اســت. شــهدا برا ی همه مناطق ايران جايگاه خود را دارد و 
در زنجان هم يکی از وجوه استان شهدای آن است. و زحمتی 
که همکاران کنگره بزرگداشــت شهدای زنجان می کشند 
عــلاوه بــر تجليل از شــهدا توجه بــه کارکاردهايی مانند 
الگوسازی و هويت سازی است. در بحث های اجتماعی اين 
موضوع مطرح است که گرفتار فقر الگو و تعارض الگو هستيم. 
شهدا سرمايه های ايران هستند که به گونه ای نقش مهمی 
در الگوسازی در ميان اقشار مختلف جامعه از جمله دانش 
آموز، دانشــجو، روحانی، پيشــه ور و ... دارد و شــهدا با اين 
نقش به گونه ای راه و مســير را روشــن می کنند.  بنابراين 
در شــرايط اجتماعی امروز شــهدا سرمشق الگويی هستند 
که به شــرايط جاری کشــور کمک می کنند. در بحث های 
علوم اجتماعی هم که موضوع هويت مطرح اســت به گونه 
ای گرفتار اخلال هستيم. جايی که هويت است يعنی ريشه 
وجود دارد. وقتی به ريشه متصل نباشيم خشک می شويم 
و شهدا کمک می کنند در اين بخش هويت يابی شهرستانی، 
هويت يابی محله و ... داشــته باشــيم و بنابراين شــهدا در 
الگوسازی و هويت سازی نقش بسياری دارند. تاريخ سياسی 
و اجتماعی کشور ما به گونه ای است که با تاريخ شهدا پيوند 
خورده است و در دوره معاصر کسی نمی تواند تاريخ کشور 
را بدون تاريخ شــهدا بنويســد و مستند نگاری تاريخ کشور 
ما به شهدا نسبت داده می شود. اين کنگره علاوه بر جنبه 
تجليلی و مناسکی، کارکردهای متنوعی که فراتر از تجليلی 
و مناسک است دارد که از آن جمله می توان به خدمت به 
محرومان، توجه به زيرساخت ها و ... اشاره کرد و اين نشان 
می دهد که شهدا فقط در گذشته ما تاثير گذار نبوده و در 

زندگی حال و آينده ما نيز نقش دارند.

روند صعودی  نرخ تشکیل سرمایه ثابت  
در سال گذشته

بر اساس آخرين داده های آماری بانک مرکزی، نرخ تشکيل 
سرمايه ثابت از منفی ۹ر۵ درصد در سال ۹۸ به رقم ۵ر۲ درصد در 
سال ۹۹رسيد. بانک مرکزی در تازه ترين آمار گزارشی از وضعيت 
اقتصادی کشور در سال ۹۹را منتشر کرد. يکی از مولفه های مهم در 
اين گزارش، تشکيل سرمايه ثابت ناخالص است. اين مفهوم به اين 
معناست که چه ميزان سرمايه گذاری در دو حوزه ساختمان و خريد 
ماشين آلات صنعتی انجام شده است.  نرخ تشکيل سرمايه ثابت 
ناخالص در هر دو بخش ماشين آلات و ساختمان مثبت بوده است.

به طوری که نرخ تشکيل سرمايه ثابت ناخالص در بخش ماشين آلات 
۹ر۰ درصد و اين شاخص در بخش ساختمان ۱ر۳ درصد بود. نرخ 
رشد ۱ر۳درصدی تشکيل سرمايه ثابت ناخالص در بخش ساختمان 
به دليل افزايش تشکيل سرمايه ثابت ناخالص ساختمان در بخش 
خصوصی حاصل شده است. همچنين افزايش تشکيل سرمايه در 
بخش ماشين آلات توليد داخل، با وجود کاهش واردات کالاهای 
سرمايه ای، موجب رشد ۹ر۰ درصدی سال ۹۹ تشکيل سرمايه ثابت 
ناخالص در بخش ماشين آلات نسبت به مدت مشابه سال قبل بوده 
است. بررسی روند ميزان سرمايه ثابت ناخالص هم اينگونه بوده که 
در فصل اول و دوم ســال ۹۹رشد منفی منفی ۳ر۰ و منفی ۱ر۰ را 
ثبت کرده اما از فصل پاييز و زمستان در ريل رشد قرار گرفته است به 
 گونــه ای کــه در فصل ســوم ۲ر۲ درصــد و فصل بعــد به ۲ر۸

 درصد می رسد.

خبر
طرح مالیات بر عایدی سرمایه سوداگران
 را تنبیه و تولیدکننده را حمایت می کند

مهدی طغيانی عضو کميسيون اقتصادی مجلس گفت: 
طرح ماليات بر عايدی ســرمايه، ســوداگران را تنبيه کرده 
و ســرمايه  آن ها را به سمت سرمايه گذاری های مولد سوق 

می دهد.
  وی درباره مزايای طرح ماليات بر عايدی سرمايه، گفت: 
هدف اصلی از اين طرح جلوگيری از سوداگری و هدررفت 
منابعی است که می تواند وارد عرصه توليد شده و به افزايش 
ظرفيت های توليدی کمک کند، به ويژه در شرايط تورمی 
که بخش قابل  ملاحظه ای از منابع نقدينگی جذب بازارهای 
ســوداگرانه يا بازارهايی -که زمينه ســوداگری بيشتری 

دارند- مانند ارز، مسکن و خودرو می شوند.
نماينده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی با بيان 
اينکه اين نوع ماليات در نزديک به ۱۸۰ کشور اخذ می شود، 
افزود: اين قانون در کشــورهای مختلف در شرايط تورمی 
تصويب شــده تا منابع نقدينگی به سمت سوداگری نرفته 
و در توليد هزينه شــود، هرچند ريشــه تورم به نوعی در 
افزايــش نرخ ارز اســت، اما در برخــی از زمينه ها به دليل 
سوداگری  افزايش قيمت بيشتری ديده می شود، به عنوان 
مثال اگر ميانگين تورم در بازار ۴۰ درصد است اما اين رقم 
در بازاری مانند مســکن ۶۰ درصد به بالا اســت و دليل آن 
همين سوداگری است اما “طرح ماليات بر عايدی سرمايه” 

تلاش می کند مانع اين مسئله شود.
وی يکــی از فوايــد اين طرح را تقويت توليد در کشــور 
دانســت و گفــت: باتوجه به اينکه اکنــون از افرادی که با 
مشــقت فراوان سرمايه  خودشان را در توليد هزينه  کردند 
۲۰ درصد “ماليات برعملکرد” گرفته می شــود اما از فردی 
که زمين خريداری کرده و بدون ايجاد اشتغال و خلق ارزش 
افزوده، صرفا با هدف کسب سود آن را رها کرده اند، مالياتی 
اخذ نمی شــود اين طرح می تواند کمکی برای توليدکننده 
باشد و سوداگری در بازاری همچون مسکن را کاهش دهد 
و ماليات بر عايدی ســرمايه، ســوداگران را تنبيه کرده و 
ســرمايه  آن ها را به ســمت سرمايه گذاری های مولد سوق 
می دهد،  طرح مذکور سرمايه گذاران مولد را به هيچ عنوان 
تنبيــه نکــرده و اتفاقا با جريمه رقيب که ســرمايه گذاری 
غيرمولد دارد، آن ها را تشويق به کار توليدی و سرمايه گذاری 

مولد می کند./ خانه ملت 

برنامه اختصاص تسهیلات ۵۰۰ میلیارد تومانی 
برای توسعه صنعت گوهرسنگ ها

وزير صنعت، معدن و تجارت ضمن قدردانی از اقدامات 
توسعه ای ايميدرو در توسعه صنعت گوهرسنگ ها، اعلام کرد: 
سند توسعه صنعت گوهرسنگ ها و برنامه های عملياتی و 
اصلاحات و الزامات مورد نياز آن که توسط ايميدرو تهيه شده، 
تصويب و وارد فاز اجرايی می شود. به گزارش روابط عمومی 
ايميدرو، عليرضا رزم حسينی که در جلسه راهبری توسعه 
صنعت گوهرســنگ ها ســخن می گفت، افزود: در حوزه 
گوهرسنگ ها و جواهرات در مراحل ابتدايی برنامه ها قرار داريم 
و توسعه در زمينه استخراج، آموزش و فرآوری بايد در دستور 
کار قرار بگيرد. وی با تاکيد بر توسعه اکتشافات در اين صنعت، 
گفت: مناطق کويری استان های يزد، کرمان و سمنان دارای 
ظرفيت های قابل توجهی در حوزه سنگ های قيمتی است. 
وزير صنعت، معدن و تجارت با اعلام اينکه بخش خصوصی 
بايد محور اجرای برنامه های اکتشــافی باشد و دولت نقش 
تسهيل گر داشته باشــد، عنوان کرد: توسعه اکتشافات با 
مشارکت بخش خصوصی، در شمار برنامه ها قرار دارد. برنامه 
اختصاص ۵۰۰ ميليارد تومان تسهيلات از محل منابع طرح 
تام، رزم حسينی با اشاره به ظرفيت های اين صنعت در ايجاد 
اشتغال فراگير، گفت: اختصاص ۵۰۰ ميليارد تومان اعتبار از 
محل “طرح تام” برای توسعه صنعت گوهرسنگ ها مورد توجه 
وزارتخانه است.کارگاه های کوچک دارای ظرفيت های قابل 

توجه برای تحقق اهداف صنعت گوهرسنگ ها است. 
در حــوزه مجوزها بــرای کارگاه هــای کوچک بايد 
تسهيلگری صورت بگيرد و فعاليت در زمينه گوهر سنگ ها 

دارای شناسنامه و به صورت استاندارد تعريف شده باشد.
 ايجــاد ارزش افزوده در توليــد جواهرات، مورد توجه 

مسئولان اجرايی و فعالان اين بخش قرار بگيرد. 

خبر

بــه گزارش اعتبــار به نقل از  خانه ملت، 
محســن زنگنــه عضو کميســيون برنامه و 
بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی 
در نطق ميان دســتور خود گفت: درود خدا 
بــر مردم عزيز ايران و ياران خراســانی ،به 
اهالــی زعفرانی تريــن نقطه جهان، به ديار 
يک هزار و ۳۰۰ شــهيد، پايتخت ابريشــم 
ايران و به شهر فضيلت های فراموش شده.

وی ادامــه داد: بــه محضر مردم بزرگوار 
تربــت حيدريه، زاوه مه ولات، پيشــگامان 
نهضت و صاحبان ۹ دی ۵۷ ســلام و ارادت 
می فرستم. می دانم که حالتان خوب نيست 
و گله مند هستيد، از محدوديت ها در حوزه 
چاه های کشــاورزی، سياســت های بنياد 
مســکن و منابع طبيعی، کاهش قيمت دام، 
عدم دسترســی به خوراک و علوفه، گله مند 
از مافيای زعفران و کاهش قيمت شديد اين 
محصــول و سياســت های ســتاد کرونا در 
حمايت از کســب و کارها گله مند هستيد، 
اما با اين همه آمديد و با ۸۰ درصد مشارکت، 

افتخار آفريديد.
 ايــن حضور وظيفه و تکليف دولتمردان 
و ما نمايندگان را دو چندان کرد، بر دستان 

شما بوسه می زنم.
ايــن نماينده مــردم در مجلس گفت: با 
عــرض تبريک به محضر رياســت جمهور 
منتخــب و آرزوی توفيــق برای وی، اجازه 
می خواهــم در حد بضاعــت مطالبی را در 
خصوص اقتصاد کشور را بيان کنم. در ابتدای 
انقلاب اســلامی، شهيد بهشتی و همفکران 
وی، اعتقــاد به کاهش تصدی گری دولت و 
تکريم مالکيت خصوصی و ســپردن اقتصاد 
به مردم داشتند. عده ای بهشتی را متهم به 
حمايت از نظام سرمايه داری نموده و وی را 
غربگــرا ناميدند تا جايی که در خيابان های 

تهران شعار مرگ بر بهشتی سر دادند.
 مخالفــان بهشــتی با تابلــوی مقابله با 
ســرمايه داری و با شــعار عدالت اقتصادی 
چنــان فضــای جامعه را متاثــر کردند که 
هرکس دم از بخش خصوصی می زد محکوم 

به ارتداد بود؛ اين تفکر با نشستن ميرحسين 
موســوی بر کرســی نخست وزيری تقويت 
شد.  اين جريان که افرادی با سابقه انقلابی 
نيز در آن بودند با شعار حمايت از محرومين 
و توزيع عادلانه منابع، بدنه دولت را گسترش 

داد و سهم دولت را در اقتصاد افزود.
ايجاد ســاختارهای سهميه بندی برای 
کالاهای اساسی نفت و بنزين و چندقيمتی 
شــدن ارز موجب ايجاد يک شبکه گسترده 
رانتی در بدنه دولت و وابســتگان به دولت 
شــد. “دولت ســازندگی” با شعار توسعه بر 
ســرکار آمد ؛با دعوای زرگری “تقدم عدالت 
بر توســعه يا توســعه بر عدالت عملًا دوگانه 
توســعه و عدالت تصويب شد. هاشمی برای 
برون رفت از هجمه ها، بحث عدالت اجتماعی 
را به خطبه های نمازجمعه کشاند؛ اما آنچه 
اتفاق افتاد، قوت گرفتن شرکت های دولتی 
و ظهور شــرکت های خصولتی قدرتمند که 
اکثــراً در انحصار کارگزاران و منتســبين با 
آنان بود، شد. “کارگزاران” که همان مديران 
دولت موســوی بودند، حالا به يک شــبکه 
قدرتمند اقتصادی تبديل شدند. وی افزود: 
“خاتمی” با شــعار آزادی سياسی آمده  و به 
ظاهــر اقتصاد را اولويــت قرار نداد ،اين امر 
حاشــيه ای بــرای شــرکت های دولتــی 
،خصوصــی و دولتــی و شــبکه اقتصادی 
کارگزاران به وجود آورد تا فربه تر شــوند و 
همه شــريان های اقتصادی کشور در حوزه 

معــدن، صنعت، کشــاورزی دريا، صنايع 
هوايی و غيره را به دست گيرند؛ سياست ها 
در قالب های جديد اما همان سياست ها بود.  
دولت نهم درد اقتصاد را به درستی تشخيص 
داده بود. شــبکه انحصــاری از مجموعه از 
آقازاده ها، مديران دولتی سابق، کارچاق کن 
ها در کنار دستگاه های درهم تنيده دولتی 
اقتصــاد را بــه نفع عده ای خاص به گروگان 
گرفته بود. وی مسکن مهر و طرح هدفمندی 
يارانــه ها را با هدف مردمی کردن اقتصاد و 
کاهش ســهم جريان مزبور اجرا کرد، اما در 
ميانه راه مســير را اشــتباه رفت و در دامن 
تحصيل کردگان مکاتب اقتصادی رايج افتاد. 
بــا آغاز رشــد خلق نقدينگی و گســترش 
بانک های خصوصی عملًا در نقشــه اقتصاد 
نئو ليبراليســم  با گرايش پولی بازی کرد و 
نتوانست از حجم دولت و شرکت های دولتی  
بکاهد؛ بلکه در مواردی بر آن افزود.  با روی 
کار آمدن دولت يازدهم، حلقه اصلی جريان 
پيــش گفتــه مجدد به مناصــب حکومتی 
بازگشــت. با صدای بلند خصوصی سازی و 
آزادی اقتصادی و اقتصاد باز و عدم دخالت 
دولــت را فرياد می زدند؛ اما بســته ترين و 
سوسياليست ترين سياست های اقتصادی 
را اجــرا کردند و همــه اقتصاد را در انحصار 
دولــت دولتی در آوردند. او در ادامه مطرح 
کرد: fatf  بهانه ای شد تا بازرگانی خارجی 
و بازار ارز نيز به انحصار دولت در آيد .ديگر 

از گوشی اپل گرفته تا خوراک دام از فروش 
نفت  فرآورده ها گرفته تا واردات دارو و حتی 
واکســن کرونا همگی بــه ظاهر در انحصار 
دولت ولی در باطن در اختيار شــرکت های 
دولتــی و خصولتــی قرار گرفــت. رئيس 
فراکســيون گام دوم انقلاب اسلامی تاکيد 
کرد: دولت بزرگ شــد، شرکت های دولتی 
تا ســه چهارم کل بودجه کشــور را تشکيل 
داد، شبکه بانکی با خلق پول نقدينگی را به 
سه هزار و ۵۰۰ هزار ميليارد رساند و جالب 
آنکه همه اين سياســت ها با شعار “حمايت 
از محرومين و مردم و بخش خصوصی” اتفاق 
افتاد؛ اما در واقعيت ضريب جينی و اختلاف 
طبقاتی را به شدت افزايش داد.  روستاها از 
سکنه خالی کرد؛ سهم کشاورزی را از توليد 
ناخالص داخلی کاهش داد و اينها در حالی 
اســت که همه توصيه های رهبری از جمله 
سياســت های اصــل ۴۴ بــر زميــن ماند. 
متاســفانه اين تفکــرات اقتصادی هنوز هم 
توســط بعضا اقتصاددانان متدين و انقلابی 
به اشکال مختلف در حوزه های پولی بانکی 
و  حمايتــی  سياســت های  و  ارزی 
خصوصی سازی دنبال می شود و در مجلس 
نيــز اين جريان ،در قالب طرح های مختلف 
ديده می شود.  حال دولت سيزدهم در حال 
شکل گيری اســت .اما تفکر رئيس جمهور 
منتخب را در مسير تفکر شهيد بهشتی می 
دانيــم .عملکــرد ايشــان در قــوه قضاييه 
بارقه هــای اميد را در طيف نخبگان اقتصاد 
اســلامی به وجــود آورد.  انتخابات ۱۴۰۰ 
می تواند ريل  تغيير اقتصاد کشور در مسير 
مبانی اقتصاد اســلامی و شــعارها و اهداف 
اصيل انقلاب اسلامی باشد.صرف  تغيير افراد 
و نشستن افراد کارآمد و جهادی ،بدون توجه 
به تفکرات اقتصادی تيم اقتصادی نمی تواند 
ما را به ســر منزل مقصود برســاند. مجلس 
يازدهــم بــا همه تــوان در انجــام تکاليف 
قانونگذاری و نظارتی خود خواهد کوشيد و 
در کنار دولت در مسير رشد و توسعه کشور 

خواهد بود./

 انتخابات 1400 می تواند ریل  تغییر اقتصاد کشور در مسیر مبانی 
اقتصاد اسلامی، شعارها و اهداف اصیل انقلاب اسلامی باشد

کارگاه آموزشــی مجــازی »مديريــت کتابخانه های 
عمومــی با تکيه بر جذب کمــک های مردمی« با حضور 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد در شيراز 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
فارس، کارگاه آموزشــی مجازی »مديريت کتابخانه های 
عمومــی با تکيه بر جذب کمــک های مردمی« با حضور 
مهــدی رمضانــی، معاون توســعه کتابخانه هــا و ترويج 
کتابخوانــی نهاد؛ روح الــه منوچهری، مديرکل کتابخانه 
های عمومی فارس و طهماســب فرخی، معاون اداره کل 
امور مالياتی استان فارس در بستر اسکای روم برگزار شد.

مهــدی رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهاد ضمن تبريک دهه کرامت عنوان کرد: حوزه 
مشارکت ها و انجمن ها حوزه ای اساسی و تأثيرگذار است 
و همواره تلاش شــده به جايگاه شايســته ای برسد. تدبير 
نهــاد همــواره اين بوده که اين حوزه به صورت مســتقل 

کارهای خود را پيش ببرد و استقلال داشته باشد.
 ظرفيت های بی شماری در حوزه مشارکت ها و انجمن 
هــا وجــود دارد که با فعال ســازی آن هــا می توان از اين 
 ظرفيــت هــا حداکثــر اســتفاده را در حــوزه کتــاب و

 کتابخوانی برد.
وی ضمــن اشــاره به مــاده ۱۷۲ قانــون ماليات های 

مســتقيم، عنوان کرد: به خاطر وجود مشکلاتی در قانون 
نهــاد، تاکنون چندان به ظرفيت های اين قانون پرداخته 
نشده بود؛ اما به همت نهاد و معاونت اداری و مالی بسياری 
از اين مشکلات حل شده و از اين ظرفيت بيشتر استفاده 
خواهد شــد ، اين حوزه را جدی بگيريد و اثرگذاری آن را 
کم مپنداريد. برخی اتفاقات موجب ايجاد فاصله بين ايده 
و اجرا شده بود که با اقدامات انجام شده در نهاد اميد داريم 
مزايای اين حوزه در تمام سطوح کتابخانه ها نمايان شود 
و مردم از آن بهره مند شوند. روح اله منوچهری مديرکل 
کتابخانــه های عمومی فارس نيز ضمن اشــاره به بودجه 
کتابخانه ها، عنوان کرد: ظرفيت های متنوعی برای تأمين 
 بودجــه کتابخانــه ها در نظر گرفته شــده که مهم ترين
 آن ها، نيم درصد درآمد شــهرداری اســت. کمک های 
 خيريــن و کمــک های دولت هــم از ديگر منابع درآمدی 
کتابخانه ها محســوب می شــود ،  در استان فارس خيرين 
در ســطح ملی و اســتانی به خوبی همراهی کرده اند و با 
اقداماتی که انجام شده خيرين علاوه بر ساخت کتابخانه 

به ساير حوزه ها از قبيل خريد کتاب نيز وارد شده اند.
وی ضمــن اشــاره به مــاده ۱۷۲ قانــون ماليات های 
مستقيم، تصريح کرد: اين قانون ظرفيت خوبی در اختيار 
خيريــن قــرار می دهد تا در حوزه کتاب و کتابخوانی وارد 
شــده و از اين قانون بهره مند شــوند، همان طور که پيش 
از اين نيز در اســتان فارس و شهرســتان گراش از ظرفيت 
اين قانون توسط خيرين استفاده شده است. خوشبختانه 
اين قانون مورد توجه نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
قرار گرفته و اميد اســت با تشــريح بهتر اين قانون برای 
خيرين بتوان در آينده از ظرفيت موجود برای ســاخت و 
تجهيز کتابخانه ها استفاده کرد. طهماسب فرخی معاون 
اداره کل امور مالياتی استان فارس نيز در ادامه اين نشست 
ضمن تشريح ماده ۱۷۲ قانون ماليات های مستقيم، عنوان 

کرد: طبق اين قانون، صد در صد وجوهی که به حساب های 
تعيين شــده از طرف دولت به منظور بازســازی يا کمک و 
نظاير آن به صورت بلاعوض پرداخت می شود و همچنين 
وجــوه پرداختی يا تخصيصی  و يــا کمک های غيرنقدی 
بلاعوض اشــخاص اعم از حقيقی يا حقوقی جهت تعمير، 
تجهيــز، احداث و يا تکميل مدارس ، دانشــگاه ها، مراکز 
آموزش عالی و مراکز بهداشتی و درمانی و يا اردوگاه های 
تربيتی و آسايشگاه ها و مراکز بهزيستی و کتابخانه و مراکز  
فرهنگــی و هنــری )دولتی( طبق  ضوابطی که توســط 
وزارتخانه های آموزش و پرورش ، فرهنگ و آموزش عالی ، 
بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی و امور اقتصادی و دارايی 
تعيين می شــود از درآمد مشــمول ماليات عملکرد سال 
پرداخت منبعی که مؤدی انتخاب خواهد کرد قابل کســر 
اســت. فرخــی ادامه داد: کتابخانــه های عمومی به دليل 
استفاده از کمک های دولتی مشمول اين قانون می شوند 
و عمل به اين قانون منجر به تســهيلاتی شــده و می توان 
از معافيت های خاصی که در اين قانون پيش بينی شــده 
استفاده کرد.  افرادی که می خواهند از اين قانون استفاده 
کننــد بايــد مواردی را رعايت کنند و هرگونه اقدامی بايد 
بــا هماهنگــی اداره کل امــور مالياتــی و براســاس 
دستورالعمل ها و استانداردهای حسابداری و مالياتی انجام 
شــود. اگر مؤدی حقيقی و يــا حقوقی اظهارنامه مالياتی 
ســال مالی خود را ارائه ندهد، نمی تواند از تســهيلات اين 
قانون و معافيت های آن بهره مند شــود ،  در ماده ۱۷۲ 
قانون ماليات های مستقيم هم کمک کننده و هم کمک 
گيرنده از تسهيلات و مزايای اين قانون بهره مند می شوند 
اما در ماده ۱۳۹ که مربوط به کمک های خيرين می شود، 
خيــر از معافيــت هــای مالياتی بهره مند نمی شــود که 
 اميداوريم با کمک مجلس شورای اسلامی اين خلا قانونی 

مرتفع شود.

مدیریت کتابخانه های عمومی با تکیه بر جذب کمک های مردمی
www.etebar.net

مجيد شاکری، کارشناس اقتصادی گفت: از آنجا که احتمال می رود در نيمه دوم سال ۱۴۰۰ فشار حداکثری در حدودی کنترل شده تر 
قرار گيرد، لذا در زمينه ارزی مهم ترين دســتور کار کشــور بايد بر نحوه نگهداشــت و مديريت ذخاير ارزی کشــور متمرکز شــود. وی افزود: 
هرچند با توافق احتمالی ممکن است نسبت به همين امروز در حوزه ارز شاهد نرخ های پايين تری باشيم اما بايد در نظر داشت که تقاضای 
واردات محدود و انباشته شــده طی ســه ســال گذشــته همچنان وجود دارد و بايد سياست محدوديت واردات ادامه يابد. از طرفی بايد اين 
نکته را در نظر گرفت که وعده کاهش نرخ ارز سياســت غلطی اســت چراکه در اين صورت ابتدا ارز روند کاهشــی پيدا می کند و پس از آن 
تقاضاهای وارداتی مجددا مطرح می شود. اين در حالی است که برخی کارشناسان بر اين باورند که با ثبات نرخ ارز قيمت ها نيز بايد روند 

نزولی را طی کند اما واقعيت اينجاست  کاهش نرخ ارز به معنای صرفه برای واردات است./ تسنيم

بابک دين پرست معاون هماهنگی امور اقتصادی وزير کشور گفت: يک هزار و ۷۹۳ واحد توليدی در استان های مختلف در تملک ۱۶ بانک قرار دارند که ۵۸ درصد 
اين واحدها غيرفعال و مابقی فعال هستند.  طبق يکی از دستورالعمل های صادر شده، بانک ها موظف به فعال کردن واحدهای تملکی شدند و علاوه  بر اين جلوگيری از 
تعطيل شدن واحدهای تحت تملک بانک ها از ديگر دستورالعمل هايی است که بزودی ابلاغ می شود.  کمتر از يک درصد چهار هزار و ۲۰۰ ميليارد تومان سود مصوب 
تخفيف گمرکی در سه استان مورد استفاده قرار گرفته است.  از شهريور سال گذشته اجرای اين آيين نامه آغاز شد و مرزنشينان روستاهای واقع در ۲۰ کيلومتری مرز در 
اين سه استان می توانند اقدام به واردات ۸۰۰ قلم کالا که ورود آنها از ساير مرزها ممنوع است، کنند.  کولبرانی که دارای سه سال اقامت در اين روستاها هستند می توانند 
از تخفيف سود بازرگانی بهره مند شوند و اقدام به واردات کنند. وی با بيان اينکه استان های سيستان و بلوچستان و آذربايجان غربی نتوانستند از اين تخفيف بهره مند شوند، 

يادآور شد: سال گذشته تنها ۳۱ ميليارد تومان تخفيف گمرکی توسط مرزنشينان استفاده شده که کمتر از يک درصد سود مصوب شده است. / ايرنا 

وعدهکاهشنرخارزسیاستغلطیاست ۱۷۹۳واحدتولیدیکشوردرتملک۱۶بانکاست
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تعاوناهداشد

تقویت همکاری های دوجانبه بانک سینا 
و فولاد مبارکه اصفهان  

مديرعامل بانک سينا در ديدار با مديرعامل و اعضای هيات 
 مديــره فــولاد مبارکــه اصفهــان بــر افزايــش تعاملات و 
همکاری ها تاکيد کرد.  دکترســيد ضيا ايمانی در اين ديدار 
ضمن اشاره به اهميت و جايگاه شرکت فولاد مبارکه اصفهان 
در صنعت فولاد کشــور گفت: فــولاد مبارکه جزو بزرگترين 
شرکت های صنعتی کشور است که با اشتغالزايی و ارزآوری 
در رشد اقتصادی کشور گامی بزرگ برداشته است. وی با ابراز 
خرسندی از افزايش حجم همکاری ها خاطرنشان کرد: بانک 
سينا دارای ظرفيت های مناسب جهت ارائه خدمات و تسهيلات 
به شرکت است که استفاده از اين فرصت ها می تواند به تقويت 
همکاری دو طرفه کمک موثری نمايد. گفتنی است اين ديدار 
در راســتای تشــريح عملکردها، معرفی خدمات و طرح های 
اعتباری و تسهيلاتی بانک سينا و همچنين تقويت زمينه های 
همکاری دوجانبه صورت گرفت. در اين ديدار در زمينه افزايش 
رسوب منابع شرکت در بانک، انتقال حساب های حقوق پرسنل 
و نيز سوق دادن شرکت های زيرمجموعه جهت فعاليت با بانک 
و ترغيب مشتريان زيرمجموعه شرکت جهت استفاده از خدمات 
سپرده ه ای؛ ضمانت نامه ای و اعتبار اسناد داخلی بانک سينا 
بحث و گفتگو شــد. در پايان جلســه نحوه و شرايط استفاده از 
خدمات بانکی ارائه شــده مورد بررســی قرار گرفت و مقرر شد 
همکاری های لازم برای مباحث مطرح شده در جلسه صادر و 
تصميمات لازم، اجرايی گردد. در اين ديدار مدير منطقه اصفهان 

و چهارمحال و بختياری و معاون منطقه نيز حضور داشتند.
افزایش بهره وری و کارایی شعب رضایتمندی 

مشتریان را به همراه دارد  
دکتر ســيد ضيا ايمانی مدير عامل بانک ســينا  در ديدار با 
همکاران باجه و شعبه دزفول و شعبه انديمشک، ضمن تشريح 
نقاط قوت و ظرفيت های طبيعی اســتان خوزستان، بر لزوم 
تلاش جهت افزايش بهره وری بيشــتر و کارايی بالاتر شــعب 
اشــاره کرد و گفت: بانک ســينا همواره با ارائه ايده ها و برنامه 
های نوين، گام های مثبتی در جهت ارتقاء بهره وری و کارايی 
در تمام شاخص ها برداشته است تا زمينه رضايتمندی بيش 
از پيش مشتريان را فراهم نمايد. وی در اين ديدار به اهميت 
جذب منابع به ويژه منابع ارزان قيمت و اعطای تسهيلات به 
بنگاه های مولد اشــاره کرد و افزود: اولويت و هدف بانک در 
حوزه تخصيص طی ســال ۱۴۰۰ تحقق شــعار سال مبنی بر 
اشتغال زايی و رفع موانع است و بايد از ظرفيت های بانک در 
جهت کمک به ايجاد اشتغال و تقويت توليد داخل و توسعه 
رونق اقتصادی کشور بهره جست. وی مشتری مداری و کسب 
رضايت مشــتريان را از عوامل موفقيت بانک دانســت و افزود: 
تعامل با صاحبان کسب و کار تاثير بسزايی در افزايش سهم 
بازار بانک دارد و بســتر مناسبی برای رضايتمندی مشتريان 
فراهم می کند.  بانک ســينا با برنامه ريزی های هوشــمند در 
راســتای افزايش ســهم بازار کوشا اســت و با بازاريابی های 
هدفمند و بهره مندی از فضای موجود بر اين امر متمرکز شده 
است. گفتنی است دکتر ايمانی و هيات همراه در جريان اين 
سفر يک روزه، در محل يادمان شهدای هفت تپه حضور يافتند. 
وی ضمن قدردانی از ايثارگری و جانفشانی اين عزيزان گفت: 
امنيت کشور محصول ازخودگذشتگی و فداکاری شهداست 
و زنده نگه داشــتن ياد آن ها وظيفه هر ايرانی اســت. در اين 
سفر هادی آقابابايی عضو هيات مديره بانک، يزدی خواه معاون 
شعب و مناطق، شيخ الاسلامی مدير امور حوزه مديرعامل و 
روابــط عمومــی و نجفی مدير شــعب منطقه خوزســتان، 

مديرعامل بانک را همراهی کردند.

باشگاه مشتریان بانک آینده ۵ میلیونی شد
محمدحسين جبلی با افتتاح حساب در شعبه شهريار 
بانک آينده در حالی به جمع مشتريان جوان خانواده بزرگ 
بانک آينده پيوســت که با اهدای سکه و لوح سپاس از اين 
شــعبه ، مورد تکريم قرار گرفت. وی با ابراز خشــنودی و 
رضايت از خدمات متنوع و پرکاربرد بانک آينده گفت: »نام 
و آوازه اين بانک را از سايرين شنيده بودم و فرصتی به دست 
آمد تا با مراجعه به شعبه شهريار بانک آينده، افتتاح حساب 
کنم تا از خدمات و محصولات آن به خصوص سامانه کيليد 
بهره مند شوم.« بر اساس اين گزارش، کادر حرفه ای، تنوع 
خدمات و محصولات بانکی، تسريع در انجام امور بانکی، دارا 
بودن سامانه بســيار پرکاربرد کيليد و در دسترس بودن 
شعبه، از جمله دلايل اين مشتری برای انتخاب بانک آينده 

بوده است.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

روابط عمومی بانک توسعه تعاون موفق به دریافت نشان مسئولیت اجتماعی جشنواره صنعت روابط عمومی ایران شد. به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون ، این جشنواره که با حضور سعیدرضا 
عاملی دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص “نسل پنجم فناوری های نو و عملیات همزمان و گسترده روابط عمومی ها: الگوریتم های هوشمند فراگیر” برگزار شد، )جایزه مسئولیت اجتماعی( 
در حوزه حمایت از مناطق آسیب دیده به روابط عمومی بانک توسعه تعاون تعلق گرفت . شهرام بخشا رئیس اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون در تبیین اقدامات بانک توسعه تعاون در 
حوزه مسئولیت اجتماعی گفت: حمایت از هموطنان عزیز در مناطق آسیب دیده ناشی از سیل و زلزله از اقدامات بانک توسعه تعاون بوده است، که تسهیلات بانک در بخش مسکن و کشاورزی 
مناطق اعطا گردیده است. وی افزود: عملکرد بانک در حوزه اعطای تسهیلات مسکن در مناطق آسیب دیده به گونه ای بوده است که بنیاد مسکن انقلاب اسلامی مراتب تقدیر را از عملکرد بانک 
توسعه تعاون بجا آورده است. بخشا خاطر نشان کرد: ایفای تعهد بانک در اعطای تسهیلات حمایتی به مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان بهزیستی و بنیاد شهید نیز به صورت کامل 
رعایت شده است، به گونه ای که پس از عملکرد مساعد بانک در این زمینه ها، سهمیه تکلیفی به بانک در سال پیش رو نیز تا حدود چهل درصد با افزایش مواجه گردیده است. شایان ذکر است در 
این مراسم رفیعی رییس انجمن روابط عمومی ایران، سیدمحسنی رییس انجمن متخصصان روابط عمومی و باقریان دبیرکل جشنواره و جمعی از مدیران و کارشناسان روابط عمومی حضور داشتند . 

درحالی که بانک مرکزی از تمهيدات در نظر گرفته شده 
برای فعال ســازی منابع ارزی بلوکه شــده کشور پس از رفع 
تحريم ها به ســتاد هماهنگی هــای اقتصادی دولت گزارش 
می دهد، برخی از کارشناسان اعلام کرده اند که با اين اتفاق 
بخشــی از مشــکلات حل خواهد شد. سيد کمال سيدعلی 
معاون ارزی اسبق بانک مرکزی به يکی از رسانه های کشور 
گفته اســت: تحريم ها امکان برنامه ريزی را از دولت گرفته 
اســت اما در صورت رفع يا کاهش آن دولت می تواند نســبت 
به برنامه ريزی در حوزه اقتصادی کشور اقدام کند. اگر شرايط 
صادرات نفتی کشور به روال عادی برگردد و منابع ارزی بلوکه 
شــده آزاد شــود امکان کنترل تورم و نرخ ارز وجود خواهد 
داشت ، تصميم گيری درخصوص سرانجام مذاکرات موضوعی 
حاکميتی است و ارتباط چندانی به تغيير دولت ها ندارد. اما 
با توجه به کســری بودجه دولت در ســال جاری بدون انجام 

توافق، کنترل تورم و نرخ ارز کار آسانی نخواهد بود.
جهش مبادلات ایران و جهان با لغو تحریم ها

کارشناسان بر اين باورند که آينده اقتصاد ايران بيشتر به تيم 
ديپلماسی مربوط است، تا به هر موضوع ديگری. اين تنها مربوط 
به آزادسازی منابع ارزی بلوکه شده نيست و از آن مهمتر، مبادلات 
را افزايش خواهد داد. در اين باره رئيس اتاق مشترک بازرگانی 
ايران و چين اظهار داشت: آينده اقتصادی کشور بيش از آنچه 
به تيم اقتصادی دولت مربوط باشــد به تيم ديپلماســی مربوط 
است. سياست های بين المللی و ديپلماسی نيز چندان در اختيار 
دولت ها نيســت و شــورای عالی امنيت ملی و نظام در مورد آن 
نظر می دهند. اگر مذاکرات وين با موفقيت پيش برود آن وقت 
بايد مطالباتی را از تيم اقتصادی بيان کرد؛ اولويت اول که بايد 
به آن فکر شود، برنامه مدون، زمان بندی شده و قابل اندازه گيری 
و پايش برای تورم باشد. مجيدرضا حريری در گفت وگو با ايلنا 
فقط در مورد مبادلات با کشــور چين عنوان کرد: پيش بينی 
می شود در صورت لغو تحريم ها ميزان مبادلات دو کشور نسبت 
به سال ۲۰۲۰ يک جهش دوبرابری داشته باشد. مجموع مبادلات 
دو کشــور در ســال ۲۰۲۰ حدود ۱۶ ميليارد دلار بود ولی اين 

قابليت را دارد که به مرز ۳۰ ميليارد دلار برسد.

هشدار!  آتش بازار تبریز به جان 
بازار اصفهان نیفتد

رييس شــورای هماهنگی ســازمان های غيردولتی ميراث 
فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی درخواست کرد امنيت بازار 
تاريخی اصفهان ارتقا داده شود تا اتفاق ناگوار بازار تبريز تکرار نشود. 
اليار عاصمی زاده در نامه ای به مدير موقوفه صارميه استان اصفهان 
تاکيــد کرده اســت: بازار تاريخی و ميــدان نقش جهان از جمله 
ثروت هــای فرهنگی ايــران و جهان بوده که روزانه پذيرای تعداد 
زيادی از شهروندان و گردشگران داخلی و خارجی است، وليکن به 
دلايل متعددی در معرض آسيب هايی همچون آتش سوزی )نظير 
آتش سوزی حجره های اطراف ميدان در نوروز امسال( قرار دارد. او 
در اين نامه بيان کرده که شورای هماهنگی سازمان های غيردولتی 
ميراث فرهنگی، صنايع دستی و گردشگری متشکل از انجمن های 
حوزه ميراث فرهنگی، صنايع دســتی و گردشگری، پيرو ارتقای 
امنيت اين آثار جهانی و برای جلوگيری از تکرار ناگوار اتفاق بازار 
تبريز، درخواســت شارژ کپسول های آتش نشانی اهدايی ميراث 
فرهنگی، نصب کليد محافظ جان و سيستم اعلام حريق و جابه جايی 
مشاغل پرخطر از اين محدوده را دارد. اين نامه به رييس سازمان 
اوقاف و امور خيريه کشور، مديرکل حوزه وزارتی و امور بين الملل 
وزارت ميراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی، معاون ميراث 
فرهنگی اين وزارتخانه، اســتاندار و توليد موقوفه صارميه استان 
اصفهان، مديريت بحران استانداری اصفهان، سرپرست اداره ميراث 
فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی، مديرکل اداره اوقاف و امور 
خيريه استان اصفهان و مديرکل دفتر امور مجامع و تشکل های 
مردم نهاد وزارت ميراث فرهنگی، گردشــگری و صنايع دســتی 
رونوشت شده است.بازار تاريخی اصفهان تاکنون چندين بار طعمه 
حريق شده که آخرين بار نوروز ۱۴۰۰ بود و بر مطالبه برای اقدام 
فوری و جدی همه دستگاه های متولی برای ايمن سازی اين ميراث 
ارزشمند بارها تاکيد شده است.آتش سوزی بازار تبريز در سال ۹۸ 
نيز به گفته فرماندار اين شهر، به نيم درصد از مساحت کل اين بازار 
آسيب رساند؛ ۱۲۵ مغازه از ۵۰ تا ۱۰۰ درصد در اين آتش سوزی 

آسيب ديدند. / ايسنا 

حل برخی مشکلات اقتصادی با 
آزادسازی منابع بلوکه شده

خبر رشد چشمگیر 578 درصدی صادرات فولاد مبارکه در دوماهه ابتدایی سال 1400
رشد چشــمگير ۵۷۸ درصدی صادرات 
فولاد مبارکه در دوماهه ابتدايی سال ۱۴۰۰/ 
عليرغم همه جنجال آفرينی ها فولادمبارکه 
پرچمــدار صادرات و ارزآوری برای کشــور 
است،  به گزارش اعتباراز ايراسين و بر اساس 
آمار منتشر شده صادرات شرکت های بزرگ 
فــولادی کشــور بــا جهش قابــل توجه 
۱۴۶درصدی همراه شده اند، به اين صورت 
که ارديبهشت امسال و از ابتدای سال ۱۴۰۰ 
کل صادرات شــرکتها با رشد قابل توجهی 
همراه شــده اند و در مجموع دو ماه ابتدايی 
سال، ميزان صادرات انجام شده توسط اين 
شــرکتها يک ميليون و ۱۴۰هزارو ۶۱۴ تن 
بوده اســت که نشــان دهنده رشــد ۱۴۶ 
درصدی در مقايســه با مدت مشــابه سال 

گذشته است.
همچنيــن صادرات فولاد شــرکت های 
بزرگ فولادی ايران طی ارديبهشت ۱۴۰۰ 
در مقايسه با ارديبهشت سال ۹۹ رشد ۱۸۷ 
درصدی را نشان ميدهد. آمارها حاکی از آن 
اســت که ميــزان صادرات انجام شــده در 
ارديبهشــت به مقدار ۶۳۲ هزار و۶۳۳ تن 
بوده است. با نگاهی بر آمار منتشر شده می 
بينيم که در ۲ ماهه امسال بيشترين صادرات 
فولاد توسط شرکت فولاد خوزستان، ذوب 
آهن و فولاد مبارکه بوده اســت؛ اما در اين 

ميان بررسی های صورت گرفته از آمارهای 
گمــرک و تجارت خارجی نشــان می دهد 
بيشــترين رشــد صادرات در اين مدت در 
مقايسه با سال گذشته در فولاد مبارکه بوده 
کــه در دوماهــه ابتدای ســال )فروردين و 
ارديبهشــت( رشد بيش از ۵ برابری )۵۷۸ 
درصد( و در ارديبهشــت ماه جهش بيش از 
۱۱ برابری )۱۱۲۳ درصد( در صادرات داشته 
است. اين نکات در حالی مطرح می شود که 
طی سال گذشته فضاسازی و ايجاد جو منفی 
برای شرکت فولاد مبارکه به وجود آمد مبنی 
بر کاهش ميزان صادرات و کم شدن ميزان 
درآمدهای ارزی  اين فولادساز بزرگ؛ غافل 
از اينکه طی سال ۹۹ و قوانينی که از سوی 

وزارت صمــت مبنــی بر کاهش صادرات به 
منظور حمايت از واحدهای پايين دســتی 
فولادمبارکه صادر شده بود و اين شرکت نيز 
در راستای سياستگذاری های صورت گرفته 
در ايــن زمينه بخش عمده ای از توليد خود 
را در بــازار داخلــی عرضه کرد و صادرات را 
کاهش داد. گفتن اين نکته نيز مهم اســت 
که تقريبا ۵۰درصد از نياز فولاد کشور توسط 
مجموعه فولادمبارکه تامين می شــود و به 
واسطه فعاليت اين شرکت است که بسياری 
از صنايــع داخلی کشــور همچون صنعت 
خودروســازی، لــوازم خانگــی، نفــت و 
پتروشــيمی نيــاز خود به مــواد اوليه را از 
محصــولات فولادمبارکه تامين می کنند تا 

ضمن مصرف محصولات داخلی با کيفيت، 
ديگــر نگرانی بــرای واردات مــواد اوليه و 
مشکلات فراوان آن نداشته باشند. کما اينکه 
در سال ۹۹ نيز با تمام مشکلات و چالش هايی 
که ســد راه توليد بود، اين شــرکت توانست 
رکوردهــای قابل توجهــی همچون رکورد 
توليد ۷ ميليون تختال را به ثبت برســاند و 
در ادامه اين روند خود در توليد، در فروردين 
۱۴۰۰ نيــز به رکورد توليــد ۷۰۰هزارتن 
تختال برســد و امســال را نيز همچون سال 
گذشته با عزمی راسخ در جهت جهش توليد 
آغاز کند. در شــرايطی که اقتصاد کشور در 
حال فاصله گرفتن از اقتصاد وابسته به نفت 
است، صادرات محصولات فولادی به عنوان 
يکی از گزينه های مناســب برای رسيدن به 
اين هدف است، بنابراين لازم است تا حمايت 
حداکثــری از توليدکنندگان اين صنعت در 
کشور وجود داشته باشد تا فعالان حاضر در 
ايــن بخــش نيز بتوانند بــا انگيزه و قدرت 
بيشــتری در راستای اهداف تعريف شده در 
کشــور برای ســال ۱۴۰۰ يعنــی توليد، 
پشتيبانی ها و مانع زدايی ها گام بردارند به 
اين صورت که با توليد بيشــتر محصولات با 
کيفيت به پشتيبانی از صنايع وابسته به فولاد 
پرداخته و با تامين نيازشــان در جهت مانع 

زدايی توليد گام بردارند.  

هفتـه نـامـه اقتصادی اعتبار با سابقه ۱۸ سال انتشار از سراسر کشور، شهر های فاقد نمایندگی ، نماینده فعال می پذیرد
لطفا جهت اطلاع بیشتر با شماره ۰۹۳6۱۱۱۳۸۹۴     تماس حاصل فرمایند
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افزایش تقاضا و کاهش عرضه مس در جهان
مدير عامل شرکت ملی صنايع مس ايران با بررسی فرصت های 
پنهان سرمايه گذاری در صنعت مس، از افزايش پيش بينی قيمت 
بلندمدت مشوق در سرمايه گذاری مس و کاهش عرضه خبر داد.

  دکتر اردشير سعدمحمدی مدير عامل شرکت ملی صنايع 
مس ايران گفت: عرضه از معادن در حال کار فعلی از سال ۲۰۲۴ 
کاهش خواهد داشت زيرا معادن به پايان عمر خود می رسند بنابراين 
توليد در سال ۲۰۲۶ به ۲۰ ميليون و در سال ۲۰۳۱ به ۱۷ ميليون 

تن خواهد رسيد.
 با توجه به مصرف مس تصفيه شده دنيا در سال ۲۰۳۱ به ۲۸.۲ 
ميليون تن، نياز مبرم به توســعه و احداثات جديد اســت چراکه 

مصرف کل کاتد به ۳۵.۸ ميليون تن می رسد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی صنايع 
مس ايران ، مديرعامل فملی گفت: قيمت مشوق قيمتی است که 
پــروژه بتوانــد مطابق با آن، جريان نقدی کافی تنها برای جبران 
سرمايه گذاری اوليه ايجاد کند؛ يعنی نرخ بازده داخلی پروژه، با نرخ 
تنزيل برابر است. قيمت مشوق با تخمين هزينه های عملياتی و 
ســرمايه ای هر پروژه تعيين می شود ،.: CRU، قيمت بلندمدت 
مشــوق بازار مس را بر اســاس تحقيقات از حدود ۶۸۳۴.۳ دلار بر 
تن بر حسب دلار سال ۲۰۱۹ به حدود ۷۱۶۵ دلار بر تن بر حسب 

دلار سال ۲۰۲۰ افزايش داده است. 
 اين تغيير بازتابی از افزايش پيش بينی ۱۰ ساله تقاضا است که 
تــا حــدودی با توجه به افزايش فرآوری قراضه و توليد بيشــتر از 
پروژه های معدنی فعلی و قطعی، جبران شــده اســت. در نتيجه، 
شکاف عرضه ۱۰ ساله که بايد با پروژه های جديد تأمين شود، از 
۵.۴۷ ميليون تن به ۵.۹۴ ميليون تن افزايش يافته است ، پيش بينی 
قيمت مشوق بلندمدت بر اساس قيمت مورد نياز جهت توسعه 
تعداد کافی پروژه ها برای تأمين شکاف عرضه در سال ۲۰۳۱ است. 
شکاف عرضه نيز از پيش بينی تقاضای مس تصفيه شده محاسبه 

می شود که مطابق با تغييرات موجودی انبار، عرضه قراضه و اتلاف 
مواد در واحدهای ذوب و پالايش تعديل می شــود تا کل عرضه 
معدنی مورد نياز محاسبه شود.   اين مقدار سپس با پيش بينی توليد 
معدنی از معادن فعال و پروژه های قطعی مقايسه می شود تا شکاف 
عرضه مشخص شود. پروژه ها به ترتيب قيمت مشوق رتبه بندی 
شده اند و قيمت بلندمدت، از آخرين معدن مورد نياز برای تأمين 
تقاضا مشخص می شود و  در اين پيش بينی شکاف عرضه ۱۰ ساله 
که بايد با پروژه های جديد تأمين شود، از ۵.۴۷ ميليون تن به ۵.۹۴ 
ميليون تن افزايش يافته است.  وی با بيان اينکه ۱۹۹ پروژه محتمل 
و ممکن که تا سال ۲۰۳۱ امکان دارد به بهره برداری برسند مورد 
بررسی قرار گرفته اند، اظهار داشت: در اين ميان، ۴ پروژه تا سال 
۲۰۳۱ به پايان عمر خود می رســد و ۱۹۵ پروژه با مجموع توليد 
۱۰.۶ ميليون تن در سال ۲۰۳۱ باقی می ماند. همچنين پيش بينی 
ســهم پروژه های محتمل و ممکن در کل توليد به ترتيب ۴.۰۳ 

ميليون تن و ۶.۵۷ ميليون تن است. 
او بــه هزينــه نيروی انســانی که از اوايل دهــه ۲۰۰۰ يکی از 
محرک های اصلی رشد هزينه توليد بوده و نيز جهش هزينه نيروی 
انسانی در سال ۲۰۱۳ در شيلی اشاره کرد و گفت: انتظار می رود 
که افزايش واقعی نرخ دستمزد همچنان باعث افزايش هزينه ها 
شود و با توجه به کاهش ارزش پزو، اين موضوع به ويژه در شيلی 
بارز است. وی به عوامل محرک هزينه پرداخت و ادامه داد: هزينه 
سرمايه گذاری پروژه ها بر اساس آخرين برنامه ريزی توليد شرکت ها 
با احتساب نرخ تورم سال پيش بينی مطابق با دلار ۲۰۲۰ تخمين 
زده شــده اســت و برای اين منظور، از شاخص تجهيزات معدنی 
به عنوان شاخصی برای کل تورم سرمايه استفاده می شود.  با توجه 
به مراحل مختلف پروژه ها و تخمين ســرمايه، پروژه هايی که در 
مرحله طراحی مفهومی، پيش امکان ســنجی و امکان ســنجی 
هستند، از نظر هزينه به ترتيب ۲۵ درصد، ۱۵ درصد و ۵ درصد با 

تعديل افزايشی همراه بودند. اين تعديل به اين دليل است که تخمين 
سرمايه همواره در مراحل مطالعاتی، افزايش می يابد. او متوسط 
سرانه مصرف مس پالايش شده در دنيا را ۳.۲ کيلوگرم به ازای هر 
نفر اعلام کرد و »عدم وجود جايگزين مناسب برای مس« و »کاربرد 
وسيع مس در صنايع زيربنايی، ارتباطات، انرژی، حمل ونقل و اخيراً 
در خودروهای برقی و سيستم های مختلف فضايی« را از عوامل 
مؤثر بر تقاضای مس برشمرد. وی به پيش بينی بلندمدت مصرف 
مس کاتدی بر اساس افزايش جمعيت در سال ۲۰۳۵ و وضعيت 

سرانه مصرف مس کاتدی در سال ۲۰۲۰ پرداخت.
جمعيت در ۱۵ سال آينده بر اساس تخمين سازمان ملل متحد 
از ۷ ميليارد و ۷۱۱ ميليون نفر در سال ۲۰۲۰ به ۸ ميليارد و ۷۲۱ 
ميليون نفر در سال ۲۰۳۵ افزايش خواهد يافت. پيش بينی افزايش 
نياز به مس پالايش شده در دنيا نيز در ۱۵ سال آينده ۶ ميليون و 
۳۵۰ هزار تن خواهد بود. مصرف مس پالايش شده هم از ۲۲،۵۹۴ 
هزار تن در سال ۲۰۲۰ به ۲۸،۹۴۴ هزار تن در سال ۲۰۳۵ خواهد 
رسيد. او با اشاره به سرانه مصرف مس در برخی از کشورهای دنيا 
در سال ۲۰۱۹، اين ميزان را برای چين ۸،۲ کيلوگرم به ازای هر 
نفر، آمريکا ۴،۹ کيلوگرم، آلمان ۱،۷ کيلوگرم، ژاپن ۸،۷ کيلوگرم، 
کره جنوبی ۱۳،۸  کيلوگرم، هند ۰،۴کيلوگرم و ايران ۱،۹ کيلوگرم 

به ازای هر نفر اعلام کرد. 

     عناوین روزهای هفته مدیریت مصرف بهینه آب سال ۱۴۰۰ اعلام شد
از ســوی دفتر روابط عمومی و ارتباطات مردمی شــرکت 
مهندسی آب وفاضلاب کشور، عناوين روزهای هفته مديريت 

مصرف بهينه آب در سال جاری اعلام شد. 
مدير روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با بيان اين که هفته اول تيرماه، هفته مديريت 
مصرف بهينه آب و برق، نام گذاری شده است، اعلام کرد: روز 
يکــم تيرمــاه تحت عنوان مديريت مصرف آب، برق و خانواده 
اســت که اين عنوان  با هدف  فراهم کردن زمينه مشــارکت 
خانواده هــا در مديريت مصرف و افزايش نقش زنان در اصلاح 
الگوی مصرف انتخاب شده است.  مهرداد خورسندی، روز دوم 
هفته صرفه جويی را مديريت مصرف آب و برق ، افکار عمومی 
و رسانه خواند و بيان داشت: هدف از نام گذاری روز دوم تيرماه 
استفاده گسترده تر از ظرفيت وسايل ارتباط جمعی و شبکه های 
اجتماعی به منظور افزايش آگاهی عمومی و بالابردن ســطح 

دانش مصرف کنندگان آب نسبت به محدوديت منابع است.
وی روز ســوم هفته صرفه جويی را مديريت مصرف آب و 
برق، صنعت، سازمان های عمومی و موسسات خصوصی اعلام 
کــرد و خاطر نشــان ســاخت: اين روز بــا هدف تبيين نقش 

توليدکنندگان تجهيزات کاهنده مصرف در توسعه فناوری های 
کاهنده مصارف آب و انرژی، تشريح ضرورت توسعه صنايع و 
بهره  برداری از معادن متناسب با ظرفيت های منابع آبی و انرژی 
کشور و تبيين نقش سازمان ها و موسسات در اعمال رويه های 
صحيح مصرف آب و انرژی در تاسيســات و ســاختمان و غيره 

نام گذاری شده است. 
خورسندی عنوان روز چهارم هفته صرفه جويی را مديريت 
مصرف آب و برق و آموزه های دينی  اعلام کرد و خاطر نشان 
ساخت: هدف از نام گذاری  تبيين اهميت صحيح مصرف کردن 
و پرهيز از اســراف از منظر تعاليم دينی و معرفی شــيوه های 

صحيح مصرف با اتکا به تعاليم دينی است.
وی روز پنجم را مديريت مصرف آب و برق ، خدمات شهری 
و روســتايی و جلب مشارکت های مردمی و خيرين دانست و 
تصريح کرد: تشويق و ترغيب دستگاه های خدمات رسان شهری 
و روســتايی به کاهش مصارف آب و انرژی،  تشــويق و ترغيب 
مردم و خيرين برای سرمايه گذاری به منظور توسعه و بهبود 
زيرســاخت های توليــد و انتقال و توزيــع آب و انرژی و جلب 
مشــارکت صنايع و صاحبان منابع مالی در انجام مســئوليت 

اجتماعــی در حــوزه آب و انرژی با اجرای برنامه های فرهنگ 
ســازی از اهداف نام گذاری اين روز بوده اســت. خورسندی  با 
اشاره به اين که عنوان روز ششم هفته صرفه جويی مديريت 
مصرف آب و برق غذا، منابع طبيعی و حفظ محيط زيســت 
است، افزود: تشريح نقش آب و انرژی در امنيت غذايی، تشريح 
نقش منابع طبيعی در توسعه اقتصادی جوامع و ضرورت حفظ 
محيط زيســت برای بقا و تداوم تمدن بشــری و تشريح نقش 
اجرای طرح های جمع آوری و تصفيه بهداشــتی فاضلاب و 
همچنين بازچرخانی آب در حفظ و ارتقای کيفيت منابع آبی 
از اهداف نام گذاری اين روز است. مدير روابط عمومی و آموزش 
همگانی آبفای اســتان اصفهان، مديريت مصرف آب و برق، 
اقتصاد و حقوق شــهروندی را شــعار روز هفتم در هفته صرفه 
جويی اعلام کرد و بيان داشت: اين نام گذاری با هدف تشريح 
ارزش اقتصادی آب و برق،  تشــريح نقش و ارزش اقتصادی 
کاهش مصرف در حفظ منابع و جلوگيری از آلودگی محيط 
زيست و لزوم رعايت قانون از سوي همگان و اطلاع رساني در 
 خصــوص انــواع جرايم و تخلفات در بخــش آب و برق انجام 

شده است. 
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سکهوارز

گفتگو
فوتبال ما مربی ارزان و آرام را دوست ندارد

مهدی مهدوی کيا کاپيتان سابق تيم ملی فوتبال ايران گفت :  عملکرد دراگان 
اسکوچيچ در تيم ملی قابل دفاع است و فدراسيون بايد همکاری اش را با اين مربی 
کــروات ادامــه دهد. به گزارش “ورزش ســه” تيم ملی فوتبال ايران در مرحله دوم 
مسابقات مقدماتی جام جهانی، چهار بازی با هدايت دراگان اسکوچيچ انجام داد و 
در نهايت توانست با کسب ۱۲ امتياز کارش را در اين چهار بازی رسانده و در يک 
شرايط سخت به مرحله بعدی برود؛ با اين حال فدراسيون فوتبال هنوز تصميم قطعی 
خودش را برای ادامه همکاری با دراگان اسکوچيچ نگرفته و گمانه زنی های مختلفی 

در اين خصوص مطرح شد.
 در مورد شرايط تيم ملی، وضعيت مبهم اسکوچيچ و همچنين قهرمانی پرسپوليس 
در سوپرجام دقايقی با مهدی مهدوی کيا صحبت کرديم که او به سوالات خبرنگار 
»ورزش سه« پاسخ داد: فکر می کنم اسکوچيچ در بحرانی ترين زمان ممکن هدايت 
تيم ملی را برعهده گرفت و جدا از اين چهار بازی، در مسابقات دوستانه هم مقابل 
تيم هايی مثل بوسنی و ازبکستان به ميدان رفت؛ به اعتقاد من حريفانی در مجموع 
با آن ها روبرو شــديم، دســت و پا بســته نبودند ولی تيم ملی با آرامش کارش را جلو 
برد، اين در حالی ســت که ما تدارک آن چنانی نداشــتيم و بازی دوســتانه هم انجام 
نداديم. با اين حال اسکوچيچ و بازيکنان تيم ملی کارشان را به خوبی انجام دادند و 
ما از بازی های منامه با سلامت عبور کرديم. من نمی دانم علت چنين بحث هايی که 
ايجاد شده چيست، چون ما هم خوب بازی کرديم و هم صعود کرديم. شايد فدراسيون 
دلايل خاص خودش را دارد، ولی وقتی يک مربی در تيمی نتيجه می گيرد معمولا 
بايد همکاری با آن شخص ادامه داشته باشد مگر اين که برخی مسائل ديگر ايجاد 
شود يا يک توافق دو طرفه باعث جدايی شود.   اسکوچيچ از فوتبال ما شناخت داشت 
و ديديم که تيم ملی اسير حاشيه و تنش نبود؛ هر فردی ممکن است دلايل خودش 
را مطرح کند اما من دليلی برای تغيير کادرفنی نمی بينم. در مورد سوال شما هم 
بايد بگويم که تيم ملی در يک وضعيت بحرانی قرار داشت و بابت نتايجی که در زمان 
مربيگری ويلموتس گرفتيم، واقعا تحت فشار بوديم. ما در بحرين منطقی فوتبال 
بازی کرديم و از نفرات مختلف هم اســتفاده شــد. تيم ما در هر پســت دو بازيکن 
باکيفيت و بين المللی دارد و از نظر خودم دليلی نمی بينم که کادرفنی تغيير کند.

 ما تيم بسيار خوبی داريم و همه نفرات باتجربه هستند؛ بايد منتظر قرعه کشی 
باشيم اما ايران هميشه جزو تيم های برتر آسياست و همه تيم ها حساب ويژه ای روی 
تيــم ملــی ايــران باز می کنند.   ما انگار عادت کرده ايم به برخی مربيان پول ميليون 
دلاری بدهيم و در نهايت بهره لازم را نبريم و آن ها در فيفا دنبال پول شان باشند؛ 
ظاهرا در ايران مربيانی که پول کم بگيرند يا ارزان باشــند و يا اين که مربيانی آرام 
باشند، چندان طرفدار ندارند. فوتبال ايران مربی ارزان که بتواند کارش را به درستی 
انجام بدهد، دوست ندارد. فکر می کنم اين انصاف نباشد که بخواهيم شخص ديگری 
را جايگزين اسکوچيچ کنيم، به هر حال بايد در نظر بگيريم که ايران در شرايطی به 

مرحله بعد صعود کرد و نمی توان نقش سرمربی را ناديده گرفت.

با وجود اينکه ســازمان بازرســی کيفيت و استاندارد به صورت ماهيانه 
کيفيت خودروهای توليدی در هر ماه را گزارش می کند، اما همواره مردم 
بايد اين کيفيت را در خودرو ببينند و طبق استانداردها و تست های بين 

المللی ، عملکرد هر خودرو را مشاهده کنند . 
  متأسفانه در سال های اخير، خودروسازان داخلی هيچ توجهی به بحث 
کيفيت و حتی ايمنی در خودروهای خود نداشته اند و حتی کيفيت مونتاژ 
آن ها نيز بســيار پرحاشــيه بوده اســت. اما در اين ميان  اقدام های  بسيار 
خوبی صورت گرفت که بايد گفت کورســويی برای بهتر شــدن کيفيت 
خودروهای داخلی در سطح جهانی را روشن کرد. به طور مثال خودروسازی 
ســايپا خودروی شــاهين ســايپا را قبل از ورود به خط توليد به يکی از 
کشورهای اروپايی ارسال کرد و تأييد تست تصادف ECE R9۵  اروپا را 
گرفت )تســت تصادف شــاهين سايپا(.  اين تست يکی از بخش های اصلی 
برای صدور مجوز فروش در اروپا اســت. همچنين برای تســت عملکرد 

کيسه های هوا در اين خودرو، تست های ECE نيز در اروپا انجام 
شــد تا از عملکرد کيسه های 

هوای شاهين در 

هنگام تصادف اطمينان حاصل شود.
البته ســايپا به اين تســت ها نيز قانع نبود و بعد از گذراندن تســت های 
داخلی توسط رسانه های تخصصی از جمله خودروبانک، عملکرد هر خودرو 
مورد سنجش قرار گرفت و از لحاظ فنی و کيفيتی، بازخورد ژورناليست ها 
نيز گرفته و تغييراتی همچون بهتر شــدن کيفيت داشــبورد و يا بهبود 
عملکرد سيستم پرخوران اعمال شد. اميدواريم ديگر خودروسازان داخلی 
نيز به اين ســطح رســيده که حداقل تست های عملکرد محصولات خود را 
در مؤسســه های معتبر خارجی قبل از ورود به بازار به نمايش بگذارند تا 
مصرف کننده نهايی در داخل کشــور بتواند با آگاهی بهتر از نظر امنيتی 

انتخاب خود را انجام دهد.

تضمین های کیفیت شاهین در داخل و خارج از ایران
 در حال حاضر خودروی شاهين نه تنها بر اساس ارزيابی فنی سازمان 
بازرســی کيفيت و اســتاندارد کيفيت ، ســتاره های کيفی را کسب 
کرده از تســت۹۵ 

R و استاندارد ECE يکی از مراکز ايمنی سنجی اروپايی با موفقيت عبور 
کرده و در نهايت سايپا با ۳  سال گارانتی يا ۶۰ هزار پيمايش 

طبق گزارش های ماهيانه و ساليانه سازمان بازرسی کيفيت و استاندارد 
کيفيت، خودروها در ايران روندی افزايشــی داشــته و اين شــاخصی برای 
ارتقای صنعت خودروی کشور در سال های اخير بوده و از آنجايی که اين 
شــاخص ها بر اســاس استانداردهای بين المللی تعريف و در خطوط توليد 
خودروها تست و مورد ارزيابی قرار می گيرند نتايج به کارگيری اين شاخص 
ها نکات منفی خودروها را مشــخص و بر اين اســاس ســتاره های کيفی 

خودروها وضعيت خودروها در ميان ساير خودروها را نشان می دهد.
ارزيابی انتقادات مردم از خودروها نشــان می دهد که آنها بايد کيفيت 
را در خود خودرو حس کنند و اين يعنی علاوه بر ارزيابی فنی که با ستاره 
های کيفی وضعيت خودرو را نشــان می دهد ، شــرکت های خودروسازی 
هم برای کسب اعتماد و اطمينان خاطر مشتريان بايد اقدام ويژه ای انجام 
دهند، در همين راستا شرکت سايپا درباره خودرو شاهين دست به چنين 
اقدام هايی زده، به طوری که برای اولين بار در بين خودروهای داخلی ۳ 
سال گارانتی يا ۶۰ هزار پيمايش برای اين خودرو در نظر گرفته که نشان 
دهنــده کيفيــت اين خودرو اســت و گامی موثــر و قابل لمس در افزايش 
کيفيت عرضه به مشتريان است. اين اطمينان خاطر به لحاظ کيفی 
در خودروی شاهين زمانی ايجاد شده که سايپا داخلی سازی 
قطعات را در دستور کار خود قرارداده و با اطمينان 
از کيفيت قطعاتی که در داخل توليد شــده اين 

گام را برداشته است.
ايــن  بــر   عــلاوه 
هــای   تحريــم 

بين المللی و محدوديت ها باعث شــده که خودروســازان ايرانی  نتوانند از 
توان و پتانسيل شرکت های خارجی استفاده کند،  ولی با اين حال سايپا 
توانســته اين محصول را با ســطحی از کيفيت توليد کند که  در مشــتری 
حس مثبت کيفی را ايجاد کند. علاوه بر اين ، ســايپا تســت ها و آزمون 
هايی اين خودرو که در پروسه توليد در داخل و خارج از کشور انجام شده 
را منتشر می کند که برای اولين بار در کشور برای خودروهای داخلی اين 
اتفاق می افتد و همين مســاله توانســته حس امنيت و آرامش خاطر را به 
تمام مشــتريان القا کند که شــاهين محصول جديد اين گروه خودروساز 
می تواند همپای محصولات معتبر از شرکت های به نام دنيا جوابگوی نياز 
مشتريان باشد.  بررسی های يکی از مراکز ايمنی سنجی اروپايی بر روی 
سازه »شاهين« نشان داد که ای خودرو توانسته از تست R  9۵ و  استاندارد 
ECE سربلند و موفق بيرون بيايد. در اين تست خودروی مورد نظر ثابت 
اســت و جســمی متحرک به جرم ۹۵۰ کيلوگرم با سرعت ۵۰ کيلومتر بر 
ســاعت با زاويه ۹۰ درجه ای به بخش کناری خودرو برخورد می کند و بر 
مبنای وضعيت خودرو ســلامت راننده  ES-۲(( مورد بررســی قرار گيرد 
که در تســت شــاهين با درنظر گرفتن پارامترها اصلی و بررسی سازه پس 

از تصادف، اعتبارنامه ECE R9۵ مورد تاييد قرار گرفته است.
همچنين با توجه به اينکه تســت تصادف و تأييديهECE R  ۹۵ يکی 
از شــش جزء اصلی برای اخذ مجوز فروش خودرو در اتحاديه اروپاســت و 
ســايپا شــاهين هم  توانسته اســتاندارد ECE R9۵ را به دست آورد در 

آينده امکان صادرات به اروپا را هم خواهد داشت.
در حال حاضر شــاهين حتی بدون داشــتن کيسه های هوای کناری و 
پرده ای، استاندارد ارتقاء يافته ECE R9۵ را به دست آورد و در جايگاه 
ايمــن تريــن خودروی ملی قرار  گرفته اســت، چراکه حفظ تعادل هنگام 
ضربه، عدم شکســت نقاط جوش و اتصال ســتون ها، ثبات ســتون افقی و 
ســازه ســقف، حفظ سلامت کامل ستون A و C ، مهار صحيح نيروی وارد 
در نقطه R، امکان باز شــدن درها پس از تصادف، ســلامت سازه ضربه گير 
داخــل درهــا و جلوگيری از وارد شــدن نيروی حداکثــری به پا و پهلوی 
سرنشين، عدم شکست ستون افقی پايينی و... در تست شاهين موفقيت 
آميز بوده اســت.  همچنين بايد توجه داشــت که سيســتم ايربگ شاهين 
ســايپا براســاس استاندارد روز اروپا )ECE( عملکرد خوبی داشته است، 
در ارزيابی کيسه هوا دو تست اهميت زيادی دارد؛ نخست تست عملکرد 
مدار و ماژول های کيســه هوا اســت و معيار اصلی صحه گذاری و اعطای 
مجوزهای مختلف »ای مارک« و ECE است. همچنين تست های اجباری 
کيســه های هوا در شــرايط بازشــو بر روی خودرو و تصادف است. در اين 
روش کيســه های هــوای SRS و SRP مــورد بررســی دقيق تری قرار 
می گيرند و ميزان بازشــدن، جهت بازشــدن، انحراف از مسير ضربه، محل 
برخورد با سرنشــين و ســطح تاثيرگذاری در استانداردهای مختلف مورد 

بررسی قرار می گيرد./ روابط عمومی سايپا

لزوم تست ونمایش عملکرد ایمنی خودروهای داخلی در تست های معتبرجهانی


